Contents

Chapter 1: May Cause Drowsiness             

Chapter 2: Smarter, Not Harder             

Chapter 3: Hunting is Supposed to be Unfair             

Chapter 4: The worm stick             

Chapter 5: Necrobarter             

Chapter 6: mermaids in lakes are larger than they appear             

Chapter 7: Magical Batman             

Chapter 8: Proof of concept             

Chapter 9: Air Force             

Chapter 10: Colorful Characters             

Chapter 11: Generic Villains             

Chapter 12: Indestructible*             

Chapter 13: Happiness Tastes Like Hippie             

Chapter 14: Gigantism is in the eye of the beholder             

Chapter 15: Cheese the Healer             

Chapter 16: Optics             

Chapter 17: Gear Up             

Chapter 18: Black Betty             

Chapter 19: When in doubt, sucker punch             

Chapter 20: This is hopeless             

Chapter 21: In Through The Out Hole             

Chapter 22: The Nick of Time             

Chapter 23: The Winner’s Circle             

Chapter 1: May Cause Drowsiness

“Holy shit, Frank, this is like…” Jeb’s head lolled on his neck as he glanced around the room. Behind his eyelids, his veins were moving in geometric shapes, and the air itself seemed to be wrapping him up in a hug.

He felt loved. Like everything was gonna be okay, no matter what.

Jeb was laying on a bed, flanked by a nurse and a psychiatrist. Jeb didn’t mind being a lab rat. Not if it meant he wouldn’t have to feel like the only way to escape the swirling fear that seemed to stalk his every thought was to eat a bullet.

He told Frank about how it felt, but Frank didn’t say much in response other than smile warmly. The therapist probably hadn’t tried ecstasy himself, but he knew how it worked.

“Tell me about the attack.”

“Ah,” Jeb said, the memories washing over him without an ounce of their former bite.

“So I got off duty, played some video games in the rec room with Tyler, then turned in for the night, but I must have drank too much, ‘cuz I had to take a piss in the middle of the night. I got up and went to the head, and then…”

The memory of the explosion and its earth-shaking power washed over him, completely defanged, the horrible fear unable to penetrate the glowing positive vibes of the drugs. He remembered running back to the room, seeing the caved in ceiling…and the drops of blood on the ground.

The human body doesn’t bleed a lot. Not when they’re crushed under a ceiling.

Jeb was recounting his experiences in a sort of stream of consciousness word vomit, when his ears began to resound with some other voice.

It was a voice, but also text that seemed to float in front of his eyes.

>>>The System has Been Installed<<<

Earthlings! The gods of Pharos have touched your plane of existence and found it wanting. Your planet will be merged with their own, but you must be found worthy to join.

In a few moments, you will be teleported to your Tutorial Zones, but first, you must choose the difficulty of your tutorial.

Easy is a good choice for children and parents. Above that level, the rewards are increasingly greater, while the danger rises to match. Be sure before you choose.

>>>EASY

>>>NORMAL

>>>HARD

>>>IMPOSSIBLE

Jeb blinked.

“Ummm…Is this part of the drugs?” Jeb asked, peering between Frank and Alice. He wasn’t sure what was going on

“Umm…” Frank said, glancing at the tablets on the countertop. “I don’t think it is.” the bearded, bespectacled psychiatrist glanced at his somewhat dumpy assistant who monitored Jeb’s vitals.

“I see it too,” She said, frowning before shaking her head. “There’s no way.”

“Jeb, don’t move.” Frank said, standing. “I’m going to go see what’s going on outside.”

Frank rose to his feet, and reached out to get his glasses from the cabinet.

The psychiatrist burst into glittering light, vanishing from their sight in a matter of seconds.

“What the hell? Frank!?” Alice called, rising to her feet. She rushed over to where Frank had vanished, her eyes wide with panic, reaching out to where the dark-haired man had disappeared. A moment later, she disappeared, too.

“Guys?” Jeb asked, glancing around.

They’re probably fine. Probably.

Hmmm. He looked at the four choices again.

What does this even mean?

>>>EASY

>>>NORMAL

>>>HARD

>>>IMPOSSIBLE

I’m still not sure if this is real or not… Jeb thought, looking over the choices, carefully considering as he fought through the vague haze of the drug, unable to feel any particular apprehension for any of the choices.

Are the rewards for higher difficulties worth it? He thought to himself.

Each reward for a higher difficulty tutorial is exponentially more valuable than the last, granting the User greater Fate to survive and thrive in the world of Pharos.

30 Seconds remaining.

29 Seconds remaining.

28 Seconds remaining.

…If I finish the impossible tutorial, will I be able to help people? Jeb thought.

Millions. Billions. More.

13 Seconds remaining.

12 Seconds remaining.

11 Seconds remaining.

Well, Jeb thought, the Ecstasy dimming his anxiety. The math works out in my favor on that, doesn’t it. He was a soldier. It was his goddamn duty to do everything he could. There were thousands more Jebs out there, and if even one of them survived the Impossible difficulty, they could single handedly save the world. Or something like that.

It was practically irresponsible of him not to choose impossible.

Man, everything is spinny.

5 Seconds remaining.

4 Seconds remaining.

3 Seconds remaining.

Make the right choice.

2 Seconds remaining.

1 Second remaining.

He tugged his hand out from the warm blanket the shrink had wrapped him in and poked the >>>IMPOSSIBLE<<< button hovering in front of him. His hand slid through it, but he felt something.

You have selected Impossible!

Scanning Host.

Host is in an altered state, Attribute Quantification impeded.

Removing toxins….Done

Quantifying Attributes….

Jebediah Trapper

Body 5

Myst 0

Nerve 8

The warm fuzzy safety blanket of the drugs was ripped away from him, and all that was left was the dawning horror of realization. Impossible meant he was guaranteed to fail. In this case, failure might mean death.

“Hey WAIT A MINU-“

Teleporting

Between one blink and the next, The roof above his head vanished, replaced with blue skies as bold and natural as any he’d ever seen.

The air went from musty motel to natural earth and plant scents in a fraction of a second. The light shifted.

Jeb was sitting up in the middle of a forest, with no idea where he was or how he’d gotten there.

Why the hell did I pick impossible!? Jeb thought, eyes wide as he glanced around the forest.

Welcome to the Impossible tutorial!

Your sacrifice will not be in vain!

You are currently in the Death Wilds of Pharos! In the crates behind you, you will find supplies to help you complete your trial.

Jeb glanced over his shoulder and spotted three crates behind him. Each of them looked like they were five feet on a side with open tops. Jeb could see metal bits coming out the tops of the crates.

You are currently in a Safe zone. Monsters are unable to enter or attack the Safe Zone. Safe zone will expire in 14 days. Tutorial will be complete when the boss has been defeated. Once the tutorial is complete, you will be teleported back to humanity.

To better prepare you for the Impossible tutorial, you have been awarded with fifteen free Ability points. Use them wisely.

Jeb waited for anything more. Any more words to reverberate through his mind, but all was quiet, and so he clambered to his feet, tossing the pink blanket off of himself.

Difficulty? Ability points? What the hell is going on? Am I still high? Would I even know?

Jeb glanced down at his rough hands. Am I in some kind of game? Jeb picked up a bit of dirt and rubbed it between his hands before letting it fall. All of his senses were crisp and clear. He definitely wasn’t high any more. And if someone was jacking his brain, matrix style, it was a damn good simulation.

And that means what? All this is real? Impossible didn’t sound good.

“Hey, can I change the difficulty? I was making those choices in an altered state,” Jeb said aloud, hoping whatever omnipresent thing had done this was able to take last minute requests.

No answer.

Worth a shot, Jeb thought, stomach sinking as his gaze fell on the crates.

“Shi- ow,” Bits of forest poked through his socks as he made his way to the supplies.

The leftmost crates had weapons of every conceivable kind, with the sole exception of firearms, but if it killed things, and it was powered by muscle, it was on the list.

He even spotted an African throwing axe and an Atlatl complete with a dozen darts halfway between the size of a javelin and an arrow. Needless to say, there were plenty of spears, swords, bows, crossbows, axes and knives.

Is this thing bigger on the inside? Jeb wondered, putting his hand into the box and reaching toward the wall of the crate. His hand came into contact with the wall a good foot further out than the side of the crate should’ve been.

Well, that’s fuckin’ weird an’ magical.

Jeb moved to the next box. It had armor of every description, from police riot gear, to full medieval plate armor, to armored bikinis.

Upon finding an armored bikini in the box, Jeb raised an eyebrow. Finding this here meant a couple things: Whatever aliens had done this shit to him had been trawling through comics and art to figure out what ‘armor’ should look like. It also meant whatever superintelligence had been doing it either wasn’t paying attention to human physiology or didn’t care that fantasy tit-protectors didn’t actually stop arrows.

Or….

Am I in a fantasy world with fantasy physics? Teleportation seems to be possible, so why not magical bikini armor?

God, I hope so.

Although, that opened up an entirely different can of worms that begged the question of intent-based physics, or whether everything was an abstract simulation.

Let’s not overthink it. Jeb thought, tossing the bikini aside. Better safe than sorry on the armor front.

The one thing he’d learned from the few times he’d let his younger brother drag him to his SCA sessions, was that actual armor looked…kinda goofy.

He found what he was looking for: a brigandine, heavy leather plated pants, and a decent shield.

Any soldier had to take weight into account when they were choosing their gear, and this was no different. Jeb set the armor he’d chosen up against a nearby tree as he inspected the next crate.

This one was a gold mine.

MRE’s, water, a shovel, toilet paper, rope, matches, med kit, super glue, salt, even a bottle of morphine and some needles…Goddamn. There was even a G.I. stove that looked like it had been ripped right outta someone’s WWII memorabilia. Just fill with something flammable, pump it a few times, and it’s good to go. No electricity or nothing required.

Well, at least I’m not gonna starve immediately, Jeb thought to himself, idly grabbing the shovel and tossing it beside the armor.

Once he’d pulled out enough gear and assembled a kit, he went back to the weapon bin.

What’s the smart choice here? He thought, scanning through the choices.

Crossbow with a sword and board seemed like the go-to answer.

Over the next half an hour, Jeb put on the armor, made a rope sheath for his sword, tied the first aid kit onto his back, made a shoulder strap for the crossbow and harness for the bolts. Then he used the matches to start a fire.

Before he left, he tossed a couple armloads of green wood atop the merrily burning fire.

For the next hour or so, he would have a nice smoke signal to orient himself on. It would be the stupidest thing he could imagine to get lost in the forest outside his safe zone and get murdered.

Assuming they were telling the truth about the safe zone.

There was an added benefit: if there were any humans in the woods, they would be attracted to the smoke. Together they would have a better shot of killing this ‘boss’.

Alright, Jeb thought, blinking. Is there anything I’m missing?

You have been Awarded with Fifteen Free Ability Points. Use them wisely. Jeb recalled the voice telling him that.

Ah yes. Is it like a game mechanic? How do I spend them?

“Character sheet?”

“Spend points?”

“Upgrade!”

“How I shoots web!?”

“...Ability points?”

Ability Points are given as a reward for outstanding achievements, gaining levels, and certain consumables. They apply to a wide range of the User’s physical and magical traits, boosting their average performance, measured by the user’s Abilities.

The available traits are:

Body

Myst

Nerve

Applying points to one of these traits will raise the average performance of hundreds of associated traits.

Body will raise a User’s strength, toughness, healing speed, resistance to poisons and so on.

Myst will boost the User’s connection to the Myst, Affecting the Draw Rate, Range, Storage and Output Capacity of Myst, as well as sensitivity to its presence, and so on.

Nerve enhances the signal clarity, speed and refractory period, etc, of the User’s nerve cells. This is associated with increased intelligence, reaction time, hand-eye coordination, emotional intelligence and mental stability, and so on.

To apply Earned Ability Points, Say or think, ‘Status’, then manually select where to spend your Ability Points. When you have achieved your Class at level 20, you may switch from manual to mental Ability point distribution, although it is not recommended.

Whoah. Jeb blinked the text out of his eyes and absorbed that information a moment.

Status.

Jebediah Trapper

Body 5 +

Myst 0 +

Nerve 8 +

Hmmm… what the hell is Myst, and why don’t I have any of it?

If Jeb’s somewhat well-maintained post-military body was a five, then dropping the extra fifteen points into Body would make him like…The Rock on steroids?

Who am I kidding, The Rock probably does steroids.

Jeb didn’t see the justification for having an 8 on Nerve. Maybe it had been the Ecstasy talkin’.

It was a fun idea to dump it all into Nerve and suddenly become some kind of brainiac who could solve all his problems with relative ease.

Work smarter, not harder. A quote his dad had quoted religiously to his eldest son.

The smart choice though was probably to put four or five points into Nerve, to get him up to hawkings levels of cognitive function, then dump the rest into his Body. He would be smarter, with the physical power to act out his plans.

The only thing scarier than a big angry slab of beef is knowing that you are also staggeringly mentally inferior to the aforementioned slab of beef.

Jeb tapped his fingers on his elbow, looking at the choices.

Myst kept calling him back.

He had no idea what it was.

He had no idea how to use it.

But given the circumstances… Magical teleportation to a magical forest by magical means with magical crates and magical status windows.

I think you would think what I think.

Yeah, Myst is definitely magic, or magic-adjacent.

Jeb, an average human, having zero aptitude for something he’d never even heard of…it stood to reason.

What if I had fifteen?

This tutorial is labelled as impossible. A Kobayashi Maru. Will simply being smarter and stronger get me a win against impossible odds?

How did Kirk win the Kobayashi Maru?

‘Change the circumstances of the test.’ Another one of his dad’s mantras.

Jeb thought back to his drug-addled brain that had decided to do the impossible test, and further back, to his PTSD that had made a bullet seem more appealing than braving low ceilings or closing his eyes for any length of time.

There were going to be hundreds, no, thousands of people who chose to attempt The Impossible, and they were mostly going to make the smart decision to balance their stats and do as well as they possible could.

You can’t beat an impossible test by following the rules of the test. You have to cheat.

Before he could talk himself out of it, Jeb jammed his finger through the plus sign to the right of Myst, tapping it fifteen times.

 Jebediah Trapper

Body 5 +

Myst - 15 +

Nerve 8 +

Confirm?

Jeb covered his face with his palm and hit the confirm button.

Well, if the rate of failure is 100% either way, who wouldn’t want to blow shit up with their minds at least once before they bite the dust?

Jeb was not prepared for the headache that followed. It felt like his head was being driven into a railroad track by a pair of well-muscled track workers with sledgehammers.

They even had a rhythm set up, which was strangely similar to the panicked beating of his heart.

“Ow, OW, FUCK!” Jeb shouted, clutching his skull in the hopes that he could alleviate the pounding nail being driven through his skull through some kind of pressure or massage.

Didn’t help.

The world flickered, popping briefly into the riot of colors those people with four cones say they see, before flickering back to dull greens and browns of the forest.

Then it happened again, accompanied by a tearing sensation that went from the back of his skull to the sockets of his eyes.

“Motherfucker!” Cussing makes things hurt less, according to popular wisdom, but it didn’t seem to be helping a whole lot.

Underneath the riot of colors were moving squiggles, along with a mist-like vapor in the air that Jeb hadn’t seen before. Then he started smelling and hearing them, accompanied by similar tearing sensations in his ears and nose.

It was at this point that Jeb thankfully passed into blissful unconsciousness, his brain’s natural defense mechanism protecting him from more trauma.

…

….

Jeb sat up with a gasp, his hand immediately going to his head.

No pain. He felt fine. Better than before actually. He could see little spirits of small forest creatures flitting back and forth, fairies staring at him quizzically, weird snake things swimming through the air in the upper branches of the canopy, gently brushing the leaves aside like an errant gust of wind. It might have actually been a gust of wind.

The trees seemed to have faces. Not faces, faces, but he could definitely read their mood. They weren’t big fans of the fire.

Jeb glanced over at the fire, and noticed it was out, having exhausted all of its fuel.

There was a tickle under his nose, and Jeb idly wiped at it, coming away with a hand covered in blood.

To his horror, he discovered that his brand-new brigandine had been covered in blood from a monster nosebleed. Tracing the wetness upward, he noticed a track where tears of blood had rolled down his cheeks from his eyes.

“Goddamn,” Jeb muttered, groaning as he pushed himself to his feet.

He grabbed a washcloth from the supply bin, dipped it and wiped his face and armor off with cool water, all the while glancing around the suddenly wondrous and magical forest.

Was this all here, and I couldn’t see it? Jeb thought to himself, watching silvery droplets form on the tree's leaves before falling to the ground like a gentle rain, evaporating up into the white mist that seemed to penetrate everything.

There were weird bug things that seemed to prey on each other. One of them with a thick carapace and crushing mandibles lunged out of the tree above him to pounce on one that was sipping on a little silver pool on the ground.

“These things aren’t monsters are they?” They looked pretty aggressive, but when Jeb tried to poke them with his sword, the sword simply went through them, and they ignored him completely.

Well, okay then.

I guess we gotta deal with the fairy in the room, Jeb thought, eyeing the half dozen or so winged people who watched him from the safety of the tree.

“I know this is a long shot, but do you guys understand English?” Jeb asked, looking straight at them.

They glanced at each other and pointed at Jeb, then to themselves, seemingly debating something. Then they shrugged and one of them flew down and waved its tiny little hand in front of Jeb’s eyeballs.

Jeb flinched backwards.

“Holy crap, he can see us!” the creature shouted, voice high pitched as you’d expect.

The other five insect-winged people flitted down to him and began performing their own tests, tracking his eyes movement, poking at his sensitive bits.  There didn’t seem to be anything malicious to it, like a doctor assessing a patient’s condition.

“Full physical integration. His Myst must be above twelve.”

“I can hear you too.” Jeb said, gently brushing one of them away from his eyes.

“Astounding. The nutter must have dumped all his points into Myst.”

“Yeah, that’s right,” Jeb said. “You can talk to me instead of at me, you know.”

They flew away from him and whispered to each other in hushed tones, before seemingly deciding on something.

One of them flew away, while the other five hovered in the air in front of him, their arms crossed.

“Human, you find yourself in the presence of greatness. We are the Mossy-oak-in-the-clearing clan, and given the proper tribute, we would be gracious enough to allow you to stay in our demesne for the time being. Perhaps given a humble enough entreat, we would be willing to sell you useful information.”

Jeb glanced at the mossy oak in the center of the clearing, then over to the MRE’s he’d stacked next to it.

“You guys like M&M’s?”

***Later***

“Sweet Ambrosia!” the leader of the Mossy Oak clan moaned, eyes rolling back in his skull before shoving an entire M&M into his mouth. Their previous haughtiness forgotten, the entire clan gorged themselves on a single handful of the candy-coated chocolates, laying on the grass, moaning with painfully distended bellies.

The individual candies barely fit in the creature’s mouths, but that didn’t stop them from trying. They went bananas for it.

He still had two thirds of the bag left in its original container. A tiny snack for a human was enough to feed a clan of fairies three times over.

“I’m glad you like it,” Jeb said, holding the bag aloft and swinging it back and forth. The fairy’s oversized eyes followed the treats like a hungry dog. “I was actually considering parting with a few more of these, but I want something in exchange.

“Anything!” The head fairy shouted, dropping to his knees, his lips smudged with chocolate. “Anything you need, great dispenser of M&M’s! Do you want my son’s life!? I’ll happily sacrifice him to you, M&M-Lord, but for one more taste of that heavenly concoction!”

Whoah, that’s a little intense.

“What would I need- “ Jeb rubbed his eyebrow. “Answer me these questions three, and receive an M&M…free.”

“Of course, of course.” The leader of the fairies said, nodding and rubbing his hands together gleefully. “Ask, ask!”

“How do I level up?” Jeb asked.

“When two creatures engage each other in a life or death struggle, the System takes note, and awards the victor a share of the defeated creature’s Fate. Once the User has accrued a certain amount, they level up.”

“So, standard RPG rules.”

“What?”

“Nothing,” Jeb said, shaking his head. “What are the rewards for leveling?”

“An Ability Point.”  The fairy said, beginning to salivate.

So I got the equivalent of fifteen levels at the beginning of the test and it’s still considered impossible? Goddamn, this is gonna be tough.

“How do I beat this tutorial?” Jeb asked.

“By defeating the World Tortoise, of course,” the fairy said, gleefully holding out its hands and making a ‘gimmie, gimmie’, motion.

Jeb gave him an M&M, which he immediately shoved in its mouth.

“Anybody else interested in answering three questions?” Jeb asked, shaking the bag.

The leader fairy gave a groan of indignation, but his face was still stuffed with an M&M, so he couldn’t protest too hard when the others came forward, jumping up and down eagerly and waving their hands.

By going through the rest of his M&M bag, Jeb was able to play twenty questions, getting the lay of the land.

The world tortoise was the boss of the tutorial, and it was a kaiju-like tortoise that stood some five hundred feet tall, a walking fortress immune to any and all physical, mental and magical attacks. It was so huge, that one of the fairies said they’d seen a master pyromancer’s empowered fireball splatter against the side of its nostril like a popping zit.

The World Tortoise’s shell was riddled with hives for vicious symbiotes that defended their homes to the death, numbering in the tens to hundreds of thousands. Anyone that tried to go all inner-space on the thing and stab it’s heart directly got torn to shreds in a matter of minutes.

Well, this is hopeless.

When asked what level it would take to kill something like that by himself, the answer was somewhere in the mid two hundreds, with plenty of skills and equipment.

When asked how long it would take someone to reach that level, the answer was somewhere approaching three hundred and fifty years of dedicated training, assuming rejuvenating elixirs were consumed to keep the User young.

Well, that’s not good.

The forest itself was normally crawling with the tortoise’s parasites, but due to the Safe Zones, they were less than usual. Once the Safe zone was gone however, the woods would be overrun with monsters spawning indefinitely from the creature’s shell. Those creatures could be dealt with on an individual basis, by someone ranging from level ten to fifty.

They rarely moved individually, however.

The good news was that there were more Safe Zones, and therefore more humans out there. They could join forces at some point to try and take the tortoise down.

North, the direction he was originally planning on going was littered with sticky trap plants that, once they seized a man, wouldn’t let him go until they’d been pulled underground and digested. There were also aborigines with poison darts to contend with, a not-so-charming combination. A moment’s inattention could lead to being eaten by a tree or poisoned by frog-people.

To the west were stealthy raptors with steel-shearing talons that ambushed their prey and cut them to pieces before they even knew what was there. Past them were rocky mountains with jets of fire and earth and fire elementals that would crush you or cook you. Possibly both.

To the south was a lake with sirens in it which would lure you to your doom unless your Nerve was above twelve. Even if it was, they possessed elemental magic that made them deadly combatants anywhere near the water, which they never strayed from. A good way to get drowned.

To the East…boars. Or boarlike creatures. Big lumbering masses of meat that charged you as soon as look at you. Physically dangerous, but not particularly smart.

Forewarned was forearmed. South, West, and North were out, so he would go East, toward the boars.

Jeb changed his loadout, grabbing a couple of the biggest spears he could find, the biggest crossbow he could find, a shield and a short sword.

If he could spot the big animal before it spotted him, a bolt to the heart might drop it before it had a chance to gore him.

He remade the fire, despite the tree’s general unease around the blaze, and dropped a bunch of green wood on the flame, creating another rally point.

Let’s try this again. Is there anything I missed this time?

Oh right.

Jeb focused on the pile of MRE’s and held his hand out, focusing on the Myst around him. Move, you fucker, move, you fucker! With a mental grunt of effort, Jeb tried to move the Myst over to the MRE and have it carry the tan package of heavy plastic over to him.

Move, move, MOVE!

Nothing.

Damn, well, it was worth a shot. Telekinesis was the go-to superpower. Jeb supposed he’d have to find out more about what the hell Draw and Output capacity were through trial and error. He couldn’t sit around not doing anything, though. For now, he needed to go get some levels.

Still, it wasn’t like his Myst was completely useless. He’d bartered for a ton of information for the low, low price of a travel bag of M&M’s. In a situation like this, knowledge was power, and his Myst had gotten him plenty of it.

There were probably hundreds of humans getting lured into the lake or pulled underground by venus flytraps right now.

Ignorance kills. Another one of dad’s favored quotes.

Jeb dropped his hand and walked over to the MRE’s, grabbing as many as he could carry in his backpack and heading out.

Why carry so much food offsite?

Because he didn’t trust the fairies not to try to get into them while he was gone. The plastic was tough and he doubted they could get it open, but still. Plus, he didn’t want them to come to the conclusion that All MRE’s had candy in them – they did, but he didn’t want them to know that –. Once he had reached an acceptable distance from the clearing, he started opening them one after the other, taking the different candies from each MRE and jamming them in his pockets before shoving the food back in his backpack.

If they wanted to call him M&M-Lord and dedicate their lives to serving his whims, who was Jeb to argue with that?

Future bribes secured, Jeb crouched back down and began creeping through the woods, as silently as he could given his armor and weapons.

It was just silent enough, as not five minutes later, he heard a snuffling sound in the distance.

So close to the safe zone!

He crept closer and peeked out from behind the tree that was concealing the creature from him.

Some fifty feet distant, a boar-like creature was digging into the roots of an emerald-green, faintly glowing plant, crunching away at them and grunting loudly enough to cover the sound of his approach.

Boar-like because it didn’t have tusks, but instead a wicked horn jutting out the front.

More like, a pygmy rhino, I guess.

It was faced to the side, and its ribcage was perfectly perpendicular to him.

Not gonna get a better shot than this, Jeb thought, slowly and carefully pulling out his crossbow from where it hung on his waist. He brought it up tight against his shoulder and aimed at the creature, where he expected the vital organs to be.

Just behind the shoulders. A couple years of his childhood spent shooting at foam cutouts of deer were not wasted.

He gave his aim a tiny bit of vertical height, and squeezed the trigger. The yellow fletching streaked across the distance between the two of them and lodged itself deep in the vital zone right behind the shoulder.

Nice!

Fun Fact: The wild Krusker can live for hours with a hole in its lungs.

What the-

“EEEEEE!” the magical pygmy rhino gave a squeal that echoed through the forest before turning to fix Jeb’s dumbstruck face with a pair of furious beady eyes.

“Shit.” Jeb didn’t waste any time reloading the crossbow, tossing it aside in favor of the bigger of the two spears he’d brought, putting it in front of him and putting his foot down on it, driving the wood into the earth, crouching down behind it to keep the spear low and present a smaller target.

Jeb assumed that was the proper boar-hunting posture.

The spear itself was big and gaudy, like it had been taken from someone’s drawing of a spear. It looked like it belonged in an anime convention, but it was solid enough. He’d placed it over a couple rocks and jumped on the shaft several times in full armor to make sure it wasn’t a flimsy dowel covered in paper-mache.

It was solid, didn’t even budge.

So you can imagine Jeb’s surprise when the head of the spear jammed deep into the creature’s chest before snapping off.

“BWA!” was about all the words Jeb could get out before the shaft of the broken spear caught the creature in the chest and sent it squealing up and over his head like a pole-vaulter.

Most of the way over his head.

The creature must have out-weighed him by a substantial margin, because halfway through its epic flight over his head, the shaft snapped again, dropping the creature directly on top of him.

Jeb was instantly crushed to the ground, feeling like he’d just had a disagreement with a linebacker.

The creature squealed and kicked out, one of its hooves crunching his ankle.

“Gah!” Jeb screamed as he rolled out from underneath the creature’s mass, fumbling for his shield and short sword, diving toward them. His right leg crumbled out from under him in a wash of pain, but his left leg picked up the slack, propelling him forward.

He grabbed both his shield and sword and managed to put his back against a tree moments before the creature charged him again.

He interposed his shield between himself and the – what was it called? – krusker, intercepting the sharpened point of the creature’s goring horn.

His shield splintered alarmingly as the horn pierced several inches through the wood, his back was shoved against the tree with enough force to knock the wind out of him.

“Die, you fucker!” Jeb shouted, reaching over the shield with his short sword and stabbing desperately at the creature’s eyes and neck, its horn wiggling in the space between his arm and the shield, bruising his forearm.

He couldn’t quite see what he hit, but after a handful of wrist-shaking impacts against solid bone, his sword slipped deep into something, and the krusker’s squeals went up an octave, it’s thrashing intensifying.

He felt another wave of pain and a ripping sensation from his right leg as the krusker’s hooves scrabbled against the ground, desperately trying to shove its horn through him.

A couple seconds later, the beast went limp, collapsing on top of his lower body.

“Gah!” Jeb grunted as he tried to lever the creature off of him, finally bracing his shoulders against the ground as best he could to finally roll the thing away from his legs.

What he saw chilled him to the bone.

His left leg was trampled thoroughly, but the reinforced leather pants had managed to keep it intact. His right foot on the other hand…that was about two feet further away from his ankle than it should have been, torn off by the creature’s hooves.

“Oh god, oh god,” Jeb panted as the itching pain in his leg began to come into focus.

Squirt! In front of his eyes, a jet of crimson blood shot out of the stump and into the green forest floor.

Shit!

Through the haze of endorphins, Jeb realized that a severed limb was a great way to bleed to death. He’d seen it a couple times, even.

“Oh god, oh, god,” Jeb chanted, tugging off the rope he’d used to secure his makeshift sheath and wrapping it around his right calf, right above the wound. People tend to wax religious when in shock. That or call for their mothers. One or the other.

***

Jeb woke up, cold as a witch’s tit and shivering violently. He peered through groggy eyes at the safe zone.

He was sitting with his back against the mossy oak in the center of the clearing, a trail of blood leading back out into the forest. There was a used syringe of morphine sitting next to him, an empty bottle of antiseptic and coagulant, along with a bundle of bloody bandages.

His foot –scratch that, stump – was wrapped in bloody rags that were only showing a bit of red from oozing blood.

If he weren’t quite so freaked out, he might have given himself a pat on the back for doing such a good job with the wound care despite the morphine burning a hole through his short-term memory.

“Goddamnit, half the MRE’s are gone,” a man’s voice called from the other side of the tree, causing Jeb to stiffen up and hold his breath.

“Looks like most of the weapons and armor are still here, though.” Another voice joined the first.”

People!

Jeb leaned over, battling a sudden dizziness as he crawled around the side of the mossy oak.

He almost faceplanted before he managed to drag himself back into a seated position facing the seven humans rummaging through his crates.

“Oh, would you look at that!” the biggest one, an oversized man with a shaved head and a great bushy beard said, turning to face Jeb. He was wearing heavy armor which exposed thick, bulging muscles arms, and wore an oversized axe on his back.

“The corpse wasn’t a corpse after all.” He gave a meaningful glance at a nearby man, slender with receding hair, wearing just a leather cuirass.

“I’m sorry boss,” the man said, throwing his hands up. “I’m not a doctor. I din’t feel no pulse.”

“Well, whatever,” the boss said, glancing Jeb up and down. “He’s not a corpse yet. Come on, Kyle, pack up the food,” he grabbed an extra backpack and tossed it to a younger looking teen who kept casting uncertain looks at Jeb.

“Are you…robbing me?” Jeb asked,

“I don’t think of it as robbing, so much as not wasting the resources on people who’ve got Less’n a snowball’s chance in hell.” The leader said, unconcerned by Jeb’s stare.

“Why, you gonna try and stop us?” The leader asked, glancing over his shoulder at Jeb.

They both knew the answer to that.

“Maybe we should grab the sword, too. It looks solid.” One of the seven said, a short man with wispy hair, looking over at Jeb’s blade.

“Try it,” Jeb growled, holding the blade out. “And lose some fingers.”

He was absolutely sure he didn’t strike a very intimidating pose with his back slumped against the tree, missing a foot.

One of the seven, a woman with piercing blue eyes, pulled out an arrow and aimed it at Jeb’s face, heedless of the fairy sitting on top of it, waggling its feet.

They can’t see them?

“Naw, Everyone, calm down. I’m a firm believer that everyone deserves a shot.” The big man said with a grin. “Not that kind of shot. A chance. We’re not gonna kill a guy for a blade when we’ve got so many to choose from already.”

True, they looked pretty well armed already.

“Now get over here and pack up, our friend there knows we’ll kill him if he moves away from his tree.”

The icy-eyed woman put the arrow away, forcing the fairy to take flight or fall.

“Do the bikini armors work?” Jeb asked, raising his voice to cut through the din of people sorting through his shit, deciding what to take based on weight and relative value.

The bald mammoth of a man chuckled and shook his head, eyes twinkling with mirth. “No, they do not.”

“Damn.” Jeb briefly considered offering them a trade, medical supplies for information on the layout of the forest, then decided against it. He didn’t want to give these mercenary fucks anything more, especially not something so valuable as information.

His hard-won information.

Besides, I’ve got an idea for how to get some of what I need back.

In another half-hour, they left him alone, treading into the west, toward the raptor part of the forest.

They’d left a few of the less useful supplies behind, things that were heavy, like sledgehammers, or functionally useless as a weapon, like the garrote wire.

Hah, they left the atlatl. Took the arrows and spare bows, though.

Most of the bladed weapons were taken, leaving Jeb’s shortsword and a left-handed cleaver. All the medical supplies were gone –assholes– along with the food and sundries.

Assuming he didn’t get gangrene and die, his next concern would be dehydration, followed by starvation, and then finally finding something to wipe his ass with.

Still, I’ve got a solution for some of these problems.

Jeb detached the shield strapped to his arm and dug into his front pocket with his trembling left hand, pulling out a bag of M&Ms and shaking it in the air.

“Who wants to earn some M&M’s?”

“Ooh, me, me!” fairies literally came out of the woodwork, jumping up and down in excitement.

There were a lot more than last time.

That one fairy who left must have brought more.

“Now, the person who steals the most of my shit back without anyone noticing gets a whole M&M! Hard candy coating with that perfect crunch, and a soft chocolaty center. These have been warming up in my pocket, so you know the insides are soft and delicious.”

The fairies lost their damn minds.

“Hey bossman,” Jeb called after the fairy leader, who was about to streak through the sky at his bidding. “I’ve got a better offer for you.”

“Really?” The fairy said, flitting down to sit on his wounded leg. Jeb resisted the urge to swat him off.

“Yeah, do you know how Myst works?”

“Of course.”

Jeb felt like facepalming.

“And could you teach me how to use it?”

The fairy boss of the tree scowled, looking Jeb over with pursed lips. The Fairy realized he had the upper hand, now.

“This is powerful knowledge, of great value. For fifty M&M’s I will teach you this.”

“Five,” Jeb said, holding up his fingers. The morphine was starting to wear off, and the pain in his legs was rapidly getting worse, but he couldn’t let this little bastard overcharge him.

Objectively, fifty M&Ms for the secrets of magic was probably an insanely good deal, but Jeb wasn’t the type to let someone set their own price.

“Foolish human, you have no leverage. Without this knowledge, you will die, and we will pick your corpse clean. The M&M’s are practically ours already.”

“Oh, really?” Jeb asked. “What if I did this?” Jeb tore the top of the bag off and slid a mouthful of M&Ms into his maw, crunching down on them with a satisfied groan.

“NOOO!” the Fairy squeaked with outrage. “You villain!”

“Carefull, I’m getting hungry. I might have to…” He made to tilt the bag into his mouth again.

“Fine! Thirty M&Ms, and not a single delicious morsel less.”

“Fifteen.”

The fairy boss’s lower lip trembled, and Jeb raised his brows, tilting the bag up toward his mouth.

“Fine! Fifteen M&M’s for the knowledge of Myst….But anything else costs extra!”

“Deal.” Jeb glanced at his leg. Damn, I wish I had thought of this before I charged out into the wilderness like a dumbass.

Eh, fuck it, how was I supposed to know a shot to the heart and a good spearing was a half-measure? I did as well as can be expected for a normal guy with a normal Body.

Jeb was lucky to be alive, foot or no foot.

Now that he knew exactly how bad off he was, he was going to take every advantage he could possibly muster.

***Jessica Stile***

“So, what did he do after we left? Any hidden stash or anything?” George asked as Jessica got back from observing the injured man. Her Nerve was higher than the others, enhancing her senses and mental processing power. It made her quite good as a scout.

“No, he just sat there, talking to himself and threatening to eat a bag of M&M’s.” Jessica said with a shrug. It was behavior that she’d never seen short of raving lunatics on the street corner.

“I knew it,” George said, nodding. “He’s one of those crazies that raised their Myst. Explains why he got wounded fighting those easy-ass boars.”

“Either that or a suicidal diabetic.” One of the team chimed in.

The rest of the team chuckled, but Jessica was unable to shake an odd sense of wrongness. Unlike a typical crazy person, his conversation had been entirely coherent, if only half of the puzzle.

Do you know how myst works?

And could you teach me how to use it?

Hmmm…

“Hey, which one of you took my knife?”

Chapter 2: Smarter, Not Harder

Luck favors the prepared.

-Louis Pasteur

***Jeb***

Draw the Myst in… Jeb visualized the Myst being drawn into a fiery core at the center of his being, the flames slowly being stoked as they were converted to…something else.

Draw was a measure of how quickly he could bring fuel into the tiny sun that he’d kindled at the core of his being, Storage was a hard limit on the size of the little sun, and output capacity was the speed at which he could pull magic out of it.

Of course, it wouldn’t do to draw too much out of that little sun just under his lungs, because if it went out, he’d have to start growing it again from scratch…and that had been a bitch.

Nearly a week spent meditating and trying to breathe in Myst before he’d settled on the image of burning it, rather than using it as sustenance, or bathing in it’s essence, or using it to lift his consciousness to a higher plane, or whatever the flowery language was at the time.

He was a twenty-first century boy, after all. Burning things for fuel appealed to him.

And so he wound up with this little star of golden light that was slowly growing inside him, rather than a root that joined heaven and earth, whatever the hell that meant.

Once he had the image down, it was just a matter of sucking the golden energy out with a straw. The straw represented his output. The size and how close it was to the star inside him were all factors.

After meditating with next to no blood for six days, eating nothing but MRE’s and bound up like a bear in winter, He finally did it.

He drew in Myst, burned it, and siphoned off a bit of that glowing orange energy, pushing it out into the real world, and knocking over his blade, which was leaning up against the tree.

Telekinesis, motherfucker!...Probably.

He was pretty sure the sword wouldn’t have fallen over by itself. Pretty sure.

Let’s try something lighter.

He  grabbed a pebble off the ground, held it in his palm, and pushed the orange energy out, forming a small but dense platform underneath the rock.

The rock floated up into the air, buoyed by the magic beneath it, and Jeb felt like he could kiss someone. Anyone.

I have made fire! Look at what I have created! The scene in Cast Away where Tom Hanks  pounded his chest, celebrating his accomplishment could not have done the sensation any more justice.

“Fuck yeah!” Jeb pumped his fist in victory, which made his shoddily crafted pegleg slip off his knee, jamming into his still-healing wound and dropping him into the dirt with a howl of pain.

“Worth it,” Jeb groaned into the dirt, before rolling over and checking his bandages. There was a little bit of seepage so he changed them out the bandage and continued. It hadn’t gotten infected, so there was a reasonable chance he could survive.

At least until the end of week two.

The loss of the Safe Zone was, for all intents and purposes, Game Over.

For now.

Rather than try killing an enormous turtle that dominated the forest sky when it passed by sometime in the next six days, his time would probably be better spent ensuring that he could survive once the Safe Zones were no longer safe.

That meant he still needed to get levels.

Not even that first kill that he lost his GODDAMN FOOT to get had netted him a level, and he needed to get twenty of them before he got a class. A class which, according to Acorn –he’d bothered to learn the boss fairy’s name – should provide him with a boost in power and the ability to specialize.

Specialization meant the ability to choose a focus that leaned away from foot-based combat arts like swordplay, archery, javelin throwing…pretty much anything that required muscle power had been compromised by lacking a foot.

He needed twenty levels, and he needed them fast, or else he was limping duck.

Which was why he’d decided to industrialize.

“Alright, pick up the pace,” Jeb said as he clomped back and forth along the defined edge of the Safe Zone, where a horde of fairies were using magic to dig a pit trap for Kruskers, tiny beads of sweat beading on their tiny brows as they concentrated on moving dirt with spade-like projections of Myst.

“Only closers get M&M’s. Are you a closer Leaf-Wind?”

“Yes sir, M&M lord!” Leaf-wind shouted, redoubling his efforts, flinging more dirt up and out.

“That’s right,” Jeb said with a nod. He’d taken the arguably unethical approach of paying the fairy with the most productivity an M&M at the end of each shift, leaving the others to stare on jealously, balling up their fists with impotent rage.

Unethical, but cost effective.

He’d heard about employers giving large bonuses to the top performing earners as a way of paying a relatively small amount while squeezing extra free labor out of their entire workforce by making them compete.

Too bad fairies don’t have unions.

“Wait, isn’t he just paying us one M&M for all of us to work as hard as we can?” one of the fairies asked. “Don’t we, on average, earn a tiny, tiny fraction of an M&M per shift?”

Oh, crap!

“Kid, I like you,” Jeb said, approaching the fairy. “What’s your name?”

“Smartass, M&M-Lord.”

“Listen Smartass. You’ve got a good head on your shoulders. You make a good point, but you failed to point out that…” Jeb said, holding up a delicious chocolate confection. “One of you could have the whole thing!”

“My pile’s the biggest!” One of the fairies said, standing proudly on a pile of dirt almost as tall as Jeb’s waist.

“Not if I have anything to say about it!” another shouted, throwing himself into digging, throwing shovelful after shovelful of dirt onto his own pile.

Good old capitalism.

Jeb turned his gaze back on the fairy giving him the stink-eye.

“Smartass, smartass, babe, your talents are wasted digging,” He said, taking the fairy over to the other side of the safe zone to negotiate.

It was there that he introduced Smartass to the sweet, sweet world of bribes and croney capitalism. All in exchange for being the voice of reason for the other fairies, keeping them competing against each other and not bothering thinking about difficult things like average payout and employee compensation.

I feel pretty bad about all this. If the fairies are anything to go by, humans are going to tear Pharos a new asshole.

Once his rule over the little folk was assured – he had enough M&Ms to last a month, conservatively – he applied himself to learning how to use his new magical powers more effectively, copying what the Fairies were doing and creating a phantom spade to literally shovel the dirt up and out with his mind.

After a little bit of experimentation, he found it was more efficient to seep the orange glowing magic evenly into the ground, freeze it in place, then yank it out in a great big chunk of earth, rather than use the magic like a shovel.

After a day, he was moving earth faster than the fairies, hollowing out chunks of ground about two feet deep and one in diameter, and growing.

Breath Myst in, Burn it, siphon the glowing corona around the star out, careful not to take from the star itself. He needed to keep growing the orb inside him, until the amount that he siphoned off of it without damaging its glow was substantial enough to be practically useful.

But when is that day coming? Because my time here is dwindling.

Between him and the fairies, it only took two days to get the holes dug, one more day to carve the wooden stakes and put them in the traps, and only a couple more hours to cover the holes reasonably well. A human might be able to tell something was up, but a krusker in the heat of a charge wouldn’t notice anything…hopefully.

Only gonna get one shot at this.

“Alright, next mission, people,” Jeb said, clapping his hands together. “Whosoever leads the most kruskers into the pit traps gets….a candy bar!” Jeb pulled a Snickers out of his pocket. It was the tiny sized one that comes as a side to the mac and cheese, but it was absolutely gigantic compared to a single M&M.

“It’s mine!”

“No, I shall be the one to obtain it!”

The fairies scattered in every direction, and in a matter of minutes, Jeb was confident he’d have the experience coming to him rather than having to risk life and limb to get it.

All he had to do was wait for them to fall into the hole, then stab them from above until they stopped moving. If he understood the way Fate or experience worked in this system, he’d be one the fast track to making up for a week and a half of lost time.

Doing things the smart way is often boring, Jeb thought, fetching his finishing spear made from his shortsword and a nice thick sapling.

“It was you!” A familiar, masculine voice shouted, dragging Jeb’s attention to the far side of the Safe Zone.

“Crap.”

It was the dude with the shaved head and the big, bushy beard, along with the severe blue-eyed lady with the bow. The two of them looked worse for wear, covered in blood and superficial wounds. They were also alone, the rest of the crew seemingly dead or gone.

Between Jeb and old redbeard was a huge pile of pilfered goods. All the weapons, medicine and food they’d stolen from him, and more besides. The Fairies weren’t paying a lot of attention, so they just grabbed….everything.

“You stole all our gear!” the brawny man shouted, spittle flying out of his lips, vein bulging on the side of his head. “Men died because of you!”

A manic giggle bubbled out of Jeb at the complete absurdity of the hypocrisy.

Old redbeard did not take kindly to Jebs’ giggle, lowering his head like a bull and charging, axe drawn.

“Whoops!” Jeb turned and started stumping away at full speed, aiming for the covered pits, using his spear as a makeshift crutch.

Clomp, clomp.

“aaaAAAAAARGH!”

Clomp, clomp.

It was a close race between the seasoned warrior and the cripple. Jeb had to cover about ten feet, while redbeard had roughly two hundred to clear.

He almost got him, too.

The man’s Body must have been raised well into superhuman territory, because Jeb felt the axe whiff past his spine in less than three seconds as he pole-vaulted over the pit-trap, tumbling to the ground on the other side.

Redbeard’s next swing turned into confused flailing as the ground gave out from beneath him.

You have gained a level!

You have gained a level!

You have gained a level!

You have gained a level!

You have gained a level!

You have gained a level!

You are now level six!

Jeb pushed himself to his feet….foot, leaning on the spear as he hopped closer to the pit. Let’s see if you get levels for subduing people…but I doubt it.

“Redbeard? Buuuuddy? You okaaay?” Jeb said, peering over the edge of the pit before sucking in a breath through his teeth. “Ow, that looks like it hurt.”

Jeb had packed the spikes in there nice and tight, and redbeard had gotten one through the eye and neck.

And groin.

Yikes. Well, at least we’ve got a proof of concept with a charging boar. Pit still looks plenty usable…and I’m standing on the wrong side of it. Any minute now a stampede of Kruskers were gonna come through here, and Jeb needed to be inside the Safe Zone.

“Don’t move!” Came a woman’s shout.

Jeb’s attention was drawn up, making eye contact with the icy blue eyes of the woman with an arrow drawn, bead on his heart.

“Well, this is awkward.”

“Don’t move,” she said in a more subdued tone as she approached, shuffling toward the pit to glance over the edge.

Jeb didn’t really get a chance to inspect her the first time they met, other than her eyes. He’d thought she was older when they first met, but that seemed to be a result of the stress and the grime.

Mid-twenties, probably?

She had natural strawberry blonde hair and freckles under the dirt, soft cheeks and a slightly pointed chin.

Her figure was concealed behind a layer of padded armor, but judging by her forearms, it was…athletic.

Jeb wasn’t quite able to read her expression as she looked in the hole, arrow still aimed at his chest.

It seemed like a mixture of relief and hopelessness, Which Jeb found odd, until he considered the circumstances, breaking down the situation in his head.

Pretty girl in a group of guys, biggest meanest guy there lays a ‘claim’ on her. At the same time, biggest meanest guy is also the best shot at getting out of the impossible test alive. And now he’s dead.

Relief, and hopelessness.

“I really need to get on the other side –“

“Shut up.” She said, raising the bow again and glaring at him, eyes crazed. “Do you have any idea what you’ve done?”

“Ummm…”

“I’ll tell you what you’ve done, you just killed our best shot at getting out of here! George was level thirty-five! He was the closest thing we had to someone who could kill the Boss!”

“He wasn’t my best shot of getting out of here,” Jeb said, waving his hand dismissively.

“Give me one good reason why I shouldn’t shoot you right now!” She said, nostrils flaring as she tightened her grip on her bow.

Jeb breathed in, burned Myst, then siphoned energy out, forming a scissor-shape with the orange power and closing it around the bowstring.

The bow’s arms exploded outward, whipping the remaining string across her face and sending the arrow tumbling into the grass. She reeled backward, landing on her ass, hand clasped over a bloody nose.

“Your bow’s busted,” Jeb said, limping around the hole and back into the Safe Zone.

Chapter 3: Hunting is Supposed to be Unfair

***Jessica***

He’d done something.

She didn’t know what, but in that instant, she knew he’d done something.

George was scary, sure, but he was a definable threat. If he got mad, he’d cut you in half with his axes. It could be avoided by avoiding the axes… but what this man had just done…she couldn’t perceive it at all.

Myst. That trait no one focused on because those that did started seeing things, and no one wanted to be physically weaker than everyone else in exchange for going slightly crazy.

The man’s found some way to use it.

She held her hand over her bleeding nose. The string had put a gash up the middle of it, emerging above her right eyebrow.

She could probably still take him… She was level twenty-two with the Assassin class, with twenty-five Body and thirty Nerve, and he was a cripple with baseline physical stats.

By all accounts she should be able to walk over and snap his neck…but she didn’t know what he could do in response, and that made her hesitate.

“Let me ask you something, miss…” The green-eyed cripple asked, leaning on his spear and watching her with an exhausted gaze.

“Jessica.”

“Jessica?” I knew a Jessica in middle school once, we didn’t get along.” He paused, staring out into space, his jaw slack. “No, you can’t have one, you didn’t bring me anything! Fine, if you fix the trap you can have one. One!”

Jessica considered making a dash for it as the crazy man argued with the air, but a fraction of a second later, she heard a rustle behind her. When she peered over her shoulder, the sticks and leaves covering the pit trap were beginning to reassemble themselves, as if by magic.

No, it’s definitely magic. This guy can move shit with his mind.

Jessica began weighing her choices.

“You were going to ask me something?”  She prompted, and the haunted looking man refocused on her.

“Right.” He wiggled a finger at some of the bandages on the supply pile, and they shot through the air, landing in his hand. If she had any doubt about what he could do, they were assuaged. “Is there anyone else left?”

“Everyone else is dead.” Jessica said.

“So if you killed me, it would just be you,” he said, offering her the bandage with an outstretched hand.

“Yeah, I guess.” She took it and quickly wrapped some around the cut over her nose. She’d long since gotten over giving two shits about petty flesh wounds.

“So, wanna work together?” He asked, hope written plainly across his face, along with an undercurrent of desire. She’d been around long enough to spot it, even when men tried to act nonchalant. At this point it just meant they weren’t gay.

Still, after George…

“How do I know I can trust you?” she demanded.

The emaciated man frowned.

“Well, I suppose if at any point you’re not happy working together, you can just…” He tapped his gimp leg. “Walk away. A brisk walk would probably be enough.”

Despite all the horror she’d seen over the last week, that still managed to wring a laugh out of her. It was so funny she cried.

***Jeb***

Jeb knew he had her when she started laughing.

Get ‘em laughing, as grandpappy used to say.

Then she started sobbing, and Jeb wasn’t so sure.

Then she started laughing again, and Jeb was pretty sure she wasn’t laughing at his joke, but rather the sheer horror and futility of it all. What else could they do but laugh when the world was going crazy?

That got a chuckle out of Jeb, and pretty soon he was cry-laughing too.

I haven’t spoken to anyone except Redbeard in a week and half. God, this is exactly what I needed.

In the blink of an eye – literal fucking blink of an eye – Jessica was on top of him, with a knife pressing into his throat. She moved many times faster than he could react.

“I’m not having sex with you.” she said, brilliant blue eyes narrowed.

“Unless I miss my guess,” Jeb said, looking down at the knife that had disappeared under his chin. He could still feel it, though. “You could probably rip me in half. So…coercing you seems like a bad idea.” Lots of squishy parts in tearing range.

Her eyes narrowed, and she held up her other hand.

“Twist my hand, hard as you can.”

Jeb did so, but it felt like trying to arm wrestle a bear made out of solid marble.

“Guess you’re right. You don’t have any freaky mind-powers, do you?”

“No ma’am. Your leg armor is pinching my skin, though, so if you could-“

“EEEEEE!” the sound of dozens of angry kruskers stampeding through the underbrush grabbed their attention.

“Shit,” Jeb cursed, scurrying to his feet – foot – as she stepped off of him, scanning the woods.

“What level did you say you were?” she asked with a frown.

“Including the six I got from that guy?” Jeb asked, pointing at the now-covered pit-trap.

“Yeah.”

Status

Jebediah Trapper

Unclassed, Level 6

Body 5 +

Myst 15 +

Nerve 8 +

6 Ability Points remaining.

“Six,” Jeb said with a shrug, hesitating a moment before dropping all six points into Myst

Jebediah Trapper

Unclassed, Level 6

Body 5 +

Myst - 21 +

Nerve 8 +

Confirm?

“Oh god, we’re gonna die.” Jessica said.

“Oh god, I hope this doesn’t hurt as much as the first time,” Jeb whispered before poking the Confirm button hanging in the air in front of him.

The good news was that it didn’t, in fact, hurt as much the second time around.

The bad news was that meant he didn’t pass out, instead having to sit through what amounted to an ice pick headache worth writing home about.

It wasn’t helped by the squealing cries of dozens of kruskers falling into pit traps along the edges of the Safe Zone, filling the pits up in a matter of seconds.

You have gained a level!

You have gained a level!

You have gained a level!

You have gained a level!

“look at that, level ten already..” Jeb said between grunts as he jabbed The Finisher down into the pit, stabbing the writhing boars about the neck and face as best he could.

It was tough work, but it was netting him levels at a tremendous pace by weaponizing the Safe Zone. Even after the kruskers had filled up the pits, they were unable to push through the invisible barrier just on the other side, squealing like mad and pushing mindlessly forward in a berserker rage.

“You’re out of breath, and sweating like a pig.” Jessica noted.

“Well, excuse me for having a normal Body,” Jeb said, leaning on his spear and plunking the four points straight into Myst. He was starting to be able to read the mood of the weather itself, which was cool. It was happy now, but it was going to rain sometime in the evening.

Jebediah Trapper

Unclassed, Level 10

Body 5

Myst 25

Nerve 8

The amount of discomfort seemed to be relative. Going from zero to fifteen had knocked him out, fifteen to twenty one was a major headache, while twenty one to twenty five was just uncomfortable.

The star burning inside him had grown larger as he had focused on breathing Myst in and burning it, circling the star’s corona of gas back into the ball of energy instead of siphoning it, growing its size as quickly as possible.

“You’re going to need to get physically stronger, too, what’s the point if you get tired before you finish all of them off?” Jess said.

In response, Jeb siphoned out a bit of energy and infused the spear with it, similar to the way he moved dirt. He’d realized that telekinesis was more effective on a given object if the Myst was penetrating through it, rather than wrapped around it like a human hand.

Jeb let go of the spear, directing it to continue stabbing kruskers.

“Look ma, no hands.”

Jess watched the spear finish off a few squealers by itself, her eyebrows raised, objectively impressed, but then her brows lowered, and she looked back at Jeb.

“But can you outrun them?”

“Ummm..I could probably ride the spear like a broom?” Jeb said, holding onto the spear and lifting himself off the ground.

Physics be damned.

It wasn’t the fastest mode of transport. Lifting Jeb’s hundred and seventy pounds off the ground was a strain, and he lost a lot of speed as a result.

They both knew that it wasn’t a viable mode of transport, yet.

“If you’re going to keep dumping everything into Myst, you’re going to need Accolades and Rewards.”

“What?”

“Didn’t you hear the announcement when we started? Higher difficulty, higher rewards? George killed a miniboss in the north woods and he got a fruit that gave him a permanent plus ten to his Nerve.”

“That’s like ten levels!”

“Exactly. You’re way too physically weak to survive even a few seconds without your magic. The raptors to the west took people’s heads off without them even noticing. If you’re gonna survive for any length of time, I’ll have to…

Jess sighed and put a hand over her face.

“Power-level me?”

“Yeah, basically.”

“Acorn!” Jeb shouted, making Jess jump in place before scowling at him.

“You wish to barter, M&M-Lord?” Acorn said, flitting up to him.

“Yeah, why didn’t anyone tell me about accolades and rewards and such and stuff?”

“You didn’t ask, M&M-lord.”

“Who are you talking to? What are you talking to?” Jess asked with a frown.

“Shh.” Jeb said, not looking away from Acorn. He couldn’t afford to show weakness here. “I’ll give you twenty M&M’s to map out all the minibosses and rewards and such.” Jeb rattled his bag of candy.

“What?” Jess said, her eyes wide.

“We don’t like M&M’s any more,” Acorn said, crossing his arms. “Our pupae have already hatched, and we have no more need for your devilish sweets.”

“Oh really?” Jeb asked, pulling out an M&M and eating it in front of the fairy leader.

The little person stuck his nose up, seemingly uninterested.

“So, it’s come to this. Fine. I guess I’ll have to enjoy this Baby Ruth all to myself,” Jeb said, opening the wrapper on the candy-bar.

“Try all you like, tempter, we are no longer controlled by our sugar-lust. We must build nests and clothing for our young.” As he spoke, Acorn became gradually more and more fixated on Jessica’s brilliant orange-blonde hair.

He landed on her shoulder, unbeknownst to the assassin, fixated on the individual strands and running his tiny finger through them.

Hmmm….

“Two inches,” Jeb said.

“All of it.” Acorn fired back.

“Is there something on my shoulder?” Jessica asked.

“Not a chance. You wouldn’t get any without my help, two inches is plenty for you.”

“Not true,” Acorn said, bracing himself and yanking on a single strand.

“Ow!” Jess swatted her side, but Acorn was already out of the way, holding up an orange-gold strand in the air and cackling as he buzzed above them.

“We can get plenty without you, M&M-lord, but if we give you these secrets, you will no longer need us.

“Hey Jess,” Jeb said, glancing back down at the assassin. “What’s your rock bottom for the shortest hairstyle you’d be willing to have? In exchange for a map of the forest with notes on where to find rewards and minibosses?”

“Are you fucking kidding me?” Jessica asked with a tone that seriously questioned Jeb’s priorities. “I don’t care about my hair. I’d go bald if it gave us a map with every possible way to boost our stats.”

“HAH! The pathetic female herself has agreed to the deal! We have an accord!” Acorn crowed victoriously.

“Map first.” Jeb said, eyeing him. “Every possible way to boost stats.”

“Shit.” Acorn cursed, deflating.

“I think I saw a razor in the supply cache,” Jeb said, glancing back to Jessica.

***

Naturally, the fairies didn’t know every possible way to raise stats, but they did their best, and the map was pretty darn comprehensive.

With Jessica clearing the path of monsters in front of him, they were able to find their first quarry: The Krusker Lord. The minibosses in the other cardinal directions were a bad fit for Jeb, so they’d decided to push for the Krusker Lord.

Stupid, slow and heavy was Jeb’s ideal target.

“There it is,” Jessica said, consulting the map, her newly shaved head pale white against her freckled face. In the distance, a massive Krusker was snuffling through a big green glowing bush, crunching on the roots. Crackling electricity flowed up it’s back as it ate.

If the other kruskers looked like pygmy rhinos, this thing looked like a rhino-rhino.

Like, walking tank that could flip a truck on its side, kind of rhino. The only difference was the shape of the face around the horn was flatter, wider, and more evil looking.

“Hey, is that bush glowing for you?” Jeb whispered, pointing at the object of the krusker’s desire.

Jess glanced back at him with a frown.

“No.”

Huh. Maybe there’s something Myst-y about that plant.

“Alright, begin operation Silent But Deadly,” Jeb whispered, using Myst to pull himself up into the branches of the nearby tree without making a sound. He crouched in the crook of the branch and got himself comfortable.

The assassin climbed up beside him, equally silently, and swift as a spider.

“You’re not naming any more operations,” She whispered, before leaping to the next branch.

We’ll see about that, Jeb thought, pulling his first spear out while they surrounded the hapless animal.

***Montero, lord of the Krusker range***

Montero was a simple Krusker. Good food, good mating, and extreme aggression towards anything that could possibly be a threat had served him well his entire life.

He didn’t even know his name. It wasn’t something he called himself, but rather the collective name the spirits of the forest, and awed natives of Pharos used to refer to the Krusker.

Glow-root, yummy. Belly full.

FILL BELLY MORE.

The satisfying crunch of the glow-root was music to the Krusker lord’s ears. He’d long since pushed any rivals out of his territory, and all sows were his to mount.

Rattle!

Montero’s head jerked up, scanning the woods.

There!

His little Krusker brain went through the order of operations it applied to everything in a matter of microseconds.

Eat? Moving, so maybe after kill.

Fuck? No. Not Sow.

Kill? KILL!

KIIIILLLL!

The bush continued shaking as Montero began charging, his burny-thingy bursting with power, sending lightning crashing across his entire body, strengthening his bristly skin and making his muscles swell.

Ever since the day he’d accidentally formed the Myst Core, he’d had an edge over the other kruskers, although he didn’t know enough to attribute it to the crackling energy inside him, nor did he really know what it was, or how to use it, exactly. He just knew that he squeezed it when he charged, just like he squeezed all his other muscles, and it made things die.

It was the embodiment of power for him. He still remembered witnessing a bolt of lightning strike a massive oak to this day, forming his ideal of power.

“EEEE!” Montero let out a ferocious squeal and charged the interloper shaking the bush, aiming to strike like lightning!

White lightning arced out a fraction of a second ahead of him and exploded the bush, followed by his magnificent horn, and then his magnificent hooves as he trampled the bush and whatever it had been hiding.

Pain? Pain!

There was a splinter of some kind in Montero’s chest, grating against his tough bones.

Montero couldn’t quite see it, so he did what he always did when something attacked him from a point he couldn’t see:

He charged some more, squeezing the burny-thingy as hard as he could.

***Jeb***

Jesus, it’s a miracle this thing hasn’t killed itself already.

Jeb didn’t voice his disbelief out loud though. The damn thing weighed as much as a tank, and the unfortunate tree beside the bush was completely demolished as it began charging everything.

The broken spear dangling from its chest was the only casualty of their opening move.

Jeb had floated his first spear over to the opposite side of the board, along with two more in other positions, before he’d made it start shaking the bush violently.

The krusker hadn’t even bothered to pause to identify the threat, it just charged right into the spear hidden in the bush, earning itself a deep stab wound in its chest.

That’s how a human hunts, dickwad.

Jeb reached out with his Myst and took control of one of the spears he’d secreted in another bush.

He started shaking it.

The Krusker squealed in surprise, its head jerking up again, locking eyes on the bush before committing to a wholehearted charge.

It got another blade in the chest for its efforts. Now there were two spearheads dangling from the boss-monster’s chest, the flow of blood roughly doubled.

It’s so much easier when I don’t have to hold the spear my own damn self, Jeb thought, thinking back on how stupid he’d been to try and stop even a small one from charging with just a spear.

If I had just known how to use Myst- Jeb shook his head. Intrusive self-recriminating thoughts about the loss of his foot were to be expected. He’d been on the wrong side of the couch long enough to know what to expect.

If I’d known about the subprime lending crisis, I’d be a millionaire instead of a retired grunt. Doesn’t matter.

He reached out and started shaking spear number three.

Shaka, shaka, shaka!

The Krusker’s head popped up again, and it snorted, pawing the ground like it was gonna charge again, but then…it didn’t.

Instead, it snorted again, then started snuffling, lifting its head higher as it sniffed the air.

Ah, crap.

It turned away from where Jeb was shaking the bush, following its nose in Jeb’s direction.

The two of them locked eyes. The krusker lord and the vet shared a special moment.

“Yeah, what are you gonna do about it? I’m a smart monkey in my goddamn tree!” Jeb said, flipping the bastard off.

“EEEEE!”

The Krusker charged him, lighting coating its body, causing its wounds to cauterize as the spearheads were flung free.

Damn.

Jeb had a choice here. Go for even more damage, or run away.

Let’s go for the biscuits.

Rather than grabbing onto his weapon and levitating himself away like a witch on a broom, he took his strongest spear, a short spear made of pure steel – possibly some fanboy’s attempt to recreate a gundam’s pile driver weapon –  and braced it against the tree.

Crunch! Crash!

The entire tree bucked out from underneath him with far more force than he’d been expecting, throwing him flailing to the ground.

“EEE!”

Jeb flipped over and got to his feet – foot – with that kind of near-death adrenaline that makes you feel like Bolt-Goddamn-Usain, poky underbrush completely ignored.

There, only a few feet away, the krusker stumbled backward, iron spike embedded deep in its left eye.

The wailing creature bellowed with a force that made Jeb clap his hands over his ears and stagger backwards – hop backwards – , toppling over a nearby bush when his reflexive kick with his right foot caught nothing. damnit.

The krusker’s single remaining eye was bloodshot with rage as it focused on him. In the distance, he heard the hoofbeats of dozens more of the squat little bastards approaching, ready to trample him into a fine paste, and then eat him.

Maybe not even in that order.

Crap.

The big lug lowered its horn and charged.

With panicked speed, Jeb infused his last weapon – the trusty short sword – with a healthy dosage of Myst, yanking the weapon in his hand to the right, into the creature’s newly created blind spot.

Jeb awkwardly skated over the ground, pulled by his sword, the creature’s lightning aura singeing his hair and sending up the smell of ozone as it charged past.

Once Jeb was out of its way, he pulled up as hard as he could, dragging himself up and into the air, struggling against his own weight.

‘Standard’ speed and weight was about a hundred and sixty pounds at three feet per second. Right around walking speed.

These numbers were going up every day, but that was approximately where he stood right now. To move Jeb and his gear, a total of about a hundred and ninety five pounds, he had to drop his speed drastically.

That meant he was about four feet into the air when the krusker turned, looking for where the human had disappeared to.

Jeb cursed and drew his legs up, barely out of range of the creature’s maddened thrust, the lightning arcing from its nose to his pants.

Jeb’s pants scorched, but didn’t catch fire, admirably protecting him against the creature’s lightning.

A couple seconds later, he was out of it, dangling from a sword above it.

The boss squealed in indignation, stamping it’s feet and trying to charge him, but the poor creature couldn’t fly.

“Yeah, tough luck,” Jeb said, glaring back down at it, at an impasse.

In the distance, Jeb heard the clomping feet of more kruskers as they flooded into the clearing, their eyes mad with rage.

Behind the lead krusker, Jeb made out Jessica flickering past one of the thick-skinned creatures, her sword drawn, anime-style. A second later, she disappeared again, and a burst of blood erupted from the creature’s throat, similarly anime style.

She then continued to cull the herd by flickering between kruskers at a speed his eyes couldn’t even keep track of.

Well, I guess anything’s possible with magic.

“Here goes nothing,”

Nothing like a proof of concept while you’re in the shit.

Jeb siphoned a bit of Myst out, aiming for the broken spear-heads in the distance.

As soon as he did, his control over the short sword in his hand wobbled, then failed, and he began plummeting to the ground.

With desperate speed, he switched back to controlling the sword, wasting the Myst he’d spent on both the new object, and the original investment in his sword.

He felt the fledgling star in his chest flicker a little as he dipped into its reserves, like he promised he wouldn’t do.

Damnit. Probably set myself back a couple hours, there. And with only four days until the Safe Zones vanished, he didn’t really have a lot of time to spare.

Okay, two things at once feels like juggling babies. We’re not gonna be able to do that just yet.

Alright, think, what’s the safest, most boring way to kill this thing? I can’t afford to spend any more Myst, and I can’t afford to get hurt again.

Well, buddy, Jeb thought, looking down at the infuriated krusker, looks like we’re doing this the long and painful way.

He floated over to a nearby tree.

The krusker annihilated it.

He floated to the next one.

Same thing.

Gradually, he led the boss monster on a rampage through the forest, draining Its stamina over time as it brained itself over and over on tree after tree. The iron spike stick out of its eye made it squeal in pain every time it rammed a new tree, but the stupid thing didn’t know the meaning of the word quit.

Eventually, when the lightning died on the Krusker’s back, and the damn thing was fighting for breath, Jeb struck.

He simply dropped out of the air, riding the shortsword straight down. In addition to the pull of gravity, Jeb assisted with Myst, allowing him to plummet fast enough to catch the creature off-guard.

He dropped on its head and sank the short-sword into the creature’s left eye, putting all his weight and telekinesis behind it.

It was barely enough strength to push through the creature’s frightfully strong skin. up until this point he’d let the damn thing impale itself, which had worked pretty well, but that was because the krusker was outrageously strong.

His telekinesis-assisted stab barely put out its eye, stopping shortly after penetrating the orb itself, not nearly as deep as the iron spike.

But it did what it needed to do:

The krusker was blind now.

It threw its head up in outrage, bucking violently. Jeb and his sword flew off into the woods, landing in a bush.

The krusker squealed and thrashed, trying to kill every living thing within a twenty foot radius, shattering trees, and missing Jeb’s face with its dinner-plate sized hoofs by mere inches.

Jeb remained still and silent, pulling in Myst and burning it, rebuilding the corona of energy around his star.

The krusker went still, sniffing around for Jeb.

Jeb used the distraction to pull the shortsword out before he released control over his shortsword and reached out for the iron spike, yanking it forcibly out of the krusker’s skull.

The Krusker’s struggling redoubled as blood began to pour out of its face.

Whenever the creature stopped to smell for him again, Jeb directed the spike to stab it in the nose, using the noise of the resulting tantrum to hop further away, making sure to keep thick trees between himself and the monster to ward off stray hoof-kicks.

It wasn’t a fair fight. It wasn’t graceful. It was long, protracted, and ugly, but it got the job done.

Finally, after over an hour, the Krusker died of its wounds. Jeb knew because of the onslaught of levels.

You have gained a level!

You have gained a level!

You have gained a level!

You are now level 13!

Congratulations! You have Beaten the Krusker lord, Montero, in a one-on-one duel. Your Physical Might is beyond reproach!

“My physical-“ Jeb glanced up at Jessica, who was approaching from the side, inspecting her dinged and dented blade. It wasn’t going to put up with much more abuse at this rate.

“Is anyone actually watching these tutorials?”

Krusker’s Brawn Accolade Granted!

+5 Body

Jeb held his breath, waiting for the pain, but nothing came.

“Huh, maybe it’s –“

His jaw started to cramp. Jeb reached his hand up to massage it, and that started to cramp.

“Aw, shit,” he bit out the words through clenched teeth as his entire body tightened up in one massive, painful cramp.

It wouldn’t hurt so damn much if his muscles would just relax, but they were rolling up like a shade with the counterweight cut.

“Son of a bitch!”

“Yeah, first couple points made me pretty sore,” Jessica said, sitting down next to him. “It’s best to take some cooldown time between them.”

“Five,” Jeb panted through his lockjaw. “All at once.”

“Damn.” Jessica said, her eyebrows rising. “That’ll be interesting.”

Jeb laid there, in the middle of the chaos and dozens of dead Kruskers, waiting for his body to come to terms with its newfound power.

While he was waiting, he decided to assign the extra three points from his levels for killing the boss. If he was gonna be in pain, might as well get it all taken care of at once.

He put them in Myst, obviously.

Jebediah Trapper

Unclassed, Level 13

Body 10

Myst 28

Nerve 8

Once that was done, Jeb tried to distract himself by focusing on drawing in Myst to build his inner star.

Bigger and bigger, baby.

The ability to move things at about walking speed was cool…but…nowhere near exploding heads or mind-bullets.

Every confrontation always uncovered flaws in your thinking, unseen depths to your situation, and it was a wise man that stopped and took the time to stop and reflect on them at the end of the day.

1.       Is it possible to control more than one object at a time?

2.       Is it possible to move a floppy object, or one with joints?

So far he’d only moved stiff unyielding object, or chunks of dirt with no articulation.

Gotta work on that.

After about fifteen minutes of agony, Jeb’s muscles slowly relaxed, allowing him to get to his feet. It was surprisingly easy, like his body had been turned into a beach ball or something, and the slightest push sent him reeling several feet in every direction.

“You get used to it,” Jessica said, looking amused as he toppled to the ground, his missing foot making adjusting harder than it had to be.

Ding!

Your party has cleared the western woods dungeon! Please take your rewards.

“I thought we got our rewards.” Jeb said, glancing at Jessica. “What rewards is it talking about?”

“If I had to guess, there’s a separate reward for soloing the boss, and clearing the whole place.”

No sooner had she said that, than the Myst convulsed around them, condensing to form a massive ten foot wide sphincter beside the defeated boss which then proceeded to shit out a chest.

Jeb blinked.

“Ah, there it is,” Jessica said, approaching the Myst-turd, popping open the lid with a firm tug.

“You didn’t…see how that thing was made, did you?” Jeb asked.

“What? It just manifested out of twinkling light, like it was three-d printed or something.” Jessica said, glancing back at him. “Oh, what’s this?”

As she spoke, another sphincter appeared next to Jeb, causing him to flinch backwards as it…deposited…a chest next to him.

“Well,” Jeb said with a shrug, “When in Rome.” He opened the chest, ignoring its origins.

Inside was a  slightly curved longsword made of blue steel, with jagged lines, thorny, as if it had been violently bent out of shape and then returned to form by a drunk, angry blacksmith.

He picked it up, and information flowed into his mind.

Longsword – Razorback.

+3 Body

This sword was made by a possessed smith who summoned demons specifically to hunt down the Krusker who killed his love. The sword survived, He did not. Its reliability in battle is unquestionable, repairing itself over time with the blood of the vanquished.

The sword has a legacy of blood and violence that runs deep.

He glanced over at Jessica and spotted her looking at the sword longingly.

In her hand was something that could be described as a…ah hell, it’s a magical girl wand. It was bright pastel yellows and pinks with a star at the top. It might even be made of plastic.

Wordlessly, the two of them tossed the items in their hand to each other.

Wand of cleansing.

Inject Myst to remove filth and grime from any surface. Power is dependent on the amount of Myst.

 Ever Popular with spellcasters and housewives across the globe, the wand of cleansing is a must have in any well-prepared sorceress’s arsenal. Cutting chore times in half and taming the unpleasant stains and odors of adventuring is as simple as a wave of the wand!

Barbarian refuse to take a bath because water is unlucky? Cleansing! Did the party just fall into a bog? Cleansing!

Choosy Witches Choose Cleansing! ™

Jeb finished reading the description on the item, then glanced over at Jessica.

“I feel kinda greasy, like I’ve just seen both sides of the gender advertising divide.”

“If it knew you were a guy,” Jessica said, putting the sword over her shoulder, “it would’ve been all about maintaining your ‘gear’ and keeping it in ‘peak condition’. She made air quotes as she spoke.

“Yeah, along with disinfecting wounds and preventing gangrene.” Jeb said with a chuckle, inspecting the wand. “If it had said that and looked like a black tactical flashlight I probably wouldn’t have thought twice about it.”

Upon closer inspection…it still looked like a cheap plastic toy. But there was writing on the side.

The Cleansing wand emits a penetrating cone of Cleansing light that scours away grime*, removing it from existence.

To use, hold the wand in your dominant hand and inject Myst into the bottom of the wand while aiming at the objects or persons to be cleaned. The Cleansing Wand is not rated for more than 125 Nitsu of Myst per second, any more may break the wand and result in severe injury or death.

Do not use Cleansing wand in a manner other than for its intended purpose. Do not tamper with Cleansing Wand. Doing so voids all warranty and may result in serious injury or death. Life-aide is not liable for any damages caused by using the product other than for its intended purpose.

*grime is defined by the user’s subconscious, Life-aide is not responsible for aberrant users who view other people as grime.

At the bottom of the wand was a little rounded cap with the words ‘insert Myst here,’ stenciled onto it.

“huh.” Jeb grunted, re-reading the label, complete with warnings.

“What?”

“You know how you can turn hairspray into a flamethrower and a microwave into a gun that can cook people from a distance, and fertilizer into an I.E.D.?” Jeb asked.

“Uhh..Yeah?”

“I think the same concept applies, here.” he said, eyeing the seam of the cheap plastic wand.

If it said tampering with it could lead to severe injury or death, that meant careful tampering could lead to severe injury or death…for other people.

We’ll put that on the backburner. Jeb thought, slipping the wand in his belt. Even if it was pink and girly, and somewhat condescendingly marketed towards women, it was still his first piece of genuine magical equipment.

“Alright, where to next?” Jeb asked, pulling out the map.

Chapter 4: The worm stick

***3 days, 7 hours remaining Until Safe Zones expire***

“Okay, so there should be some kind of treasure in here,” Jeb said, as they crawled beneath the low-hanging branches of a bunch of weeping willows. Or at least they looked like weeping willows. I’m not a botanist.

They were forced to squat and crabwalk through the area because of the lack of standing room.

“The map says, and I quote, a raw myst lens capable of creating an infinite cornucopia of food is preserved in the low-hanging forest.” Jessica said, glancing between the map and the nearby landmark, which in this case was a giant hominid skull.

Neither of them were particularly in dispute that starving to death was an outcome to be avoided. If there was an object that could convert Myst into food, they could move light and if one of them got injured, as long as Jeb had Myst, they could hunker down and avoid endangering themselves by hunting.

Why is it called a lens, though? Jeb wondered as they scanned the forest floor, searching for some kind of piece of glass, or a gem, or something. Jeb imagined a golden gem on the end of some kind of cornucopia horn.

He should’ve known by now that nothing with Myst was simple.

“I don’t think there’s anything here. if this lens was here, maybe another team already got it.” Jessica said.

There was no guarantee they were the only survivors, after all. They’d seen signs of humans every now and then, but after Redbeard’s group, Jeb was hesitant to actively seek them out.

Once bitten, twice shy, I suppose.

Given his ability to negotiate with fairies and move shit with his mind, Jeb could more than pull his weight, so to speak, but those traits weren’t visible to the naked eye, and if there was anything Jeb knew about human nature from the army, it was this:

If nobody saw you doing something, you didn’t do it.

The point being, if his prospective teammates couldn’t quantify or comprehend his contribution to their team, he’d most likely sink to the bottom of the group’s totem pole, being a cripple.

He’d get saddled with all the menial shit like skinning potatoes and cleaning gear in addition to fairy negotiations and using telekinesis to help fight monsters.

Being the ‘fairy bitch’ didn’t sound like a particularly good deal to him, so Jeb was…neutral about finding a larger group to work with. Jessica didn’t seem particularly eager to find another group either, for various reasons.

So they didn’t follow up on these traces, going their own way instead.

“You might be right. We can’t afford to spend all afternoon on this one thing. Twenty minutes.” Jeb said. Jessica nodded, scanning the ground and low hanging branches as they scuttled through the greenery.

It’s not up in the trees is it? Jeb thought, glancing up, but not spotting anything. He turned his gaze back to the ground, scanning the damp forest floor.

A bit of wiggling movement caught the corner of his eye, and he glanced over.

There was a stick lying in the grass, partially rotted, and covered with worms that seemed to be having a grand time wiggling all over it.

“weird,” Jeb muttered, crawling over to it and picking it up. It was about as thick as his wrist, and covered with dark spots of rot, a foot long and bearing a stub where a smaller branch was sheared away. It was just a stick, but the worms didn’t obediently fall off when he picked it up, either, clinging with uncharacteristic tenacity.

“What’s weird?” Jessica asked, glancing back at him.

Jeb held the stick up so she could see it.

“So? It’s a stick.”

“You don’t see the worms?”

“What worms?”

“Here,” Jeb said, crawling over to her and holding it up for her to inspect. She glanced down at the stick for a moment, then looked him in the eye.

“What worms?” she asked.

Jeb held the stick closer to his face, blinking and trying to clear his vision. There were definitely worms on the stick. Idly he tried to scrape them off, sloughing the worms off onto the ground, where they…faded away.

Worms emerged from the stick, once again clasping tight to the rotted wood.

“Oookaaay,” Jeb said, eyeing the ghost-worms.

“Okay, what?”

“You should really raise your Myst,” Jeb said, glancing over at her.

“And start talking to myself?” She waggled her hand. “I’m good.”

Hmm. Myst lens… Maybe…

Jeb siphoned Myst out of his core, then pushed it through the rotten stick.

He watched as the Myst poured into the rotten stick, then refracted outwards in a thousand different directions like motes of light.

Imagine this: A piece of polished glass shaped exactly like a rotted stick. You put light into it, and the bumpy and crooked nature of the stick causes the light to scatter in every direction.

That was exactly what happened to the Myst Jeb put into the worm-stick. It scattered in every direction like beams of light, peppering everything in the vicinity with tiny motes of Myst.

Everywhere one of these motes landed, a worm was created – a real goddamn earthworm – filling the clearing with thousands of the wriggling bastards.

Needless to say, tons of motes landed on Jeb and Jessica, as well as the tree branches above them.

Jess actually made the first girlish squeal Jeb had ever heard her make as dozens of worms rained down from the branches above, landing on her shaved scalp before wriggling around in irritation.

Jeb’s girlish squeal wasn’t far behind hers, honestly.

“Ack, son of a bitch!” Jeb shouted, scrambling out of the low-hanging canopy and brushing himself off violently, while Jessica did her own little ants-in-the-pants dance off to the side.

Once they were worm-free, Jeb looked at the stick more closely.

“You know, I think this is-“

“Don’t say it,” Jessica warned, pointing her sword at him threateningly.

“ – the fairy cornucopia,” Jeb finished, inspecting it further. Finally, he felt something kick in behind his eyes, revealing the object’s identity to him.

Raw Worm-Summoning Myst Lens (gargantuan)

These finger-length sticks coalesce in areas of dim light and natural decay, and have been used by Fairy clans for generations to guarantee a source of food in even the leanest times.

The farmers of Pharos will often hire shamans with these lenses to bless their fields, as worms will greatly enhance the quality of the soil as they go through their life cycle underground.

Jeb glanced back under the low-hanging branches.

He hadn’t noticed before, but one of the worms was a good two feet long, wiggling vigorously, as big around as his thumb, while some others were tiny and nearly hair-thin.

Did it depend on how big the mote was? He thought, looking back at the stick. The information said they were supposed to be the size of a finger, and that his was gargantuan.

I think I’ll hang onto this.

Jessica sighed. “I’m only eating worms if the alternative is violent death or starvation.”

“Fair enough,” Jeb said, tucking the worm-stick in his belt, right next to his cleaning stick before consulting the map.

Newly alerted to the fact that the map was written from a fairy’s point of view, Jeb consulted their next location more judiciously, skipping things like ‘super amazing flying machine’ or ‘heavy artillery’. If the cornucopia summoned worms, chances were the flying machine could fit a couple fairies if they were lucky, and the heavy artillery probably fired nuts.

He focused on things they knew would benefit them: Bosses, stat-boosting treasure, and Myst lenses.

A few hundred meters away was a ‘dungeon’ of ‘giant’ flesh-devouring beetles. Chances were they weren’t actually that big.

The dungeon itself was a small, one room affair, and it was said to guard a human relic, some kind of circlet that increased Nerve.

If they could get that, his Nerve might be high enough to attempt the sirens to the south.

Defeat them, and then they could go north or west. Jeb hoped soloing the Siren boss would give award him the extra Nerve he needed to stay competitive, but if it didn’t, he’d reluctantly drop a few points from his levels into the trait.

Not being able to see Jessica move was a bit eye-opening, and the stealthy creatures to the North and West demanded a great deal of Nerve to spot before they ambushed.

Jeb didn’t wanna get diced up or poisoned before he knew what was going on. That meant he had to take the forest’s bosses in the appropriate order.

But first, we’re gonna see if we can’t get this crown-thing.

The dungeon itself wasn’t hard to find. It was a raised, barrow-like mound of dirt with a cavernous entrance leading into darkness.

When he shined a light into the dungeon, it revealed a short hallway followed by a room with a jewelry box inside of it.

Easy peasy.

“Let me go first,” Jessica said. “There could be traps. We were in one like this a while ago that had sawblades. It killed one of our guys.”

As tempted as Jeb was to man up and take the lead, he understood that without his foot, and having significantly lower physical attributes, he was probably dead weight in the heat of the moment.

He waved her ahead, and she ducked into the doorway, followed shortly by Jeb.

I wonder if the ceiling is stable? Jeb wondered to himself as he hopped down the hall, which was why he missed the glowing beam of light that appeared ahead of Jessica until it was too late.

“hold up,” Jeb said, trying to grab her shoulder, but her foot had already gone through the beam.

“What?” Jess whispered, tensing.

Jeb didn’t answer, watching in amazement as a line of bright energy flashed along the hall, deeper into the room, where it rose into the ceiling. A fraction of a second later a thousand beams of Myst touched the floor, and a thousand scarabs were created in the blink of an eye. A fraction of a second later, the light pulsed again, and another thousand scarabs were birthed, nearly directly on top of the others.

And again, and again. Fifteen times, the light pulsed, forming a roiling mound of flesh-eating scarabs.

“Crap, we should –“ Jeb’s voice cut off when he heard the door closing behind them. He glanced over his shoulder and spotted a cleverly disguised wall of stone sliding into their way.

Damnit.

Jessica lunged past him and struck the wall of stone with her fist, creating a thunderclap that echoed through the one-room dungeon. The stone shrugged it off.

“Son of a bitch!” Jessica growled, slamming the wall again. In the distance, the swarm of scarabs was beginning to investigate the noises in the hallway, along with the interesting smells…

“We just need some time,” Jeb said, mind racing. “There’s probably a lever in the main room that opens the door.”

“What, past the death swarm?” She demanded. True to her words, the swarm was nearly three feet tall, ten feet wide, and approaching rapidly, leaving no room in the cramped hallway to skirt around or over them.

“Stay calm. We’re gonna wait them out,” Jeb said, pulling out his new toy.

“No way, you-“

“You’re gonna wanna cover your mouth,” Jeb said, drawing in as much Myst as he possibly could, burning it, then funneling his core’s corona through the stick in pulses, mimicking the trap’s summoning mechanism.

In moments, the hall was flooded with squirming worms.

Delicious, squirming worms.

Jeb formed the last of his free energy into a thin wall of Myst between them and the rest of the hallway, forming a telekinetic barrier.

Moments later, the swarm of hungry scarabs crashed over Jeb’s worms like a wave, consuming everything they could get their mandibles around.

They pressed up against the barrier, forming a flat wall of blue beetle carapaces, heedless of the two humans holding their breath on the other side, praying that it would hold.

Jeb could feel their weight pressing against the telekinetic wall, focusing all his might on keeping it as steady and strong as possible.

After a good ten minutes, the feeding frenzy began to slow down as the scarabs ate their fill of worm. Stuffed and lethargic like thanksgiving day, the beetles gradually unswarmed, forming a thin coat of iridescent carapaces across the floor, walls and ceiling as they went into hibernation to sleep off their glorious meal.

The whole wait, Jeb was pulling in more Myst, getting ready to do it again if he had to.

“Can you make it to the next room?” he whispered, once things had settled down.

Jess glanced at the beetle studded walls and nodded.

“My class ability as an Assassin allows me to lower my mass to nearly zero,” She whispered back. “I can walk over these guys without them even feeling it.”

That explains how she did those anime style attacks.

“The bridge is yours,” Jeb said, disconnecting from the barrier and watching it diffuse into the environment.

True to her word, Jessica was able to walk across the beetles without them even noticing, using tiny finger-holds on either side of the wall to basically float past the beetles on the floor. She got into the main room, looked around a bit, and turned left, out of sight of the primary hall.

A second later, the door began rumbling open.

The beetles did not like that. their antennae twitched, and they seemed to rouse themselves as the walls shook.

Jessica landed feet first on the far wall like an astronaut in zero G and jumped down the hall, speeding down the short hall without touching anything except for Jeb.

Jessica slammed into him, and the two of them tumbled out of the dungeon, into the free air of the outside.

They got to their feet, making sure the swarm wasn’t closing in on them and getting ready to take some more distance if that was the case.

The swarm seemed to have no interest in crossing the threshold into the outside world, clumping up near the entrance. They were still full, after all, and not interested in going outside their territory.

Still need that circlet. Damn, if only I could make fireballs or something. oh wait. Idea!

Jeb haggled with one of the local fairies to bring him the bottle of antiseptic alcohol in the first aid kit back at base camp, and a few minutes later, he was squeezing the clear fluid on the swarm, grinning like a backyard bar-b-que-r.

“And I cast…fireball.” Jeb said, dropping one of the survival matches on the swarm.

It went up in flames, and the two of them spent the next few minutes resting, listening to the pop and hiss of scarab bodies ruptured by the heat of the flames.

You have gained a level!

You are now level 14!

Jebediah Trapper

Unclassed, Level 14

Body 10

Myst 29

Nerve 8

***Later***

***3 days 4 hours until the Safe Zones disappear***

“You sure you don’t wanna try one?” Jeb asked, holding out a cooked scarab. “Some butter and these things would taste just like crab.”

Jessica sighed and took the scarab out of his hand and popped its back off with her thumb before hesitantly scraping the meat out with her teeth, imitating him as best she could.

“Damn.” She said, looking down at the roasted insect in her palm with newfound respect.

“Right?”

The next time they went into the dungeon, Jeb took the lead, inching forward and carefully watching for any beams of light.

He spotted the beam right where it had been last time and drew a little circle around it with a piece of charcoal before continuing on.

Jessica dutifully hopped over the mark and followed after him.

The room was a simple set up, a square room with a lever on the left, a jewelry box on an altar at the far end, and an unlit candle nook on the right side.

Minus the trap, it was downright insultingly easy.

Jeb opened the jewelry box from a distance with telekinesis, wary of another trap, but nothing happened. The box contained the ‘circlet’ of Nerve.

As Jeb had feared, the circlet wasn’t big enough to put on his head. It was a tarnished silver ring just big enough to put on his pinkie finger.

It would be the right size for a fairy to wear on their head, though, He thought, holding the ring in his hand and staring intently at it. A moment later the item’s details showed up in front of him.

Silver adventurer’s ring of discretion.

+3 nerve

Commissioned by a noblewoman for her somewhat clumsy, somewhat dull-witted grandson, this ring subtly saved his life countless times before he made the dubious decision to trade it in for a shield with a stronger Body enchantment.

On paper, the trade was a numerical benefit, however, the young lad immediately set about testing his new shield in the poison-swamp, proving once again, that there is no permanent cure for stupidity.

“Not bad.” Jeb said, sliding it on his left pinkie. A moment later, he felt like he’d just woken up from a long sleep. He was alert, and aware, in a way he’d never really been before.

He felt like he’d been sleepwalking with his eyes closed. He could see where everything was, the light level in the room seemed to rise by several shades. Everything looked and sounded so vibrant, he could feel his blood pumping through his fingertips, his face, his cock.

Thinking about it made the problem worse.

“DID IT RAISE NERVE!?” Jessica shouted at him

“Stop shouting,” Jeb whispered, turning back to face her. He was immediately dumbstruck by the sheer beauty that stood in front of him.

“Wow, you’re pretty, even without the hair. In the sunlight it was just like orange fire, which was magnificent, but without it, you’ve got this sharp but luscious thing going on.”

She raised an eyebrow and glanced down at his crotch.

“THE EUPHORIA WILL FADE IN A COUPLE MINUTES. DON’T DO OR SAY ANYTHING YOU’LL REGRET!”

“Shouting!” Jeb said, clutching his ears.

Jessica smirked, but she didn’t say anything, just sitting her perfect body down, her pants tightening around her hips as she crossed her legs, watching him with amusement. He could see the way she filled out the armor, and he could imagine with perfect clarity how she was filling it up, her breasts squeezing against the plate as she breathed.

“I’m just gonna…face this direction for a minute,” Jeb said, turning away, taking deep, calming breaths. A minute or two later, his senses were no longer out of whack, and he was able to turn around without undressing his partner with his eyes.

Still pretty, but not intoxicatingly so.

“Out of all of the Attribute sicknesses,” Jeb said, glancing up at the ceiling, “I think that’s the most embarrassing one.”

“Really, what’s Myst sickness like?” Jessica asked, getting to her feet.

“It feels like someone’s tearing apart your skull, and you bleed from every hole on your face.”

“Yikes,” she said, throwing her sword over her shoulder.

The ceiling was made of tiled stone, but the center tile bore a picture of a blue scarab. A handful of scarabs crawled along the ceiling, content to stay on the tile.

More treasure? Why not?

“Gimme a boost,” Jeb said, pulling out his pocket knife. A couple awkward minutes later, he’d managed to pry the business end of the trap off the ceiling, revealing a delicately carved bone with a thousand tiny indents carefully carved into the surface. Blue scarabs crawled along its surface, but none of them were real.

Processed Starving-Beetle Summoning Myst Lens. (Large)

These bone-shaped lenses coalesce in the dunes of the Bogash desert, where insects fight for every scrap of food they can find. They are a novelty in most parts of the world, although there are some wizards from those exotic parts who use these lenses as part of their spell-work.

This Myst Lens has been worked to create 1024 equal-sized Starving Beetles, as part of a trap.

Jeb worked his knife behind it and carefully pried the square of bone out of the wall, dropping it in his pocket.

If nothing else, he could use it to make more food. Crab was arguably better than worm.

“Got what you wanted?” Jessica asked as she set him down effortlessly.

“Yep,” Jeb said, patting his pocket. “Got the business end of the trap.”

“Good, let’s go.” She said, pointing toward the exit.

Jeb was about to take his last hop out the door when iron fingers grabbed the back of his brigandine and yanked him backwards.

A pair of gnashing jaws slammed shut in front of the entrance, a hair’s breadth from his face.

Chapter 5: Necrobarter

Jeb let out a choked cry as Jessica flung him backwards into the tiny dungeon, charging out to meet the creature face-to-face.

Jeb landed on his ass right in the middle of the beam of light, triggering the magical swarm a second time. The Myst shot out of the ceiling, blinking like a strobe light, stirring the dust on the floor a bit, but not doing anything other than that.

Thank god I disarmed this thing, he thought, turning his gaze back to the ongoing fight.

Jessica was doing glorious battle with something that looked like a cross between an oriental dragon and a tapeworm, with huge, gnashing jaws that seemed to be primarily made of bone or chitin.

Jessica was executing magnificent midair maneuvers that boggled the mind until you recalled her class’s ability for operating at effective low-g.

The fight was swift and brutal, with the snake-like creature being cleaved in two in a matter of seconds, falling to the ground in two massive, bleeding chunks.

The creature’s jaw was still trying to bite down on something , weakly opening and closing, even though the creature’s eyes were already devoid of light.

“The fuck is that?” Jeb asked, getting to his feet and peering out the door. the whole thing must have been thirty feet long, a great white shark/eel on land.

“It’s a wandering monster. We saw some of them hanging around the World Tortoise once,” She said. “This one must have been level fifteen or so.” She said, kicking the creature.

“Parasites,” Jeb said.

“Huh?”

“Parasites. They live on the world tortoise. Going up there and trying to kill the thing is like kicking a wasp’s nest the size of a football field.”

“Ah. How do you know that?”

“Mystical powers,” Jeb said, waggling his fingers. He glanced over his shoulder at the dungeon they had just left.

He absolutely would love to take the rest of the guts of the trap. If he could secure the power source along with the repeater and trigger mechanism, he could probably make some kind of Mystical machine gun.

Alas, Jeb wasn’t capable of cutting through solid rock with his mind – yet – and they only had three days before there would be no safe place to sleep. They needed to spend all of that time achieving a basic level of self-sufficiency, not spend days trying to chisel stone for a maybe.

Still, Jeb glanced at his map, scanning the land to the deep west. In the flaming mountains, the fairies had spotted a fire lens. Magical laser gun would be pretty bitchin’.

It’ll go on the list if we get good enough to go there, otherwise, it’s superfluous. I also need to learn more about Myst and lenses.

Between the boss monster, and exploring the local map, he needed some time to rest and do a little research.

***3 days, 1 hour until Safe Zone Removal***

“You may look at the map,” Jeb said, holding it out for Jessica.

She narrowed her eyes, but the circumstances of their meeting didn’t exactly give Jeb full confidence in her. If she wanted to track down one or two treasures and bring them back while he rested, great! but giving her the map so she could potentially ditch him for a better outfit?

They didn’t know each other that well.

“Okay, it’s memorized,” she said, nodding. “Thanks.”

“Ah crap, Nerve.”

“Nerve,” she said, tapping her skull. “I’ll be back in two hours if I’m still alive. I’ll be looking for the Shielding Bracers, and the Vivicant Cane.” She poked two spots near their safe zone.

She looked him up and down. “You could use a cane.”

“Ay, get outta here,” Jeb said, waving her off. Freakin’ Nerve.

It was somewhat emasculating to be outclassed, mentally.

On the other hand, I can move things with my mind.

There was really no putting a price tag on that.

Once Jess was gone, Jeb called Acorn down to haggle. Now that they were in the nesting phase, he was forced to get more creative, eventually selling a bit of the silk liner of his brigandine for the information he was looking for.

“What is a Myst lens, and why do we need them?” he asked Acorn.

“A Myst lens converts one form of Myst to another. They’re integral to wizardry in general. Myst lenses coalesce in areas that are filled with the memory of their focus.

“Sunny places make sunny lenses, watery ones, make watery ones, and so on?” Jeb asked. He was pretty sure that was the case given the positioning of the worm one and the fire one on his map, but confirmation was good.

“Yes! Exactly!” Acorn shouted pointing at him. “The variety of lenses in the world is practically infinite. There are so many that haven’t been discovered yet, and even between similar lenses, there are variations. The sunny lens you spoke of, there are dappled ones and ones that carry the scent of freshly mown grass. At public servant exams, you can find studying lenses and ulcer lenses taking the form of erasers. There’s practically no limit. The only issue is that the rarer Lenses take a higher Myst to identify as magical.”

“So is it possible to cast a spell without using one of these?”

Acorn stared at him for a moment, his jaw slack. “Your core is set. Of course it’s not possible.”

“Explain.”

Acorn heaved a huge sigh and rolled his eyes, as if Jeb was the slowest kid in the race.

“When you develop a Myst Core,” he said, flying down to tap on Jeb’s sternum. “The Myst you process settles into the form of your most ideal magic. After it is set, you cannot change it.”

“So, since I thought telekinesis was cool, that’s what it settled on?”

“Pretty much.”

Disappointing, but not the worst power to be stuck with. After all, telekinesis was pretty fucking cool.

There were also interesting connotations behind the fact that these lenses could effectively change Myst from one…wavelength…to another…

Does the Myst actually behave like light when interacting with a lens? Jeb thought, his mind buzzing. The idea had been tickling the back of his mind for a while, but after talking with Acorn, he was nearly positive.

If Myst behaves like light, then if I were to carve the worm stick into the shape of a lens, I could make it summon a giant freakin’ worm! Or put two indents on it to split the light and make two giant worms.

He pulled the square piece of bone out of his pocket and inspected it, still crawling with phantom scarabs.

Or carve thirty-two by thirty-two dots to summon one thousand twenty four identical worms.

“EEK!” Acorn screeched, backing away from the bone lens like it was radioactive.

“Do you have any idea what that could do to us!?” he said, pointing at the lens with a shaking hand.

“Nothing good, I imagine,” Jeb said. “I was planning on saving it for rations.” He slipped it back in his pocket.

“Just to confirm, if the lens concentrates the Myst into a single point, It’s a more pronounced effect than if it’s scattered all over the place, correct?”

“Of course,” Acorn said, still eyeing Jeb’s pocket nervously.

“If I break a lens apart, will all the pieces of it retain their ability to alter Myst?”

“Yeah, are you really going to keep that?”

“Yes. Are creatures that I create with these lenses under my control?”

Acorn shook his head. “Not without some kind of control lens or taming lens, or your Myst Core is a Summoning one. That’s why that lens is so dangerous. If you used that in here, and missed killing even a single breeding pair… they might eat all of us.”

“I promise not to use this lens anywhere near your tree,” Jeb said.

“Not in the forest at all, would be better.” Acorn said.

“I don’t know yet if I’ll need it, so I can’t promise that.” Acorn looked miffed.

“Well, that was all the burning questions I had for you – ah, wait – how much would you charge to actually collect these lenses for me?”

“We physically can’t move treasure placed by the System for the Tutorial.” Acorn said, shaking his head. “Otherwise the fairies of the woods would have already looted everything.”

“Suppose you’re right about that,” Jeb said, nodding.

Alright, now we need to expand our repertoire. Can’t expect everything to just run into a spear on its own.

Now testing: Floppy objects, and multiple objects at once.

For his first test, Jeb grabbed the garrote wire and set it down in front of him, injecting it with Myst and lifting it up.

The wire stayed looped up like it had been when he first set it down.

He turned it upside down and tried to stretch it out, but his Myst felt like it was locked in position. The garrote stayed pooled up in a loop, unmoving in his mental grasp.

He worked on it for half an hour without any discernable progress, then switched tactics, aiming at learning how to move two things at once.

There was more progress on this front. Rather than feeling like an  unyielding wall, this simply felt like really difficult juggling.

If someone had a gun to your head and told you to learn how to juggle, you’d probably learn pretty fuckin’ quick.

Jeb was in the same situation, and he poured all his concentration and focus into mastering the skill. Eventually he was rewarded with two spears, floating independently of each other.

There were some caveats, though.

Jeb had to target both of them with a fresh batch of myst drawn from his core. Something about splitting the myst into two identical portions was easier than lifting one object then another.

He was sure he’d get the hang of it eventually, but for now he needed to target both objects at the same time.

Still, it gave him a lot more options than he’d had before.

Stab, stab, He thought, the two spears lunging forward at his mental urging. His speed had improved.

Jeb had the feeling his Core was nowhere near done growing. His magic, and the little burning star inside him, would continue growing stronger until he stumbled across whatever his limit was, most likely defined by his Myst.

The setting sun suddenly darkened, and Jeb glanced up, spotting the World Tortoise in the distance, having just walked in front of the sun, casting a shadow over the entire forest. The sunlight cast a red glow around the creature’s shell, which played host to its own forest, where the parasites lived.

Stab, stab, Jeb thought, closing one eye to remove his depth perception and pretending to stab the boss monster.

***2 days 23 hours remaining***

Jessica got back with the items that night, tossing him the cane that was seemingly made of one solid piece of ivory.

Vivicant Cane, Consumable item.

Carried as a supplementary item by the vaunted healers of Mestikos, These Canes allow the master healers to handle emergencies when circumstances would otherwise prevent them from being able to help, maintaining their prided success rate even in the most adverse conditions, along with their priceless prestige.

  Channel Myst through this valuable cane to heal wounds and remove fatigue in an area of effect.

Effect is proportional Myst spent.

4/4 Uses remaining

Nice, Jeb thought, setting it down beside him, his mental evaluation of Jessica going up a notch. She came back despite having a map in her head, rather than leaving him to his own devices, or selling the information to another group and disappearing entirely.

They set up a warning system around the edge of the safe zone and went to sleep.

***2 days 16 hours remaining***

Right around dawn, the alarm went off.

It was just a simple wind chime of throwing knives connected to a string, but it did the job.

Tinkle tinkle, CLANG!

The string broke, dropping the wind chime to the ground, accompanied by cursing.

Jeb leapt out of his bedroll, put his back against the tree, and had a spear raised before his eyes could even focus on what he was seeing.

“Good morning!” A man’s voice came from the woods. It wasn’t booming and growly like redbeards, rather it was reedy and a bit nasal.

Jeb blinked again and spotted five humans dressed for battle standing just at the edge of the safe zone.

“Careful of the,” Jeb cleared the sleep out of his throat and spoke up. “Careful of the pit traps!”

“Yeah, we spotted those on the way in.” The leader said, taking the sword off his belt and dropping it by the edge before approaching. “It’s a good idea but a little work intensive, don’t you think?”

“Pint of sweat saves a gallon of blood,” Jeb muttered, glancing around to take in his situation. The first thing he noticed: the four teammates of the fellow were Obvious Zombies.

They walked with lurching steps, clutching swords and axes in each hand and covered in battle damage and grievous wounds. Three men, and one woman.

“Hi,” The man said, pointing to himself. “I’m Ron.” Ron was a ginger maybe ten years younger than Jeb, wearing a skull as a codpiece. He was wearing normal armor underneath, his face was somewhat emaciated from lack of food, but he seemed pretty chipper, all things considered.

“This is Suzie, she tried to kill me,” He pointed at the lady zombie, a blonde haired woman in her forties. Half of her skull seemed to have been bashed in with a rock. “This is Buck, he was the leader of the group. He tried to stop Suzie, but she stabbed him.”

Buck appeared to be the best kept out of the four of them, save a big bloody spot right around his liver.

“And this is Phil and Eric.” He said, pointing to the last two. “They tried to rob me.”

“What about that guy?” Jeb asked, pointing his spear at the necromancer’s crotch.

“This guy?” he asked, pointing at the skull over his junk. “I found this guy.”

“I’m assuming you’re telling me all this to prove you won’t attack me without provocation.”

Ron snapped his fingers. “This guy gets it. I’m actually pretty freaking hungry, and I was hoping….holy…shiiiit.”

His eyes wandered over to the mass grave of kruskers.

“It’s a bit gamey, but as long as you keep your ‘friends’ parked just inside the safe zone, I don’t see why you can’t help yourself.” Jeb said, levering himself to his feet – foot – with his spear.

Ron hadn’t shown any hostility yet, so there was no reason to be standoffish and turn a potential friend into an enemy. Jeb wasn’t inviting him home for dinner, he was extending a tiny bit of trust.

“fair ‘nough,” Ron said, motioning with his hand. Jeb saw a line of neon purple power flare into existence between Ron and his zombies for an instant before it faded away again. In addition to hundreds of other lines extending in every direction, totally surrounding the Safe Zone.

Jeb’s eye twitched.

Did he slaughter humans or did he zombify monsters and hold them back so as not to alarm me? Well, consider me alarmed.

Jessica was nowhere to be seen, so Jeb could only assume she’d woken up faster than him and had immediately gotten out of sight.

The four shamblers plopped onto their butts just inside the safety of the circle, but still far away from Jeb, while Ron walked forward, aiming for the topmost krusker on the pile.

Ron pulled out a knife and tried to jam it through the creature’s thick hide, obviously having extreme difficulty due to his thin arms.

“Couldn’t you just zombify the thing and make it carry its meat over here?” Jeb asked, pointing at the Krusker.

“Huh? Oh, nah, as soon as I bring something back from the dead, its flesh becomes poisonous. Learned that the hard way,” Ron said, chuckling between grunts as he tried and failed to saw off a rib.

“Here, stand back. I’ll help,” Jeb said, stabilizing himself with his spear as he held a hand out.

I’m pretty sure I can target part of an object, He thought. He’d made a wall out of air. He wasn’t forced to target all the air in the atmosphere. Where did one object end and another begin? Density? Structural integrity? Or perhaps it was just intent.

Orange Myst shot out of Jeb’s hand and caught the creature’s middle rib.

With a mental yank, the popping of bone, and a meaty tearing sound, the rib and surrounding tissue tore itself free before floating over to the fire.

“Oh...T-thanks.” Ron said, suddenly looking a little more nervous than before. He probably thought he could outrun the cripple or swarm him if necessary. Now that he knew Jeb could potentially tear his head off from a hundred feet away, he realized that Mutually Assured Destruction was possible.

“Wizard master race, am I right?” Ron said with a halfhearted fist pump.

“It seemed like the best choice at the time,” Jeb said. “Now come on, sit down and eat some krusker with me. I didn’t tear your head off when you first showed up, you didn’t sik your hundreds of zombies on me at first sight. I think we’ve established a certain basic level of trust.”

Ron chuckled.

“You saw the strings.”

“I saw the strings.”

“Man, I kinda got used to people not seeing shit.” Ron said, shaking his head and sitting down across the fire from Jeb, mouth watering as he watched the fat begin to sizzle off the rib meat.

“I didn’t get your name,” Ron said.

“Jebediah, but I prefer Jeb. I don’t like sounding biblical.”

“So, what’s your story, Jeb?”

***2 days, 15 hours remaining***

“So, where you headed?” Jeb asked, carving off slices of Krusker for both of them.

“Oh, I’m headed west, I suppose. Towards the mountains. I was wondering why there was a stretch of empty land, but it must have been these guys.” He said, lifting the rib he was gnawing on to emphasize.

“Careful of the raptors there. They took out a group of seven that passed by here a little over a week ago. They’re supposed to be stealthy.”

“Thanks, man. it shouldn’t be a problem, though.” Ron said, before eyeing Jebediah quizzically. “Got anything to barter?”

“I’ve got a couple lenses I might be willing to trade parts of.” Jeb said. “These, though,” he said, patting his cane and magical girl wand. “These I want to keep.”

“I’m gonna bring in my gear. Don’t freak out.”

“Kay.”

Ron’s gear came in packs draped across zombified walkers that looked something like daddy long legs.

He grabbed the packs off of them and spread the items out on the ground in front of Jeb. Most of it was quality of life stuff. It was fairly obvious that Ron would hold onto the truly powerful stuff for himself, but Jeb spotted another cleaning wand, along with a couple water spigots. There were a few rings with decent stat boosts.

“Is there a limit to the number of rings you can wear?”

“Two,” Ron said, waggling his fingers. There was a shining ivory and silver ring on his left and right hands. “So these are kind of superfluous for me.”

Hmmm…

Jeb pointed out the ivory ring of Myst +2, the magical girl cleaning wand, a water producing lens, and a peculiar looking stiletto knife without any kind of crossguard.

Stilleto of Piercing.

Crafted by a master smith, this Udium tipped blade rotates violently when pressed down hard, penetrating all but the strongest armor.

“All this is on my wishlist.”

“What’ve you got?” Ron asked, leaning forward expectantly.

Jeb pulled out the scarab lens and the worm lens, laying them down in front of the necromancer.

“Neat,” Ron said, looking at the scarab lens. “I hadn’t found any of these yet. Can I test it?”

“NO!” Acorn shouted, attracting their attention.

“I gave my word not to use it near their home,” Jeb said with a shrug. He reached out with Myst and pulled one of the discarded scarabs nearby.

“They’re about this big, I figure you could use them to clean the flesh off your zombies, or, if you sanded the dots off the face of the front, you could probably summon one huge beetle, kill it, and add it to your group. You can use them for food, too.”

“Oh, so it’s genesis and not a temporary summon?” Ron asked, looking intrigued.

“Far as I can tell. I ate some, and it didn’t vanish or anything.”

“Neato.”

Ron eyed the rotted stick, immediately noticing the worms crawling on it.

“This one you can test,” Jeb said, handing it to him.

Jeb got to watch the neon purple power funnel through the necromancer’s palm into the stick before beams of white Myst shone out of the raw lens in every direction.

A fraction of a second later, everyone and everything was covered in worms.

“Ack, pbbblt, I got one in my mouth!’” Ron said, spitting.

The surrounding fairies squealed with joy and began hunting the wiggling arms with enthusiasm, launching a worm-y massacre as they dragged them back to their ravenous grubs.

“And that’s how the worm lens works,” Jeb said, chuckling. He’d hidden his face behind his sleeve and come out relatively unscathed, worm-wise.

“Thanks, but no thanks on the worms,” Ron said, eyeing the stick where he’d dropped it. “I don’t really have any use for them.”

“This though,” Ron said, holding up the scarab bone. “I could trade you the ring or the knife, or the wand and water lens together.

“You can’t even use that ring.” Jeb protested.

“Doesn’t mean it’s not valuable to somebody.” Ron said with a grin.

“Some…body?” Jeb asked, his mind making a sudden connection. “What’s the going rate on the corpse of a level thirty-five warrior?”

“Level thirty five!? I could make a death-knight with that!”

Ron cleared his throat. “I mean…I could take it or leave it. No big deal.”

Ron knew he’d goofed.

Jeb didn’t even bother concealing his wicked smile.

“Tell you what. You seem to be very interested in this Death Knight of yours. How about I give you the body for these items instead?” he said, pulling his scarab lens out of the pile.

Ron clicked his tongue, scowling.

“I wanna barter too.” Jessica said, landing two feet away from them, descending straight out of the blue sky to slam down beside the two Myst-users.

Ron gave a strangled squawk and tumbled over backwards. His zombies flinched, leaping to their feet and raising their weapons for a moment before sitting back down, their owner processing the assassin’s words.

“…sure.”

Jebediah Trapper

Unclassed, Level 14

Body 10

Myst 29 +2

Nerve 8 +3

Chapter 6: mermaids in lakes are larger than they appear

***2 days, 13 hours remaining until Safe Zones expire***

“Muahaha!” Jeb cackled, admiring his new ring and especially the stiletto orbiting his head as he practiced his fine control. He wanted to be good enough to perform surgery with his telekinesis before he cut open his cleaning wand, searching for the death and dismemberment they’d promised.

He even had a spare in case he messed up the first one. And a supply of infinite water.

All for Redbeard's corpse.

A damn good deal.

“You went garage-sale-ing a lot before the end of the world, didn’t you?” Jessica asked as they walked through the forest, aiming for the sirens to the south.

“My parents used to have money making competitions during the summer. They used to hand me the stuff they wanted to buy and tell me to make a lowball offer, because I was cute. It usually worked. Before I knew it I got pretty good at haggling.”

“Yeah, well, I think George’s body should belong to me, given that I had to put up with him.”

“I don’t know, he tried to kill me.”

Jessica scowled at him silently.

“You really wanted that necklace of adaptation, didn’t you?”

“Did you see the size of those opals!?” Jessica demanded.

She’d done pretty well for herself at Ron’s Post-Life Goods Emporium, trading George’s magical boss-axe and a few minor items for some rings, enchanted armor and a pair of boots with stylized wings that essentially gave her a double jump, improving her midair performance even more.

I need better protection myself, Jeb thought, tapping his beaten brigandine. They were finally equal in terms of treasure, but Jessica could take a hit, and he could not, so he felt a little exposed.

The goal was for him to solo the boss while Jessica ran crowd control again, and hopefully the Accolade would give him a fighting chance of surviving once the Safe zones went down.

He glanced over at Jessica, bedecked in silent blackened mail armor, wearing shielding bracers, along with the Razorback sword, the wing boots and the rings…

Yeah, she’ll probably survive it.

“Hold on,” Jessica said, squinting. “I hear singing. Put in your earplugs.”

Rather than listen to see if he could hear it too like an idiot, Jeb rolled up the stiff pine wax and shoved it in his ears, praying it would come back out.

That was a problem for after they survived this, though.

“~?” She asked.

Jeb gave her a thumbs up, and they crept forward. After what felt like half an hour of creeping, but was more likely five minutes, they came within sight of the lake.

Sirens were, for all intents and purposes, tiny little mermaid looking girls about four feet long, singing and playing with each other in groups of three, their torsos just above the water. On the miniature island in the center, were three more human-sized women, seemingly lounging around and tanning, their bare breasts pooling up on their chests.

I’m not sure I wanna kill these women, Jeb thought, a lifetime of ‘don’t hit girls’ drilled into him since pre-school suddenly flaring up. It might have had something to do with the boobs, or the muffled harmonizing he could faintly hear, as well.

Jessica must have read the reticence on his face, because she unslung her bow from her shoulder, took out an arrow and fired a shot through the chest of one of the smaller girls.

Jeb opened his mouth to protest, when the ground shuddered underneath him. A huge creature, twice the size of a horse, reared out of the water, with stumpy finned legs and a gaping maw. He could hear its pained roar even through the earplugs.

The three little midget mermaids were attached to the thing via a long and partially clear tube with a single thick blood vein this size of his wrist traversing it.

Okay, never mind. My concern about their humanity was not necessary. I think I’ve seen art like that before.

Jessica wagged her hand, catching his attention before pointing at the monsters and performing a sweeping motion, as if to say, ‘after you’

Jeb aimed his stiletto at the infuriated creature, and sent it shooting out into the lake.

The stiletto sank half an inch into the creature’s soft skin, then, when it met bone, the blade collapsed back into the handle, spinning inside an internal groove as it did so, boring a hole like a hand-drill.

The result was the knife went in one side of the monster and effortlessly out the other, spilling the creature’s lifeblood into the lake as it collapsed.

And then the fight was on.

The sirens seemed to display rudimentary intelligence as they sank under the water, hiding behind flotsam or fallen logs to make themselves hard to hit.

In addition to that, their mermaid tops made squeezing motions with their arms, creating little spheres of water floating in front of their chests before they started shooting water at the two of them.

And not friendly squirt-gun battle levels of water, either.

There was a hiss, and a spray of water as a fine line of H2O tore a chunk of wood out of the tree six inches away from his face.

Jeb dropped to the ground on reflex, treating it like small arms fire and getting behind something big and thick. In this case, one of the oversize trees surrounding the lake.

Ranged attacks, huh? Two can play at that game.

He pulled out his little mirror from the crate and held it around the edge of the tree.

Do you have any idea how hard it is to attack things using a mirror while facing backwards? He thought to himself, directing his floating knife to attack a smaller siren and missing horribly, plunging the blade into the water.

Damnit. He pulled it back out and mentally adjusted before attacking again. The extra three points of Nerve must have helped, because he only missed one more time before he adjusted to using the mirror.

He began racking in the kills, perched safely behind his tree, while Jessica leapt from trunk to trunk, drawing fire away from him and forcing the creature’s to turn to pay attention to her ranged attacks.

They didn’t seem like they knew where his attacks were coming from, so he kept zooming the stiletto around, boring holes through anglerfish-looking bastard after bastard.

You have gained a level!

You have gained a level!

You are now level 16!

The good times didn’t last forever, though, as a thick beam of water knocked his Darting Dagger of Death out of his mental grasp, sending it whizzing through the air into the deep forest.

Jeb made a mental note of the direction before refocusing on the one who’d shot it.

Momma siren was awake, and she was pissed as hell. Her mermaid hair was writhing over itself in fury, creating frothing water above her main body, which was rumbling under the surface of the water, and yet, the lure’s faces still looked serene and beckoning, plump lips half-parted, practically aroused.

The strange dissonance made Jeb’s hair stand on end.

If the midget mermaids were attached to things roughly the size of a bull buffalo, how big was the big one? Elephantine?

Those thoughts nearly made him miss the creature’s next move.

A nova of water erupted from the creature, and Jeb flinched his hand back to his chest just in time to avoid losing it.

Everything in a hundred feet around the lake was lopped off at the three-foot line. His mirror got a bit taken off the corner, his tree was beginning to creak ominously, along with thousands of others, and his hair had gotten a much-needed trim.

Crap.

Jeb was tempted to roll out of the way of the falling tree, but all the trees were falling, and that meant that:

1: He would simply be trading one falling tree for another, and;

2: If he leapt out now, he would attract the direct attention of Momma Siren.

God I hope I don’t get crushed.

Jeb burned Myst and reached out, grabbing the tree falling above him and guiding it to the best of his ability, so it would fall onto some of its thicker branches further up the tree, leaving him safely ensconced in a pocket of wood. This would do double duty and shelter him from all the other trees falling to the ground.

With a cacophonous thunder, all the trees hit each other and the ground, filling the air with the sound of exploding wood as arm-thick branches were sheared away and splinter-shrapnel went flying everywhere.

This went on for a good twenty seconds, as Jeb just tried to cover his face and neck.

Once the sound died down, he did a mental spot-check.

Okay, nothing crushed, broken or stabbed, lucky me. There was a jagged branch pressed against his brigandine, but the inner plates had caught the wood and stopped it from becoming a problem.

The only problem was…

I can’t move!

Despite his near superhuman strength, there was no chance of him getting out of the pile of trees surrounding him without help, or a lot of time.

Shit, how’s Jessica doing?

He siphoned off a tiny bit of Myst and put it into his mirror, lifting it up above the pile of trees he was buried in, then panned it around slowly, until his partner came into view.

Jessica was not doing so great. Without vertical trees to hop to and from as well as hide behind, she was left in something of a tight spot. All of the Momma siren’s attention was on the assassin, who was doing her best to dodge the creature’s wrist thick beams of water.

There was a trickle of blood from a gash on her scalp, likely from falling trees.  Her fancy new armor seemed to be none the worse for wear. The double jump boots were definitely helping, as the embroidered wings came to life every now and then, flapping powerfully and allowing her to reverse course in midair to dodge water beams.

It was times like this Jeb almost wished he’d gone Nerve/Body.

Still, nothing to it but to soldier on. He brought the mirror back to his hand, then grabbed one of his broken spearheads, splitting his Myst in two and controlling both of them.

He guided the spearhead way off to the side, opposite Jessica, then took one of the mermaid-tentacles in the back, bringing its water-slinging to a halt.

The mermaid began gushing crimson into the already bloody lake, as Jeb had nicked the main artery.

He reversed direction and slammed through another lure before the third one shot the spearhead out of the air, sending it whirling off into the distance. The remaining mermaid looked cautious now, scanning the coastline with sharp eyes.

Don’t spot me, don’t spot me…

With a blast of water, his mirror was torn out of his grip and shattered.

Damn. I hope she's not smart enough to calculate the angle.

A moment later beams of water started perforating Jeb’s pile of wood. A few of them came dangerously close to tearing pieces of him off, and he tucked every limb in as close as he could.

Water started dripping down from every branch above him, soaking his clothes uncomfortably, trickling down to his back.

But if discomfort was the worst this thing could do, he’d be happy to…

Wait a minute, is the water level rising!? He turned his head slightly and spotted the water slowly cresting above the grass he laid on.

Rather than deal with the hiding creature she couldn’t see, the boss was simply flooding the entire shoreline, with the intention of literally flushing him out.

Except…Jeb was still pinned by the humongous tree over top of him, so he was more likely to drown than get flushed out.

That probably works for her too, he thought grimly as he tugged his cleaning wand out.

He pulled out his pocket knife and put the blade into the seam of the magical girl wand, slightly clumsy because of the confined space.

This is not how I wanted to do this! he thought, popping the two sides of the cleaning wand apart, holding them above the water.

Honestly…it looked a lot like the guts of a modern spyglass. It was hollow in the center, with a lens at the base that seemed to be made of fantastically rusty iron, while at the far end was a tiny marble the size of Jeb’s pinkie. It was a little difficult to see what it was made of, because it was surrounded by an aura of pure black.

Myst Filter: Grime – small

A Myst filter that allows the Myst that passes through to only affect objects the user perceives as filth or grime

And the other…

Annihilation Myst Lens – very tiny

Myst that passes through an annihilation lens removes the first thing it touches from existence, making these both useful for industrial and military applications, but also quite dangerous.

These rare lenses are found in the Mines of Seeping Death before being sold to businesses and governments to be broken down into safer sizes. It is illegal for a private entity to own an Annihilation Myst Lens larger than tiny.

That’s what I’m looking for.

Ah crap, the water’s up to my ears.

Rather than touch the thing, Jeb simply removed the grime filter from the casing, then pressed the two halves of the wand back together before he carefully siphoned out as much Myst as he could, splitting it into two.

“Hope this works,” Jeb muttered, carefully seizing one half of the wand with his Myst, while hovering slightly away from the annihilation lens with the other ball of Myst.

With a mental flick, he sent the wand and ball of Myst up, out of the snarl of trees and hurtling toward the boss siren’s last known location.

He couldn’t see the monster, but he’d been harassing these creatures without direct line of sight for a while, so when Jeb felt like the lens was in place above the siren, he took the unspent Myst that was hovering close to the lens, and shoved it through.

He felt the lens shatter as a kind of crackling sensation in his mind.

Bang!

There was the harsh crack of an implosion, followed by…

You have gained a level!

You have gained a level!

You have gained a level!

You have gained a level!

You are now level 20!

Congratulations! You have beaten the Siren Mother in a one-on-one duel. Your cunning is beyond reproach!

Siren’s Cunning Accolade Granted!

+5 Nerve

Yes!

Wait…

Why isn’t the water stopping!? I killed the damn thing, it was supposed to stop! Goddamnit, I should have gotten that necklace of adaptation, Jeb thought as he took a deep breath, the water reaching up towards his lips.

Congratulations! You have reached level 20! Please choose a Class!

Kinda busy here! Jeb thought as the water rose above his face, sealing him in a silent tomb.

Chapter 7: Magical Batman

***Jessica***

A little projectile hummed from Jeb’s hiding place toward the monster, then the three mermaid heads, a good chunk of the water and the monster therein, simply vanished, in a ten-foot sphere.

Crack! The implosion sounded like a gunshot as the air rushed in to fill the void. A moment later, the Siren boss floated to the surface, the oversized body missing the top of its gargantuan skull.

“The fuck was that?” Jessica demanded, scanning the ruined coast.

No answer.

She scanned the shoreline where she expected Jeb to be, and noticed the water level was two feet above the level of the shore and rising, peeking out from the toppled trees and destroyed brush.

Shit, what if he’s trapped under a tree?

Light step

She dropped her mass to next-to-nothing with a thought, skipped forward with a flick of her foot, then brought her mass back to full, generating inertia from nothing.

She crossed the lake with a single step, then, when her foot hit the ground again –

Light step

The wind resistance, and her foot landing on the tree, brought her speed gently down to zero, then she relaxed and allowed her mass to return.

The Class ability drained her stamina pretty quick, but it was just too useful for her to pass up.

“Jeb, are you in there?” Jess asked, peering into the muddy water. “If you’re not stuck under a tree, say something.”

Shit. He’s probably under there.

Jessica braced herself on another log and heaved up on the topmost tree in the pile, using every ounce of her strength to haul the tree up and throw it into the lake.

She felt superhuman, but that didn’t mean her strength was limitless, nor did it mean she could throw around huge objects as she liked. She was still only a hundred and thirty pounds.

She had to carefully brace herself, and haul the tree up on her shoulders, balancing it on top of herself as perfectly as possible, because any little shift in weight could send her stumbling forward or backward.

One….

She threw it into the lake.

Two…

The water level kept going up, now four feet above the shore. Her ankles were getting cold and wet.

What the hell happened? Some kind of underground artesian well? Damnit, I hope I’m not crushing him by moving these trees. But between that and drowning… I’ll take my chances.

It took entirely too long to move each one of these trees…and Jessica wasn’t entirely sure she was looking in the right places.

Jeb, if you die after I let you have those boss solo kills, I will drag your ass back out of hell myself and take those accolades back.

Eight short, and yet horrifyingly long minutes later, the water was beginning to go down again, and Jessica had the last tree exposed.

If this isn’t where he was hiding… he’s probably dead.

A man with ten Body might be able to hold his breath this long, or recover from passing out underwater if he couldn’t hold his breath.

The last tree was the biggest though, as he’d been sheltering behind the biggest one he could find. It was toppled over, partially sticking out of the bloody lakewater, edge resting on its stump.

There’s gotta be room under there, she thought, plopping her feet down into the water, setting her feet on the stump.

She squatted down and grabbed the base of the tree, straining mightily as she lifted the massive hunk of wood.

“FFFFUCK!” Jessica grunted as she tossed the tree off to one side before peering down into the murky water beneath the tree.

She flinched back when a hand erupted out of the drink and Jeb drew himself out of the water, resting his elbow on the stump like someone at a swimming pool.

“Bartender, can I get another mai-tai?” He didn’t even sound out of breath.

Jeb’s face had an insufferable grin as he pulled himself out of the water.

“How are you fine!?”

“Oh, I made a breathing tube out of air held in place with telekinesis.” He plunged his hand underwater, then pulled back up what appeared to be a perfect cylinder of water, held in place by his thumb. He let go of the water, and it slid back out, rendering the tube invisible again.

“…Of course you did.”

“What was the alternative? Not breathing? That would be dumb.”

***Jeb***

Jessica gave him an exasperated head-shake and hopped back up onto ‘dry land’.

“And thanks for the help. I would have had to lie there for an hour or longer waiting for the water to go back down, and let me tell you, Nerve sickness is not a good time to be stuck in a claustrophobic spot.”

Jessica glanced over at him.

“…You’re welcome.”

Ding!

Your party has cleared the southern lakes dungeon! Please take your rewards.

As before, sphincters coalesced out of the ever-present myst, and…released…chests into the lake, where they started bobbing in the water. Jeb couldn’t get the image of a big-ass toilet bowl out of his head.

“In the lake? Really?” I’ll handle this.” Jessica said, walking on water over to the chests.

Cool ability.

Jeb could’ve just pulled the chests over with his Myst, but something else was holding his attention.

You may now choose a class! You have met the prerequisites for three classes. Your class grants Abilities and stat bonuses. At higher levels, Classes grant extra abilities (50, 100, 250, 500, 1000)

Soldier (D)

Mystic Trapsmith (B)

Telekinetic Combatant (A)

Oooooh! Jeb’s eyebrows raised at the last two, which were the two most likely to not be foot-dependent. Telekinetic combatant sounded cool, like…exploding people’s heads while riding a whirlwind of telekinetic power. Or wielding a thousand swords with his mind at once.

But I should check them all, see which one I like the best.

He eyed Soldier, and it unfolded for him.

Soldier (D)

+5 Body

You were a soldier in a previous life. Why not this one too?

Passive boost to weapon handling skills.

Ability: It’s worth More Than You Are

User may transfer damage from any magical or nonmagical gear to themselves, repairing the item in the process. Works with some Consumables!

Try not to kill yourself.

Hey, that’s not as bad as I thought. I mean, I dunno if anybody would want to take damage to pinch pennies like that, but fixing extremely valuable consumables like the Vivicant Cane might be worth the pain. Next.

Mystic Trapsmith.

You have created a trap with Myst, disarmed a Myst trap, and created an I.E.D. out of a household magic item.

+5 Myst

+5 Nerve

Passive bonus to assembling/disassembling magic items.

Ability: Mystic Trigger

User may bind a reserve of their Myst to an object, creature, or location, with a predefined behavior and trigger. The trigger must be an observable condition within one hundred feet. The behavior of the Myst must be pre-defined and discrete. It cannot interpret your will or the situation. It cannot be instructed to ‘fight’ an individual, but it can, for example, be instructed to seize an object in a specific location and swing it in a specific way until the Myst is consumed. It has no concept of what is going on around it. If there is no item there, it seizes nothing and fails.

*Observable condition* No thought crimes!

That’s…pretty cool. Jeb could already think of two great ways to use that, nope, make that three. Four.

We’ll keep an eye on that one.

Next.

Telekinetic Combatant

Telekinetic Myst Core. You have killed over ten creatures with telekinesis. You have successfully split your attention between two objects.

+5 Myst

+10 Nerve

Passive boost to spatial perception.

Ability: Telekinetic combat (passive)

Greatly enhances the user’s ability to multitask with Telekinesis, allowing many more discrete threads of Myst to be in use simultaneously. This ability pays more dividends the more it is practiced with, as it is a percentage increase, not a flat bonus.

“Woooow…” That’s pretty cool. So it is wielding a thousand swords with my mind and becoming a whirlwind of death.

“I choose Mystic Trapsmith.”

Telekinetic combatant was strong, no doubt, but it also felt like a bit of a one-trick pony. Pick things up and stab/bash people with them.

And that was plenty effective, Jeb wasn’t debating that. It just didn’t seem like brute force was going to get him across the finish line. He’d chosen to dump his stats into Myst with that thought in mind, and he was going to continue that path as far as it took him.

Jeb’s mind tingled from the Ability seemingly spreading its roots in his brain, making itself available to him. It was a little mentally draining, but it seemed like the biggest cost was spending Myst on it.

So, let’s see if this works.

Jeb siphoned a large amount of Myst out of himself, and drew it into a tightly condensed ball above the tip of his index finger.

Mystic trigger

When my right thumb goes from being straight to bent while my right index finger is extended and all other fingers are clasped to my palm, The Myst will grab the air opposite my finger relative to itself, in the form of a narrow spike and push it away from my finger at the highest speed it can manage, following the finger’s trajectory.

The tightly bound Myst compressed down even further, and became invisible.

“Or in other words,” Jeb pointed at a nearby log, index finger extended, the other three clasped to his palm.

He crooked his thumb.

There was a hiss of displaced wind as the hardened air shot forward and put a hole in the tree, burying itself in the ground behind it.

“Finger gun.” Great idea number 3.

I’d call that a successful proof of concept. If that works, the rest of my ideas are likely to work....

It wasn’t that he couldn’t make the same effect manually. The benefit here was doing all the work in advance, so he could be focusing his attention on manually moving something, like the stiletto, for example, and if someone or something got close, he could finger-gun them without having to drop control over his stiletto.

And with his vivicant cane….

Where the hell is my vivicant cane?

He spent the next couple minutes trying to fish his ivory cane out of the water, until the water level went down far enough to reveal the damn thing had rolled further out than he’d expected, halfway stuck under a log.

He pried it out carefully, making sure not to break it. Damn thing was probably worth more than he was.

By the time he was done hopping through the muck of the ruined lakeshore, Jessica was on her way back with the loot in hand, still Jesus-ing over the water.

“What’cha got Jess?” Jeb asked, sitting on a log.

“Permanent stat boosting potions.” She said, showing him two bottles.

“Body,” She held up the red one. “Myst.” She held up the white one. “Which one you want?”

Jeb tapped his fingers on the cane, frowning. He needed to get more Body sooner or later to keep pace with escalating danger, but whenever he was given a choice…

“Myst.”

Jessica snorted. “Dunno why I asked,” She said, tossing him the white one.

Jeb downed it before he could wallow in his poor decision making skills, and Jessica did the same.

+3 Myst

Then he dropped the remaining six points from fighting the sirens, straight into Myst.

Nursing a throbbing headache, Jeb pulled out his map and checked what kind of dungeons might be nearby. They didn’t have much time left until they would be forced out of the forest. They needed to clean up around here, take a rest in the safe zone, then clear out the north.

Jebediah Trapper

Mystic Trapsmith, Level 20

Body 10

Myst 43 +2

Nerve 18 +3

Abilities: Mystic Trigger

***2 days, 10 hours remaining***

“You take a break, I’ll keep watch,” Jeb said, writing on a piece of MRE packaging with a stick of charcoal. “I gotta do some homework anyway.”

Jessica grunted and took off her magic boots, wincing at the smell.

“There’s talc in the survival supplies,” Jeb said, pointing.

Alien bastards didn’t think a pencil and a pad of paper might come in handy, though. Jeb refocused on his piece of ‘paper’ and got back to listing his Great Ideas ™ for how to use Mystic Trigger.

1.        Land Mine

2.        Automate the Vivicant Cane

3.        Finger Gun

4.        Shield

5.        Grenades

6.        Projectile Return

7.        Safety phrases

Jeb tapped the other end of the burnt stick on the ‘paper’ but couldn’t think of any new ideas off the top of his head.

Then he went about defining how they might work.

For the land mine, if a creature larger than x and not him or Jess steps above the object, then boom.

Simple.

For the automated Vivicant cane, he could assign several different triggers to several different reserves of power bound to the cane.

Heart rate substantially below resting rate? Trigger the cane. Blood pressure dropping precipitously? Trigger the cane.

In addition to the passive triggers that could save his ass when he got blindsided, he could assign active triggers to it, such as simply saying a safety phrase such as ‘I’m not wounded, I’m just getting warmed up.’

Jeb chuckled at the thought of saying something that cringy out loud. Still, it was an observable event.

Finger gun he’d already done.

Shield was kind of an extension of the finger-gun.

Adopt a ‘shielding’ pose, with his arm curled up, shoulder raised, and head tucked in, and a shield of telekinetically stabilized air would spring to life, following his movements…no, it can’t follow my movements. It can only spring the shield, then let it hang there. It has no idea where I am, nor the ability to follow me.

Still, it provided some interesting utility, and Jeb saw himself using it.

Grenades were another simple extension of the concept. He could either take a  Myst lens, or make several dozen telekinetic arrows bound to a single pebble.

Throw the pebble and shout ‘fire in the hole!’ and boom. People die.

Might want a more obscure command trigger. Easily guessed ones could get me killed on accident. Wait no, if the condition is that I say it, the chances are slim…

Projectile return was simple. He could just bind several dozen triggers to himself, and when an object approached above a certain speed on a trajectory to hit him, the closest trigger leaps out and grabs the object, turns it one hundred and eighty degrees, then returns to sender.

Wait. That one might not work. It needs a way of knowing where the projectile is to reach out and grab it.

I know! I can have it create a bubble around me, and anything that intersects with the bubble gets spat back. It doesn’t need to seek out the projective specifically. I’ll need to create a variety of ranges so they don’t interfere with each other, but that’s not a big fuss.

What had inspired the Projectile Return was the fact that the people to the north used poison darts. Jeb did not want to get hit by one of those.

Let’s say…anything faster than ninety miles per hour. I’m pretty sure I could dodge anything slower than that, even without the foot.

Last but not least, Safety Phrases.

Or as I like to call them, Insurance policies.

Tied up? Wink three times with your right eye, and a blade of telekinetic force will start sawing 2 inches away from your arm, ending flush with the skin. As long as you don’t move.

Bad guys stole your stuff, have you under guard and you need a distraction? Say ‘Scarabs are Scary’ and spawn a swarm of flesh eating scarabs.

“Oh, my god,” Jeb said, resting his forehead in his hand.

“What is it?” Jessica asked, glancing at him.

“I just realized. This is the magical Batman class. I have to prepare for every eventuality.”

“How about the eventuality that I’ve hidden the last bag of M&Ms?” Jess asked.

Jeb deepened his voice to a raspy growl, his face crumpling into a rictus of rage.

“Where are they!?”

Chapter 8: Proof of concept

***2 days 4 hours remaining***

“Okay, let’s double check my list.” Jeb said, ticking off his ‘traps’.

Finger-gun clips: ‘ack’ X10 ☑ ‘pip’x10 ☑ ‘kip’ X10 ☑  ‘Alpha Strike’ ☠

Cane Auto: x4 BP ☑ HR ☑ BD ☑ OD ☑

Cane Manual: x2 ‘just getting started’☑ ‘alt blinks’☑

Shield: x4 ☑

Armor: head ☑ torso ☑ legs ☑ upper arms ☑ lower arms ☑

Projectile reflection x50 ☑

Safety Phrases: restraints ‘3W’ ☑ ‘Scarabs’ ☑ ‘Plitskin’ ☑ ‘no homo’ ☑ ‘Room full of Charlies’☠

Grenades ‘go boom’: ‘nut’ ☑ ‘rock’ ☑ ‘knife’ ☑ ‘authorize magical girl transformation’☠

Jeb….couldn’t think of anything more. He was absolutely sure there were more useful things he could add, but he simply…wasn’t aware of them yet.

He leaned forward, staring into the sheet, trying to squeeze out more ideas out of his brain. Anything more…

“Come on, you’ve been dicking around for hours! Let’s go!” Jessica cajoled. “Those frog-people aren’t gonna slaughter themselves!”

He considered offering a spar just to see how his ideas worked in reality, but the majority of them were designed to be lethal, the rest were single-use defensive, and resetting them would cost him even more time.

I’m just gonna have to figure out how they handle in the crucible of combat.

He grabbed the pegleg Jessica had carved while she was waiting and slipped it over his stump, the wood fitting snug all the way up to his knee. Once it was on, he pushed himself to his feet – foot – . It hadn’t actually taken her that long to carve, a person with close to thirty Body can basically treat hardwood like a soft cheese.

Jeb rolled up his list – written on a mac and cheese package – and tucked it in his pocket before he started clomping after her, using the Vivicant cane to help keep his balance.

Jeb would for all the world look like your average one-legged LARPer, were it not for the broken spearhead and stiletto orbiting him like satellites.

Stab stab.

***Bubli, Krokker scout***

Ah, another human, Bubli thought, thought, his animalistic senses picking up two humans trekking through their lands. Humans were remarkably tasty. Each of the ones they’d caught thus far had been deliciously fatty.

Drool threatened to leak out of Bubli’s mouth imagining another feast like the one a few nights ago.

No, stay focused, he thought, swallowing. Humans were getting scarcer, and the ones who remained were by necessity more dangerous than the first ones. He couldn’t afford to get complacent.

We’ll wait until they get close to a sticky-tree, then ambush them.

So it went for a good half hour, Bubli silently following the blundering through the woods. As he crept along, he gradually picked up more and more krokker scouts as he went, the frog people silently sharing looks of knowing anticipation as they shadowed the loud humans.

Their skin changed colors to match their hiding spots, waiting patiently for the humans to make a mistake.

Finally it happened. The humans were walking along, when a root-runner from a sticky-tree caught the smaller human on the arm.

“Oh no, I got caught on this sticky piece of wood…”

Unfortunately, the Krokkers weren’t familiar enough with humans to recognize bad acting.

Now! Shoot the unhindered one then we’ll swoop in and take them both!

Bubli drew in a silent breath and raised his blowpipe to his lips, six other krokker following suit.

Phew! With a quiet puff of air, the deadly poisonous darts trailing bright white feathers streaked through the air, aiming for the bigger human’s face and neck.

Bubli thought he saw a flicker in the air, then all the white streaks in the air reversed course. In the blink of an eye, Bubli was staring at a puff of feather hanging below his right cheek.

What!? NO!

Bubli ripped the dart out of his face as quickly as he could, but the rigid paralysis was already setting in.

***Jeb***

You have gained a level!

You are now level 21!

“That works a lot better than I thought,” Jeb said, dropping the point in Myst as Jessica chopped the sticky tree tendril off her arm with a few casual slices of Razorback. The frog-people were too busy trying and failing to run away to launch another attack, their limbs stiffening into horrifying contortions.

The first ‘bubble’ had triggered and caught three of the projectiles and reversed their course, and the second ‘bubble’ had caught the remaining four.

Jeb had expected to have to spend one use on each projectile, but he was happy to learn that tightly packed projectiles that caught the bubble at the same time would all be returned on the same charge. Meaning he had slightly better fuel efficiency than he thought, especially against ambushes. He still had forty-eight layers left.

Make a note to replace those.

Man, those frogs dropped quick. I wonder what would’ve happened if they’d decided to attack Jessica too?

Sudden realization.

“That’s what I was forgetting!” Jeb said, smacking his forehead. “Jess, let me put some shields on you too.”

***Later***

“So you now have a bundle of ten shots of Myst at the tip of your finger.” Jeb said.  “With the keyword ‘pip’ and then the number, you’ll shoot a mind-bullet. Like so.”

Jeb aimed at a nearby tree.

“pip one.”

SSSHHH! Air hissed as the solidified air was pushed through the nearest tree with a crack!

Jessica frowned, and pointed her finger at another tree.

“pip one.”

SSHHH – Crack!

Another hole opened up in another tree.

A sinister smile creeped on to Jessica’s face. It didn’t worry Jeb for himself so much as all the other schmucks out there.

“The ‘trap’,” Jeb made air quotes, “is set only to trigger if you say the keyword. So don’t worry about us setting each other’s off by accident. You can use the finger bullets at your discretion, but I’d save ‘em for a rainy day if I was you.”

“And how many shields did you give me?” Jessica asked.

“Twelve. I’ve got no way of keeping track of your number in combat so pay attention to how many you’ve got left.”

“Got it.” She nodded. “Thank you.”

“Don’t thank me yet. I’m giving you these with the tacit understanding that they will help you watch my back better,” Jeb said, holding out his hand. “Let me reload you.”

She put her hand in his, and Jeb tried to ignore the sensation of her skin against his rough hands as he focused on making another ‘pip one’ bullet on her finger. Even after all that Body, her skin felt soft and delicate, her bones small and frail, despite those impressions being demonstrably not true.

He drew in Myst, increased the size of his core by a miniscule amount, then siphoned off the energy, binding it into a tight little pin head of energy that would only go off if Jessica Stile were to say ‘pip one’.

After that was done, he reloaded his own finger gun, topped off his projectile reflector bubbles, and the two of them sorted through dead frog people.

They didn’t have much in the way of weapons or treasure on them other than the leather clothes they wore, and the blowpipes.

They carried about four darts apiece, coated in a powerful, oily paralytic, and that was what Jeb was most interested in.

Lethal poison darts: I’d rather have one and not need it, than need it and not have one.

He dumped them all into the biggest pouch, being careful not to touch them with his fingers before sealing the pouch up and hanging it from his belt.

Just like that, they made their way to the heart of the krokker territory, stopping every once in a while to lure out the scouts that kept tailing them. There was really no way to tell whether they were being followed by the color-shifting creatures other than to lure them out.

Once they got close to their village, the smell of cooking meat and smoke gave it away, along with the near-invisible thread of smoke above the treetops.

Let’s see, we’ve counter-ambushed some twenty-eight froggos, so hopefully their numbers are low.

He and Jessica dropped low, and crawled forward. Jeb was concerned his pegleg might fall off, but the straps held on surprisingly well as they approached, keeping as low as possible.

Krokkers of every size and coloration were running back and forth in the village, which seemed to house some two hundred of the creatures. Some of them were obviously children, and others were either teenagers, or female. It was hard to get a read on sex, since they didn’t have boobs.

They were peacefully chatting, cooking, kicking balls back and forth in the center of the clearing. They could have been a tribe of humans from the amazon, and it wouldn’t have looked any different.

Except…

Yep, that’s totally a human ribcage over the fire.

“How are we doing this?” Jessica whispered.

“Shock and awe.” Jeb said, reaching into his grenade bag and pulling out something small, heavy and brown. “I’m gonna nut all over these people.”

“Please, stop.”

Jeb hauled back and tossed the nut grenade out into the center of the peaceful village of obviously sapient civilians.

The nut arced high, tumbling in midair until it dropped about seventy feet in, just inside the first row of houses. Several frog-people glanced at it curiously, stepping closer to investigate.

Jeb flattened himself to the earth, and whispered into the ground.

“Nut go boom.”

There was a thunderous explosion, followed by a thrashing sound as telekinetic blades erupted out in every direction, chunking everything and everyone within fifty feet of the grenade. Straw houses collapsed in on themselves.

Frog-people screamed.

…And he was back in the hallway, staring down at his own bloodied corpse, crushed to the bed by the collapsed ceiling, blood leaking from his mouth as he desperately tried to breath.

My chest feels tight. Son of a bitch something’s on top of me, Jeb thought, straining to take off the armor so he could breathe. It took him at least thirty seconds fumbling with his armor until it was loose enough for him to inhale a good lungful of air.

Jesus, I’m still alive, I’m still alive, He chanted, trying to convince himself of it.

Small parts of him thought that maybe…just maybe he was lying there dying, all this craziness he was going through was the last neurons in his brain firing, trying to generate some kind of pattern from the lack of oxygen.

Fuck you, Jacob’s ladder. As if I didn’t have enough reasons to hate that movie anyway.

He envisioned the worming thought as a spike, slowly bursting its way through the ceiling, crushing his rational mind under its weight. Sometimes he didn’t feel the spike for months, but doing this?

This brought it all back.

“You coming?” Jessica asked, frowning down at where he was panting, staring up at the canopy, searching for signs of a collapsed roof while trying to shut out the sounds of screams.

“You’re real right?” Jeb asked, glancing over at her.

“I’ll take that as a maybe,” Jess said, leaping to her feet and diving into the chaos.

That alone gave him the impetus he needed to get to his feet.

You do not leave your team on their own.

That thought brought back the memories, and Jeb looked down at the ugly scar on his hand, where he’d slipped trying to lift the ceiling off of Tyler. He hadn’t gotten around to telling the therapist yet, but sometimes that scar was his only lifeline. Proof that he’d survived. That he’d been the lucky one.

Jeb snorted. He didn’t feel like the lucky one, sometimes.

On and on we go, he thought, glancing up at the canopy where he could feel certain doom looming. The trees shook their branches comfortingly, sympathy written on their faces.

Yeah, I know. Gotta get to work.

Jeb walked out into the chaos, clomping forward with his cane, the knife and spear whipping around him like blender blades, puncturing or mauling anyone or anything stupid enough to get close to him.

The frog’s favorite weapons quickly became their undoing as the first round of warriors committed suicide by reflective bubble. After that, things got a little more dicey.

I should use my cane with the left hand, he realized after nearly dropping the ivory stick trying to hold onto it and shoot someone charging him with a claymore at the same time.

The creatures might prefer blowdarts, but that didn’t mean they didn’t have a plethora of alternatives.

I wonder if this is a side effect of the surge of humans in the forest? Otherwise I have no idea where they’re getting so much steel.

They had a tribal society and hut houses that would fit bush tribesmen, but they were armed to the teeth with steel swords and axes, presumably pilfered from unfortunate dead people.

Three more warriors dove out of a nearby hut as he passed by. He pinned two of them to the wall with the Penetrator and his trusty spearhead, the last one, he pointed a finger at.

“Pip six.”

The spike of telekinetically hardened air forced itself through the frogman’s chest. The creature stumbled a few times, looking down at the gushing hole with unmistakable confusion.

Jeb kept clomping along, his two blades pulling themselves out of the frogmen and bouncing along beside him. He kept them in nice and tight, so he could use them to stop more suicide charges if he had to.

He didn’t have a ‘technique’ yet. Nobody had a manual for how to maximize telekinetic combat effectiveness, so he was experimenting. Should I keep one in tight and one roaming? Should I have something defensive like a floating shield? A floating shield with a sharp edge? Well, if that’s the case, why not an oversized circular saw blade? It could do both.

It was with these kinds of thoughts that he and Jessica tore through the remaining krokkers, until they came upon the largest hut, practically a mansion by their standards.

You have gained a level!

You are now level 22!

There was a deep, reverberating croaking sound that rattled the walls of the hut. Then there was a bloom of orange light.

That was their only warning before a swarm of fireflies burst out of the house, spreading like the wings of a majestic – Oh crap, dodge!-

The fireflies weren’t yellow like your typical firefly. These things were Fire Flies, with big old Capital Letters. They were glowing a soft orange, and looked like something like sparks rising from a fire.

Except they weren’t floating up; they were coming after him, closing in from nearly every direction except straight backwards.

Taking discretion as the better part of valor, Jeb flicked his knives backwards, dropped control over them, then telekinetically grabbed his armor and yanked himself backwards, skimming over the muddy center of the village with inhuman speed, barely escaping the swarm engulfing the area he’d just been.

Everywhere a Fire Fly touched caught on fire. Dirt, thatched roof, puddle of unidentified liquid. Nothing was off limits. Not interested in those touching me.

A frog-man waddled out of the hut, but unlike the others, this one was big. He had darker coloration, a huge girth, a mouth that was almost…

He looked like a toad. He was wearing what looked like ceremonial leathers, and wearing a big old hat. Everybody knows the guy with the biggest hat is in charge.

The toad-man was carrying a lantern that burned with inner fire.

Wait, that’s not inner fire, that’s Fire Flies! As he watched, four more fireflies left the Lantern and joined the swarm that was even then trying to engulf him again.

Okay, what do we have that works against flies, Jeb thought, dragging himself around the village, his feet not even touching the ground, all to stay out of the grasp of the buzzing swarm of firestarters.

His bullets weren’t big enough, none of his safety words were any good at fighting swarms.

Grenades, maybe? He would need some way to focus the blast, to make sure the flies felt the full force of the shock.

Yeah, that might work.

Jeb dragged himself in a wide circle, allowing the swarm to clump up on itself as it tried to chase him.

He dropped control over his armor, staggering to a halt before he siphoned Myst out, creating a large dome of telekinetic force around the flies, with a little hole in the front.

He fished out his rock grenade and tossed it through the opening only he could perceive.

“Rock go boom.”

The deafening sound of the explosive wave of force emanating outward, was somewhat muted by the dome of force. He’d designed the grenades to release a thunderclap of force to generate the ‘awe’ whereas the blades generated the ‘shock’.

In this case, the thunderclap was all that was needed, as the tiny bodies of the fireflies were crushed against the wall, with a spray of broken insects pouring out of the hole, setting his armor on fire from their residual heat.

Lucky, Jeb thought, suppressing his panic and tugging the last couple straps of his armor off, allowing it to fall away.

His eyebrows had seen better days, but he’d dealt with the –

“Look out!” Jeb glanced over and saw a sparkling bubble heading his direction at high speeds.

Rule of thumb: don’t let the other guy touch you with something if you can help it.

Jeb dropped to the ground, back splatting in the mud. The scintillating, multihued bubble rocketed over his head before punching a hole through the hut behind him.

But, it’s a bubble?

Jeb scrambled away, watching the toad’s neck expand in a very toad-like manner, before he opened his mouth, revealing…another bubble.

The toad’s tongue lashed out, spinning the bubble and sending it careening forward on a u-shaped path, like a rising fastball.

Jeb rolled to the side, siphoning two new strands of Myst out of himself, taking control of his stiletto and his cane.

The creature’s throat expanded again, and it created another bubble.

How many bubbles is this guy gonna make before he’s satisfied?  He instructed the stiletto to go wide, slipping out of the creature’s field of vision…hopefully. Their eyes were a little wideset. It held up the lantern, and another five Fire Flies flew out, joining the slowly repopulating swarm.

Jeb was instructing the knife to sneak up on the creature’s ankle when it did something unexpected.

The swarm of Fire Flies flew into the bubble, and it caught fire, burning up in an instant like a bit of flash paper.

The fuck?

A bright light came from behind him, followed by a searing pain in his right shoulder.

Jeb glanced over his shoulder and spotted the fastball bubble hovering above him, an orange glow slowly cooling from it.

Oh, so that’s how it is, huh? Jeb thought, his adrenaline drowning out the pain.

Then you won’t mind if I do this.

When the toad’s neck was billowing outward again, Jeb brought the stiletto skimming out from behind the hut closest to the toadman, hugging the ground as much as possible. It managed to avoid detection, striking just as the creature’s eyes were rolling back in its head, about to barf up another bubble.

The stiletto blasted a hole through the creature’s ankle, forcing it down onto its knees. Jeb reversed the knife’s trajectory, plunging through the shaman’s back, then through the top of its skull.

The toad-man collapsed to the ground with wide eyes and a strangled croak.

You have gained a level!

You have gained a level!

You are now level 24!

Congratulations! You have Beaten the Krokker Shaman R-R-RubU, in a one-on-one duel. Your Mastery of Myst is beyond reproach!

R-R-RubU’s Mysteries Accolade Granted!

+5 Myst

As usual, Jeb dropped his extra points into Myst, suffering through a mild headache for his troubles.

Jebediah Trapper

Mystic Trapsmith, Level 24

Body 10

Myst 52 +2

Nerve 18 +3

Abilities: Mystic Trigger

“How’d it go?” Jessica asked, landing beside him.

“My shields can’t observe heat, or light, or Myst. I’m not sure what he was using, there,” Jeb said, pointing at his right shoulder. “On the other hand, the fight was actually a lot easier than the other two. Most of that can be directly attributed to my class ability.”

Jessica stepped behind him and gave a sympathetic hiss.

“That burn doesn’t look great, but you’ve got superhuman healing, so…”

“Barely,” Jeb said with a chuckle, wincing as he headed over to the dead toad shaman. After searing pain in his right every time he moved his right arm, he settled for putting his arm in a makeshift sling.

“You gonna use your cane?” She asked.

“I dunno. How bad was it?”

“Really red and swollen.” She said. “Like the worst sunburn ever.”

“No charred skin?” he asked.

Jessica shook her head.

“Then I should be fine. We’ll save the cane for life threatening emergencies. Thankfully, injuries don’t impact my combat performance that much.”

“Says the guy limping along with a cane and a sling.”

Jeb chuckled as he knelt beside the shaman, setting down the cane to investigate the lantern. It was one of those box-like ones with an opening glass door on the front and three more glass panels topped with a metal ceiling with a brass hoop to hold it by.

Lantern of Fire Flies (Uncommon)

Built by the most legendary Krokker artisans who have left their forest homes to study magical design in Marid cities, this lantern is designed to aid weak Myst users by drawing small amounts of the user’s Myst and converting it into controllable Fire Flies.

Against stronger enemies, this is little more than a gimmick, but it’s extremely effective against weaker creatures.

Once the lantern is full, it stops drawing Myst, waiting to be used.

“Me likey.”

Jeb awkwardly tied the lantern to the growing collection of knick knacks in his belt with one hand.

“You need some help with that?” Jess asked, raising a brow.

“Naah, I’m good.” Jeb said, picking up the cane with his left hand and standing up with a grunt. Between his magical girl stick, sacks of darts, grenades, and lenses, he was starting to take on the appearance of a medieval peddler.

Damn Ron and his endless supply of free porters.

Ding!

Your party has cleared the Krokker Village! Please take your rewards.

Jeb didn’t even flinch away from the sphincters anymore. It was just a fact of life at this point. The Myst deposited two chests in the center of the village, which was burning merrily, riddled with frog-people corpses.

Jessica made it to the chests before him, opening both of them before he could even get to the closest one.

“That’s petty,” Jeb muttered, clomping along to catch up, his pain and missing foot slowing him down substantially. “What’d we get?”

“Two Body potions.” She said, frowning.

“Not bad.”

“I get the next boss. You’re caught up,” She said, holding both the potions and eyeing him critically.

“More than fair,” Jeb said, to which she tossed him the potion. He caught it in his left hand, letting the cane fall to the ground in the process, nearly losing his balance.

“I can’t believe you’re more dangerous than I am.” She said, shaking her head.

“That’s subjective,” Jeb said before downing the red liquid. It tasted…silty.

“Doesn’t seem like it to me.” Jess replied with a small smile.

Did she just make a joke? I mean, sure it was a terrible play on words, but still, it’s something.

+3 Body

“Aw man, you drank the potions!” A voice came from the far side of the village, and Jeb glanced over, spotting a group of some fifteen humans emerging from the woods.

Fifteen. That’s a lot.

They were, on average, better equipped than Jeb, but worse off than Jessica.

Their armor was a patchwork of different sources, their weapons running the gamut between heavy tree branches and glowing swords.

“Can we help you?” Jessica asked, eyes narrowing.

“No, no,” the man in the lead said, holding up his hands. “Just, those potions are worth a lot in trade.” He was wielding the glowing sword, of course, and his armor was more cohesive than the others.

That meant he was probably the toughest they had to offer. Jeb made a note of it. If he had to take someone out of the fight first, that would be the guy.

No one says you’ve got to fight anybody. Jeb corrected himself. Still…

The newcomer scanned the burning village. “You guys do all of this one your own?”

“That’s right,” Jessica said with a shrug.

The man whistled in appreciation. “Look, my name’s David,” he said, slowly reaching into his pocket and pulling out a scrap of paper. “We’re forming an army to take down the World Tortoise. This is where our base is.”

He showed them a scrawled image of the forest with an x on it. Jeb oriented on the lake and mountain, estimating their base to be about twenty miles northeast.

“We could use every able body,” He said to Jessica, his gaze flickering to Jeb’s slung arm and missing leg. “If you guys can beat a miniboss with just the two of you, you’d be more than welcome.”

Jessica glanced at Jeb before looking back at David. “We’ll think about it.”

“Well, don’t take too long, the safe zones expire in two days.” David said with a shrug. “We’re gonna make our attempt before then.”

“Who’s in charge?” Jeb asked.

“Pardon?”

“Who’s running the show?” Jeb asked. “Who’s the one pushing you to kill the tortoise in the next two days?”

“His name’s Freeman, a level forty-two Phantom Brawler.” David said, a huge smile breaking on his face. “Watching him fight makes me glad he’s on our side, you know what I mean?”

Jeb couldn’t really ask any more without seeming nosy, but the big smile on the guy’s face suggesting this Freeman dude wasn’t abusive, at least not to David.

Jessica glanced at Jeb.

“Yeah, I know what you mean.”

“I don’t know what good I’ll be like this,” Jeb said, wiggling his wounded arm. “But if you’ve got stuff to trade, I’d be willing to stop by your safe zone.

“Oh, sure, we’ve got stuff to trade. This husband and wife, Brett  and Amanda , took the Soldier and Healer classes, and together they can restore people or gear back to full in a matter of seconds. They’ve got a pretty decent stash of stuff as a result.”

“I’m familiar with the soldier class,” Jeb said, nodding.

Buy broken gear off people, fix it up and get healed by the wifey, then trade it for other stuff. Not a bad racket. I’m surprised the fellow didn’t get the Merchant class…Assuming it exists.

“That reminds me, David said, pulling out his sword and brandishing it in front of him. the sword flopped over like a limp dick. “I’m a Swiftblade, I can change the shape of my Weapon. What are your classes?”

“Jessica. I’m a Soldier,” Jessica lied with a straight face.

“Jeb. Beggar,” Jeb followed suit. “I scrounge more treasure than average.” With his numerous pouches and stuff hanging off the rope slung around him, he totally fit the picture, too.

“Jess keeps it in good condition with her Soldier Ability by saccing health.” Jeb offered that to remind Jessica of the Soldier class Ability if she didn’t already know.

“I never heard of the Beggar Class, but I can see how you might have gotten it with that,” David said, nodding at his leg.

“Yeah, a combat Class wasn’t in the cards after this baby,” Jeb said tapping his cane on the peg supporting him.

“Look forward to seeing both of you.” David said, nodding, then the squad turned and left.

“What are you thinking?” Jessica asked him.

“I’m thinking we check in on Ron, see if we can’t score another Boss or two, then do some recon on these people.”

“And then?”

“Well, if they’re not mustache twirling villains, we’ll probably barter with them a bit before leaving them to die.”

Chapter 9: Air Force

***1 Day 16 hours remaining***

“How is this safe!?” Jessica demanded as they floated over the vast forest.

“All falling or crashing injuries are dependent on inertia. Since you can bring yours to effectively zero, this is perfectly safe for you.”

“Are you saying we’re gonna crash!?”

Jeb shrugged as the forest rolled by beneath them.

He wasn’t flying so much as using telekinesis to pick himself and Jessica up like duffel bags and carrying them along.

But to the average person, it would look a lot like flying.

Tomato, tomahto.

Jeb’s telekinetic lift had ballooned, clocking in at about two tons, and his cruising speed was somewhere between sixty and one hundred and twenty miles an hour if he really pushed himself. His limits were expanding rapidly to catch up with the growth of his Myst Core, and he still didn’t feel like he’d caught up.

Well, I have been pushing Myst really damn hard. I should be able to do at least this much.

They were going as fast as a car, but they didn’t have the proper wind-shielding for it, forcing Jeb to squint against the wind as they passed over the Stealth-raptors, giving the ambush predators the finger.

Why on earth should he fight fair against these things?

From this height, Jeb could see where Ron’s army had cut a path through the forest, the hundreds of deadites stomping a relatively clean trail through the brush, aiming for the mountains. It didn’t seem like the necromancer had spent much time in the forest, so there was a possibility there was still some pickings left.

“Definitely looks like Ron came through here,” Jeb said, fishing through his pockets for his aerial bombs.

His aerial bombs were set to trigger the moment the Myst-bound rock touched the ground.

They even had little homemade fins to make sure the right side of the rock hit the ground. Otherwise, the explosion might be directed underground.

Taking the first one out of his pocket, Jeb couldn’t help but think of his middle school egg-drop project, designed to spin a rotor and ease its fall.

It almost worked.

Jeb gave the rock an encouraging little smooch and dropped it into the forest. This was the most excitement the rock had seen in a million years, so it was onboard, too.

The stone plummeted down into the forest, and all hell broke loose.

There was a thunderous crash as the trees in the surrounding area – for a good fifty feet in every direction – were severed in half and toppled over.

The behavior of the Myst attached to the rock was that it would go up about three feet –the finned side of the rock – then expand a razor thin line of telekinetic force in every direction.

If it was taller than three feet and standing on the ground, it was dead meat.

The forest burst into activity trees shaking and howls of pain and anger rising up.

It looks like Ron didn’t fully clear the place out.

“All right, let’s do some bombing runs,” Jeb said, pushing Jessica away from him until they were a hundred feet apart, so the radius of their explosives just barely grinded up against each other.

I think I need to get laid.

Together, they flew over the Forest of Scary Stealth Dinosaurs, unloading their heavy bags full of rocks and turning it into The Forest of Bloody Mulch.

You have gained a level!

You have gained a level!

You have gained a level!

You have gained a level!

Congratulations! You have beaten the Phantom Raptor, Gresh, in a one-on-one duel.

Whoops, did I just accidentally a boss?

Your Mastery of Stealth is beyond reproach!

Sure it is, buddy. I’m so good at it, I didn’t even realize I killed him.

Gresh’s Subtlety Accolade Granted!

+3 Body +3 Nerve

Ding!

Your party has cleared the Forest of Gnashing Teeth! Please take your rewards.

“It looks like Ron must have killed the boss on the way through,” Jessica said as he brought her closer. “I guess we’re just going to have to roam out further to find…”

Jeb couldn’t stop his eyes from sliding off of her face.

“You killed the boss, didn’t you?” she asked, scowling.

“I didn’t even know it was there!” Jeb protested. “His mastery of stealth was beyond reproach!”

“I get the loot.”

Jeb’s inner haggler howled in outrage, but she had him dead-to-rights on that one. Better to take the loss now than let resentment build up. “Fine.”

Jebediah Trapper

Mystic Trapsmith, Level 28

Body 16

Myst 56 +2

Nerve 21 +3

Abilities: Mystic Trigger

Finger-gun clips: ‘ack’ X10 ☑ ‘pip’x10 ☑ ‘kip’ X10 ☑  ‘Alpha Strike’ ☠

Full auto: ‘Juggernaut’☑ ‘Mark of Cain’☑

Cane Auto: x4 BP ☑ HR ☑ BD ☑ OD ☑

Cane Manual: x2 ‘just getting started’☑ ‘alt blinks’☑

Shield: x4 ☑

Armor: head ☑ torso ☑ legs ☑ upper arms ☑ lower arms ☑

Projectile reflection x50 ☑

Safety Phrases: restraints ‘3W’ ☑ ‘Scarabs’ ☑ ‘Plitskin’ ☑ ‘no homo’ ☑ ‘Room full of Charlies’☠

Grenades ‘go boom’: ‘nut’ ☑ ‘rock’ ☑ ‘knife’ ☑ ‘authorize magical girl transformation’☠

Aerial Bomb: x10 ☑

***1 day, 15 hours remaining***

“Oh look, there’s Ron,” Jessica said, pointing out a pinprick in the far distance surrounded by a swarm of shambling pinpricks making their way up the side of the bald mountain.

He could barely make it out. Was it Body or Nerve that boosted her eyesight. Maybe both? Body to make her eyes muy bueno, and Nerve to interpret the data? No wait, I’ve seen a Youtube video on this. There’s literally a limit on how much detail you can perceive based on the size of your eye and how much light wavelengths expand over distance…or something like that.

So are her eyes magic now, or just tippy top of what a human can do? Or like so many other things, is it a moot, nitpicky point?

These were the thoughts that occupied Jeb’s mind as they tracked down Ron’s army of the dead.

Jeb was relieved to see the vast majority of the man’s shambling zombies were non-human as he came in for a touchdown at a reasonable distance from the necromancer.

Ron must have seen him coming, because he cleared a spot for Jeb to land.

Standing right beside Ron’s rough palanquin was a hulking skeletal brute in heavy armor, wielding a giant axe and overflowing with black energy. Ron’s personal bodyguard.

Formerly Redbeard.

“Flight?” Ron asked, shaking his head. “Oh man, I’m jealous.”

“It’s not really flight. More like carrying myself,” Jeb said with a shrug.

Ron rolled his eyes.

“It’s flight,” He and Jess said at the same time, glancing at each other with a moment of startlement.

“So, what’s up, man?” Ron asked, crossing his arms.

“Got my class, thought I’d stop by and trade. I also wanted to hear what you know about the people to the northeast.

“That camp of fifty or so people?” Ron scoffed. “I got out of there. It was getting too political for me.”

“They’re not big fans of me reusing dead people, even though…” He rapped his knuckles on the Death-knight’s armor. “High level humans are definitely worth recycling. They just can’t get over the idea of someone using their corpse. I mean, come on, they’re already dead, what do they care? I’m not using their damn soul or anything.”

“They’re not…” Jeb wiggled his fingers. “Evil, or anything though?”

“Naw.”

“Well, they’re going to try to raid the World Tortoise tomorrow,” Jeb said. “A line of disposable pawns would save a lot of lives.” Jeb glanced at the army surrounding them.

If Ron signed on to the Tortoise Raid, Jeb might be interested in giving it a shot, since the man’s army would make an excellent safety buffer.

On the battlefield, the speed at which things could turn to absolute shit would spin your fucking head, but if they had Ron’s undead to give them time, save stamina and realize they were losing…it could give them time to realize they were screwed and sound a retreat.

“Nooope,” Ron said, waving his hand. “I know how this works. If I join up, they’re gonna burn through my army without so much as a ‘thank you’ and leave me back at square one.”

“I’m not exactly combat effective in one-on-one battle, you know.” He said, pointing a thumb at himself.

“You could negotiate for them to give you monster corpses.”

“How do I enforce it without my army?” Ron asked, scowling, his demeanor becoming more agitated.

“All right,” Jeb said, putting his hands up. “What if I paid you in advance with the army of dead monsters you’ll be expected to use?”

“Well, that’s a different story.” Ron said, relaxing. “You’d have to sweeten the pot a bit since I don’t get to keep them. Raising the dead isn’t free or easy.”

He tapped his fingers on his elbow.

“I want a fire Lens from the mountain of fire,” He said, pointing toward the distant volcano. “And three stat potions. Preferably Body, but I can’t be picky.”

“How about two potions and a tool for self-defense?” Jeb asked. “You mentioned not being combat effective.”

“What do you have in mind?”

Jeb fetched a sturdy stick from further down the mountain, binding a shotgun blast of telekinetic blades to the tip of it with Mystic Trigger.

“Can I use one of your zombies as a demonstration?”

“Knock yourself out.” Ron said with a shrug, a nearly shredded dino zombie limping to the front of the pack.

“Here, Jeb said, holding the stick out. “If you say the words ‘Turnip factory’, buckshot will blast out this end.”

Ron’s brows raised.

His death knight stepped forward and took the stick out of Jeb’s hands, the necromancer seemingly unwilling to handle the object himself.

“Pardon my caution,” Ron said

“Understandable,” Jeb said as the death knight raised the stick and pointed it at the mostly destroyed zombie.

“Turnip Factory.”

SSSHHH-

The zombie dino exploded into chunks.

“You can just make those whenever you want?” Ron demanded. “Hax!”

“Says the guy riding a palanquin.”

Ron sat back in his chair and clicked his tongue. “Walking was getting tiresome…Alright, I’ll drop one of the potions in exchange for four shots on that shotgun wand.”

“Jessica, are you okay with giving up a couple potions?”

“In exchange for the next four bosses.” She said with a shrug.

“Four!?” Jeb demanded.

“There’s the one you already owe me, “ She said, ticking them off with her fingers. “The one I would have got anyway if we were splitting them fifty-fifty, and the next one to actually make up for my lost share of the potions, the fourth one to see some kind of benefit from the deal. I think that’s a pretty good offer, all things considered, since under normal circumstances, I would have gotten the fourth one as part of the split anyway.”

“You already traded the boss I owed you for all the loot that time around.”

“The loot sucked!”

“Not really my fault, is it?”

Jessica turned red and scowled at him, her freckles standing out on her cheeks.

“Alright, I’ll give you the next four, but after that it’s me then you.” She wasn’t wrong about number two and four belonging to her anyway. Jeb just put some pressure on her so she felt like she’d gotten a good deal.

Turns out humans are much better negotiators than fairies.

“Fine.” He turned back to Ron. “You got a deal. I’ll meet you there with your stuff and see about getting you an army.”

“Alright.” Ron nodded. “Did you still want to trade?”

“I figure I’ll have more when I meet you there,” Jeb said, waving as he and Jessica rose up into the air.

A moment later he had a thought and dipped down, just as Ron was turning to leave.

“Do you care if your monster corpses are dismembered?”

“I can patch ‘em back together, but it takes a lot less Myst if they’re relatively whole,” Ron said.

“Got it.” Jeb turned and rejoined Jessica in the sky before the two of them headed off to the west, aiming at the volcano while Ron turned towards the northeast.

***1 day 8 hours remaining***

You have gained a level!

You have gained a level!

Acting as the support was a whole different ball game. Jeb had to make sure he didn’t directly interact with the bosses as they came across them, instead doing crowd control from above for Jessica. The assassin flickered around them, making pinpoint turns at speeds that upset his stomach to watch, each turn accompanied by a spray of blood.

At the top of the mountain was a giant goat with phenomenal horns surrounded by hordes of smaller ones. Jessica had a little trouble when the big one’s horns unfurled and began whipping around like tentacles while firing beams of energy, but she eventually found an opening to inflict a major wound on the creature’s neck.

After that she danced around the creature a good ten minutes until it ran out of steam, then ended its life with a quick slash.

Beyond that, the rocky mountains turned…flame-y. All the scraggly brush that supported the hardy goats was burned away by the jets of fire erupting from the earth. Rock monsters reminiscent of the one he’d seen on Galaxy Quest seemed to be the creature of choice.

Some of them were tougher with an obsidian sheen and flames spurting out of their joints, and those ones were just as liable to toss a fireball as try and squish the puny humans to paste.

Jessica switched weapons to a heavy mace and used it to crack apart the monster’s stony exterior, forcing them to bleed magma.

The boss was a ten foot monstrosity with heavy obsidian armor and powerful flame magic. Jeb thought he might have to step in several times, but Jessica was able to chip the creature’s armor away by the skin of her teeth before driving Razorback into its weak core with a powerful thrust.

The Golem sank to the ground, collapsing onto its face.

When she drew the weapon back, it was missing the last third of its blade, ending in a glowing white stub.

Aw man…

Seeing the first treasure he’d ever found get destroyed sent a little pang of remorse through his heart, but he knew it couldn’t have lasted forever.

They spent most of their time scanning the mountain, searching the flamy-est bits for fire lenses.

After they found one in the largest geyser on the mountain, they decided it would be worth their time to check a lot of them.

There was only a lens in one out of every six or so geysers, but being able to fly around the mountain, they were able to spot and identify several dozen flame geysers, netting them a healthy profit of flame lenses.

All the lenses looked and felt like some variation of coal with a gentle flame rolling off of it. Jeb had to point out the pieces he suspected were lenses just so he didn’t grab an actual piece of coal.

In the end their haul was such:

5 flame lenses, ranging from large to small, looked like regular lumps of coal.

1 Large Geysering flame lens the size of a fist, with the appearance of compact bituminous coal.

1 Small Pure Flame lens, about the size of a golf-ball, but lumpy and oblong, with the jagged, glassy appearance of anthracite coal.

1 Noxious Flame Lens, sized between the first two, with the appearance of Lignite streaked with a pale impurity.

Raw Flame Lens (Vars.)

The common flame lens is used from applications from cooking in homes to fireballs created by the most powerful wizards. The utility of creating fire on demand will always be highly sought after in every sector, making these lenses somewhat valuable, despite their relatively common status among Lenses.

Raw Geysering Flame Lens (large)

Geysering Flame lenses have an element of high pressure in their nature that causes the created flames to manifest more violently, at a higher energetic state than a normal flame lens might. This increase in volatility makes this a dangerous choice for home use, although they are highly sought after for military and industrial applications.

Raw Pure Flame Lens (Small)

Coveted by craftsmen across Pharos, the Pure Flame Lens creates a beautiful blue flame that achieves the highest temperatures with the lowest amount of contaminants. Rarely found in nature, this lens is of tremendous value to those who work with metal for a living.

Raw Noxious Flame Lens (Normal)

Tinged by a metallic impurity, the Noxious Flame Lens creates flames accompanied by toxic fumes that can disable or kill those exposed to it. Unsuitable for use in home or industry, Noxious Flame Lenses occasionally see use in warfare; however, their use is a violation of the Sacarus Accord.

Hmmm…. Got some good goods, Jeb thought, eyeing the lenses. He was tempted to hide the pure flame lens from Ron when he came back, but he’d only agreed to give the man one, and Jeb didn’t think the necromancer would choose the small lens over the more explosive large one, or even the noxious lens, giving his undead creature’s presumed immunity to toxins.

If the necromancer did take the small, high quality one, that simply meant Jeb would walk away with the geyser lens, which would presumably make an excellent weapon – on the military scale – with a little sanding, shaping and polishing to focus its beam on a single target rather than exploding in his hand.

I don’t think I have time to do that…

The loot they got from clearing off the volcanic range netted them two more Potions, –  Body and Myst – along with a gold Ring of Body, a magical shield, a Feathersteel chain shirt, a Weighted Greataxe, Anklets of Retraced Steps, and a Stein of Bottomless Beer.

Jeb took the Feathersteel chain shirt and the ring, switching out his Myst Ring for it. Jessica picked out the Anklets of Retraced steps and Weighted Greataxe.

After a few hours of heated debate, they agreed to shared custody of the Stein of Bottomless Beer.

The shield was added to the Barter pile, along with a couple of Jeb’s regular fire lenses.

One of Jessica’s accolades gave her +5 to Myst, so once she got past the horrifying headache and alarming nosebleed, Jeb taught her how to draw in Myst, with the intention of forming a core.

He told her to imagine her most ideal magic, something she thought was incredibly cool, and build an image around it.

“Why do I have to think it’s cool?” she asked, still dabbing blood out of her clothes.

“Because it works better if you think it’s cool.”

“Maybe you know in your head,” Jeb said, tapping his skull. “That creating plants is a handy, self-sustaining power, and a rational choice to take…but if you don’t feel it, well, it’s probably not going to work.”

“Is that how Ron got his power?” She asked.

“Pretty much. Ron was probably one of those nerds that played nothing but necromancer on Diablo.”

Jessica spent a couple hours concentrating, but failed to manifest a core.

It took me days, and I had way more Myst than her, so I’m not surprised. But if she’s able to manifest a core of any kind, even if they’re little tricks, it’ll add more options to her toolbox.

Once she decided to take a break from trying to form a core, they packed up and headed Northeast, sailing above the forest at eighty miles an hour.

After the wind problem reared its head, Jeb had been able to solve it by extending a section of the field that supported him into something of a windshield, baffling the rush of air and making it possible to see where they were going at speeds faster than sixty MPH.

It only took about an hour to fly the two of them from the top of the volcano to the other safe-zone, then they walked the rest of the way to the safe zone with the smoke of a dozen campfires rising above it.

Didn’t want to advertise what he could do just yet.

***1 day 3 hours remaining until Safe Zones expire***

Chapter 10: Colorful Characters

The situation at the safe zone could only be described as ‘tense’. Some thirty men and women stood at the edge of the safe zone, forming a human wall that denied Ron access to what appeared to almost be a little cobbled together village.

Their weapons weren’t drawn, but a few hands were heading that way.

“We never arranged for any kind of deal with you. None of us feel safe around your walking corpses, so beat it.”

“Oh, you don’t feel safe!?” Ron asked, eyebrows raising in mock astonishment. “So you turn away an honest offer of help. Tell me, what other decisions are you making based on how you feel?”

“Honest offer? You want two stat potions in exchange for maybe helping us? The way I see it, you’re just as likely to –“

“Wait up!” Jeb cried, clomping forward on his cane as fast as he could, pushing through the army of shambling corpses before the guy could say the wrong thing and piss off the best source of disposable troops they had.

“Who are you?” the man in front asked, glancing at Jeb.

“I’m the one that offered to pay Ron to help the raid. I thought you could use the extra bodies.”

Ron snorted.

The man’s eyes narrowed, leveling a flaming spear at Jeb. “Now listen here -

“Eddie! Wha’s goin on out there?” came a reedy voice deeper into the safe zone.

“Shit,” Eddie cursed under his breath.

“Is tha’ Ron!?” the people clustered at the front hastily stood aside revealing a toothless Cajun, maybe into his fifties. The man’s chin protruded, his lips drawn in from lack of teeth.

He was thin, scrappy, and looked like the kind of guy with a million stories about squirrels.

“Yeah, Freeman, it’s Ron.” Eddie said, moving aside.

The toothless Cajun was also apparently their strongest fighter and leader. Not exactly what Jeb was expecting.

It takes all types, I guess.

“Ron! You ‘ere to ‘elp!?”

“I am,” Ron said, glancing at Jeb. “This guy here bribed me to come back. The deal is, any monster you bring me from now until until the raid, I’ll raise and send it along with you.”

“A’ knew yer a good kid!” Freeman said, drawing Ron into a great big hug. “E’en do dose zombos ‘r scary, he’s Just a boy listenin’ to too much ‘rockmusack,’ tryn’a look ‘cool’, ‘dat’s what a’ told ‘em.”

Jeb could barely understand what Freeman was saying.

“T-Thanks, I guess,” Ron said, patting Freeman on the back.

“C’min, c’min!” Freeman said, motioning for Ron to enter the save-zone. “Jus’ leave de zombos ‘ere, ey?”

“An’ you two?” Freeman asked, approaching into their personal space and smiling disarmingly at them.

Leader by charisma, I suppose, Jeb thought, soaking in the man’s overwhelming energy.

“Jessica, and Jeb,” Jessica said, pointing between them. “We met David yesterday.”

“Oh, you two! Good ta’ meetcha!” Freeman said, shaking their hands enthusiastically. “You’n yer boyfriend c’n sleep here t’night free if y’like. Only got one day left on the lease, after all, hah! But if you want som’n else, you’re gonna haft’a get it yourself or trade for it.”

“He’s not – Whatever.”

Freeman chuckled and patted Jeb on the shoulder before heading back into the safe zone, the group of freshly battle-hardened warriors melting out of his way.

Jeb shrugged and followed behind, ignoring the surrounding warriors as the camp spread out in front of them.

Damn. It had only been thirteen days, but the place almost looked like a little village, with two dozen hastily constructed houses with stretched leather roofs to keep out the rain.

There were about six campfires, and each of them had a thick knot of people sitting around it, sending the newcomers curious glances as they walked in.

Of particular note was the man and woman who looked like they’d been ripped right off the front of a fitness magazine sitting beside a huge pile of loot. Directly behind them was a huge sign written in charcoal that read:

Fuck my Wife: 1 Stat potion O.B.O.

Jeb felt his eyebrows climb his forehead. It made sense logically, but the way they just went for it was astounding.

Jessica followed his gaze and froze for an instant before she snorted. “You think that’s why David was so desperate to get his hands on the stat potion?”

“Why would anybody take that offer?” Jeb asked aloud. It was a stupid decision, because a stat potion was forever, directly aided a person’s ability to survive, was likely incredibly rare and valuable, while getting laid was… much less vital.

He asked, but he already knew the answer.

Because people who think they’re gonna die make stupid decisions to feel better.

In the end, one thing was clear: These were the people to trade with.

Jeb met up with Ron and handed off the potions and lens. As he’d predicted, Ron took the geysering lens. The necromancer had considered the poisonous one for a moment until Jeb pointed out that while his zombies were immune, Ron himself still needed to breathe, and he couldn’t actually see the poison. He threw in a normal lens as a goodwill gift.

Once he was done with Ron, Jeb’s feet – foot – steered him towards the little stall run by the couple.

“Hey there, haven’t seen you around before.” The woman said with a brilliant smile. These people look like they belong on a toothpaste commercial.

“Hi, I’m Jeb,” Jeb said, offering his hand, shaking the man’s hand.

“Brett.” The man said.

“Amanda.” The woman gave her name, shaking his hand as well.

“You guys the healer/soldier couple I heard about?” Jeb asked.

“That we are.”

“I heard you two do gear repair and trading?”

“We sure do.” Jeb was graced with another sparkling smile that nearly made him wince.

Jeb mentally rolled up his sleeves.

Let’s do this.

After a short time perusing their wares and haggling, Jeb was able to get a few of the crafting ingredients he’d been looking for, including a file and saw for his lenses, tweezers and metal springs, along with a couple magic items he hadn’t seen before:

A Mystical water boiler, clothing iron, double sided tape, and wooden clothes pins that floated, holding the object in question aloft without the need for a string.

They weren’t particularly sought after, so Jeb was able to trade some of the chaff from the volcano for them, chatting with the couple all the while.

As it turned out, they were, in essence, mercantile slutty health nuts that had been tanning their cheeks at Hedonism when the end of the world happened.

They hadn’t been in the same place at the time, but they’d both correctly assumed the other had taken the most extreme option.

Jess swung by partway and had Razorback fixed.

The Soldier simply took the item and winced as his entire body was covered with what appeared to be a sunburn.

Amanda simply reached out and tapped his shoulder. Jeb spotted a spark of silvery Myst transfer between them, and the burn went away.

Razorback, in return, regained the last foot of blade that had been melted away in the heart of an obsidian golem, looking as shiny and wicked as the day they’d looted it.

“How does it determine how much ‘damage’ to do to you?” Jeb asked, making air quotes.

“I don’t know,” Brett said, shaking his head, “Just gotta kind of eyeball it. Size and how broken it is seems to contribute, and whether there are missing pieces, like that sword there. It scales inversely with my Body. If I’d tried that when we first got started, I would have gotten more than just a little toasty.”

“I see.” Jeb said, rising to his feet – foot – propping himself up with his cane, his swath of gear dangling off his makeshift belt.

“Would you...like to buy a backpack?” Amanda asked, glancing at him quizzically.

“Yes.” Jeb admitted, the weight of his loot finally making it almost impossible to balance with a pegleg.

Jeb got himself a nice big duffle bag that could fit all of his shit, slung it over his shoulder, and was halfway to an open space, mind buzzing with possibilities, when he was approached by Freeman.

“Ev’nin,” Freeman said, nodding with a toothless grin as he approached “I her’bout de bargain wit’ Ron. Were ye planning on helpin’ wit’ dat? I gotta know whether I gotta dust off the knuckles.”

“Yeah, I was going to help.” Jeb said, thinking of the noxious lens in his duffle bag. He’d already thought of a way it could help with no refining it whatsoever.

Then Freeman did something unexpected.

“Hee!”

He made a high pitched grunt, somewhere between a frustrated groan and a squee. At the exact same time a bubble of Myst expanded outward from him, covering the distance between them in a fraction of a second.

Jeb whipped his hand up, and splayed his hand wide open, reflexively deploying his right-handed ‘shield’.

The oncoming bubble of Myst traveled straight through Jeb’s barrier, and engulfed him before rebounding, imploding back in on itself, sinking back into Freeman’s body.

“Did you just…ping me?” Jeb asked, frowning.

“God-DAMN, boy, you’s loaded fer bear!” Freeman said, stumbling backward, eyeing Jeb’s ragged appearance with a raised brow. “I was gonna gi’ you tha’ speech ‘bout being careful, but mebbe I should warn the other guys!”

“What was that?” Jeb asked.

“Mah luck.”

“Huh?”

“Mama always said ‘better lucky ‘den smart’. I always been lucky. Jus’ now I figured out how lucky I’d need to be to beat ya in a stand-up fight. Pretty goddamn lucky, was the answer, sho’nuff. Well, lissen, you need help pullin in ‘dem bodies, you let Eddie or David know.”

“’Tween you’n’me, ‘dey both could use summat constructive to do.” Freeman whispered conspiratorially.

“Will do,” Jeb said, nodding.

Jeb found himself an empty spot on the fringe of the Safe Zone, and dropped his duffle bag, using it as something to lean against as he pulled the Noxious Flame lens out of his pocket.

Time to get to work, he thought, drawing the Myst in.

Mystic Trigger.

He took one of the springs, straightened it out by hand, then bent it around the lens until it was securely bound, then he tied a decent amount of Myst to the wire with the instructions to enter the Lens the moment it became more than ninety-nine feet away from him.

The trigger after that was bound to the activation of the one before, and so on… Gradually, Jeb covered the entire spool of wire with linked activation conditions.

It was tedious, mindless work that reminded him of braiding a rope.

There was no arbitrary limit to the number of triggers Jeb could make, but he did need to stop after each one and draw in Myst, keeping his star burning and expanding. This took only a minute or two, given the light workload.

The only limit was time and patience.

Patience, Jeb had, but time was in short supply.

After he’d linked fifty consecutive triggers to the lens, he stuffed it back in his pocket and pulled out the golf-ball sized lump of Pure Flame Lens.

Let’s see, the flame is either created at the focal point, or where it intersects with a solid. Either? Both?

Jeb pulled out his new file and was about to get to work when he realized a test run would probably serve him better than just going gung-ho on his fanciest lens and possibly destroying its value or incinerating himself.

Jeb pulled the worm lens out of his belt and sawed off the end of the stick, a chunk of rotten wood about the size of the pure flame lens.

Cutting a lens for the first time was interesting. It looked like a rotten stick, but when he cut into it, it didn’t have any kind of grain, and the resistance was uniform. The pieces that came off of the stick as he sawed were a fine dust, almost like he was cutting through chalk.

The ease at which his saw bit through the lens was informative. He’d have to be careful not to let his lenses get dented if they were this soft, but that also meant they would be exceedingly easy to work with.

That explains why they bury them in wands. They’re protective casings.

“Okay, let’s try this,” Jeb muttered, pulling out his file and going to town on the piece of wood, forming it into a rudimentary lens shape in a matter of minutes. Once it was close to being complete, he polished it up with a piece of leather and held it to the light to study.

It wasn’t machine perfect, but given the speed with which he’d created it, it was damn good. Jeb was actually fairly proud of himself. He’d never been particularly ‘crafty’, but the passive bonus from his class stacked on top of his Nerve seemed to compensate for his lack of experience.

“Alright, let’s try this out.”

Jeb held his hand out and pointed the worm lens in front of him, drawing Myst in, burning it, then siphoning it out through his palm, straight into the lens.

Let’s start with just a little bit, he thought, throttling his output way down.

A worm the size of a goddamn boa constrictor appeared in midair and flopped onto the ground in front of him.

It was at least five feet long and as big around as his wrist.

“Holy shit!” Jeb scooted back from the worm, which was wriggling around in confusion. It was so big, Jeb could see its little mouth opening and closing as it searched for the safety of the earth.

It still couldn’t hurt anybody, but who ever heard of an earthworm with a mouth big enough to stick a finger in?

“Okay, so the focus point is where the effect manifests.” Consistent with what he’d seen so far.

Then why did the annihilation lens destroy everything in a sphere? Too much Myst caused some kind of explosion? Maybe Jess saw a cone of destruction and attributed it to a sphere? Well, I’m sure I’ll find out.

Now, how much Myst can a lens this size take? Jeb had cut it about the same size as his pure flame lens for that express purpose. He didn’t want to break the thing, or make it blow up like the annihilation lens, so stress-testing it was a priority.

Jeb got up and walked out into the forest, setting the lens on a tree branch before walking back about fifty feet. Hopefully outside the range of the explosion, but still with decent visibility.

Jeb threaded his Myst across the distance and started making worms, doubling the output every time, until the lens failed.

Somewhere between creating a worm the size of a horse and the next step up, the lens cracked, sending a sensation back to him through his Myst, and to his ears. Instead of creating a worm the size of a city bus, the lens exploded and every surface within thirty feet of the lens was covered in writhing worms.

And that answers that, Jeb thought, paying close attention to the feel of the LSA, or ‘Last Safe Amount’.

Jeb mentally made a note never to go over the LSA with his Pure Flame Lens.

Hell, I probably shouldn’t even get close.

Still, I wonder how much fire a worm the size of a horse converts to? What’s the standard unit of measurement?

There were so many unanswered questions, and no time to answer them.

Jeb glanced up at the sun slowly marching inexorably across the sky. Not enough time at all. He had to shelve the lens experimenting until after the assault on the World Tortoise.

For now, it was time to get Ron his corpses.

Jeb hoped they beat the World Tortoise tomorrow, and everyone got to go home, but he planned for the worst.

He needed safety devices similar to his own that he could use to rescue people on command.

Perhaps an ejector seat? I might be able to swing that.

There were certain people he wanted to survive, no matter how doomed this particular expedition was.

I know, I know, I should be giving a hundred percent. To paraphrase a wise man, ‘planning for failure is worse than regular planning.’

Still I’m going to do everything I can to ensure we have the best possible shot, and failing that, convince them not to do it, and failing that…save the useful ones. Jeb wasn’t young enough to give a hundred percent to anything anymore.

Brett and Amanda were irreplaceable, essential to long-term survival. Ron was a huge boon. Jessica…well, she fought good, but he honestly didn’t know if she was any better or worse than the other fighters out there.

Still, she was a teammate, so he would do what he could to make sure she lived.

Now, the best way to accomplish these goals would be to weaken the Tortoise’s defenses while simultaneously raising our attack power.

With a thought, Jeb hoisted himself up, rising into the sky until he located the World Tortoise on the horizon, meandering around the edge of the forest.

Jeb raised himself up higher.

He could make a mad rush for the creature and try lobbing the noxious stone onto it from the side, fending off thousands of flying monsters in a heroic, suicidal mad dash…

But why?

Jeb flew up, and up, until the world tortoise looked like a regular tortoise, and the air started getting thin.

Then he flew above the creature, hovering directly over it, albeit a couple thousand feet up.

Jeb took his bag full of aerial bombs and turned it inside out, sending them tumbling towards the creature’s shell. He then took the wire-wrapped Noxious Flame Lens out of his pocket and dropped it…

From above. It’s coming down from above.

Jeb’s heart-rate spiked, and he was forced to stop and take deep breaths as the dozen rocks and one fist-sized nugget of coal tumbled away from him.

He was broken out of his intrusive thoughts when the lens went boom.

The instant the lens got ninety-nine feet away from him, the first trigger activated, and Myst began steadily feeding into it, causing it to burst into flames. Huge gouts of pinkish flame and green-tinted smoke began pouring out of it as it fell, the fire reaching nearly thirty feet in every direction, and the poisonous smoke going much further.

Damn! Jeb thought, covering his mouth and flying away from the smoke, not eager to breathe the stuff rising up from beneath.

Jeb flew to the side and down, aiming to put some serious distance between himself and the weapon currently belting out fire and smoke.

The aerial bombs hit the tortoise’s shell with concussive blasts, sending out shockwaves and knocking down large swaths of the trees covering the tortoise’s shell. Jeb even thought he might have seen a piece of shell fly up, but he couldn’t tell for sure.

The parasites flew out of their little hidey holes, looking like undersea worms burrowed in coral. They swam into the air, absolutely furious. Behind them were giant panthers that ran on the air, insects the size of buses, things that almost looked like dragons, as well as dozens of other creatures that ran the gamut from simply gigantified, to downright bizarre.

They crowded the air, darkening the sky around the tortoise like a cloud, and there were still thousands of landbound critters crawling all over the tortoise’s back, looking for something to fight.

A moment later, the burning stone landed on the tortoise’s back, lighting the forest around it on fire with its constant blaze, and poisoning the creatures as they swirled around in alarm. They swiveled their heads, seemingly looking for the cause of their current predicament.

“Hey you sons of bitches!” Jeb shouted at the top of his lungs, waving his hands, flying his whole body in a stomach-churning loop. “Yeah, you! Come and get me assholes!”

That got a reaction. Oh, crap they’re fast! Jeb turned and ran – well, flew – as fast as he could, aiming for the safe zone, a cloud of death following after him.

It was a short but tense race between him and the flying defenders, and if they weren’t poisoned, they probably would have caught him.

You have gained a level!

You have gained a level!

You are now level 32!

Jeb glanced over his shoulder and saw the fire on top of the enormous tortoise spreading, a thick fog of poisonous smoke spreading in every direction.

He also saw a pair of mandibles from a horse-sized dragonfly rapidly gaining on him.

“Pip one,” he said, pointing over his shoulder.

The creature effortlessly dodged the invisible bullet, huge eyes glinting in the sun with what Jeb could swear was amusement.

Dragonflies were the apex predator of the dogfighting world, most of their brain was literally devoted to it, and trying to alter his course wasn’t going to do anything. He was right on top of the safe zone, about to get eaten by a bug monster, so Jeb did the only sensible thing:

He dropped his flight entirely.

Concentration freed, Jeb whipped his hand around and caught the creature in a magical fist, crushing its wings against its body an instant before it cut him in half.

He lashed out with his good foot as the creature approached, knocking it up, and sending himself tumbling downward, earth and sky spinning around him at ridiculous speeds.

Jeb hit the ground head-first, a half ton of earth trying to ram itself into every orifice on his face, legs dangling over him like one of those yoga chicks. You know the ones.

Jeb’s pegleg fell off, bonking him on the skull before it rolled a couple feet away.

“ow.”

Jeb’s spine creaked dangerously as he straightened it before he pulled himself out of the man-sized divot in the clearing.

Jeb hauled himself to his knees, rubbing his back as the sun was gradually choked off by the enormous swarm of high-level monsters surrounding the safe zone, buzzing, flapping, growling and generally making a din.

When he looked in front of himself, he saw Eddie staring at him, mouth gaping. The warrior had his hand elbow deep in Jeb’s duffle bag, and a good portion of the contents were strewn around the packed earth of the Safe Zone.

“What, um…what am I looking at, exactly?”

Jebediah Trapper

Mystic Trapsmith, Level 32

Body 16

Myst 58 +2

Nerve 21 +3

Abilities: Mystic Trigger

2 Stat points remaining

Finger-gun clips: ‘ack’ X10 ☑ ‘pip’x10 ☑ ‘kip’ X10 ☑  ‘Alpha Strike’ ☠

Full auto: ‘Juggernaut’☑ ‘Mark of Cain’☑

Cane Auto: x4 BP ☑ HR ☑ BD ☑ OD ☑

Cane Manual: x2 ‘just getting started’☑ ‘alt blinks’☑

Shield: x4 ☑

Armor: head ☑ torso ☑ legs ☑ upper arms ☑ lower arms ☑

Projectile reflection x50 ☑

Safety Phrases: restraints ‘3W’ ☑ ‘Scarabs’ ☑ ‘Plitskin’ ☑ ‘no homo’ ☑ ‘Room full of Charlies’☠

Grenades ‘go boom’: ‘nut’ ☑ ‘rock’ ☑ ‘knife’ ☑ ‘authorize magical girl transformation’☠

Aerial Bomb: x10 ý

Chapter 11: Generic Villains

There was pandemonium in the camp as people snatched up weapons, leaping to their feet and preparing to defend themselves, but Jeb only had eyes for his bag and the douche with his hands in it.

Jeb cleared his throat.

“What did you do!?” Eddie shouted, dropping Jeb’s bag and pointing at him, deliberately raising his voice so everyone could hear. “This guy brought the monsters to the safe zone! How could you do that!?”

Nice red herring.

Jeb raised a brow, grabbed his pegleg and blew the dirt out of it before putting it back on his stump and climbing to his feet – foot –. A slowly growing knot of people were growing around him, following Eddy’s lead.

“What the hell?”

“Do you have any idea –“

“Ladies and gentlemen.” Jeb said, picking up his duffel and pulling The Penetrator out of it, along with its tattered spearhead cousin. “Let’s put a pin in this conversation until the buffet of free levels is gone, whaddya say?”

He imbued the two blades with Myst and sent them streaking up into the dense cloud of baddies swarming around the invisible dome. Jeb pulled up a seat next to a fire and grabbed someone’s uncooked monster-meat on a stick, warming his foot next to the rack lining the firepit while he watched the skies.

If it weren’t for the harsh screams of dying monsters and the shouting of the locals, it would have been a nice relaxing camp-slash-BBQ.

Eddie and others watched in awe as Jeb’s blades plunged through creature after creature around the top of the dome, creating a hail of dead bodies falling to the earth. Thankfully no one remaining was weak enough to be seriously injured by something big falling on them.

Except maybe him and Ron.

It didn’t take more than a couple seconds for the quicker-witted members of the community to see the obvious benefit of having a semi-permeable forcefield in their favor, as anybody with a bow, spear or particularly long sword began killing the monsters from the safety of the Safe Zone.

You have gained a level!

You are now level 33!

In about half an hour, the swarm of monsters was substantially reduced and limped back to the World Tortoise, their fury spent.

Littering the ground in and around the safe zone were thousands of bodies of monsters of every description. Ron was busily sorting through them, resurrecting the most powerful ones he could find that were in good condition.

A few of them could still fly, even.

“What the hell were you thinking!” Eddie said, grabbing Jeb’s shirt and hauling him out of his seat. “What if they had trapped us in here? What if they could’ve attacked through the wall!?”

“I was thinking,” Jeb said, prying the man’s fingers off his shirt. “That if you couldn’t beat those monsters with a Safe Zone protecting you, you definitely couldn’t beat them out in the open. It would be better to know that now than to rush into death.”

“Those were the monsters that defend the World Tortoise!” Jeb shouted, raising his voice and gathering even more attention. “It wasn’t all of them, either! I wanted you all to get a taste of what you’re up against!”

“Who here got a level from this?” Jeb asked. Hands started going up, and they didn’t stop.

“You put us in danger –“

“Everyone here is going to be in danger tomorrow. I single handedly gave every person here the opportunity to level and grow more powerful, while simultaneously weakening the turtle’s defenses, and got us a thousand meat-shields in the process,” Jeb said, motioning to Ron.

“What did you do in that time except dig through my bag looking for something to steal?”

The problem with soundly defeating stupid with words was that they had a tendency to take it poorly. Case in point.

Eddie punched him in the face.

The fist came faster than Jeb could react, smashing into his nose with the force of a goddamn truck.

The femtosecond the bones in Jeb’s nose began to crack, the ‘armor’ Mystic Trigger on his head activated, seizing everything in the vicinity of his head and flinging it away. In this case, Eddie’s fist, and by extension, Eddie.

Eddie flew backwards like an arrow, dragged through the air by his right arm, flopping like a fish on a hook until he violently impacted a large tree on the edge of the Safe Zone.

Jeb staggered backward, blinking tears out of his eyes. Getting punched in the nose makes your eyes water whether you’re tough or not. Ask a boxer.

“Don’t do that again.” Jeb said, wiping the blood off of his nose and re-upping the ‘armor’ trigger on his head. If he didn’t have it, Eddie would have punched him into death or unconsciousness, and won the argument by lack of opposition.

I can see why Ron didn’t want to stick around for the politics.

“Here,” Amanda said, jostling her way through the crowd and touching the bridge of his nose.

It felt icy cold for an instant, like he’d snorted a crushed up altoid, then it faded, along with the pain.

“That was pretty fucking cool.” Brett said, “Eddie likes to play king of the castle whenever Freeman isn’t watching, and he tries his damndest to make life miserable for anyone who stands up to him. A few have disappeared, and we don’t know if they just left, or…” The Soldier shrugged. “Most people are too afraid to do anything.”

“Everyone saw him going through your stuff, but he said you died and nobody was brave enough to argue…Sorry.” The healer said, her eyes down.

“Died!? I was gone for an hour.” Jeb rolled his eyes. “Whatever.”

Jeb caught some six or seven guys giving him the stink eye as they sauntered away.

“Those Eddie’s constituents?”

“Yeah, they’re the ‘might makes right’ mentality fuckwads that crawl out of the goddamn woodwork whenever something terrible happens.” Brett said, shaking his head.

“And the only way to prove them wrong is by being stronger than them.” Jeb said with a sigh.

“Yeah, it’s a real fuckin’ catch-twenty-two.”

“You’re not really a Beggar, are you?” came a voice from Jeb’s left. David was approaching, hand resting on the pommel of his sword.

“Apologies, but the first people I met tried to rob me. Didn’t know if you meant to do the same.”

“No harm no foul,” David said, holding up a placating hand.

“As for my class…Telekinetic Combatant. I can move shit with my mind.” Jeb felt a little guilty for lying to the same guy twice, but he wanted to keep his cards close to the vest. If people knew he could design traps, they would figure out a way to circumvent them.

Besides, no one would be able to tell the difference between the two on casual examination. Not without bringing in another Telekinetic Combatant to compare with.

“Yeah, I saw that.” David said, shaking his head. “I guess I should’ve assumed anyone who was still alive was dangerous.”

“Probably a good call.”

“Hey, we’re putting some of the tastier monsters over a spit at our fireplace, we’d love to have you over,” David said, thumbing over his shoulder where his fifteen men and women were carving off hunks of meat and getting them ready to grill. “Your friend, ah, Jessica is welcome too, of course.”

“Gimme a minute to sort my stuff out and I’ll be right there.” Jeb said with a nod.

“Cool,” David patted him on the shoulder and left.

“What’s David’s group like?”

“They’re more moderate, and that appeals to more people, but their individual levels lag behind Eddie’s group. They’re only able to keep from getting absorbed because they have more numbers.” Amanda said.

“What about you two?” Jeb asked. “Which group do you put yourself in?”

“Independent contractors,” Bret said, crossing his arms. “Eddies goon’s tried to extort Amanda for sex, so she broke the guy’s arm.”

Jeb’s eyebrows rose.

“I’ve drank stat potions equivalent to someone who’s cleared sixteen areas.” The healer said with a shrug. “I don’t even have a class yet, but these boys know to think twice before they try anything.”

16x3 = 48 Stat points. Even split up and assigned randomly, that put her lowest stat likely in the twenties.

Jeb knew exactly how she’d gotten that many potions, but he couldn’t fault them for it: it was a damn good survival strategy.

Also, the information that she was a Myst user and her ability to heal wasn’t class-related was good to know.

“Damn,” Jeb said, shaking his head. “Well, if you two find yourselves looking for a group to join, I could use a hand.”

“No offence, but you just got here.” Amanda said apologetically.

That makes sense.

“None taken,” Jeb said. “Just wanted to put that out there.”

“Politics aside, hopefully by tomorrow this whole tutorial business will be behind us.” Brett said.

“Are you both taking part in the raid tomorrow?” Jeb asked.

The two of them nodded. “Almost everyone is.”

“Almost?”

“Casey is pregnant,” Amanda said, pointing to a woman with short black hair sitting by the fire with a bulging belly. “She says she chose the impossible difficulty tossing in her sleep, but who knows,” She shrugged.

Jeb could make out a faint scar on the young woman’s wrist.

Assisted suicide, perhaps? Some people might not have the guts to kill themselves outright, but enough to choose a course of action that would lead to their death. Jeb was familiar with self-destructive behavior.

“Anyone else?”

“A few. Mostly people with injuries I can’t heal.” Amanda looked at his foot apologetically. “I can’t grow back limbs.”

“Yet.” Jeb said. “You’ve only been able to use Myst for what, a week? And you don’t even have a class yet. I would not be surprised if you find a way to do just that.”

Amanda seemed to brighten a bit at that.

I gotta hold on to this person, Jeb thought to himself. Aside from the immediate benefit of having a healer, it would be nice to hold out hope for his foot.

Jeb said farewell to the two of them and headed for the fire where David’s group was, meeting many of the same people he’d seen standing behind the Quickblade the first time, rubbing elbows and chatting them up about their survival strategies, how they came to be here and so on.

He glanced up and spotted Eddie giving him a sour look every once in a while, but the black-haired man didn’t give him any further trouble.

After the meal was over, David pitched the idea of Jeb joining his group, and Jeb politely declined, leaving things on – hopefully – good terms with them before heading back to the outskirts of the camp, where his little firepit sat, empty and full of ash.

Jeb sat down and set his duffle bag next to him, body still warm from the meal and company.

Time to make those safety belts. He thought, mulling over his options. He wanted to make some kind of ejector seat for people he wanted to keep, but the logistics of that was mind-boggling. He considered trying to make a self-contained bauble with some kind of fluid and bobber inside so it could always tell which direction was up, but after it shot people into the sky, he couldn’t think of a way to get it to bring people back to the safe zone.

If the ejection seat primary has triggered and the myst packet is closer than any of the others to the safe zone, then it triggers, drawing them in that direction…

I Might be able to work with this, assuming it can tell the distance to the safe zone…or perhaps me? Yeah, this could work.

Jeb had zero experience with programming, but he imagined it might be a bit like this. At least for the simpler things.

He spent the rest of the night perfecting his ejector seats, only managing to make four before he had to lay down and sleep. Before bed he dropped his three new Stat points into Myst.

He barely felt the headache.

Jebediah Trapper

Mystic Trapsmith, Level 33

Body 16

Myst 61 +2

Nerve 21 +3

Abilities: Mystic Trigger

*** 14 hours remaining until Safe Zones expire ***

Jeb woke up refreshed, the smell of camp smoke bringing back boyhood memories.

I honestly thought someone was gonna try and kill me in my sleep.

Jeb grabbed his cane and pushed himself up, blinking the sand out of his eyes as he took in the bustle of activity. He hadn’t noticed last night, but those last three points that brought him up to sixty Myst had changed something. Everyone seemed to be radiating an…aura of some kind. It varied from person to person, but most of them looked nervous.

Men and women were strapping armor on, making sure their weapons were sharp, checking and re-checking their sheaths were fixed on straight.

It was the jitters before a battle.

Everyone’s getting ready for the big date. I just wanna survive it.

Jeb pulled out his list of ‘traps’, made sure they were all topped off, then went around affixing ‘ejector seats’ to his four MVPs.

Amanda, Brett, Ron, and Jessica.

Once that was done, it wasn’t long before they were underway, forming a loose line of people marching through the wilderness toward the meandering turtle. They were broken up into small knots of people, Freeman and his people at the front, followed by David and his people, with Eddie’s group trailing behind.

In the middle, ones and twos like Jeb and Jessica, Brett and Amanda, walked along by themselves. Flanking everyone on either side of the group were huge zombified beasts of every description, acting as a buffer. They would definitely help with finishing the plan safely.

The plan was this: Sneak onto the creature’s tail, the only thing that wasn’t stomping up and down like crazy, sneak into the shell, find the thing’s weak spot and murder it.

Simple, right?

Except, not at all, Jeb thought, squinting as he gazed up at the mountainous creature moving across the horizon. The forest on top of its shell showed no sign of the fire he’d inflicted on it the day before.

Jeb frowned, squinting as he scanned the very top center of the shell. There’s gotta be a little scorch mark at the middle where the lens fell, at least.

“Incomin!” Freeman shouted, and Jeb noticed the stream of monsters beginning to pour out of the shell.

They weren’t even close to the tortoise.

Damn, he thought, bringing up his blades up and sending them into the sky. All the zombies tightened up their lines to protect the humans as effectively as possible.

Then the fight was on.

The swarm of monsters crashed over the group like a storm, relentless and unceasing. They left a wake of bodies behind them as they pushed forward, fighting for every inch of ground.

It was a much different thing, fighting these creatures on a level playing field rather than shooting through the safe-zone’s walls. The zombies helped, sure, but it wasn’t nearly the same.

The biggest advantage that humans had was their power-to-size ratio. These monsters couldn’t quite jam themselves in close enough to truly swarm the defenders, instead attacking twelve or so at a time while the humans took turns fighting off the creatures.

Jeb, for his part, put his back to a lumbering zombie the size of an elephant, and whipped his knives through the air, picking off the monsters here and there that seemed to hold an advantage.

It was a chaotic mess, but everyone eventually fell into a rhythm, hacking away at baddies with mechanical efficiency. Even Amanda took out a few of the ones that got too close to her as she ran back and forth from the middle of the pack like a midfielder, reattaching freshly severed limbs and closing flesh ripped open by claws before sprinting back to the middle, as close as possible to the unknown Next Injury, and as far from danger as possible.

Jessica was…

The assassin was leaping from monster to monster in midair, using them as footing in between gouts of blood as she did some anime-level shit.

“Jeb!” Ron shouted over the roar of combat, dragging his attention away from Jessica’s aerial gymnastics.

“What!?”

“Something fucky’s going on!” Ron shouted.

“You’ll have to be more specific!”

It had been a long two weeks.

Ron motioned to some of his nearby zombies, dragging corpses toward them. The corpses were two white tigers with clouds around their feet that somehow allowed them to run on the air. In death, the clouds had dispersed.

“What am I supposed to be looking at?” Jeb asked.

“The face!”

It only took a moment for Jeb to spot it: the human brain is good with faces.

Both the tigers had identical scars across their left eye. Matter of fact, the tiger’s faces looked fairly identical, too.

“Twins…with identical scars?” Jeb asked, hoping that was the answer. Ron shook his head and pointed to one of his zombies. It was a giant white tiger with a scar over its left eye.

“Ah, damnit.”

Two was a coincidence, three was a pattern. These weren’t identical twins with matching scars. These were created monsters, stamped off of an assembly line.

The implications were frightening.

The most important of which was that the swarm wasn’t going to end anytime soon…if ever.

“I gotta tell Freeman!”

Ron nodded, kneeling down to touch the two corpses. A highly concentrated spark of purple energy leapt between his fingertip and the corpses, and they opened their eyes, the clouds forming around their feat as they jumped off the ground and began fighting the creatures above them.

Jeb swam through the thick haze of the battlefield, aiming for the front of the line, where Freeman was leading the march toward the tortoise.

Freeman’s fighting style was…effective.

The old Cajun wore some kind of cestus –spiky gloves – on his hands and phased through creature’s attacks to deliver bone-splintering strikes on their noses. It seemed no matter what the man was fighting, he’d punch it right in the snoot. Matter of fact, he didn’t see the old man attack anything anywhere but the face.

More often than not, it worked, too.

So he’s got phasing as a Class skill, and Luck as a Myst ability. I can see how that would be hard to compete with.

As Jeb thought that, one of the charging monster’s tripped over its allies, toppling to the  ground in front of Freeman, the ten-foot tall creature’s snoot in ideal booping distance.

Freeman punched the creature’s nose so hard it crumpled like a fruit-roll up. Or perhaps like the way a car wraps around an oak tree after hitting it at a hundred and twenty.

Another one tried to use the old man’s distraction to claw him from behind, and the claws simply slid through the cajun’s back to no effect.

Jeb approached, clomping past Freeman’s allies as the Cajun took out the offending creature, its eyeball popping out of its skull.

“Freeman!” Jeb shouted, getting the old man’s attention.

“Jeb? Wha’ye doin ‘ere?”

“The monsters are copies!” Jeb said. “They’re coming off an assembly line! They’re not gonna slow down or end!”

Freeman frowned, then glanced back at the people fighting behind him, panting, sweat dripping from their faces as they staved off the onslaught of monsters.

He looked back to the tortoise that was looming ever larger over them.

“Don’t matter,” Freeman said, shaking his head. “Don’t change wha’ we gotta do.”

“You really think everyone’s gonna last that long!?” Jeb demanded.

“Nose tells me, we don’ finish dis today, we don’ finish at’al.” He said, tapping his nose.

Where does he get that? Jeb thought to himself. Looking more closely he spotted Myst rolling off of the man’s body like heat from a furnace.

Is he burning through his reserves to get this done?

Jeb looked at their situation with a critical eye. Attrition was a bitch, but the zombies were doing their part, giving people a chance to rest or heal, keeping the enemies from attacking more than a few at a time.

We just might have enough to get there, but we won’t have enough for the trip back. If they won, Jeb expected to be teleported out of the Tutorial, but otherwise they would be slaughtered. Was it worth a shot? Probably. Jeb was tempted to believe it.

As long as Ron can keep up with demand, we might actually be able to make it. Sucker must be leveling like crazy.

Some god with a twisted sense of humor must have been listening to Jeb’s thoughts, because it was at that exact moment that the horde of zombies surrounding them went feral and started attacking humans indiscriminately.

Jeb felt a pinch on his back as something broke the skin, and he turned to see the zombie bear he’d trusted his back to being flung away by its paw. In its place were dozens more undead of every shape and size, charging mindlessly.

What the hell. WHAT THE HELL!?

“Yer gonna wanna check on tha’!” Freeman shouted, crushing a charging monster’s skull before punching a zombie trying to bite him in its face, exploding the head like a watermelon.

Jeb dropped his knives and picked himself up, deftly weaving through the chaos, with the intention of posing a sternly worded WTF. Possibly including murder.

Jeb gained a little too much altitude trying to navigate the battle and a flying creature swooped down on top of him from behind, claws clamping down on his body, catching both his leg armor and skull armor triggers, sending it flying violently away, but leaving a gouge on his torso.

It wasn’t serious enough to trigger the traps he’d left on the cane, but it burned like fire across his ribs.

Damn, Jeb thought, lowering his altitude as he approached Ron’s Last Known Location, dropping to the ground and catching himself on his cane.

There was nothing there but a splotch of blood on the ground. Then again, there was blood everywhere, so Jeb didn’t have any solid evidence, but something inside him told him something bad had happened to Ron.

The humans were being pushed hard now, forced to close ranks into a tight knot of survivors to fend off both the undead and the tortoise’s guardians.

If Ron was still alive, he was probably being flung by Jeb’s Ejector Seat back towards the Safe Zone.

Do they attack when he’s out of range of them? Or is it because he’s dead? Or something else?

He didn’t have much more time to think about it, as a flicker of motion to his left caught his attention.

He turned to see one of Eddie’s archers stumbling backwards, an arrow embedded in his shoulder. He’d tried to shoot Jeb, and Jeb’s projectile traps had caught the arrow and sent it back.

In a fraction of a second, it became clear what had happened.

Eddie’s crew had attacked Ron when Jeb was no longer close enough to protect him. They’d either knocked the ginger kid out or wounded him grievously, triggering Jeb’s Ejector Seat. That was why Ron was nowhere to be seen, and it was why his zombies were acting up.

“Son of a bitch,” Jeb muttered glancing at the knot of men breaking away from the back of the group, fighting their way toward the Safe Zone and abandoning the rest of them in the process. They had obviously preemptively killed the undead around them, and were making steady progress away from the main force.

I gotta get Freeman to sound a retreat, this is going tits-up faster than a coked up squirrel!

Jeb turned to get the old man’s attention, but was brought to a halt when he felt white hot pain sear through his chest, paralyzing his back and lungs, allowing him nothing more than a soft gasp of pain as his assailant savagely twisted the blade through his liver before yanking it out.

Jeb staggered forward, but he couldn’t keep his balance with one foot, and he toppled to the ground, his blood mixing into the mud underneath him.

Jeb heard someone spit, and felt a little wet hit the back of his skull before Eddie stepped over him.

You son of a bitch, Jeb thought, trying and failing to get his noodly arms under him, trying to stop the bleeding.

Jeb blacked out.

Chapter 12: Indestructible*

***12 minutes, 47 seconds remaining until Safe Zone expires.***

***Jessica Stile***

Jessica woke up with a start and winced in pain. Her left eye was swollen shut, and her entire body ached to hell. Fresh gashes covered every inch of her body where razor sharp claws had shredded her fancy armor, treating it more like a gentle suggestion than enchanted steel.

To say nothing about the bruising from all the wounds the chainmail did stop.

The last thing she remembered…she and the remaining people had formed into a tight knot, gradually retreating from the World Tortoise while under constant assault.

People were dropping like flies, and she had a better view of it than others, fighting in the sky. She didn’t see where Jeb had gone though, the telekinetic Myst user had disappeared somewhere in the middle of the fight, just after everything went to hell.

I’ll kill Ron myself If I see him again.

Despite having a Body above thirty, gradually fatigue had set in, and she’d gotten winged by an attack.

That slowed her down, allowing another attack to hit, and another, and another, sending her into a death spiral there was no recovering from.

The very last thing she recalled, she was being tossed around like a hacky-sack between the monsters, her vision shrinking into a narrow tunnel as she lost consciousness. Then…a sudden jerking sensation in her stomach, like she was on a roller-coaster going up and then sideways at terrific speeds.

Which brought her here.

Jessica scanned the environment with her good eye.

Even without the people, she recognized it easily: This was the Safe Zone, where they’d started the ill-fated attempt on the World Tortoise.

There was a fire going, and sitting around it were Eddie and his seven bootlicks. None of them seemed particularly wounded.

Jesssica scanned the Safe Zone, but she didn’t see anyone else.

The pregnant girl should be here, shouldn’t she? Jess thought, frowning. The ready-to-pop teenager was nowhere to be seen. Jess tried to lean forward, when pressure on her wrists and neck brought her up short.

What the?

Jessica glanced up at her wrists, which were bound with thick rope to the large tree at the center of the clearing.

Around her neck, she could feel the chill of steel.

Her good eye narrowed.

Someone’s about to die.

“Oh, you’re up?” Called a voice from the fire, and all conversation stopped. The eight men stood up and sauntered over to her, not even bothering to hide their leering.

“Good morning princess,” Eddie said, bowing to her with a flourish. “You seemed like you were in a bad spot there when we arrived, so we did you a favor and patched you up.”

Jessica didn’t say anything.

“I saved you, but I couldn’t help but notice you spent a lot of time hanging around that cripple, so we put the slave collar Ryan found on you, just so you didn’t cause a ruckus.”

Eddie chuckled, putting his thumbs in his belt loops.

“Don’t try anything, That fashion accessory there makes it impossible to use any abilities whatsoever, unless your owner says otherwise, and whoever supplies it Myst is your owner. Kinda makes me wish I’d put a few points into it myself. I’ll have to put that on my to-do list. It’s irritating letting Ryan hold your leash.”

Jessica didn’t say anything.

“Anyway, just cuz you’re pretty doesn’t mean we’re gonna take it easy on you.” Eddie said, squatting down in front of her.

“You’ve got the Body for some real wet work, if you get my drift,” he said, setting a hand on her leg, making the hairs on the back of her neck stand straight up.

Jessica didn’t say anything.

Like a petulant bully who wasn’t getting the reaction he wanted, Eddie pouted.

“Hey, say something.”

Jessica didn’t say anything.

“Say something!” Eddie roared inches away from her, striking her across the face, filling her mouth with the taste of blood.

Jessica didn’t say anything, simply meeting his gaze.

“Goddamnit,” Eddie said, walking over to one of the men, a guy whose armor and weapons were lower quality and more patchwork than the rest of them.

He grabbed the guy roughly by the collar, dragged him over and practically shoved him at Jessica like a tool.

“Make her say something.”

So that’s Ryan.

“Say something.” The man said, and Jessica felt the absolute need in that moment, to say something, like an itch that would only grow in strength until it washed away all of her reason.

Well, If I have to say something… Jessica angled her finger.

“Pip seven.”

Ryan’s brows furrowed an instant before a hole opened up in between them.

***Jebediah Trapper***

Ding!

You have gained a level!

You are now level 34!

Jeb snorted awake, and immediately regretted it. His head pounded like a marching band, and his body felt like a used condom, stretched out, used up and deflated.

He patted his chest and came away with something sticky on his hand.

 Also covered in mysterious fluids.

“Ugh, Jeb groaned, blinking his eyes open. Everything was dark and something was weighing down on him. I didn’t go blind, did I? That would really fucking seal the deal right there.

After a moment of looking around with his eyes, he spotted a glimmer of light to his left.

But first, I gotta get…whatever this is, off of me. Jeb levered the object off of himself, the glimmering light redoubling as he did so.

Finally he spilled out into the open, gratefully gasping in fresh air as his eyes adjusted to starlight.

It was a massacre.

For every human dead, there were dozens of monster corpses, but there were thousands of monster corpses, stretching out in every direction. Dotted here and there was a familiar face, frozen in the expression of their death.

Behind him, he spotted the corpse of the massive bear-like creature that must have collapsed on him while he was unconscious. He’d been buried under its paw.

Jeb tried to stand, toppling to the ground when his splintered peg leg collapsed out from under him.

“Mother –“ Jeb choked off the rest of the curse. He had no idea if there were more monsters nearby. He crawled back to the giant behemoth he had been partially buried under and began fishing around underneath it.

Score! Jeb thought, snagging the Vivicant Cane and yanking it out, leaning on it as a spare leg as he pushed himself up.

Vivicant Cane, Consumable item.

Carried as a supplementary item by the vaunted healers of Mestikos, These Canes allow the master healers to handle emergencies when circumstances would otherwise prevent them from being able to help, maintaining their vaunted success rate even in the most adverse conditions, along with their priceless prestige.

  Channel Myst through this valuable cane to heal wounds and remove fatigue in an area of effect.

Effect is proportional Myst spent.

1/4 Uses remaining.

Three uses!? Jeb thought, inspecting the cane. He’d put Mystic Triggers on it to go off if he sustained major organ damage –I.E. getting stabbed in the liver – extreme blood loss, heart failure, and brain damage.

I know major organ damage triggered, and probably the blood loss triggered as well, so what was number three?

Curiously, Jeb reached his hand up to his scalp and found it absolutely caked with drying blood.

Did something crush my skull while I was unconscious? Jeb thought, a shiver going down his spine. The thought that his brain had been scrambled and rearranged was…eerie.

Maybe the magic cured my PTSD while it was in there.

Jeb was an optimist, he always liked to view his skull as half-full.

Is there anyone alive? He thought to himself, scanning the massacre. Some of the tougher people like Freeman might have escaped to the…

Safe Zone! Jeb thought, turning toward the distant camp. All his Ejector seats were designed to drop their payloads off at the Safe Zone, and that was exactly where Eddie and his goons were going last he saw them.

I need to get there before they kill Ron!

If he had a read on Eddie – and It wasn’t hard –  the man wouldn’t allow anyone in his little kingdom that might challenge him for top dog.

That included Jeb, Ron, Brett, Jessica…

Almost all of them, except maybe Amanda. She might have higher stats than her level, but she’s not a fighter. She probably ranked somewhere just underneath Eddie.

Jeb wrapped himself in telekinetic force, and shot into the sky, angling toward the Safe Zone, forest sliding by underneath him.

It only took him a minute to get there, but he was almost too late.

From the sky, he could make out several figures locked in combat, dimly lit by the single campfire. One of the figures was smaller than the others, more slender, and grievously wounded, clutching a snapped off spearhead embedded in their stomach.

Jess.

He tore through the air and landed on the ground with a whomp, drawing the attention of the combatants to himself.

Jessica took their distraction as an opportunity to tear the spearhead out of her stomach, flickered closer and stab the closest guy in the neck, sending him flailing to the ground.

She looked a bit like she’d been through a garbage disposal, covered with minor cuts and bruises, her armor and clothes nowhere to be seen.

Jeb scanned the scene. Including the last one, she’d taken out three of Eddie’s group, leaving five angry men facing her down.

“Goddamnit,” Eddie shouted. “Chris, get a hand on that collar, or I’ll tear your damn arms off.” he said, standing between Jeb and his teammate.

Chris, he assumed, lunged for Jess with a longsword. He rushed forward and delivered a vicious strike against her improvised weapon, knocking it out of her hand.

Chriss took a hand off his blade and lunged for a metal collar around Jess’s neck. She caught his hand with her own, stepping in close to his chest to prevent him from swinging his sword at her.

“Pip nine.” She said, her finger pointed at his center of mass.

Chris tried to dodge, but the telekinetic bullet tore a hole through his side.

In his shock, Jessica wrenched the sword out of the man’s hand and executed him with it.

Now it was just Eddie and three others left.

Maybe I wasn’t needed, Jeb thought. Jess was winded though, and one hand was occupied staunching a trickling puncture wound on her stomach.

She wasn’t looking great.

“I thought you were dead.” Eddie said, glaring at him. “Amanda was nowhere near you. You should’ve died in seconds.”

“Yeah, well, shit happens,” Jeb said with a shrug.

“This time, I’m gonna cut your fucking head off,” Eddie said, unslinging Razorback from his waist. “See if that sticks.”

“You sure you wanna try that?” Jeb asked, pointing. “You’re running out of backup.”

The three remaining lackeys were hesitating to approach Jessica, glancing between her and the four corpses she’d made.

Eddie glanced over his shoulder and snarled. “Forget about the collar, just kill her!”

“The score’s four to nothing,” Jessica said, levelling her stolen sword at them. “You’re welcome to try.” She was probably bluffing, but there were four corpses scattered around the clearing.

So these nameless lackeys had to decide whether they were more afraid of Eddie or Jessica.

“Fuck this,” one of them said, turning and breaking into a sprint. The other two glanced at Jeb and followed a breath later.

“You bitches, I’ll – “ Eddie was cut off as Jessica jumped him, gliding across the ground despite her wound and bringing her stolen sword down at his face.

Eddie blocked it with his forearm. The sword didn’t even sink into his skin, halting harmlessly right at the boundary of causing damage.

He heaved Razorback forward, the sword glowing with power as he aimed to cut Jessica in half. Jessica hopped over the strike, her body weightless. The swing sent a shockwave of power sailing out into the distance, causing the grass of the Safe Zone to ripple.

Hovering in front of him, Jessica took the opportunity to angle her sword off his wrist and aim a thrust at his face.

The sword came to a dead stop against the man’s forehead, and Eddie grinned. Using the free hand her sword was sliding against, he slapped the blade. There was a little burst of light and force, and Jessica’s sword was snapped in half, sending shrapnel off to the side of the combatants.

The hell is his Class skill? Jeb thought, sending his Myst out and sliding a dagger out of one of the corpses sheaths, along with a nearby sword.

Some kind of impenetrable skin, maybe? How am I supposed to beat that…

Jeb sent his controlled blades to interfere with Eddie’s follow-up killshot, aiming for his eyes to make him flinch and getting in the way of his sword-arm.

Eddie flinched, but the dagger against his eye did nothing, and the sword aiming to cut deep into his arm merely restrained it.

What the hell?

Jessica took the opportunity to kick off of Eddie, sailing through the air toward Jeb.

Normally, when you’ve got a guy with impenetrable skin, you go for the eyes, but that logic doesn’t seem to follow, here. Maybe I can goad him into revealing something stupid.

“You think you’ve got a chance?” Jeb asked, raising a brow as he spun his blade through the air, making an ominous whirring sound. “I’m a Telekinetic Combatant, my Class Skill lets me manipulate tons of weapons with my mind at once. I can kill you where you stand.”

Eddie gave him a pitying look and snorted. “Hah! I’m a Reckoner, my class skill lets me absorb any attack’s force and add it to my own. It doesn’t matter what you’re holding the weapon with, and it don’t matter how many there are! You. Can’t. Hurt. Me. You get it now? As far as you two are concerned, I’m indestructible.”

Jeb met Jessica’s gaze, and they shared a look.

Wow, this guy is dumb.

Jeb dropped the two blades and created two new strands of Myst. One wrapped around Eddie’s torso and lifted him off the ground.

Eddie, divorced from the ground, was unable to find purchase on anything, flailing wildly like an angry toddler being hoisted by their parents.

“Hey, what the fu-“

The other strand of Myst hardened a golf-ball sized chunk of air and shoved it into Eddie’s trachea, bringing blessed silence as the bruiser immediately began to suffocate.

“So,” Jeb asked, glancing at Jessica. “Whaddya wanna do after this?”

“I was thinking,” Jessica said, reaching down and tugging a man’s belt off before cinching it around her oozing stomach wound. “I’d go hunt down Ron and get some payback.”

“Naw, I’m pretty sure that all happened because these guys blindsided Ron and that caused his zombies to go feral.”

“Oh?” Jessica asked.

“Well, it fit the scenario. I suppose Ron could have backstabbed as well as these guys, but I think it’s unlikely. He was nowhere to be seen and the ejector seats trigger when knocked out or gravely wounded, so my money is on Eddie’s boys knocking out or killing Ron.

“I can see how that might have happened,” Jessica said with a nod. “We’ll have to make sure though.”

Turning red, Eddie threw Razorback at Jeb in a desperate bid to be released from the chokehold.

Jessica plucked her sword out of the air like a magician, causing Eddie’s eyes to bulge. She winced as the movement strained her wound again.

“Is that stab wound life-threatening?” Jeb asked, wiggling his cane to catch her attention.

“Nah, save it for an emergency. It’s my turn to grin and bear it.”

They watched the man slowly suffocate for a couple minutes, his struggles growing more and more intense, tearing at his own skin to try and free himself from the telekinetic lift.

“This feels awkward,” Jeb said into the silence.

“I think they left some booze behind.” Jessica said with a shrug. “We could play a drinking game. He’s got enough Body that it’ll take half an hour to actually suffocate to death.”

Jeb pursed his lips, meeting Eddie’s bloodshot gaze.

“Yeah, I’m down for that.” he said, hopping over to the fire and joining Jessica where they could both keep an eye on their enemy, and keep their feet toasty warm.

“Every time he scratches his throat, we drink.” Jessica said, handing him some of the booze. He had no idea where Eddie’s goons had gotten it, but it was a welcome distraction from what was essentially slow, calculated murder. It didn’t even have the in-the-moment desperation to it. Just a gut-wrenching sense of wrong.

Eddie had long since passed out when they heard a woman’s voice from the edge of the clearing.

“What are you doing!?” Amanda called, rushing out from the woods. The healer’s armor was torn to shreds, but she herself looked fine. Likely healed herself. From the looks of it, she’d taken quite the beating.

“…Suffocating Eddie to death so he doesn’t try to kill us anymore?” Jeb said with a shrug. Jessica nodded, expression icy.

“Well, stop!” Amanda said, her hands on her full hips. “You can’t just kill people. All life is sacred, and everyone deserves a second chance!”

“Where were you when I was thirty,” Jeb muttered. To be fair she was just starting college when he was discharged.

“You’re not seriously considering it, are you?” Jessica said. “He tried to kill us. We leave him alive, he’ll try again.”

“If you don’t let him go right now,” Amanda said, putting up her dukes. “I’ll fight you.”

“Alright, alright,” Jeb said, putting his hands up. “I’ll let him go…If you and Brett join my group.”

The healer gave him a squinty look. “We’ll talk about it.”

“That’s all I can really ask for,” Jeb said, hopping to his foot and hobbling over to Eddie, checking his pulse. It thudded away under his fingertips.

Still strong as a horse, huh? Body must be outstanding. That’s like, dolphin levels of breath-holding.

Mystic Trigger.

“He’s still alive,” Jeb said, backing away before freeing Eddie from his hold.

The Reckoner folded to the ground and gave a sharp inhale, but otherwise didn’t move.

“We should get out of here before he wakes up. Dude could punch a hole through my sternum.”

Ignoring him, Amanda went up and checked Eddie’s pulse herself. All the while, Jeb was biting holes in his pants, waiting for Eddie to come alive and use her as a hostage.

Thankfully that didn’t happen.

“Alright, let’s get moving,” Amanda said, rising to face them. “Ron and Brett are further North East.”

“They survived too?” Jeb asked, picking up his duffle bag and allowing Amanda to lead the way.

“Could I get a heal?” Jessica asked with a wince.

“Oh, Of course,” Amanda  said, tapping Jessica on the shoulder, a bolt of concentrated Myst arcing out and penetrating her body.

Jessica gave a shiver and unbelted her stomach, tossing aside the blood-crusted belt. She gave Eddie a long look, before glancing back at Jeb.

“It’ll be fine,” Jeb said, drawing his fingers across his neck while Amanda’s back was turned. “He won’t bother us again.”

“I’ll hold you to that.” Jess said.

“Yeah, Ron, Brett and I met up here. I got sideswiped by something, and woke up to Ron splashing water on my face, a lump on the side of his head big as an egg!”

“Called it,” Jeb said.

“Then Brett fell out of the sky, covered in blood. I thought my heart was gonna stop.”

She glanced over her shoulder, looking Jeb up and down speculatively. “That was your good luck charm, wasn’t it?”

Jeb shrugged.

“Anyway, we didn’t think this safe zone would be safe for long, so we put as much distance as we could between ourselves and the Boss.”

>>>ALERT<<<

Safe Zones Have Expired!

Easy Zone automatically closed.

0/84,000 Normal zones active. Normal closed.

113/10000 Hard Zones active.

100/100 Impossible Zones active

The Hard Tutorial enters its second phase…

The Impossible Tutorial Enters its second phase…

“Well, that’s fucking ominous,” Jeb muttered, glancing over his shoulder at the Tortoise that dominated the horizon, blocking the fading glow of the sun.

The stars above it flickered as tens of thousands of monsters streamed out of the creature’s shell, drifting up and settling down into the forest beneath it. Their numbers were endless.

“I think we should haul ass,” Jeb said, picking himself up. Amanda and Jess nodded and started running like the wind, Jeb flying along behind them.

***Eddie***

“Boss?”

Eddie’s eyes flew open and he sucked in a sweet lungful of air, groaning as he sat up and held his hand to his throbbing head.

Throb, throb. It felt like someone was beating on the inside of his skull with a hammer

“Motherfucker,” Eddie muttered, glancing up. The three traitors were standing there, looking at him nervously. They’d returned in a tremendous act of bravery, considering what he was going to do to them for abandoning him.

No, wait. They’re the only ones left. Eddie reigned in his impulse to immediately punish them. They had the advantage of being some of the last convenient toys left, and their value was increased by scarcity.

“You okay, boss?” Kyle asked, offering him a hand.

“I’m fine,” Eddie said, ignoring the hand as he pushed himself to his feet.

That fucking bitch. The little tease had killed four of his men. And the other one…

Eddie felt an unfamiliar thrill of fear.

I almost died.

That fucking cripple almost killed me!

Apparently Jeb was too stupid to know you have to choke someone out for several minutes after they pass out if you want to kill them.

He’s not gonna get a chance to regret it, Eddie thought, gritting his teeth. That Telekinetic Combatant wasn’t going to catch him with his pants down again. Very much the opposite.

He’s gotta sleep sometime.

I’m going to find them, I’m going to figure out when he sleeps, then I’m going to crush his skull into paste.

Eddie’s mood turned marginally brighter. Then I’ll be able to relax again. Once Jeb was dead, he’d be back on top, and everything would be right with the world.

“The safe zones expired, boss,” Harry said.

“So that’s why you came crawling back to me, huh?” Eddie said, sneering.

“…Safety in numbers,” Tom said, nodding, flinching away from Eddie in a way that was deeply satisfying.

“Alright then, grab some weapons,” Eddie said, motioning to the corpses strewn around the safe zone. “’Cuz we’re going hunting.”

“I swear I’m gonna kill that bastard,” Eddie said, imagining that sweet moment he turned the bastard’s brain to paste and put that slu-.

***Tom Breshears, level 21 Pitcher ***

“I swear I’m gonna kill that bastard,” Eddie said, a malicious smile spreading across his face.

Then Eddie’s head exploded, covering the three onlookers in bits of gore.

The headless corpse fountained blood into the air for a surreal moment, still standing in front of them like nothing was wrong. A couple seconds later, it slumped to the ground.

Stunned silence reigned.

“I’m not with him,” Tom said, looking up at the sky and pleading to whatever wrathful deity just smote Eddie.

***Jebediah Trapper***

You have Gained a level!

You are now level 35!

...And boom goes the dynamite, Jeb thought as he got a level notification mid-flight, dropping his points into Myst.

Jebediah Trapper

Mystic Trapsmith, Level 35

Body 16

Myst 63 +2

Nerve 21 +3

Abilities: Mystic Trigger

Chapter 13: Happiness Tastes Like Hippie

There was a wrenching squeal from the side of the camp, drawing everyone’s attention.

Jessica was unclasping a piece of torn steel from her neck, scowling down at it.

“Whazzat?” Jeb asked.

“Some kind of magical control collar. Eddie was planning on using it on me, but he didn’t have the Myst for it.”

“What is he, some kinda incel?” Brett demanded, scowling.

Ron snorted.

“Can I see it?” Jeb asked.

All eyes turned to him. Some pitying, some cold.

Jeb held up a hand. “I swear, I will not use it as is. I just wanna take it apart and see how it ticks.”

Jessica watched him with calculating eyes for a moment longer.

“Knock yourself out.” She said, tossing him the warped collar.

“We’re gonna have to find you some new armor,” Amanda said, “You left your old stuff behind at the camp.”

“I didn’t leave it behind,” Jess answered. “They cut it off of me.”

Amanda pressed her lips together in consternation. “Sorry. Brett and I lost most of our stash when… We’ll get you something to wear, even if we’ve gotta make it ourselves.”

Jessica blinked a couple times, her eyebrows raising as if she’d had an epiphany. “That’s not a bad idea.” She leaned up against a tree and closed her eyes, adopting a meditative posture.

“You guys get some sleep,” Jeb said, getting their attention. “Ron and I got the night shift.”

Things could go very bad very quickly at night, which was why the people with the most area of control were tasked with night watch.

The others began settling down into a tight knot around the tiny campfire, composed of Jeb’s Fire-Flies spinning in a lazy cyclone, exuding a large amount of heat relative to their light.

The absolutely silent, ever watchful wall of zombies surrounding them was hecka unnerving, but the corpses prevented the light of the ‘fire’ from spilling out into the forest and attracting the new wave of monsters flooding into the woods.

Jeb studied the collar in the dim light.

It was pure steel on the sides, but the center had a little round decoration approximately the size of a silver dollar. Turning it this way and that, Jeb noticed a proprietary screw head on the back.

Out in the middle of the wilderness, it would have been a hopeless proposition to try and open it, but…

Jeb had long since graduated beyond needing a screwdriver. He grabbed the screw directly with a bit of Myst and spun it. A moment later, the back of the circular center popped off, revealing its guts.

Oooh, interesting.

Processed Control Lens (very Small)

The Control Lens is a mixed blessing that coalesces in exceptionally abusive households, and occasionally dungeons. It is a uniquely valuable ingredient in any wizard’s toolkit, as it allows a Myst user to control the effect of another lens beyond its initial manifestation.

Extremely valuable to Myst craftsmen, combat wizards and law enforcement. However, the Control Lens is most commonly found in slave collars. Due to their rarity, they constitute half of the value of the collars they reside in.

A single Slave Collar is worth more than a commoner earns in a decade.

This fact has led to some misguided parents being unreasonably strict with their children in the hopes that a lens will coalesce and relieve their financial woes, but results are often poor.

Jeb turned the rigid piece of leather in the shape of a lens back and forth in his hands. “Oh come on,” he muttered. “Owning the disintegrator is prohibited by law, but the obvious human rights violation isn’t?”

The lens was beading with a phantasmal liquid, dripping onto Jeb’s hands, where it vanished after a moment.

Jeb licked the lens.

Sweat and tears. He thought as the taste vanished from his tongue.

Jeb was starting to get a feel for the society they were being integrated with, and it wasn’t all good.

Well, on the upside, if these exist, then surely a Lens of Good Vibes will find its way to me one of these days. I should see what I can find at music festivals. Happiness probably tastes like unshaved armpits.

“Whatcha got?” Ron asked, sitting next to him.

Jeb wordlessly handed the lens over as he studied the rest of the guts. There were a few more components buried just behind the lens: a tiny Myst regulator, along with something that looked suspiciously like a chip, with several different pinholes for Myst to travel through, called a variable behavior inhibitor.

“Oooh, interesting,” Ron said, turning the lens over in his hand before he also licked it, making a sour face.

“Fireballs?”

“Or summoned creatures,” Jeb said. “I was thinking giant worm-scarabs.”

“You guys are creeping me out,” Amanda said, watching them pour over the guts of the slave collar with growing excitement.

“You just wouldn’t understand.” Ron said, rolling his eyes.

Amanda raised a brow.

“I mean…” Ron glanced at Brett.

“What are you looking at me for? You’re the one that stepped in it.”

Jessica snorted, her eyes still closed.

Jeb tossed the inhibitor into the fire and pocketed the regulator. He could pour Myst into it, and the tiny metal box allowed it to thread outward in a fine spool of energy, seemingly good to go for hours.

That’ll be handy.

“Sleepy time folks,” Jeb said, holding out his hand. Ron reluctantly put the Myst lens back in his palm, and Jeb pocketed that too.

The night passed surprisingly peacefully, and Jeb used that as an opportunity to study the fire-fly lantern. He was able to find where the top of the lantern had been crimped on and gently loosen it, peeling off the top to reveal the delicate guts of the magic item.

Inside was a part that could siphon small amounts of Myst from whoever was in physical contact, which fed into some kind of capacitor that would ‘tick’, or discharge every time it reached a certain amount of Myst, and a several sandwiched pieces of ‘miniscule’ Fire, Fly, and Control lenses. Tiny pieces of lens no bigger than a grain of rice pressed together tightly.

Jeb suspected that if he were to manually try to feed Myst through it, he’d burn out the lenses immediately.

His voltage was far too high.

Hence the tiny siphon and capacitor.

It really was a good way of maximizing cost to effectiveness, seeing as all three lens sandwiches could probably fit on the tip of his finger, they must have been relatively inexpensive.

The most important thing was that the design gave Jeb a good idea on how to create a system that could create controllable monsters. Controllable anything, really.

Let’s see, we’re limited by the smallest part, which would be the Very Small control lens, about the size of a quarter. I could do...giant scarabs…giant worms…

To be on the safe side, he wouldn’t make anything bigger than a horse… No, I don’t think they’ll be useful like that.

There was no guarantee the creatures would be robust enough to assist them in any meaningful way. In a system where Attributes like Body were a factor, couldn’t people and monsters with lots of it swing way above their weight class?

How was he supposed to know how much Body a created creature had, anyway? Jeb doubted it would be very high from the get-go, so even if he made death-worms the size of buses, if they got torn through like tissue paper, he’d be at a loss.

If not summons, then what?

Jeb immediately thought of slapping the Control Lens together with the Pure Flame lens and making the equivalent of a lightsaber.

As drool-worthy as that was, it was little more than a fancy toy. Would a flame-sword be cool? Yes. Did they need a flame-sword? No.

Did they need an automagic smelter/shaper? Well, probably not, but it had more utility than a flame-sword.

Jeb’s idea was to take the pure flame lens and pair it with the Control Lens, along with the small regulator riding shotgun, with a Control lens salvaged from the lantern affixed to the  output on the regulator.

That should give me what I want…but I should test it before I get too far into this.

Jeb pried one of the five sandwiches of lenses out of the lantern, then peeled them apart using the edge of the blade. Once he had the miniscule lens separated, he gently attached it to the front of the pinhole where the little iron box released Myst.

Once that was done, he filled it with Myst and then disconnected himself from  it.

Sure enough, Jeb was able to control the small amount of Myst winding out of the regulator.

He used the thread of Myst to pick up progressively larger objects, until the rice-grain Control Lens snapped around five pounds, leaving the regulator spilling uncontrolled Myst into the atmosphere.

Okay, we’re gonna have to make the big Control lens pull double duty.

Jeb compared the size of his pure flame lens to the other with a frown. With careful cutting, I might be able to get four Very Small lenses out of this one. Just small enough to nestle beside the regulator.

Alright, let’s try this.

Jeb hardened a razor-sharp piece of toothed air and dragged it across the side of the lens, cutting it hot-dog style. He made sure to save the dust. Who knew what you could do with lens dust?

Once he cut it long ways, he cut it down the center, and got four roughly equal parts.

Jeb pulled out his file and got to work.

The hours went by as Jeb whittled, first working on the lens, then fitting it in beside the regulator, making sure each of them had a unique section of the Control Lens, and that they wouldn’t overlap with each other.

Then he went about making a handle for it, carved out of a nearby branch.

Let’s see, Myst goes in here, Then it gets channeled up and hits the splitter here…

He was still going over the details when the sun came up, revealing the zombie horde surrounding them in all its dreadful glory. Jeb didn’t have the mind to pay attention to that unimportant fact, though, he was on a roll.

“Ugh, Jeb, you’re still awake?” Amanda said, wiping sand out of her eyes.

He paused and glanced at the sun rising above the forest.

“Umm..yes.”

Jeb glanced over and spotted Ron passed out under the nearby tree, Jessica sitting on the log above him, surveying the surroundings with a watchful eye.

“You looked like you were having fun.” Jessica said with a shrug.

“What’s it do?” Brett asked, glancing at the piece of wood in his hand while making breakfast. it looked something like a shitty bike handle with little lumps coming off the side where the regulator and the pure flame lens met.

“I guess this is my ‘hello world’ Myst crafting proof of concept.” Jeb said, turning it this way and that. “If I’m right, it should serve as a furnace to melt and shape steel.”

“… But why?”

“Because I couldn’t think of anything better,” Jeb grumbled.

“What if you’re wrong?” Jessica asked.

“I suppose it’ll explode or drip molten steel all over my hands.”

The three conscious members of the party leaned away from Jeb’s invention.

“I’m pretty sure it won’t.”

Jeb turned it over in his hands half a dozen times, reviewing every aspect of the lumpy handle.

I’ll probably want to add a drip-guard.

“Let’s see what this thing can do,” Jeb said, picking up a warped piece of the broken metal collar.

He split his siphoned Myst into two tiny threads, channeling one into the broken collar, while the other he fed into the handle of his invention.

FWOOSH!

In the brief moment between the explosive activation of the smelter and Jeb’s instinctive wall of force around it, Jeb lost a week’s worth of beard and his eyebrows.

At the end of Jeb’s outstretched arm, a pillar of blue flame was manifesting four inches above the lens and reaching a length of ten feet into the sky.

The thread of Telekinetic Myst leaking out of the regulator, he used to create an enclosure, somewhat diminishing the searing heat.

If it wasn’t just a jet of flame, that would be good. Maybe I can make a lid that…

In front of Jeb’s eyes, the snake of blue flame squashed itself down until it was only a few feet tall.

That’s right, the Control lens. Does that mean…

He willed the flame to form a tight coil. The brilliant blue flames responded instantly.

Chuckling, Jeb tossed the wrecked steel collar into the enclosure, holding it there with his Myst.

The length of flame coiled around the steel like a living thing, like a brilliant blue snake strangling its prey. In seconds, the steel turned dark, then cherry red, then white hot, then it began to spark as it melted, the only thing holding it in place being his Myst.

“You want a souvenir?” Jeb asked, glancing at Jessica.

“Pass.”

“Here goes nothing,” Jeb said, with a grimace, getting ready to pull his hand out from under the molten steel.

He dropped his Myst.

The regulator kept working, releasing his Myst as a thin strand that could last for hours. The telekinetic box above his hand was still there. The piece of molten steel lost its shape and dropped to the bottom of the box, causing him to flinch.

Four inches above his hand, the white hot piece of liquid metal rested on nothing, only projecting a fraction of its heat.

He split two new strands and created two hands of pure force. Hands were something familiar to Jeb, manipulating the rapidly cooling steel into a shape more suited to his purposes.

“Holy shit. I love it.” Ron stood in front of Jeb’s creation, practically drooling. Jeb ignored him. He was more focused on what he wanted to use the little bit of steel for.

Ron stood and pointed a dramatic finger at Jeb’s creation

“I hereby officially name that, the Blue Serpent Furnace.”

“Ron…” Jeb said, glancing up at the necromancer with exasperation.

Name accepted.

Blue Serpent Furnace (Rare)

The first Creation by the Human Mystic Trapsmith, Jebediah Trapper, this novel multi-tool was created using rare and valuable lenses. It is most effective in the hands of Wizards with the Telekinetic core or Sub-core.

The blue Serpent Furnace uses telekinetic force to create any tool imaginable, as well as effectively harnesses the heat of the Pure-Flame lens for smithing, cooking, smelting, or combat purposes. The pure flame resembles a serpent when in use, giving the item its name.

You have created the highest rarity unique magic item of your species.

Innovator Accolade Granted! 

Innovator:

This accolade grants a passive bonus to the preservation and reclamation of materials that would otherwise be wasted in the user’s creations. This bonus only applies to the user’s creations. It is not a bonus to salvaging other’s.

-If at first you don’t succeed, try, try again!

Jeb read and re-read the notification.

“Damn it, Ron, you’re lucky you picked a decent name. Or else, I’d have to thump ya.” Jeb said.

“Please,” Ron said, crossing his arms. “I’ve read enough Xianxia to name an artifact or two.”

“Not really helping your case, there, Ron.” Brett said.

Jessica gave a faint smile from where she perched on the log.

After a couple minutes of fiddling around with the molten steel, Jeb started to get the hang of it, bending and stretching the goopy liquid steel into the rough shape he was imagining. Until he realized there was a much simpler method of getting what he wanted, one that people had been using for millennia.

How did he do it?

He cheated. By solidifying some air into the exact shape of the mold he wanted and re-heating the steel, he was able to inject the white-hot liquid into the exact shape he wanted. None of this fumbling around.

He’d save that for when he wanted to try for something layered or otherwise unique.

In a matter of minutes, the little hollow cylinder cooled, eventually becoming cool enough to handle by hand.

“What, um…” Ron asked, frowning at the piece of steel. “What’s this supposed to be?”

“A better handle,” Jeb said, pulling the lenses and the regulator out and slotting them into the exact place they needed to be before latching the simple hinge back down over it and closing it with a tiny screw. Then he cut a slice of wood and used that to top the handle.

Over time the wood would char, acting as a…halfway decent buffer between the heat of the furnace and the incredibly heat-conductive handle.

That was the biggest downside of using a steel handle, but the upside was that the lenses were now safely ensconced in a quarter inch of solid steel. They weren’t gonna get broken without some serious effort behind it.

On the other hand…

He glanced over at Ron’s death knight.

There were people who could probably snap it like a twig.

Now that he was done with his project, Jeb was incredibly tired. Every fiber of his being wanted to drag him down into the nice soft dirt for a nap.

But first, they needed to get distance.

“You can sleep on the palanquin.” Ron said, as if reading Jeb’s mind. The necromancer was pointing over his shoulder at the planks carried by his undead.

Jeb blinked, his eyes gummy.

“I can go one more day,” He said, taking three deep breaths, dispelling the fatigue with a rapid intake of oxygen to boost his heart rate. Old tricks, coming in handy.

They moved.

Over the course of the day, they cut their way through the forest, heading west, away from the enormous tortoise that was literally spewing monsters into the environment, slowly turning its head their direction.

The tortoise was turning into the forest.

Hours could pass and you could barely tell it had shifted at all, but the colossal tortoise was shifting, putting one leg in front of the other. Entering the forest.

Looking for them.

Phase two sucks.

They were halfway across the forest, moving at the fastest pace they could with all the baggage. As with so many things, they were only as fast as their slowest member.

Max speed was such:

1.Jeb at about 120MPH through telekinetic flight.

2.Jessica, pulling 100MPH by dicking with her mass. She could go much faster in short bursts, but they were tiresome.

3.Amanda at a highway 55MPH

4.Brett at a respectable 50 MPH

5.Ron at an inhuman 35MPH

6.Ron’s zombies at about 25 MPH

They weren’t about to abandon their meat shields. Even if Jeb picked himself and Ron up and they abandoned the rotting fleshbags, they’d be forced to abandon all of their luggage, including the lion’s share of their food and both Ron and the Courvar’s trade goods.

Now, Jeb wasn’t big on material wealth. Never had been. But this was one of those months where the difference between dying and not dying might depend on putting that enchanted shield Amanda won lying down into the right person’s hands.

No, they needed more speed. They needed to raise the lowest person’s speed. Best way to do that was by taking people off the list.

Jeb glanced at Ron’s palanquin.

Idea!

Jeb’s carrying capacity was in the tons and growing. He could easily carry all the luggage plus himself simply by lifting a wide piece of wood or fabric.

Flying carpet type deal.

But is it worth it? Jeb thought. They were hiding from the torrent of monsters under the safety of the canopy. Carrying everything on a huge platform would only go significantly faster above the snarl of trees.

Jeb floated up and peeked out of the green leaves.

The sky was littered with patrolling monsters.

Nope, Jeb thought, dropping back down into the woods.

“Seriously, flying is such a cheat.” Ron said, shaking his head as he and the others relaxed on the palanquin.

“If you earn a telekinesis lens, I’ll make a flying belt for you, if you want. I think I could handle it.”

“Really!?”

“It might tear you in half, but still,” Jeb shrugged.

Ron narrowed his eyes. “I’m still in. Flying is the shit.” Ron’s dedication to ‘magic’ made Jeb crack the first smile of the day.

The two of them had totally different viewpoints on magic. Ron was dedicated to the ‘form’, what he thought was ‘cool’. He wanted to recreate spells directly out of D&D and Diablo. He was dedicated to making his Myst fit into that box.

Jeb…Jeb felt more like a mechanic with grease up to his elbows. He didn’t really care whether it was pretty, or what the magic’s name was. His only concern was with performance; what it did.

Which was probably why he got Telekinesis, and Ron got Necromancy.

Amanda was an idealist, so she healed.

Jessica… Jeb glanced over at Jess, who was sitting on the Palanquin, her eyes closed, feet crossed.

He didn’t know what Jess had, or how her personality would manifest when it interacted with Myst. Jess seemed cold and practical, wary of men in general, and slow to trust.

The question was, was that the Jess who pressed the Impossible button, or was this what the Tutorial had made of her?

He traced her rounded cheek with his gaze, noting the faint freckles.

Jess’s eyes popped open, catching Jeb staring at her.

Shit.

“I did it!” she exclaimed.

“Did it?”

“Check this out.”  She said, making a dramatic pose and tensing.

Nothing happened.

“Was something supposed to happen?” Brett asked.

“It’s too much Myst. Hold on…” She tried a few more things, her frown deepening.

“Ah, here.”

Jessica held up a finger and Jeb watched as a thread of pinkish Myst swirled out of her hand and condensed around her finger. It settled into the shape of an armored finger ring, with an inch-long talon jutting off of it.

Cool. If that’s the first thing she can make right out of the gate, then she should be able to armor her entire body in no time. There’s even the possibility she might be able to make more than armor, possibly weapons or enchanted gear. It’s a good fit for her. She probably hasn’t even started taking in Myst seriously yet, so we can expect a lot of improvement.

“That’s –“

“That’s hilarious!” Ron said. “It’s like a magical girl transformation! What are you gonna do with finger armor?”

Jess jabbed him with the razor sharp talon, punching through a joint in his armor.

“…I stand corrected.” Ron whispered, clutching his bleeding side.

“Jess,” Amanda admonished, healing Ron with a tap on his side. “There was no need to go that far.”

“He stands corrected.” Jessica said, brows raised.

“it’s a good power,” Jeb said. “I can already think of a couple ways you can use it. Now you just gotta draw in Myst and burn it...

“It’s not a star.” Jessica said.

“What is it?”

Jess actually blushed.

“It’s…a magical wardrobe. I fill it with Myst folded into bolts of cloth. The more I add, the bigger the wardrobe gets, but some of them spill out because it’s not a one to one ratio. I use the ones that spilled out to make clothes.”

“So it’s functionally similar to mine. Where did you get the idea?” Jeb asked.

“Amanda was saying we would make me some new armor if we had to,” She said, motioning to herself. “I remembered, I used to watch…anime when I was younger, and there was a girl who could summon armor and weapons. I thought she was badass. When I tried making a core with that in mind, it clicked.”

Ron put a hand on her shoulder. “Everyone thinks Erza Scarlet is badass.” He nodded sagely.

Jeb frowned.

“Who?”

Brett raised a hand.

“I’m starting to feel left out here.” He said.

Jeb sat down with Brett and explained Myst and his experience with it. Even Amanda was able to make some improvements in how she used her Myst. Amanda had, until this point, dipped directly into her ‘well of life’ rather than use the stuff that sloshed over the edge, stunting the growth of her powers.

Brett didn’t currently have any Myst, but he was eager to get some.

That meant levels and accolades.

Are there any more bosses left in the forest? There’s gotta be. If not the forest, then the lands beyond.

Jeb saw a familiar lump in the ground to the south.

“Hold up.”

Jeb jumped off the palanquin and zoomed forward, crossing the distance to the barrow in moments.

“We meet again, scarab dungeon.”

Jeb distinctly recalled promising to pay the dungeon a visit again when he was strong enough to tear the guts of the dungeon out of the stone.

Well, he was strong enough now.

He walked into the single hall and hopped over the beam, then stood under the hollowed out ceiling where he’d stolen the lens.

He reached up into the stone and yanked.

There was a crack and the entire dungeon rumbled. A moment later, the center of the ceiling fell loose, slamming down onto the earth in front of him with a cacophonous explosion.

When the dust cleared, he was faced with a massive wedge of stone.

“Are you okay?” Amanda called from the entrance.

“Fine!”

“That made a lot of noise!” Brett said. “Whatever you’re doing, make it quick. I don’t want this to be our last stand!”

Jeb crouched down in front of the wedge and ran his gaze along the rough stone.

There. A silvery dot that had no place in the stone. When he looked closer, he could see a faint difference in the quality of the stone on either side.

A seam.

He grabbed either side of the seam telekinetically and wrenched the stone apart.

With a crack, the stone split, revealing more of the guts of the scarab trap.

It was a god-damned gold mine.

There was a little tube that looked something like a fuse, except it seemed to have a blue sphere at one end and a prism in the center. The other end had a tiny hole.

Myst seemed to be sucked into the hole as a vapor, then when it hit the prism, it was changed into a light-wave and ejected out through the glass sides, creating a steady rainbow glow emerging from it.

Very Small Myst Generator (Uncommon)

Found in enchanted objects that need to perform a discrete external effect without input from the user, The Myst generator passively draws in Myst and converts it to a usable state for lenses.

Due to the cost inherent in creating them, they are seldom found outside military and industrial applications.

Mine. Jeb shoved the finger-length glass tube in his pocket, then scavenged as much of the rest of the trap as he possibly could.

He found a Myst capacitor that made the one in his lantern look like baby-time, along with a little snarl of magi-tech that was responsible for making the capacitor click ten times.

He grabbed that, and several feet of what looked suspiciously like fiber-optics, stuffed them all into his bag and hustled out.

The beam in the center of the hall was dark, not having a constant supply of Myst delivered to it.

I wish I had time to steal the trigger mechanism too, but Brett’s right. We can’t afford to dick around here too long.

Jeb hurried out and the train of humans and zombies got back underway.

Not a moment too soon, because a few minutes later, they heard the sound of stone being ripped to shred by claws behind them. Imagine what a living chainsaw would sound like, and you’ve got an idea.

It wasn’t long after that they started running into trouble. The monsters started nipping at their heels.

Whenever a creature caught up with them, Ron would have some of his zombies hold it in place while they kept going.

Stopping to fight the creatures would get them bogged down faster than you could say it.

They were losing four or five zombies here and there, but they managed to put pursuit behind them after a while.

They were passing north of the clearing Jeb had woken up in when a fluttering faerie slammed into the side of Jeb’s head like a bird against a windshield.

Thump!

Jeb felt tiny hands grab onto his ears as Smartass dominated his field of vision, hovering barely an inch away from his nose.

“M&M Lord! You have to help us! Giant monsters are eating all our babies!” Desperation and panic were carved on the little creature’s face. He didn’t really have any choice but to see it.

Jeb didn’t have to help them, but he sure as shit owed the fluttering idiots a lot more than the shoeful of M&Ms he’d given them.

“Keep going west,” Jeb said, rising into the air. “I’ll catch up.”

Chapter 14: Gigantism is in the eye of the beholder

“This way!” Smartass shouted, streaking off into the distance.

Jeb put a windshield in front of him and blasted through the woods, swerving around massive trees like a certain landspeeder in a popular film.

The woods stretched out around him as he put on speed, looking almost like a hallway as he whipped through the woods.

The hallway outside the room.

The thought began burrowing its way in through the top of his consciousness. The canopy above him began to seem jagged and ominous. His nerves felt like they’d been dipped in ice.

No time for that bullshit! Baby faeries! If I’m dead, I’m dead, goddamnit!

Jeb thrust the dark thoughts aside with a shout and put on more speed, his thumb unconsciously tracing the scar on his hand.

He reached the former safe-zone in less than a minute, coming to a hard stop in the middle of the clearing, the wind swirling to catch up with him.

What he saw…was less than impressive.

“Shoo, shoo!” the Faeries were swarming around the upper branches of their oak tree, their fluttering wings nearly preventing him from seeing the…squirrels being harassed from branch to branch by angry faeries, their cheeks stuffed with nuts.

To be fair, the squirrels were bigger than the faeries, but Jeb had been expecting more from the word ‘giant’.

“Smartass, your young don’t grow inside acorns, do they?” Jeb asked.

“No, why would they do that?” Smartass said, glancing at him sideways, brow raised. “Those acorns are the pride and joy of our tribe. We use them to make tools, clothes, poop bombs and so on. Their tough shells and delicious insides are absolutely essential for every convenience of the modern faerie.”

Jeb’s eyes narrowed as he watched the faerie’s gaze drift away, expression guilty.

“You invested all your money in the acorn business, didn’t you?”

“Please!” Smartass said grabbing him by the ear and kneeling on his shoulder. “They’re eating all my stock! If you don’t help me, I’m ruined. Ruined!”

Jeb was tempted to help, except for the fact that once he did, he would be opening the door to an ocean of stupid requests.

“Maybe next time you’ll diversify,” Jeb said, keeping his heart as ice cold as possible while his one-time apprentice bawled his eyes out.

Wait a minute. They have telekinesis too. From what he could remember they could at least move a rough shovelful of it.

“Can’t you use magic?” Jeb asked.

“No, you don’t understand!” Smartass said. “These furry destroyers are far too perceptive and fast for our magic to catch them! You’re the only one powerful enough! Please, catch them with your gigantic sausage fingers, or grab them with your super-duper magic!”

“Listen,” Jeb said, gently brushing Smartass off his shoulder. “It’s not safe for me to be here, so I’m gonna catch up with the rest of my group. If there’s a life-or death emergency, don’t hesitate to call.”

Smartass opened his mouth to respond when a girl’s scream tore through the clearing.

Jeb whipped his head around and spotted Casey The Pregnant Teen stumble out of the woods, cradling her stomach as she waddled at top speed. He didn’t know if it was because she was pregnant, or because she hadn’t gotten any levels, but it wasn’t very fast.

A spine whipped out of the woods and embedded in the young girl’s shoulder, whirling her around and sending her toppling to the ground. She desperately caught herself on her hands a moment before she landed on her stomach, a scene that nearly made Jeb bite a hole in his pants.

Every human instinct in his body was telling him this:

Pregnant women get a free pass.

Smartass’s jaw dropped as Jeb lunged forward to help Casey.

I didn’t make the rules for humans, Jeb thought as his body picked itself up and flew forward at max speed, arriving beside the girl with the oversized belly.

Jeb didn’t have time to dick around. He didn’t know what the situation was, or whether or not the spine was poisoned.

He knelt down beside the black haired teen and made a fist around the inch wide spine perforating her shoulder, brutally yanking it out with a spray of blood before she could realize what he was doing.

Like ripping off a bandaid.

“AAH-“

Jeb siphoned out a huge gob of Myst and channeled it through his cane, keeping his eyes on the forest. The cane created a radius of healing energy that seemed to soak into Jeb’s bones. Naturally the expectant mother was in the area.

“Aah?” Casey’s scream ended in a question as her shoulder patched itself up.

The undergrowth shook.

Jeb held his right hand out, splayed, as he grabbed Casey’s arm with the other.

The Mystic trigger deployed the shield in front of his hand, moments before three more spines almost the size of his wrist whistled out of the woods, ricocheting off the plane of force.

“Are you okay!?” Jeb asked, creating some mind-bullets.

“Ugh,” Casey half-sobbed, her goth mascara running down her cheeks as she stumbled. Did she have make-up on her?

I’ll take that as a yes, Jeb thought, pulling her back as three creatures leaped out of the woods.

They looked…half tiger, half porcupine, half lizard.

150% asshole.

They snarled in a way that would almost be cute if they weren’t obviously about to eat people.

“Yia!” they chirruped, leaping toward the two of them.

“Pardon,” Jeb said, picking Casey up, causing the girl to yelp as he stumped backwards, a risky proposition with a pegleg.

The three monsters lunged toward them.

The first one smashed its nose on the invisible shield hanging in midair. The other two dodged around the paralyzed monster with catlike reflexes, angling for the two of them.

Jeb sent his mind-bullets toward the closer one, sending a spike of hardened air through the creature’s forehead and scrambling its brain.

He shifted his arm under Casey’s legs and aimed his finger at the third one leaping at them, paws wide.

“Juggernaut.” Jeb gave the command of one of his ‘full auto’ triggers.

A hundred spikes of telekinetic force shot out of the space in front of his finger in the span of four seconds, tearing the leaping monster to shreds.

Jeb clomped backwards further as he struggled to put more distance between him and the last creature, the one stunned by the plane of force.

He was preparing to skewer it from the side with his mind-bullets when it staggered back from the shield and gave a bloody howl that sank into his skin and froze his spine.

Leaky cum-guzzling son of a bitch!

Jeb directed the bullets around the shield and through the creature’s skull, scrambling its brains a bit out of spite.

“Alright, we gotta get out of here before – “

The little goth teen let out a strangled cry and curled around her stomach, her expression showing extreme pain.

“What’s going on? Did you get hit?”

Casey didn’t say anything for roughly half a minute, simply gritting her teeth and sweating.

A moment later, she caught her breath, panting. “My stomach has been tightening up so hard I think I’m gonna break. Something’s wrong with my baby.”

Contractions?

Any man in their forties, whether they want to or not, whether it be from romantic comedies or experience with their sister, in law, or wife, has osmosed a bit of pregnancy knowledge.

“When was the last one?” He asked.

From his vague knowledge they started hours and hours apart and gradually grew closer together, until it was baby time. If they were lucky, the last one was an hour ago, and he’d be able to get her to –

“A few minutes,” She gasped, her eyes tearing.

Jeb bit back a torrent of curses.

She’s on the home stretch.

“You need to take off your skinny-pants. Baby’s coming.” Jeb said, clomping over to the oak tree and setting her down.

“What?”

“You didn’t know?” Jeb asked, frowning.

Casey shook her head, causing Jeb’s ire to flare up. Every single prospective parent nowadays would do some kind of research about the process, either from curiousity or fear.

“You had nine months and the internet, how could you not know – “

Jeb cut his tirade short, seeing the teen’s fearful eyes gazing up at him, watery with tears.

Everybody’s got their own circumstances. Remind me to find her parents and kick the shit out of ‘em.

“I didn’t know, ah swear.” She said, her voice wavering, a hint of a southern accent peeking through.

“Okay, there’s nothing to be concerned about,” Jeb said soothingly, doing his best to calm her down.

“I’ve done this a bunch of times before.”

Lie.

“I did an at-home birth with my wife for both our kids.”

Jeb had never been married.

“And helped with a few overseas.”

Also untrue.

“I know what I’m doing.” Jeb said, giving her a grin and a thumbs-up.

Complete and utter bullshit.

She looked like she felt better, though, and that was what Jeb was going for. A relaxed pregnant woman was better than a terrified pregnant woman, all other factors being equal. He couldn’t change the fact that he was unqualified, only how Casey felt about it.

“Alright, let’s get those pants off. Junior’s not gonna be able to get through denim.”

When he saw Casey struggling to get her hands over her own distended belly, he took the initiative and began unbuckling her pants.

“Hi, my name’s Jebediah, most people call me Jeb. I’ve got a strict rule of being on a first name basis with a woman before taking her pants off.” He said, hoisting her hips up and yanking the tight denim down, undies and all.

“Casey,” she gasped.

“Casey, nice to meet you.” Jebediah turned to the side, where Smartass and a dozen other faeries were hovering curiously.

“You guys have been drafted.”

“Uh…what?” Smartass asked.

“Your M&M lord commands it! Fetch me water and towels!”

The faeries scattered.

He turned back to Casey. The black-haired goth teen with the running mascara was watching him with a frightened expression.

“Faeries,” Jeb said by way of explanation. “By the way, what’s your Body at? This is relevant to your pregnancy.”

“Thirteen.” She said moments before another contraction hit her, causing her to groan and clench her jaw.

Excellent. Thirteen is well into superhuman territory, so as long as she doesn’t crush her baby’s skull, she should be relatively safe, being significantly tougher than a normal mom.

Jeb had heard plenty of stories about women bleeding out, and basically all the way up until the last hundred years, birth had been a crapshoot, where mothers dropped like flies.

And even if her natural resilience failed, there was the Vivicant cane. Brett had refilled it for him, and he’d used one for the spike in her shoulder, leaving him with three uses.

If three uses of magical healing couldn’t compensate for a lack of high-tech facility, Jeb would eat his hat.

I guess now I’ve gotta…check the dilation?

Peering into a gaping, bloody pussy wasn’t Jeb’s idea of a good time, but you did what you had to do.

About three inches, Jeb thought to himself. He was pretty sure the number for a baby head that he’d heard thrown around was ten centimeters.

Friggin’ metric system.

He did some quick conversion.

About four inches. Looks like we’re most of the way there.

Crash!

Jeb’s head swiveled, and he took in a humongous scaled monster with sharp teeth and a ravenous appetite that had just landed in the clearing. Most likely attracted by the spiny bastard’s howls.

It stood fifteen feet high at the shoulder, Absolutely massive, and big enough to swallow either of them in a single bite. It had a flat head covered in thick, sturdy scales, and a dumb look in its eye.

Casey let out a frightened whimper.

“Relax,” Jeb said. “I had to fight off monsters when my wife was delivering, too. This is totally normal.”

Jeb didn’t know if she caught the joke, or if it revealed his bullshit. Too late to worry about it now.

“SMARTASS!” Jeb said, watching the newcomer scan the area and lock onto them.

“Yessir, M&M lord?”

“Watch her dilation. When you see the baby’s head, gently pull it out. If she starts bleeding out or dying out at any point, channel all your Myst through the cane.” He said, dropping the cane down beside Casey.

“Yessir, M&M Lord!” Smartass said, saluting him before flying down between Casey’s legs. A moment later, a shrill voice began screaming.

“Oh gods it’s hideous! It’s like the gates of Tartarus opening up in front of me!  A body can’t hold that much blood!”

Smartass immediately panicked and hit the panic button.

Jeb felt a cool rush of healing magic wash over him.

“Did you just…”

Jeb was interrupted as the creature began charging.

Jeb siphoned out two threads. One he used to lift himself off the ground, the other he wrapped around the creature’s head, intending to snap its neck.

Jeb…failed. The monster was ridiculously strong, and its sheer mass prevented him from completely stopping its charge toward Casey.

Then, change its course.

Jeb flew to the left, and dragged the creature’s head to the left as well, causing it to miss the oak tree by a few feet, spraying dirt from it’s scrabbling claws on Casey and Smartass.

It charged another hundred feet before it seemed to realize it had missed its target, glancing over its shoulder at the offending oak tree with ire.

“No, you look at ME!” Jeb said, flying in front of it, feeling a lot like one of the faeries himself as he taunted the creature.

“Pip one.”

He shot it right in the nose. Just as Jeb had feared, the mind-bullet failed to penetrate. Matter of fact, it ricocheted off, whizzing into the distance to no effect.

This must be one of those level fifty monsters the faeries told me about.

It snorted and shook its head, dim eyes refocusing on Jeb.

He gave the gigantic monster the finger.

Jeb didn’t know if it was the mind-bullet or the finger, but he liked to think that flipping the giant monster off is what made it charge him, trying to bite him out of the air.

Jeb had an especially uncomfortable view of the creature’s mouth as he flitted out of the way of its savage bites. It was pink with dark blue barbs coming off of it facing backwards, designed to prevent prey from escaping once they were in its maw.

How the fuck am I supposed to kill this thing? Jeb demanded to himself, carefully going through his choices as he led it further away from the oak tree.

Until he heard a scream in the distance.

He glanced past the gnashing teeth and spotted more monsters coming out of the sky to land in the clearing, orienting on Casey and Smartass.

Damnit!

Jeb released the creature’s head and sent his Myst over to Casey, covering her in a small, powerful dome of force.

Freed from hindrance, the creature’s snapping lunges grew even more frantic.

You want a taste of me? FINE!

Jeb wrapped himself in an egg of force and shoved himself directly into the creature’s mouth.

“Room full of Charlies.”

Jeb exploded with telekinetic blades and mind-bullets, three hundred and sixty degrees of destruction, from the crown of his head to the soles of his feet.

Every direction.

Jeb had made it with being imprisoned in a camp full of hostiles and no friendlies in mind, but being swallowed whole worked too.

There was an eruption of blood around him, drenching him through his shattered telekinetic egg.

Jeb reupped his flight and dragged himself out of the creature’s ruined mouth, exiting through the mangled lower jaw rather than crossing the teeth and fighting the barbs.

He shot out into the air, leaving the collapsing titan behind him as he approached the smaller monsters clawing the shield around Casey and scaring the poor girl witless.

A white tiger, lamprey-dragon, and raptor-looking thing were taking turns trying to peel the protective barrier away from the pantless girl.

Jeb swooped in, pointing a finger at the leftmost creature.

“Mark of Cain.”

Mind-bullets started pouring out, twenty-five a second as the cascade of Mystic Triggers unraveled. Jeb drew an arc through the three creatures, carefully avoiding the girl.

Each of the monsters got six or so bullets puncturing their torso, the other eighty were lost into the environment.

There’s a reason they call it spray and pray.

The white tiger went down, a hole in its heart, but the other two looked at him and snarled. The white lamprey-dragon was bleeding a white goop from its side as it lunged up at him, its stubby claws finding purchase on the goddamn air.

Flying? Not fair, Jeb thought hypocritically as he floated backwards, leading the creature away while the raptor chased after him on the ground. Every second he let them bleed themselves out, the better his odds.

Jeb dropped his flight, ducking under the squirmy lamprey-dragon. He used the Myst thread to form a mind-bullet and shoved it through the charging raptor’s face.

That did the trick, now –

Jeb’s thoughts were cut off as a slippery tail smacked into his head, nearly crumpling his spine as it sent him hurtling to the ground.

Jeb hit earth in an explosion of dust and pain, heady groggy and seeing stars.

Keep moving.

He shoved himself up and to the side an instant before the lamprey’s mouth gouged out a trough of dirt where he’d been lying.

Jeb quickly scanned the surroundings.

He didn’t see any more monsters.

I’m gonna risk it.

He released the dome of force around Casey and siphoned two new threads of Myst, sucking the corona of energy around his star until it was empty, jettisoning it out into the world.

Jeb’s ‘threads’ of Myst came out pretty chonkin’ as he sent both of them up to the eel-shaped dragon bearing down on him.

Your flesh looks soft, he thought, seizing the creature’s bones with one thread and everything else with the other. He could feel the creature’s internal Myst fighting against his, but it felt like a baby bird struggling in his cupped hands.

The creature’s bones began to show against its soft skin as he began to pull them apart, causing it to writhe in pain.

In a move he’d learned from Mortal Kombat, Jeb tore out the eel’s flexible spine.

Jeb tossed the two halves of the monster aside and hopped over to Casey. His pegleg had wandered off somewhere, so he finally picked himself up and glided the last dozen feet over to her side.

“And how are we doing?” He asked, giving his most professional, calm tone of voice despite being covered in viscera.

“I think I can see the head!” Smartass cried, trying not to throw up. “So much blood…”

“I can feel something!” Casey groaned, unaware of the faerie keeping an eye on the situation. “I think it’s coming!”

Her eyes widened. “Above you!”

Jeb raised his left hand, fingers splayed as wide as he could get them.

The shield deployed just in time to ward off the crash of talons above him.

“Smartass, I gotta deal with this. You got this under control?”

“She pooped on me!” Smartass shouted, covered from head to toe in…stuff, wiping himself off furiously with one of the wet rags.

“Suck it up, buttercup!” Jeb said, using his Myst threads to fling the snarling creature away from them.

The other Faeries arrived while Jeb was dealing with the monster, carrying rags and several MRE containers full of water.

It became a joint effort, with Casey pushing, fairies pulling, and Jeb making sure they didn’t get killed by the unceasing onslaught of monsters.

You have gained a level!

You are now level 36!

Jeb was busily murdering the endless stream of creatures attracted to the sound of fighting when he heard the crying of an infant.

Yes! Now we can leave, Jeb thought, blasting over to the tree where dozens of faeries were proudly holding the bloody baby above their heads, Smartass standing on top of it like an exultant mountain climber.

“Look,” Smartass said, thumping his chest. “At what I have created! I am the bringer of life! I claim this human as my own and shall call her –”

Casey looked highly confused about the way her baby was seemingly floating in midair, and she scooped it up, not hearing the faerie’s indignant protests. Smartass was accidentally sandwiched between the baby and mother, his wings twitching as he struggled to escape.

“Can’t stay here,” Jeb said, landing beside her and pulling out his knife, cutting the umbilical cord with the confidence of desperation.

Jeb picked her up and wrapped a single thread of Myst around the two of them, picking them up and zooming away.

Behind him, Jeb felt the air vibrate to the powerful beat of a wing.

He glanced behind them and wished he hadn’t.

A toad-looking creature that dwarfed the other monsters swooped over them, its gullet expanding an instant before it dropped a rain of fire above their heads.

In a desperate bid to survive, Jeb made a two-layered bubble of air around the two of them, desperate to insulate them for the extra second or two it would take to get out of the clearing.

It worked.

Jeb and Casey made it out of the clearing zooming through the forest, safe inside their little bubble of protection.

The faeries on the other hand…

Jeb glanced back and his heart sank.

The entire clearing was on fire. The great oak carrying the entire Mossy-oak-in-the-clearing clan was ablaze, burning like it’d been doused with napalm.

Son of a bitch! Jeb gritted his teeth and put on more speed, aiming to lose pursuit in the woods. There was nothing he could do for them now.

He’d known it was dangerous to stay there, but he’d done it anyway. Too dangerous to move a woman in labor. Didn’t want to get ambushed searching for Jessica and co. Those thoughts had gotten people who’d helped him killed.

I should’ve just left and taken her with me.

Jeb took a deep breath, locked those thoughts away, and refocused on the now.

Now, he had to get Casey and baby to the rest of the group and get them somewhere safe. Get Amanda to look after them, make sure they didn’t die over the next couple hours…

“Ah, fuck I left my cane!”

The cane was certainly destroyed, whether it be from Faerie overuse or simply being burned to a crisp by toad/dragon fire.

You better be worth it, Jeb thought, glaring vindictively at the nursing baby.

Chapter 15: Cheese the Healer

It took Jeb a little over ten minutes to track down his team, since they’d been weaving around conflicts the entire time, they were a little off-course from where he thought they’d be.

They seemed surprised to see him. Jeb took a wild guess that it was because of the copious amounts of blood and the naked teen and her baby.

“Is she hurt!?” Amanda demanded, jumping up on the zombie-hauled palanquin as he alighted beside her.

“Probably not, I just wanted you to watch her, make sure she doesn’t have some kind of bad turn.”

“I can do that,” Amanda said, jumping off the palanquin and running over to the luggage, grabbing a cloak and sprinting back, wrapping it around the sleepy looking Casey in a professional manner.

She was shifting the baby a bit to tuck the cloak around the two of them when Smartass squirmed out, heaving a huge gasp of air.

“I LIIIIVE!” he shouted, unfurling his wings in a power-pose.

“Eep!” Amanda squeaked before hauling back to smack the little guy.

Jeb caught it a moment before she made contact, stopping her hand with a gentle cloud of Myst.

“He’s a friend,” Jeb said, picking up Smartass and putting the faerie on his shoulder. Ron watched the exchange with a chuckle. The three Myst users in the party could all see the faerie perfectly well, but Brett and Jess were unaware of what was going on.

“What happened?” Brett asked.

“Got bogged down,” Jeb said, relaxing. “Casey was ready to pop, so we had to stop and deliver the baby…except the monsters caught wind of it.”

He glanced at Brett. “You can’t afford to stop for anything. They don’t stop coming. Not anymore.”

“First thing we gotta do is find somewhere they won’t go, or else they’re gonna wear us down to nothing.” Jeb said, pointing to the west.

“Let’s start with the fire-mountain. Worst case scenario we can seal ourselves in a cave to sleep.”

“Aren’t those caves filled with fire?” Ron asked.

Jeb shrugged. “Not all of ‘em.”

“Well, I wish you fellas luck with that,” Smartass said, standing on Jeb’s shoulder and flexing his wings, drawing the attention of the spellcasters to himself. “I’ve got to get back to my acorn commodities business. Hopefully that ruckus scared away the devil squirrels.”

Jeb winced. Smartass had been buried between baby and boob when his entire tribe had been toasted. He still didn’t know.

“Now,” Smartass put his hand under Jeb’s nose, wigging his fingers greedily. “Payment for helping deliver that baby. I take payment in rare metals, candy, acorns or lenses.”

“Unless you want the girl to settle her debt herself, with her…” Smartass adopted a spooky, melodramatic voice. “Firstbooorn!”

Jeb reached into his vest and pulled out a snickers and passed it to the faerie. It was his last one.

“Muahahaha! Seed money!” Smartass said, petting the candy bar with a malicious grin that split his face.

“It’s been nice knowing you chumps! Next time we see each other, I’ll be head of a multinational syndicate!”

Smartass made to fly away, but Jeb gently stopped him with a cloud of Myst.

“What?” Smartass demanded, turning to face him and clutching the candy bar possessively. “You already gave it to me. No take-backsies. Wait. Do corporations have take-backsies?”

“I just wanted to tell you something.” Jeb said. “No matter what happens with your corporate empire, you’ll always have a place with me. If things don’t work out, I’ll help you get back on your feet. I owe you that much.”

Smartass peered at him suspiciously for a moment, his face dark.

A moment later, he grinned. “’Kay!”

Smartass zoomed up into the sky, lugging the heavy snickers bar beneath him.

“What the hell was that?” Brett asked, mouth slack.

“Faeries.” Ron said, shaking his head. “I wish I’d thought of the candy angle. I just ate most of it.”

They kept on heading westward, avoiding combat as much as possible, streaming along at a human sprinting speed, carried by the zombies. There was something to be said about the fact that they didn’t get tired or slow down, no matter how long they went.

While they moved, they talked strategy.

Jeb opened the floor to discussion, when Ron spoke.

“Have any of you guys ever played Fire Emblem or Final Fantasy Tactics? Or any tactics game?”

Jeb shrugged.

“I played a bit on my brother’s Nintendo, but I didn’t get very far.” Brett said.

“Okay, there’s this tactic that always works,” Ron said, glancing at Amanda. “I call it Cheesing the Healer.”

“So we...use her as bait?” Jeb asked, unable to understand why they would cover her in cheese.

“What? No!” Ron stared at him agog. “Alright, so here’s how it goes. The healer is the anchor of any team. As soon as they go down, you’re basically fucked, so people tend to keep them in the back and only use them when necessary.”

“Sounds reasonable.” Jeb said.

“Except…” Ron said, raising a finger. “That behavior stagnates the healer’s growth. They wind up puny and underleveled. My favorite thing to do is give my healer all the extra growth items, spring for the extra powerful weapons and armor, and put them right in the thick of things, until they’re basically untouchable. And if the healer is untouchable, that pretty much guarantees a win.”

“So what are you suggesting?”

“We should power-level Amanda until she can fight better than Brett,” He said. “She’s under level twenty with no class ability. Making her tougher and better at fighting would be a huge benefit to our party.”

“You think you could do that, Amanda?” Jeb asked.

“I’m against violence,” She said, wincing.

“Real world’s a bit different from a video game,” Jeb said, glancing at Ron.

“But if it helps save my husband’s life,” She said, glancing at Brett. “I’ll kill whatever I have to.”

“Boom.” Ron pantomimed a mic-drop.

“Casey needs leveling too,” Jeb said, glancing at the sleeping teen with the mussed up hair. “I’m fairly sure she couldn’t have got past level twenty that hugely pregnant.”

“Stands to reason. If she’s at least strong enough to run away, that’ll be a huge benefit,” Brett said.

“And you,” Jeb said, singling Brett out. “You have any Myst?”

Brett shook his head.

“We’re gonna get you some. We can’t have you being blind and deaf to half the stuff going on around you. And Myst abilities are powerful. Your Soldier ability is absolutely no good in a fight, so we’re gonna want to supplement that.”

“That isn’t so much ‘cheese the healer’ as it is…powerlevel everyone.” Ron said with a shrug.

“They need it.”

“True, but do we have the time to –“

Jeb showed him his scarab lens. “Food.” he pulled out the water lens he’d traded for. “Water. All we need is shelter. That’s what we’re looking for on the mountain.” He glanced over to the mountain in the distance, smoke gently rising off of it.

“Once we have those three things we can take as long as we have to. We’ll start with Amanda, then once she’s in her late twenties, we’ll switch gears and focus on getting Casey up to snuff. If Casey winds up as baggage, nobody wins.”

He glanced at Ron. “Sound good?”

Ron nodded.

Amanda nodded.

“Sounds good,” Jessica said.

“Yeah. I’m not exactly comfortable putting Amanda in danger, but making her damn near impossible to kill sounds like a good decision.” Brett said, adding his agreement to theirs.

They kept working on the particulars as they fled the gradually expanding swarm of monsters.

***Later***

Nearly eight tense hours later, the forest began to thin out, and Jess frowned.

“You guys see that?” she asked, pointing at the fiery mountain.

“See what?” Jeb said, peeling one eye open. He’d been catching some sleep since the monotonous rocking of the palanquin had started making him nod off.

“There’s something different on the mountain.” Jess said, staring.

Jeb sat up and peered at the mountain, but neither he nor any of the others on the team could make out what she described to them, until about fifteen minutes had gone by, bringing them closer to the bald mountain.

There was a large opening in the side of the mountain, with a flat top and sides.

A gate? Jeb thought, frowning as it slowly grew larger. It disappeared behind individual hills, but every time they crested one, it got bigger. It went from a pinprick, to a thumbnail, to a fist.

Finally they stood in front of it.

An enormous gate seemingly carved into the stone, leading deep into the mountain itself. It had gouts of flame rising off the sides, seemingly manifesting from nothing.

“That’s definitely new,” Jeb said, staring up at it.

He glanced back over to the forest below them.

The swarm of flying monsters had completely taken over the forest, only moving when the World tortoise took another earth-flattening step, sending up a cloud of creatures like flies on a disturbed carcass.

Right now, The tortoise was eating enormous old oak trees like heads of broccoli, chewing with a glazed look.

They didn’t seem interested in going up the mountain, thank god. The creatures filling the sky seemed to fly around the flaming mountain, giving the smokestack and everything below it a wide berth.

This might just work.

Jeb squared his shoulders and took a step toward the enormous hole in the side of the mountain.

Or we all die a horrible death. But that was always on the table.

He stepped into the darkness that seemed to fold around him.

You have entered a Dungeon!

Grave of the Titan.

“It’s a dungeon,” Jeb said, stepping back out. “Last one I went into was a deathtrap. Let’s find a different place to sleep.”

No matter how convenient its appearance, Jeb knew that it was no place for an infant and mother. Matter of fact, Jeb was suspicious of it because its convenience.

He’d flown all over these mountains just a day before the Safe zones dropped. He or Jessica should’ve seen something.

That night they slept in a tiny cave, the five of them crushed together by necessity while Ron’s zombies formed an unliving wall at the narrow entrance.

Jeb couldn’t help but be a tiny bit envious of the baby, the only one who wasn’t pressed up against a rock one way or another.

The morning came, and they had water and roasted scarabs for breakfast.

Before they got started with their plan to ‘cheese the healer’, there were some experiments Jeb wanted to run first.

He wanted to see how difficult it was to pick up or move someone’s body against their will, using his Myst.

When he used the ability on Brett, it was like a bird in the hand, similar to the lamprey-dragon.

When he used it on Jessica, she felt more like a struggling cat. Squirmy, but not particularly hard.

With Amanda, her resistance felt like wrestling a full-grown woman. Difficult, but not impossible. The amount of time spent forcing his Myst through hers would easily open him up to counterattack though, so it wasn’t an efficient way to go about it.

When Jeb tried to pick Ron off the ground against his will….

It felt like he’d called Schwarzenegger a sissy.

“I think it’s fair to say that the difficulty of using your Myst ability on another person is related to the strength of their Myst Core,” Jeb said, sweat beading on his brow.

Ron didn’t look much better off, having fought tooth and nail to stay on the ground.

Note to self: Myst users are going to require indirect methods to deal with from now on.

Once Jeb got that little experiment out of the way, they arranged their jobs.

Amanda, Brett and Jeb were the powerleveling team, Ron and Jessica stayed and kept the cave safe. Jeb was fairly sure that she still found Ron suspicious, eyeing the ginger out of the corner of her eye while the Necromancer wasn’t looking.

Either that or she had a crush on the kid.

They are about the same age, Jeb thought, glancing at his own weather-worn hands.

Que sera. She’s only the prettiest girl I’ve seen in ages.

Casey was also on cave detail, though her hands were mostly full taking care of baby Casey.

That’s gonna cause some confusion. But Casey wanted her daughter to be called Casey Thompson the Third, so Jeb didn’t argue with it.

The exercise program for their healer was to stack up as many unique fights with monsters as possible, coming at them from every angle Amanda could manage.

The logic was such: Each person who currently had a class was offered three classes based on their performance within the Tutorial, or failing that, their personal history, the result of some outstanding achievement or their favored manner of fighting.

So it stood to reason if they decked her out in the fantastical full plate the zombies had been carrying and had her kill some monsters, she might get an armor-oriented class.

Or if she killed some creatures without armor, with her bare hands, she might get the opportunity to take a class that made armor unnecessary.

It took a few days of Jeb literally plucking monsters out of the sky or the woods below and tossing them on the ground for her to fight, but eventually, Amanda got the hang of it.

They had her fight in armor, without armor, even a nude brawl against a low-level monster, bludgeoning it to death with her bare hands in the hopes that she'd get a rare class for it.

That fight was awkward. Jeb had to watch carefully so he could intervene if it looked like she was about to lose. Brett and Amanda seemed less worried about it, but still…

They also tried archery and trap-laying at Jeb’s suggestion.

If Amanda got the Mystic Trapsmith Class, I would be absolutely thrilled. The ability to set aside packets of healing to be used at a moment’s notice would be invaluable.

He even knew how to unlock it, but creating a trap using healing magic was a bit of a stretch… he couldn’t think of any reasonable way to pull it off. Some gimmick with skin tension?

Who knows, Jeb thought with a shrug.

Jeb asked around if anyone knew how Eddie had gotten his class, but the consensus was that while Eddie had been stupid, he hadn’t been stupid enough to tell other people how he’d gotten his class.

Three days of battle later, and Amanda had her class selection.

Due to them carefully varying her fighting style, Amanda wound up with six different selections. Apparently three class selections was the minimum and most people didn’t have the luxury to experiment with things that might not work.

1.       Celebrant of Sabrin (A)

2.       Mystic Archer. (B)

3.       Ironskin Brawler (B)

4.       Healer (C)

5.       Courtesan (D)

6.       Companion (D)

The first three were earned recently through Amanda’s powerleveling, while the bottom three related to what she’d been doing in and around the camp during the first three weeks.

The Celebrant class was the rarest, and it offered a substantial bonus to Body, along with a smaller boost to Myst and Nerve. It also came with an attack ability and a passive boost to armor.

Amanda balked at reading the description of the class aloud, saying it was on the table, but waving off any further questions.

The Mystic archer was similar to the Mystic trapsmith, allowing her to infuse her arrows with her magic.

Jeb thought that was an amusing image, shooting people to heal them, but when Ron mentioned they might be able to bypass the restrictions by using a blowgun and needles, he took the class more seriously. It offered a decent boost to Myst and Nerve, with a smaller bonus to Body.

Ironskin Brawler was exactly what it sounded like, giving the healer the ability to strengthen her own skin at will. It offered a large bonus to Body and a small bonus to Nerve.

Healer’s ability added more utility to her Myst powers, giving her a passive bonus to heal others, as well as the ability to recognize and treat ailments above and beyond simple injuries, including diseases and poisons. It came with a decent boost to Myst.

Courtesan was discarded, along with Companion. The two classes were pure support, and did very little to help her defend herself.

They suffered an hour or so of decision paralysis, but Amanda eventually chose the Celebrant of Sabrin. The only class with a well-defined bonus to her ability to attack, as well as good stat increases.

She apologized to Jeb for not taking Healer, as that would have likely been the shortest path to him getting his leg back.

“You act like you cut it off yourself,” he said, waving her off. “I can fly. I’ll be fine.”

They weren’t done after she got the class though. They swaddled Amanda up in armor again, noting how much easier she moved in it than before. And the attack ability…

Amanda’s entire body would glow with soft light moments before she charged forward and split some unlucky creature in half, where before she struggled to pierce their hide.

Not bad.

They were returning for the day when Jeb heard fluttering off to the side and spotted Smartass, with a hobo bindle full of acorns over his shoulder –five or six, maybe? – and an empty Snickers wrapper being used as a tunic.

He landed on Jeb’s palm, his expression hollow.

“How’d it go?” Jeb asked.

“I was on top of the world, human. Naturally, I was distraught about the loss of my clan, but I decided to forge ahead. I joined a new clan. The things you taught me made me a god among the Free Folk. I had the world in my hand,” He said, shaking a tired fist.

“There I was, snorting lines of pollen off the back of a Rhapsody beetle. I could have anyone or anything I wanted. I was powerful. My company was expanding rapidly, turning over clan after clan to my control. I had supply lines that stretched from one end of the forest to the other.”

He heaved a heavy sigh. “We even had plans underway to establish contact with faeries from the next country over, corner the market. Consolidate. Umm…Leverage our assets?”

“So what happened?” Jeb asked.

“One minute I was snorting pollen, the next minute, the ungrateful bastards were throwing me in prison for embezzlement. I rotted there in that hollow log with the scum of the forest. I got hard. I got mean, just to survive.”

Smartass gave the mountain a thousand yard stare.

“After what felt like years, they finally let me out, but my company was already in someone else’s hands, and believe me, I wasn’t keen on hanging around watching someone else in my seat snorting my pollen, so I got the hell out of there. I spent the next three days after that looking for you.”

The next three days? We’ve only been here three days.

“You created and subsequently cheated a company that spanned the entire forest, then did hard time…in one day?” Jeb asked.

“You humans lack the focus to get anything done quickly,”  Smartass said, rolling his eyes. “Ooh, what’s that!?”

Chapter 16: Optics

“Check this out,” Jessica said, tugging Jeb off to the side.

“What is it?” he asked, stumbling a bit as his new pegleg slipped.

Jess handed him Razorback. “Take a swing at me,” she said.

Jeb glanced down at the brutal black jagged longblade in his hand and shrugged. “’kay.”

He took a sideways swipe at the stubble-headed assassin. He briefly considered protesting, but that was just a waste of time at this point.

In the blink of an eye, blackened steel gauntlets snapped into place on her hands, allowing her to catch the sword with her palms and wrench it out of his hands, nearly toppling him over.

“Nice,” Jeb said, blowing on his stinging hands.

“I can do it for my head and feet as well, but anything bigger than that is going to take more Myst.”

“Did you try making a weapon or enchanted gear yet?”

Jessica flicked her hand, and a throwing star whizzed into the distance and sank into a rock before it began to gradually fade away.

It’s not permanent. I wonder why creatures are permanent then.

“Does that answer your question?”

“Color me impressed.” Jeb said.

“I can’t do enchanted gear yet,” Jessica said with a shrug, “But I feel like it’s possible, just too expensive to do with my current Myst reserves.”

Jeb nodded.

Brett and Casey Sr. were sitting outside the cave entrance, which had been cleared into a cozy little campsite.

Both the aging fitness model and the teen mom were sitting cross-legged, focusing on starting their Myst core.

The last of Casey’s goth makeup had been washed away, and now she just looked like the girl next door. Her hair was still black as night, though, and her attitude hadn’t improved much, glaring at every man in the camp like they represented the patriarchy.

The only time he saw her crack a smile was when she was cooing to Casey Jr.

One thing they don’t tell you about babies:

Newborns are ugly.

Right now, she was soul-searching in an attempt to unlock her Myst abilities, which should help her kill monsters.

The teen girl was even less prepared to powerlevel than Amanda had been. Amanda had the benefit of experience and a few Body enhancing potions.

Casey’s stats were as such:

Casey Thompson

Body 13

Myst 4

Nerve 8

The girl hadn’t gotten a single level, her inhuman stats were from the bonus fifteen points at the beginning, which probably saved her life.

She’d started putting them in Myst one at a time, then stopped when she started getting horrible headaches and seeing scary things, putting most of the rest into Body and a little into Nerve.

Once Casey figured out her Myst ability, they would be able to guide her toward a class that synergized with it.

In theory.

Jeb spent the morning working on altering Amanda’s armor to fit her better, as well as working on a few of his own devices, watching the Myst boot camp members hard at work.

The armor they got for Amanda was a rare animal: It was a full suit of armor that looked as though it’d been taken straight out of a video game.

This lead to several problems with its functionality,

The shoulderpads were huge, obnoxious things that would never work in reality. They had to remove them just for her to be able to lift her arms above her head. The main reason they’d been sold.

The armor was also heavier than a normal human had any right to be able to move in. That problem was largely solved by Amanda’s superhuman strength, but being heavier than it needed to be served nearly no purpose.

So Jeb was sitting there, using the BSF (Blue Serpent Furnace) to heat up the tons of fancy ornaments dangling from every part of the armor until they were white-hot and shaving them off with telekinetic force. It was almost like whittling down a block of wood, if it weren’t for the extreme heat blasting Jeb in the face as he worked.

Once he had all the extraneous decorations off, he started fitting the armor to Amanda’s measurements, heating the metal cherry-red and bending it with telekinesis. He made a mistake here and there and had to patch it, but there was gobs of material to work with sitting right next to him, and the furnace was the most precise heating and welding tool he’d ever had the pleasure of working with.

Jeb had found a little workaround to the problem of being unable to bend an object. As long as he kept the force external, it was a simple matter to bend something.

Jeb wanted to add the Myst Engine to his furnace, but the Myst coming out of it wasn’t telekinetic, so even if he could make a permanent flame, he couldn’t make the telekinetic aspect of the item self-sustaining.

Ah well, it’s still awesome.

Once he was done with Amanda’s armor, Jeb got around to making Ron a better tool for self-defense. He carved the necromancer’s Geysering Flame Lens into the right shape for the fire to manifest all in the same spot, then experimented, using a worm lens to calibrate exactly where the fire would manifest.

Once all that was done, he put it on the end of a ten-foot pole.

Safety first.

“You wanna do the honors?” Jeb asked, handing Ron the pole.

“What are we talking here?” Ron asked, grabbing the pole, grinning like an idiot. “Fireball, flaming arrow, Flame beams?”

“Flamethrower.” Jeb said simply.

“Awww,” Ron pouted at the common nature of his magic item. “We could pull that off with a super soaker and a gallon of gas.”

“Maybe, but we don’t have any more lenses to modify the way this one works. As far as I know, the only thing we can do with it is have it create fire at the focal point. That’s it.”

Ron frowned. “I guess we’ll see what we got.”

He held the ten foot pole way out and Jeb saw him thread a tiny bit of his neon purple Myst into the lens at the end.

BOOM!

Jeb and Ron were catapulted backward, tumbling through the air until they landed on the barren mountainside.

Jeb smelled burned hair as he tried to sit up, trying to blink the huge black spot out of his eyes. Through the ringing in his ears, he could hear Casey III crying.

“It did say,” Ron said, coughing. “That it was energetic.”

“Damnit Ron, how much did you use?”

“You saw me,” Ron shot back. “Barely a drop.”

The necromancer held up the steel pole, and they noticed the front half was faintly glowing with heat. After desperately setting it down to check the lens, they were relieved to find that flame lenses weren’t flammable. Go figure.

“Maybe you two would like to take the explosions further away from the baby?” Casey said in a way that was distinctly not a question.

“Yes ma’am.” Jeb said, nodding before he scooped up the pole and retreated, Ron following close behind.

“Yep. Yep, yep, yep.” Ron hustled after Jeb, glancing over his shoulder nervously.

Once they were far enough away, they got back to trying to figure out simple Myst physics.

“Dayum.” Ron glanced at Jeb. “I’d say that qualifies as a fireball, not a flamethrower.”

“Yeah, but if it always blows up in our face, how do we use it?” Jeb demanded.

Ron scrunched up his face in consideration.

“Rangefinder?” he asked, peering at Jeb.

“Yeah, but how do we…” Jeb stopped as an idea occurred to him. “That might work.”

“You got something from that?”

“Yep,” Jeb said, nodding. “I’m gonna see if it’s possible to make a sliding focus.”

Ron squinted.

“How do you think lens focusing works?” Jeb asked, “It’s just a matter of…getting two or more lenses to play nice with each other. I think.”

“You sure about that?” Ron asked, brow furrowed.

“Eh, couldn’t hurt.”

“Where are you gonna get the lenses? Ron asked.

“Got any glass on you?” Jeb asked. He could use pieces of the worm lens, but that would be wasteful, especially if his idea didn’t pan out.

“Nope.”

And the sand in the ground is way too impure to make any kind of clear glass, even if I could melt it and shape it with the Blue Serpent Furnace.

What has the ability to change the way light behaves? Air does it. Especially if it’s denser. Could I compress air to make temporary lenses? Wait! Water refracts light like nobody’s business. That would at least allow a proof of concept.

“Got it,” Jeb said, digging the water lens out of his pocket.

He made water-based lenses by filling a piece of hardened air with water, big lenses about three feet on a side so that Jeb and Ron could both crowd their heads around them.

“Now, what we wanna do here is make it so the myst goes in the primary lens, is converted to rays,” Jeb tapped one water lens. “Then somehow, the distance between the two lenses sets the focal point.

“Well, obviously they can’t both be regular lenses,” Ron said, putting his hand on the other side of the lens. “Focal point is right here. The damn thing would explode.”

“So we make the first lens concave, so it spreads the focus out, then it hits the back lens which corrects it,” Jeb said. “Would that do anything more than move the focus of the lens by a couple inches?”

“You got me, man, but I think we’re onto something here.”

As it turned out, it was a little more complicated than Jeb thought, but it was still doable. Using the light from the sun as a baseline, they were able to figure out that by making a small, extremely concave lens, and a much larger convex lens, Jeb was able to move the focal point drastically by shifting the small concave lens just a little bit back and forth.

The final lens had to be so much larger because the extremely concave lens spread out the rays at a terrific rate, and without a larger lens to catch them all, the power would be lost. Or perhaps fire Myst would get caught in the tube and melt the container to slag.

Whichever.

So the closer he got the two lenses together, the further out the focal point was, and the further away they were, the closer the focal point was to the two lenses.

Perfect.

Now Jeb just needed to prove it worked with the worm lens before he tore Ron’s flame lens into several pieces.

Jeb knew the same Myst could travel through multiple lenses, as evidenced by both the firefly lantern and the furnace he’d made.

Now, if it could travel through the same type of lens and alter its focal point, he should easily be able to make a range-setter for the Geysering Flame Lens’s explosion.

On a whim, Jeb switched the positioning of the lenses and found that they behaved exactly the same, if not slightly better.

As soon as this tutorial is over, I’m getting a book on optics and reading it cover to cover.

College was a long time ago.

Once that was taken care of, Jeb made a pair of lenses out of the gargantuan worm lens, and spent the next hour trying out different configurations.

It turned out poorly at first, the distance was somewhat inconsistent until Jeb thought of using a third lens at the beginning that was perfectly flat to be what turned the Myst from a vapor to a perfectly flat ray.

When he added that, the range-finder stabilized, and they were able to get repeatable range adjustments.

That taken care of, all Jeb had to do was design a corkscrew internal mechanism that would shift the middle lens back and forth by twisting it.

Jeb’s inhuman Nerve allowed him to picture every part of the contraption and then make each piece using the castoff shavings from Amanda’s armor, injection-casting it into telekinetic hollows.

Once the machine was done…

“It looks a lot like a spyglass.” Ron said, peering at it.

“Or a wand,” Jeb said, holding it the other way, the way it was supposed to be held.

“Holy shit, you’re right!” Ron said, eyes widening.

“Now, let’s figure out the range on this thing.”

With a twist, the corkscrew inside the narrow tube moved the middle lens back, shortening the focal length until it was presumably right in front of the end of the wand.

“Alright, let’s start with the shortest range,” Jeb said, aiming the worm-wand in front of him, putting a tiny amount of Myst through it.

A foot long worm popped up directly in front of the end of the metal tube.

“Label that zero,” Jeb muttered to himself, using the furnace to heat the metal and stamp a ‘0’ at the collar’s spot.

“Let’s aim for…” he glanced at Ron. “Ten feet?”

“Sure.”

Jeb twisted the collar, moving the two lenses closer together, popping out worm after worm until they were fairly confident it was popping them out ten feet away. He stamped ‘10’ into the metal.

As they got the two lenses closer together, the range of the focal point increased exponentially. The distance between zero and ten was much wider than between ten and twenty, each tiny fraction of an inch moving the focal point further and further out.

After they confirmed a big worm appearing about three hundred and sixty feet out, they simply stopped. Moving the lenses any closer together than that simply didn’t work, likely because the focal point wouldn’t stretch any further than that with their crude contraption.

Still, not bad, Jeb thought, imagining the Geysering Flame lens explosion aimable out to a range of three hundred feet.

That could come in handy.

I think I’m going to set a minimum range of twenty feet on the flame lens, though, Jeb thought, reviewing the design in his head. Firing it off ten feet away had nearly caused them some damage.

“Now we need to do some more tests,” Ron said, petting the worm wand and grinning like the Cheshire Cat. “See if we can aim this thing more…precisely.”

“You’re thinking about popping a worm into existence in a girl’s lap, aren’t you?”

Ron looked at him, jaw gaping.

Guess I hit the nail on the head. Kid’s pretty obvious.

Jeb put a hand on Ron’s shoulder and stared into the ginger’s eyes. “Ron, I’m going to give you some free advice. I haven’t tried to prank a girl to get her attention since I was fifteen. I want you to stop and really think about this for a second. Which is gonna go over better: dropping a big, gross, worm in her lap, or seeing if she’s interested in testing the wand with you?”

Ron swallowed. “When you put it like that…”

“Good.” Jeb said, patting him on the shoulder and going back to what he was doing.

Next step is making an explosive version with the Geysering Flame Lens.

Jeb sat back down and pulled out the large lens, picturing how he was going to cut it to maximize the amount of surface area they got out of it.

He marked the circles he was going to cut out of the large lens with light scratches, making sure to mark the flat, concave and convex lenses. Splitting the lenses into three pieces was going to drastically reduce the maximum amount of Myst that could travel through the wand without breaking one of the lenses, but that didn’t matter too much.

The drop of Myst that Ron had funneled into the lens the first time had created a devastating explosion, and Jeb was pretty confident that even though the lenses were smaller now, they could still take a lot more than that little drop.

Being able to control distance was more important.

Jeb split the large lens in half, then carefully crafted two sets of identical lenses, using the furnace to forge the steel of their wands around them.

For Ron’s he made it the same as before, albeit making the minimum focal point twenty-ish feet. 

For the other wand, he was interested in pushing his creativity and skill to the limit, so after he was done with Ron’s wand, he made another one as the base.

He studied the two metal rods in his hand.

Crude training Wand of Fireball (Geysering) (Uncommon)

This training wand has an external mechanical range determiner, so that an amateur Myst user can practice controlling their range without accidentally harming themselves. The workmanship is rough, and someone has replaced the Cool Flame lens with a Geysering Flame Lens, making this training wand far more deadly than it should be.

Interesting. The description implied that wands like these already existed, and not only that, they suggested there was a way for a person to control the range of an effect even without the mechanism they’d invented.

That’s something I should look into.

Jeb took the myst capacitor and the myst engine from the scarab trap and started looking for ways to combine them with the wand. The capacitor was blocky, while the engine was small and round.

Hmm. He laid the wand on the ground and arranged the pieces. Wand, then the boxlike capacitor, then the engine hanging straight down.

Jeb drew an outline around them.

That looks like a gun to me.

Jeb flipped the capacitor so the trigger mechanism was facing –

Pop!

A giant worm appeared in front of Jeb’s face, writhing with disapproval.

“Gah,” Jeb swatted the worm out from on top of his work and scanned the surroundings.

He could make out some faint stifled laughter, but he couldn’t quite pinpoint where it was coming from.

“Everybody gets one!” Jeb said loud enough for them to hear him. “If it happens again, I’m confiscating it.”

No more worms.

Jeb got back to work. He melted some more steel and built a housing for the capacitor and the engine, then took his several feet of fiber-optics, cut them to size and used them to connect the engine in the handle to the capacitor, then spent the next half-hour figuring out how to make a decent trigger mechanism.

Once it was done, he closed the other side of the handle around it, and used the furnace to tack weld it together.

All told, it looked a lot like one of those old nazi pistols, a luger, or mauser, or whatever they were called.

It had a narrow tube at the front, with a blocky back end, and a rotund handle.

It didn’t look like one of those slick high-tech modern models, that was for sure.

Jeb inspected it.

Crude Guerilla Wand of Fireball (Geysering)(Uncommon)

Favored by rebellious peasants, these cobbled together wands carry their own stolen power source, and therefore do not require a proper Myst user to operate, making them ideal for insurgent forces acting against their rightful rulers. Carrying one of these wands is considered an act of treason in most countries and punishable by death.

This particular one has been enhanced with a Geysering Flame lens, making it particularly potent.

“Hmm…”

Jeb wasn’t immediately concerned with the whole ‘treason’ thing, although it did worry him a little. He was more interested in the scrap of information he’d been provided.

It seemed like Myst users were royalty? Or royalty had to be Myst users by default? Or Myst users were controlled by the government? There was no telling for sure, but it meant that Jeb was likely going to have an unwelcome amount of attention on himself, should they escape.

“Ah got it!” Casey said, her voice brightening for a moment, accent slipping through. Jeb glanced over at her. The raven-haired girl’s enthusiasm was short lived, withdrawing faster than he could witness it.

She gave him a flat stare.

“I got my Myst core working.” she said in monotone.

“One sec,” Jeb said, turning on the safety and turning to address her. “What’s your Myst core do?”

“Well, I was sitting there, getting bored with my eyes closed,” she said, rolling her eyes at him. “When I thought about the stories my mam– mom told me, about archangel Michael and how he’d vanquish evil with a flaming sword, and he was always watching over us.”

Oh, crap.

“And then it just clicked, I guess.” Casey said with a sigh. She closed her eyes and concentrated really hard. “Hopefully it’s not a pile of shit.”

A pillar of light descended from above, nearly blinding Jeb as something descended from above. He couldn’t look directly at it, the light was so brilliant.

A moment later the light was gone, and Jeb was finally able to open his eyes.

The first thing he saw was a cheerful looking man in a white toga, bearing a flaming sword, about the size of a toothpick.

“Salutations!” The little winged man said, flapping down to stand on Casey’s shoulder. The goth girl froze, looking distinctly uncomfortable with the angel on her shoulder.

“My name is Michael, but you can call me Mike,” Mike said, stretching out his hand.

Bemused, Jeb shook it gingerly as Casey buried her face in her hands.

“Blessed day, strangers! I’m Casey’s Guardian angel!” he said, holding his sword up like the highlander. “Sworn to guide and protect. Her destiny made manifest so that this wayward lamb might find her way back to The Light.”

“Oh my god,” Casey said into her palm, her entire face turning beet red.

“Now you’re getting it!” Mike said with a grin.

Chapter 17: Gear Up

“Ooh, magic gun!” Ron said, hovering around Jeb’s construction. He didn’t seem to begrudge him the half a Myst lens he’d used to make it, instead simply being over excited for the creation.

“I want to reiterate,” Jeb said, holding it away from the necromancer’s grasping hands, “That this is not a ‘magic gun’. There is no projectile. Exactly like your wand, it makes an explosion at a set range.”

Ron deflated a little. “Yeah, but yours looks cooler.”

Jeb fixed Ron with the withering stare he’d learned from his instructors in the army.

Ron withered.

“The key difference is that anyone can use this,” Jeb said, glancing at Casey. “What’s your level?”

The goth teen pointed at herself with a questioning look.

“Yeah, you, silly.” Mike said.

“Why should I tell you?” Casey asked, crossing her arms and scowling at Jeb.

Ah there it is. Teens had a tendency to confuse belligerence with toughness.

“She doesn’t have a level yet!” Mike said, the angel on her shoulder breaking the stalemate. “We’d be just tickled if you had an interest in helping my child.”

“Please stop calling me a child.” Casey said, jaw clenched.

“Alright, a couple quick tests, then we’ll see if we can…what was the word? Cheese Casey with this. You guys are probably going to want to stand back in case it explodes.”

Ron had raised his hand with a grin until he was reminded of the very real danger of self-immolation.

Jeb rested the pistol-shaped wand on a rock, set its range to max, then joined the rest of them hiding behind a nearby rock.

He reached a thread of Myst out and used it to pull the trigger.

BOOM!

In the distance, a huge explosion roughly three times the size of Ron’s original drop of Myst shone bright for a fraction of a second before pummeling their eardrums with its force.

The thousands of flying monsters circling the mountain grew agitated, but they didn’t approach.

I wonder what’s stopping them? Jeb thought, looking up at them.

Jeb jumped over the boulder and checked the state of the wand. No hot spots, no sign of any of the welds coming loose…

In light of the size of that explosion, I’m going to put another safety feature on this thing.

He quickly welded a metal stopper into place right at the eighty-foot range. Any closer than that, and the wand might cause some serious damage to the person firing it.

He checked the three hundred foot range, then eyed the sky,

That one looks flammable.

Jeb reached a single thick strand of Myst out into the sky and snagged a bird-like creature with three heads. It squawked and flapped furiously trying to escape his grasp, but he reeled it in with all the merciless force of an electric winch.

One it was three hundred feet away – give or take – he closed one eye, aimed the wand at the distant target and squeezed the trigger.

BOOM!

The explosion was off by a dozen feet or so to the right, which wasn’t bad, all things considered. The monster was still inside the explosion.

As the bird tumbled to the ground in a streak of flame, Jeb patted all sides of the wand, checking for hot spots before carefully unscrewing the handle and capacitor casing, making sure nothing had shifted or been in any way damaged.

It paid to triple check your weapon, especially in the case of a homemade one like this.

Once Jeb was satisfied the wand wasn’t going to blow up in anyone’s hand, he closed up the handle and motioned for Casey to approach.

The girl hesitantly approached and received the wand from him like it was a live snake. Mike looked on curiously from her shoulder.

He briefly ran her through gun safety tips  - in this case wand safety -  and she followed along as best she could, her eyes wide with fear.

“Okay, relax your grip a bit, it’s making you shake. You don’t have to be tense, this thing doesn’t have any recoil.” Jeb said, correcting her stance. “Line it up with your dominant eye, don’t put your finger on the trigger until you’re ready to fire.”

“I know that.” She snapped in typical teen fashion.

Jeb kept going.

“Use the pad of your finger, not the crook,” Jeb said, pointing at his own finger to illustrate. “A lot of people have a tendency to let the trigger rest in that crook behind the knuckle, but that pulls the barrel off-target and makes your shots go wide.”

“God, I’m not dumb,” She said, shifting her grip to match his instructions while Mike put his fingers in his ears and whispered singsong about taking the lord’s name in vain.

“Now, depending on how dumb this System is, you should get experience just for pulling the trigger. Let’s get started.”

“Now!?” Casey asked, her eyes wide.

“You got a better time?” Jeb asked, raising a brow.

“You can do it Casey!” Mike cheered. “Draw your fiery blade and topple these ferocious beasts!”

Jeb reached out with his Myst and snagged another flier out of the air.

“Here he comes.” He said, pointing. “Wait until he’s about-“

BOOM!

Jeb winced at the early shot and waited until the echoes died down. “Wait until he’s at the same range that the other one was. This thing isn’t a gun. The explosion is always gonna be in the same spot.”

“O-okay,” Casey said, peering at the approaching critter. When she determined it was in the right spot, she pulled the trigger again.

BOOM!

I should make some earplugs or something, Jeb thought. Maybe our Body will prevent tinnitus.

The monster fell out of the sky, a smoking wreck.

“I got two levels!” Casey said, eyes wide.

“Good! Let’s try that a few more times, get you to level ten before we get you a weapon.”

“What?” Casey said, paling.

“You didn’t think you’d get to keep the training wheels on forever, did you?” Jeb asked.

“But I just got them!” Casey protested, clutching the wand to her chest, no longer afraid of it.

“We need to make sure you’re tough enough to run away if you have to,” Jeb said  with a placating tone. “That wand only shoots eighty feet away at the closest. There might come a time when you’re the only one around to protect little Casey. Do you want to be able to protect your daughter?”

She glanced at the wriggling infant with Amanda’s hands acting as ear-protection, then back to Jeb. Her eyes gained a certain amount of steel above and beyond teen angst.

“I do.”

Single moms grow up fast.

“Good. That’s what this is for. On to the next one.” Jeb snagged another flier out of the air.

They kept at it until Casey got to level ten.

The girl dropped seven points into Body and three into Myst, weathering the cramps and headache.

Casey Thompson

Unclassed, Level 10

Body 20

Myst 7

Nerve 8

Once that was done, they strapped the young mother into some medium armor and gave her a spear and shield.

Under Amanda’s watchful gaze, they power-leveled the teen girl, with Jeb tossing monsters onto the side of the mountain in front of her hard enough to stun them, but not do too much damage.

Casey’s first monster, she hesitated, almost losing a limb to the creature’s maw before Jeb was able to pry it off her. After Amanda reattached the arm, an understandable amount of stress crying, and a visit to cuddle baby Casey, she went back to work.

When the dark-haired teen met her second monster, she didn’t hesitate, driving a spike through its eye.

Jeb stood there and watched the teen grow in real-time, from a frightened girl into a killer of monsters.

Still a brat, though.

It was times like this he marveled at the flexibility of the human brain.

He traced his thumb across the scar on his palm.

I. am. alive.

“I got it,” Casey panted, leaning on her spear. “I got level god-damned twenty.”

Mike covered his mouth with an alarmed expression.

“How many classes did you get?” Jeb asked.

“Three.”

Probably because the variety of her encounters was low. It was interesting to note Amanda had the most variety out of all of them, but not unexpected.

“Whatcha got?” Jeb asked.

The girl silently reviewed her classes for a moment before something made her scowl.

Giver of life (S)

You gave birth in the impossible tutorial and kept the child alive. You’re either really lucky, or really tough. Maybe both.

+15 Body

+10 Myst

+10 Nerve

Ability: Mommy’s little helpers

Imbue objects with artificial sapient life. Objects are unerringly loyal to their creator.

Mystic Artillerist (B)

Used Myst-powered weapons to deliver long range, high impact devastation.

+10 Myst

+5 Nerve

Passive bonus to operating and maintaining Myst-based weaponry.

Ability: Phantom shot

With an effort of will, you can cause ranged attacks, wands or Myst Artillery to ignore non-magical, non-living obstacles. This includes armor and fortifications.

Damsel (A)

Somehow you kept getting rescued at the exact right time. Why not make a class of it?

+10 Nerve

+10 Myst

Passive boost to being rescued.

Ability: Favor

The User may Imbue one (1) object with their Favor. If the user personally gives this token to someone of their own free will, the token raises their Stats by 25%. Otherwise the token increases its bearer’s stats by 15%. This effect does not work on the damsel themselves, and it expires upon the damsel’s death.

“…which one should I pick?”

“Obviously not the damsel one,” Jess said, arms crossed and scowling.

Jeb cycled through the options in his head.

They were all good in their own way.

The greedy bastard in him kind of wanted her to pick Damsel so Jeb could get his Myst into the eighties in one fell swoop. Damsels must be traded like a potent currency.

On the other hand, the Myst artillerist looked real good at murdering people. Put a wand in her hand and she’d be able to fuck some shit up.

“…They’re all good,” Jeb finally said with a shrug. “I don’t think you should feel too bad about picking any of them.”

“I pick Giver of Life.” Casey’s eyes went wide, then she keeled over onto the ground, groaning in pain as the headache/cramps/overstimulus blind-sided her.

Sensible choice.

“The mommy class?” Ron asked incredulously.

“Well from the sound of it, she can make the baby’s diapers come to life and clean themselves. Do you want to change the baby’s diapers?” Amanda said.

“That is something I hadn’t considered.” Ron said.

“Plus the ridiculous stat boosts,” Jess said, nodding.

“Plus those,” Jeb said.

Off in the distance, Brett was meditating, trying to build his own Myst Core. It wasn’t coming along very fast, but the Soldier was driven. Being woefully behind everyone else was its own special motivation.

Casey Thompson

Giver of Life, Level 20

Body 35

Myst 25

Nerve 20

***

Jeb was sitting on the rock, all his various magical sundries laid out in front of him as he pondered what to make next.

I’ve still got a huge amount of Worm lens and Scarab Lens. And flames lenses.

Fiery scarab worm? Jeb thought. If it was possible to make flaming flies, it should be possible to make flaming worm-scarabs.

I need to figure out how these created monsters interact with the System. Do they have Stats? If so, how does one affect them? The only thing I can think of is increasing the thickness of the lens, or adding multiple layers. We’ll have to test it.

He was sitting there, pondering his options, when Smartass flitted up and landed on his shoulder.

“What’cha thinkin’ about?” Smartass asked.

“Trying to figure out this Myst stuff.” Jeb said. “We need every edge we can get.”

“You’ve got this grumpy look on your face,” Smartass said, making angry eyebrows with his fingers. “You weren’t all serious when we first met. Where’s the guy who scammed an entire clan of faeries?”

“He’s gotta be the adult now,” Jeb said, glancing up. “Back in the Safe Zone, it was just me by myself, and it was scam or die. I was shaken out of my rut by the circumstances. There just wasn’t enough time to stop and let the fear catch up to me. But now...”

He motioned at the kids, sitting around the camp and telling stories to keep themselves entertained. Humans weren’t designed to struggle for their lives 24/7.

“Now I’ve got plenty of time to stew.”

He glanced up at Smartass. “You know, two months before I came here, I tried to kill myself? Didn’t take.”

Jeb shivered as a cold wind caressed the back of his neck. He glanced up to the smoking peak of the mountain and gave it the finger.

“And this fucking mountain keeps leering at me.”

“Huh?” Smartass cocked his head to the side.

“I don’t think it’s the smoke keeping the monsters at bay.” Jeb said. “Pretty sure this mountain is alive. I can feel it weighing down on me. Looking at me.”

Having a high Myst came with a few drawbacks. Like viscerally knowing you were squatting on an evil entity’s doorstep. He’d had strange dreams, the last few days.

“Thankfully, the only other person who can feel it is Ron, and he’s too young to have issues.” Jeb motioned to Ron, where the ginger was cackling madly at Brett’s fishing story.

“Hmmm.” Smartass crossed his arms in thought and did a little barrel roll in front of Jeb’s face.

“I’ve got an idea.” Smartass said. “As a fairy, I can cure your grumpiness, or at least treat it. But not for free.”

Jeb raised an eyebrow.

“Oh yeah, how’s that?”

“I can’t tell you, then you’d do it for yourself. I need payment first.” Smartass said, holding out a hand and wiggling his fingers.

Eh, it’s worth a shot.

“…whaddya want?”

“Your fireball wand.”

“Try again.”

“The Fire-fly lantern.”

“Not a chance.”

“A custom-built wand sized for Faeries?”

“Uh-uh.”

“C’mon, all it would take is some dust and a tiny piece of metal.”

“You’re crazy if you think I’d give you the means to light things on fire,” Jeb said, crossing his arms and scowling.

“Cheapskate!” Smartass said, stomping his feet midair.

“How about a magic squirt-gun?” Jeb asked.

“Oooh!” Smartass immediately brightened, fluttering around his head excitedly.

Jeb pulled out the water lens and carved a small chunk off of it.

All he had to do was make a tiny squirt-gun out of steel, a little chamber for the water to manifest, and a hole a little bigger than pencil lead for it to squirt out of.

In a matter of minutes, Jeb had a little squirt-gun, appropriately sized for his tiny grabby hands.

“NNNG!” Smartass grunted, desperately reaching for the gun while Jeb kept it out of his reach.

“If you use this on me, I will take it away from you.” Jeb said, trying to impress his seriousness on the flying pest.

“I got it, gimmie!” Smartass said.

Jeb handed the squirt gun to the mischievous fairy.

“Yesss,” Smartass chuckled evilly, running his hand over the shiny steel of his new toy.

He aimed it at a nearby rock and Jeb saw a flicker of Myst get siphoned into the contraption.

PSSST!

A thin beam of water shot out and dug into the ground, while the recoil sent Smartass tumbling violently away, water spraying in all directions.

“AIIIII!” The fairy shrieked as he struggled to correct his flight before hitting the ground.

The fairy came to a halt just before splatting on the ground like a bug on a windshield. He was panting, shivering, wide-eyed, and soaking wet.

“That. was. AWESOME!”

Up the pressure a bit more and it’d be a water cutter. Jeb thought.

“Well?” Jeb said.

“Well, what?” the fairy asked.

“Your side of the deal. You said you had a fairy way to make me less grumpy.”

“Ah yes,” Smartass said, flying up to Jeb’s shoulder again. “Stay still so I can work my magic.”

Smartass leaned in close and planted a kiss on Jeb’s cheek. “You did your best. Nobody blames you.”

“That was it?” Jeb demanded.

“You feel better?” Smartass asked.

He did, actually.

Jeb started laughing uproariously, slapping his knee. He kept going until he cried, and then he laughed some more.

***Casey***

“Hey guys.” Casey said as they watched Jeb’s sudden gale of laughter from the other side of the fire. “I think I’m seeing a fairy. Are fairies a thing?”

Amanda nodded.

“They’re a thing.” Ron said, glancing over at Jeb. The peg-legged man was half-sobbing as the fairy patted him on the head. “They’re not usually that nice, though.”

***The next day***

It was Jeb’s turn to watch the camp, and he found himself alone with Casey.

She was humming to her baby as Jeb’s homemade soup-pot stirred itself. Mike was kicking his heels on her shoulder, relaxing while their clothes were washing themselves in a sapient bucket of water.

It’s like beauty and the beast up in here. Jeb was half-tempted to suggest that she bring his wand to life so it could fire at its own discretion, but he was loath to let control of the powerful weapon slip away from him. It was like handing a stranger a brick of C-4.

You just don’t do it.

The way they were bouncing from task to task to her humming, Jeb was waiting for the animated objects to break into song and dance, but it never happened.

Jeb pushed himself to his feet, and the humming stopped as Casey tensed.

He sat across from Casey and tried the Scarab Stew, warmed by the fire-flies.

“Could use some salt,” Jeb said, giving her a halfhearted smile.

Casey pointedly ignored him.

“Where you from, Casey?” Jeb asked.

“New York.”

“Really?”

“Why do you care?” she asked.

“I don’t really. I’m just trying to lower your defenses and psychologically manipulate you into not being so mean to me.” Jeb answered honestly.

“I’m not –“

She choked off her words at Jeb’s raised brows, seemingly struggling internally. She had been mean to him, and it was more than she could rationalize to deny that. Jeb understood the mindset, though. She felt like he’d been mean to her, and had to defend herself…somehow.

Probably projecting someone else onto me.

“We’re from Tennessee!” Mike said helpfully, causing Casey’s cheeks to redden.

“How do you even – “ she said, glancing at her summoned angel.

“Tennessee! I’ve never been. What’s it like?”

“It sucks. Everyone there is garbage.”

“Now, don’t label a whole state as garbage because of your shitty parents.”

Casey stared at him, jaw gaping.

“How did you know?” Mike asked, frowning.

“I’m not dumb,” Jeb tossed her words back at her with what he hoped was a gentle smile. “You didn’t know the first thing about contractions. I saw the scars on your arm. You were hiding your accent. All that implies you probably ran away, and your parents were either absent or actively denying you critical support. Either one is inexcusable.”

“So what?” Casey said, crossing her arms.

“So who are you pissed at, that I remind you of?” Jeb asked.

“…My dad.” She said reluctantly.

“Ah. Well, nice talk.”

“That was it?” she asked, frowning.

“Yep.”

I should probably shave so I don’t come across as an old man, Jeb thought, rubbing his fuzzy chin as he stood. Now that Casey was aware of the emotional transference, she would sort it out on her own. He didn’t have to hammer it in. Could do more harm than good.

“Jeb, what are you doing over here?” Smartass said, landing on his head.

Casey followed the fairy’s movements with her eyes, causing Smartass to gasp.

“She’s looking at me!” Smartass said, tapping Jeb excitedly on the skull

“I can hear you.”

“Excellent!” Smartass said, jumping off Jeb’s skull and flitting down to land on baby Casey.

“Listen up woman!” Smartass said, posturing. “I am the reason your child breathes air, and by ancient compact she now belongs to me, her fairy godmother! Take care of her for now, because sometime in the future, I will – ACK!”

Mike tackled Smartass off of baby Casey, holding the fairy by the neck at arm’s length, sword giving off an energy Jeb could feel from his seat.

“You will not touch a hair on her head!” Mike shouted, spit flying into Smartass’s face, flaming sword poised for the kill

Casey clutched her baby closer, her face pale.

“Help me,” Smartass croaked, looking pitifully at Jeb with bulging eyes.

“You got yourself into this.” Jeb shrugged.

“And shepherds we shall be,” Mike said, staring death down at the little fairy.

“For Thee, my Lord, for Thee. Power hath descended forth from Thy hand. That our feet may swiftly carry out Thy command. So we shall flow a river forth to Thee. And teeming with souls shall it ever be.

“In Nomine Patris, et Fili, et Spiritu – “

“I made it up! I’m sorry!” Smartass said, squirming in the angel’s grasp.

Mike stopped and glanced up at Jeb with a questioning look.

“In my experience, fairies basically make the rules up as they go. It’s only enforceable if you agree to it,” Jeb said.

Mike tossed the fairy away.

“Get thee away from my charge, pagan spirit.”

This place isn’t big enough for two tiny shoulder-sitting people.

Smartass stuck out his – her? – tongue and flew back up to Jeb’s hair.

“Smartass, are you a girl?”

“Duh. Can’t you tell?”

No, I can’t.

Casey watched the entire exchange with horror, her body slowly relaxing now that the tension was passed.

“Casey,” Jeb said, sitting back down. “There’s something I forgot to talk to you about, this little incident brought it to my attention.”

“Little!?” Smartass said, pulling on his hair.

“What?”

Jeb pointed at Mike. “That is not an angel.”

“Excuse me!?” Mike said, motioning to himself. “I am one hundred percent angel, leader of god’s armies, prince of the heavenly host.”

“Let’s try Occam’s razor.” Jeb said. “Do you think it’s more likely that not only does God exist, he saw fit to send an archangel to watch over you specifically? Or do you think it’s possible that your Myst simply took the shape of an angel, based on what you think one would be like?”

“Ummm.”

“Mike is your Tyler Durden.” Jeb said. “He’s friendly when you want to be friendly, he said the things you wanted to say to me, he did what you wanted done to the fairy trying to steal your baby.”

“I don’t know who Tyler Durden is.” Casey said, shaking her head.

Jeb sighed.

“The prayer he was quoting was from Boondock Saints.” Jeb said. “You ever seen that movie? I’ll bet you have.”

Casey blanched, her gaze turning vacant.

“The point is, since he’s your creation, you should be able to control him. I’m telling you this so when your Myst Core is a lot bigger, he doesn’t cut someone in half in a fit of pique.”

“Hah! That’s where you’re wrong!” Mike said, scratching the top of his head. “I’ve been around since the dawn of creation –“ he started jumping on one foot. “And I would know if –“

He started patting his head and rubbing his tummy at the same time.

“What in the heavenly host is going on!?” Mike demanded.

“I see,” Casey said, letting out a pained breath before glancing at Jeb. “Thank you.”

“Better to be aware of it,” Jeb said with a shrug.

***Days Later***

Amanda Courvar

Celebrant of Sabrin, level 28

Bret Courvar

Soldier, level 31

Jessica Stile

Assassin, level 34

Jebediah Trapper

Mystic Trapsmith, level 36

Ron Spencer

Mystic Taxidermist, Level 40

I think we’re ready, Jeb thought, going over the party composition as they stood in front of the dungeon leading deeper into the evil flaming mountain.

He felt like a bug standing on the tip of someone’s nose.

Despite her fairly decent stats and level, they’d unanimously decided to leave Casey behind, since none of them were particularly interested in being responsible for orphaning the baby.

There was, perhaps, also an unspoken agreement that an unpredictable teen incapable of accurately weighing risk could do more harm than good. Jeb wasn’t sure, because it was unspoken.

They weren’t leaving Casey entirely defenseless, however.

Jeb had made her several mannequins out of wood with metal blades sticking out of their hands. Casey was able to bring these simple golems to life to provide her with meat-shields in case she was attacked. He also created a more advanced squirt gun for her. He’d taken the magical metal that composed the tip of the Penetrator and used that to make the nozzle of the water laser. The body of the water gun itself was nearly a hundred pounds to help the young girl deal with the recoil.

Thankfully, Casey’s inhuman Body made carrying it possible, if a little awkward.

With those defenses in place, they felt comfortable leaving the young woman by herself for the majority of the day while they dipped their toes in the Grave of the Titan.

Jeb stood in front of the massive entrance, breathing in the faint scent of sulfur from deeper inside.

It smelled like ass.

“Ron, if you wouldn’t mind?” Jeb said, getting out of the way.

“You heard ‘em boys.” Ron said to his host of zombies.

As one, the hundreds of zombies with Ron lurched forward and began tearing down the hallway, with specific instructions to spread out and murder the shit out of anything that wasn’t human.

“Let’s give them…a five minute headstart,” Jeb said, leaning against the stone door.

Nobody ever said they had to fight fair against the dungeon. If the zombies could trigger any traps and kill or weaken the inhabitants, then why not?

Jeb wasn’t going to begrudge Ron the extra levels. It was a simple matter of Ron being able to delegate more effectively.

All of the people here could beat Ron in a fight, anyway.

After chatting for the equivalent of a couple smoke breaks, Jeb nodded to the two Courvars.

Both of them were wearing heavy armor, heavy weapons, and looked ready to throw down. They entered the dungeon, followed by Jeb and Ron, flanked by Jessica with a bow and the Death knight.

Jess being the most mobile and with the highest Nerve, was more than able to both watch their backs and step in if necessary. The Death Knight was the last line of defense, responsible for keeping their exit clear and staying behind to buy them time if necessary.

Ron and Jeb were the squishies, so they were safely ensconced between Jess and the heavies.

Standard formation, according to Ron.

You have entered a Dungeon!

Grave of the Titan.

As they walked, the hall gradually shifted from a well-chiseled entrance to a craggy, rough tunnel leading into the heart of the mountain.

The light level gradually became dimmer and dimmer until Jeb pulled out the BSF and created a single point of brilliant blue fire above their heads.

Only fifty feet or so in, they came across the first triggered trap.

It was a patch of discolored floor radiating a tremendous amount of heat. Rising out of the top of it was a single crispy limb of one of Ron’s zombies, slowly smouldering.

When Brett poked the discolored stone with his weapon, it cracked apart easily, revealing molten rock underneath it.

It was like quicksand, except lava. Anyone carelessly stepping onto the seemingly solid surface would get dunked in lava. Generally not survivable, but with the System…who knew? Still, no one was eager to be the first to test it out.

“Let’s keep our eyes open,” Jeb said. “There’s no guarantee the zombies got all of them.”

Bret and Amanda nodded, tapping the floor with their weapons as they cautiously made their way around the death-pit.

Jeb was scanning the walls and ceiling for hidden threats when he felt a yank on his legs, collapsing him sideways onto the ground with a grunt.

Time seemed to slow as he looked down and spotted a cherry-red tentacle wrapped around his feet. Well, foot and pegleg. The tentacle was about as thick as his arm, and led back to the lava trap.

It was reeling him in.

Before Jeb could react, Jessica stepped in and bisected the appendage, causing it to leak molten blood on the ground. There was something like a muffled squeal that vibrated through the stone floor, and the remaining tentacle quickly withdrew.

Jeb’s armored pants were smoldering and he felt a distinct amount of heat through them as he kicked the severed tentacle off his legs.

Jeb levered himself back to a standing position, staring at the rapidly re-darkening skin of rock over the lava.

“Well,” he said, panting. “That’s a thing.”

Jeb reached into his bag of rocks and pulled out a relatively flat one.

Mystic trigger.

He designed the trap to send spikes of telekinetic force downward in a wide cone, should a tentacle move within three feet of it. Hopefully it would kill the offending creature or convince it to fuck off.

“Suck on that,” Jeb said, tossing the rock with a light spin to make sure it landed right side up. It landed with a splat and floated on top of the lava, slowly heating.

Hopefully the triggers don’t get destroyed when the rock melts. I guess we’ll have to experiment with that.

They kept moving. The hall suddenly opened up into a massive chamber that was swelteringly hot.  It formed a massive dome above them that was pockmarked with jagged stone and somehow bore lines of molten rock tracing the sides of the chamber like veins.

Maybe they are veins. Jeb thought. If it was real magma running through the walls like that, he could hardly picture this room being as stable as it was.

The ground was rough, covered in jutting rocks and discolored patches of stone, along with strange tree-like structures that seemed to branch upward out of the ground, pulsing with molten rock.

“Is it hot in here, or is it just me?” Ron japed as they entered the chamber.

Jeb scanned the ground. Everywhere were the corpses of zombies. Some of them were crushed, others burnt. There were also the remains of the zombie’s enemies. Obsidian black caterpillars about four feet tall and ten feet long. They had jaws big enough to sever a leg, and they seemed like they knew how to use them.

They must have some kind of fire attack too, because most of the zombie corpses around them were charred.

In the distance, there were some stone/fire golems crushing zombies like ants.

They crept a bit further in, and Jeb saw one of the caterpillars still alive, glowing a fiery orange as it bit at its attackers and sprayed them with a white-hot death juice.

It seemed like they darkened on death.

“Let’s mark a good spot to fight with no pitfalls, then start kiting them in.” Jeb said. “Ron, can you make these things into zombies?” Jeb asked, tapping one of the caterpillars with his foot.

“Can’t hurt to try,” Ron said, rubbing his hands together.

***Casey***

It was hard to explain how holding baby Casey made her feel. Happy was a gross oversimplification of the rush of emotions when she held her daughter close.

My daughter, not his. Casey’s thoughts soured as she remembered her Samuel catching a flight to New York and having the audacity of asking her parents for the money he needed to abandon her.

What kind of crock of shit is that?

Baby Case started fussing, her arms and legs wriggling under the swaddling blanket.

“I’m sorry, was mommy making scary faces?” Casey said, nuzzling her daughter and checking for poopies.

If you ignored the ever-present danger, the half-excavated cave, the weird living utensils and blankets, the lack of diapers, the limited amount of healthy food, the smell, and the dirty, torn clothes, this would be an idyllic moment between mother and daughter.

“You’re going to need a bath soon,” She muttered, rocking baby Casey while the rest of the camp took care of itself, thanks to her Class.

The two wood mannequins Jeb had made had somehow communicated with each other through gestures and nods, before lying motionless on either side of the camp, to all appearances dead.

Unlike the other things she’d brought to life, they didn’t seem interested in bouncing happily in time to some music only they could hear. Their behavior seemed to carry Jeb’s underhanded nature. Perhaps it was their behavior following their form.

Or maybe their creator rubbed off on them.

Casey was conflicted about Jeb. His behaviors and mannerisms reminded her strongly of her dad. They were both roughly the same age, and had been in the army, but…

They’re not the same person, she shook her head. She didn’t know if Jeb wanted to keep her safe because it was the right thing to do, or if he had some ulterior motive, but he’d already done more for her than her dad ever had.

“Hey there!” an unfamiliar voice called from the distance, and Casey’s heart started slamming in her ribcage.

“Shit, shit!” she whispered under her breath, setting the baby down as gently as she could and picking up the water gun.

Casey poked her head out the cave entrance and spotted three men approaching, nearly at the edge of the camp. They were ragged, with bags under their eyes, covered in superficial wounds, and carrying well-used weapons and armor.

They peered curiously at the motionless golems, but ignored them as they approached the scarab meat stew, expressions brightening.

Get up! Aren’t you supposed to defend me!? Casey thought. If her defenders could hear her thoughts, they didn’t do anything about it.

Nothing to do but go out herself.

“Hold up!” Casey said, stepping out of the cave and aiming the water-gun at the three men.

Her eyes widened when she recognized them: Three of Eddie’s goons.

Fuck!

Chapter 18: Black Betty

“Whoah!” The closest man said, raising his hands in a placating gesture. Casey could smell his B.O. from across the camp, causing her nose to wrinkle involuntarily.

“Stay over there,” Casey said, motioning with the water gun.

“Is that a gun?” One of the men said, peering at the heavy hunk of metal in her hands. Damn thing almost weighed as much as she did, but there was a reason for that.

Casey breathed in, and entered her Myst Core. In the center of her being was a crumbling old bible, so weatherworn and overused that it was falling apart, pages dropping out of the seams. She mentally picked up a page that had fallen out of her dad’s bible and jammed it into the gun, pointing it at a nearby boulder.

SSSHHHHH!

A blast of concentrated water lanced out and bore a hole through a boulder jutting out of the ground beside the rightmost man. The gun bucked in her hands and nearly knocked her off her feet, but she wrestled it back down.

“Close enough.” Casey said, her voice steady and grim.

Inside, she was freaking out.

What the hell am I supposed to do!? They’re gonna kill me! They’re big and smelly and strong, and I’m so fucking screwed! Jeb, Jess, hell, I’d even take Ron, where the hell are you!? Why aren’t the guards guarding me!? They’re my creations aren’t they!?

The men took a few steps back, watching her warily, allowing her to catch her breath and find words.

“What do you want?”

“Umm…Food and a safe place to sleep…Miss.” The one in the front said, arms still raised.

She considered it for a long minute, adrenaline making her body ache with the need to run or fight. Running would mean abandoning everything she had here, which was unacceptable, and she couldn’t see herself leaving her baby.

Fighting was also off the table, as it raised the odds of getting her or baby Casey hurt bad enough that Amanda couldn’t patch them up. The chances of winning were… She glanced at the three of them.

Casey had no idea what the chances of winning even were.

Let’s try to manage the situation. God, I hope this doesn’t need to be a fight.

Casey nodded at the pot of meat, her heart hammering. “You can eat, but you can’t sleep here. The mountain’s got plenty of caves, and the monsters don’t seem to like it.”

“That’s plenty, thanks,” the leader said before the three of them tucked their legs in and sat around the pot of meat, greedily plucking out hunks of white scarab meat with their bare hands and popping them in their mouths with abandon.

They were slowing down, beginning to chat with each other in a relaxed manner, when Baby Casey began crying at full volume from inside the cave.

The men glanced at each other, and one of them mouthed the question ‘Baby?’. Their gaze settled on her and the cave behind her like a pack of hungry wolves.

“I remember now!” the leftmost said, dropping his fist into his palm. “You’re that pregnant girl! I didn’t even recognize you without the long hair and the panda eyes!”

The leader’s posture shifted.

Relaxed.

Like she wasn’t a threat.

Goddamnit.

“Well, why are we sitting around, she can’t be more than level –“

The leader put a hand on the rightmost’s shoulder and pushed him back to a seated position.

“She obviously didn’t get here alone, Dick.” The man said, glancing back at her.

“Who all is sharing this camp with you, girl?”

“So it’s ‘girl’ now?” Casey asked, a small flame of anger sparked in the core of the fear. “Now that you think I’m not dangerous?”

The two mannequins that had been crawling silently toward the men swept up behind them, putting blades on the necks, the pressure dimpling the skin.

The leader shot to his feet, scrabbling for the hilt of his sword.

The pot of boiling water tipped itself over onto the man’s feet, dragging a wretched howl out of him.

Inside Casey, her father’s bible burst open, the pages fluttering violently as she breathed in as much Myst as she could. She vacuumed up the fluttering pages and directed them in front of her.

“You bitch, I’ll –“

“You’ll do nothing! Sit down!” Michael boomed as he manifested in front of her. The angel was nearly as tall as a man, pointing his flaming sword directly at the man’s face.

The leader’s red face turned expressionless, and he sat back down, hands above his waist.

“Not so fun when you’re outnumbered, is it?” Casey asked, unable to stop herself from gloating, just a bit. They’d put her through the most intense couple minutes she’d had in the last couple weeks. Aside from pushing a baby through her pussy while monsters were trying to eat her.

That one was hard to beat.

Without any prompting, the mannequins glanced at each other and nodded, using their free hands to snatch the three men’s weapons from their belts and throw them away, something she’d neglected to even think of.

They’re smart as people, Casey thought, her hair standing on end. Each of her creations was an autonomous, fully conscious, thinking person who ultimately had her best interests in mind.

Hard to put a price on that. No wonder it’s S ranked.

“Let’s pick up this conversation where we left off,” Casey said, carefully setting the gun aside and retrieving her fussing daughter from the cave. “You can call me Casey, or Miss. Ma’am makes me feel like I’m in a play.”

***Jeb***

Ron held up a palm and dozens of threads of neon purple power spooled out of his hand, seeking out dead bodies like living things. Each one that attached itself to a corpse shuddered like the tightening muscles of a snake as it injected his power.

Black ooze began to spill from the monster’s wounds, and they lumbered to their feet. Some of the magic that allowed them to be so goddamn hot must have remained, as the creature’s black blood boiled off of them, rising up into the air as a noxious smoke.

The second wave of zombies was up and ready to go in moments, and they were far more effective than before.

“Check this out,” Ron said, directing his zombies to spread out. The new creatures were immune to the heat and trudged through lava pits without so much as a care.

Fun fact: You don’t sink in lava. It’s way more dense than you are.

They spread out in every direction and attracted another dozen crawly caterpillars and larger golems.

Once his zombies had the attention of the nearest dozen monsters, he recalled all of his zombies to a central point in the distance, kiting the approaching lava monsters into a tight knot.

Ron snapped his fingers, a pulse of neon purple radiating through the threads on his hand.

Three zombies lunged forward while the rest withdrew. These three swelled up horrifically for an instant, looking like the dude from Big trouble in Little China.

Then they exploded, sending bone shrapnel covered in poisonous black flesh in every direction. The three detonations tore into the feral creatures, wounding or outright killing some of them. The wounded became easy prey for the remaining zombies.

In a matter of seconds, the twelve corpses were rising back to their feet.

That tactic had a net gain of nine bodies, Jeb thought as he watched it play out. Kite them into a concentrated formation, sacrifice a small number of zombies to cripple them, then mop up for a net profit.

Smart.

“Beat that,” Ron said, thumbing his nose as he posed with a cocky smirk.

Jeb had to wonder if the display gave Jessica second thoughts about deflecting the bronze spear sailing through the air toward the ginger necromancer.

Jessica whipped a hand out, something metal leaving her hand in a blur. A clang! sounded through the chamber right before the bronze-tipped bone spear clipped Ron’s leg and lodged itself in the stone beside him.

“Shit!” All of the necromancer’s swagger evaporated in an instant as he dropped to the ground, clapping his hand over the oozing cut in his leg.

The Death Knight placed itself between Ron and the figures in the distance.

The light was dim that far out, and all Jeb could make out was shifting movement and a glint of something shiny.

Oh shit!

Bronze spears started raining down on them like hail, and Jeb couched down small and made the ‘shield’ gesture with his arm, shoulder and head tucked in.

The shield popped a dome shape in front of him, and he crouched behind it, spears ricocheting off wildly.

When the hail passed, Jeb scanned the group to see if anyone was hurt.

Amanda and Brett weathered the attack behind their shields, and Jess managed to dodge all of the incoming projectiles.

Ron’s Death Knight was plucking spears out of its body with nonchalance, while Ron tried to stop the bleeding in his leg behind it.

“Amanda, get Ron!” Jeb shouted. The heavily armed healer lunged over to Ron, a spark of white light leaping out between them. Ron shivered for an instant as the flesh of his leg knitted.

“Ron, stop them from doing that again!” Jeb shouted as Jessica took shots at the enemy, seemingly choosing her targets with ease.

She must be able to see them.

“How far away are they?” Jeb asked as the zombies converged on the distant hill.

“About a hundred fifty feet,” Jessica said, sending an arrow hurtling toward the enemy cloaked in shadow.

Jeb pulled out the fireball wand and twisted the collar on the barrel until it rested just shy of the one-sixty mark.

“Fire in the hole!” Jeb warned, squeezing the trigger. Click.

BOOM!

“That made them think twice.” Jess said. “They’re pulling back – hold on a second – she whipped her bow up and shot something dark streaking through the air.

Jess’s eyes widened. Whatever she saw, she didn’t like it.

“Put a shield up!” she shouted, grabbing Jeb’s shoulder. “Cover us!”

Jeb didn’t question it.

He siphoned Myst out and made a dome of telekinetic force over the five of them.

Spatters of some kind of hot brownish liquid began raining down over them, sizzling as it boiled against the hardened air.

Nearby, a perforated leather bag struck the ground, oozing more bubbling goop.

Some kind of boiling oil attack? Jeb thought, peering at the bag. Boiling candied sugar could fuck up your day, if that’s what it was.

“They’re taking off,” Jess said, peering into the darkness.

“Let’s move back toward the entrance,” Jeb said, lifting the dome upward in one big section so they could duck out from under it without spilling any of the gunk on themselves. “I don’t like unexpected things.”

“Ugh, this shit smells,” Ron said, scowling as he ducked out of the shield, trying his best to avoid getting any of the cooling goop on him.

“Hold on,” Jessica said, cocking her head to the side. “I hear something coming.”

“What?”

“I don’t know, but it sounds like a lot of…” Jessica pointed into the distance, toward the dark roof of the cavern, where dots of light were beginning to show, like stars winking into life. A few at first, then more and more dots of light came to life on the ceiling, spreading outwards by the thousands as they detached from the ceiling in a cloud.

A swarm. The boiling goop was bait. That’s why it smells.

Jeb didn’t know which was worse: That the creatures that had ambushed them were clearly sapient and knew how to pick their battles, or that they now had to deal with a swarm of what he could only assume was less than friendly.

“Back to the entrance, double time! Watch your footing!” Jeb said, motioning for them to get moving toward the entrance.

Jeb set the range on his wand to two hundred feet and the explosion tore a chunk out of the swarm, but many more took their place as his companions rushed past him.

Unfortunately, these creatures were much faster than even a superhuman sprinter, closing the distance between them in a matter of seconds.

They were like…evil firefly bats with molten tummies. I’m not a biologist.

The vast majority of the swarm creatures collected around the area they’d just vacated, gnashing their mandibles against the rock with the goopy green stuff on it.

A few of them, though, they split off from the swarm and investigated the fleshy treats hustling away from them.

Jeb felt a pinch on the back of his neck for a heart-stopping instant before the creature and everything nearby was flung away from him.

In the empty moment following that, Jeb wove a shark cage of telekinetic force around him, with openings about an inch wide. No more biting the back of my neck.

The creatures were about the size of a football, and while they battered futilely against his cage, the rest of the party members had an up close and personal experience with the flying rats.

Jess was bleeding from dozens of small scratches across her body as she dragged Ron backward through the chamber. There was a black steel helmet covering her head, with a drape of interlocking plates partly down the back of her neck.

Ron was covering his head with his arms, while his death knight ineffectively swatted the swarming creatures out of the air in ones and twos.

Amanda and Brett were the least affected by the swarm, as they were decked out in the most complete sets of armor.

Brett ran up to Ron and shoved his shield into Ron’s hands, ordering him to cover himself before he picked Ron up like a piece of baggage and started running.

Jeb would have laughed at the bat-creature gnawing on the Soldier’s helmet if he had the breath to spare.

Jeb followed after them, using his shark cage as his own personal flying elevator.

Lower the range, Jeb thought as he set the range to the eighty foot minimum and fired the wand right into the center of the swarm.

“Fire in the hole!” Jeb said, covering his eyes.

BOOM!

The shark cage caught a spray of dead bodies against it, although a few parts came through the one inch holes and caught Jeb in the side. Nothing got through his armor, though, thank god. Dead bat-fireflies tumbled to the ground in droves, their ichor giving off the gentle sound of rain.

His ringing ears couldn’t hear it, though.

You have gained a level!

You are now level 37!

The swarm was much diminished, looking more like a small gnat cloud than a true horde. They were gradually losing interest in the humans. Whether it was because they were retreating in the face of danger, or simply gorged on their brothers and sisters, Jeb had no idea.

Jeb was patting himself on the back like an idiot when Amanda’s scream shook him out of it.

“BRETT!”

Jeb whipped his gaze around and saw Ron lying on the ground halfway to the tunnel, covering his face from the last stragglers with the shield while the death knight swatted them.

About four feet to the left of Ron, one of the lava pitfalls rippled.

Time stopped.

That fucking tentacle dragged Brett into the lava!

Jeb instantly dropped the shark cage and siphoned out all the Myst energy he could, dipping into his Core itself, until he couldn’t possibly draw any more.

Jeb shoved the Myst down into the pit of molten stone until he felt Brett’s Myst core resist his telekinesis like a baby kitten.

Jeb forced the resistance aside and hauled with everything he had.

Brett flew up out of the pit in an explosion of molten rock, three long tentacles wrapped around his waist, leg and neck. His armor was cherry red, but he’d only been in the lava a second or two… he might…

“JESS!”

There was a glowing hot creature beginning to surface in the pit, dragged to the surface by Jeb’s telekinesis. The thing was trying its damndest to pull their fighter back into the liquid hot stone. Jeb could make out an amorphous shape and an orange glowing beak moving back and forth, trying to reach the prey in its grasp.

Jess whipped past and severed the three tentacles in the blink of an eye, following that up with a thrown weapon to the creature’s head. It let out a plaintive screech and slid beneath the surface.

Meanwhile Jeb dropped Brett on the ground directly in front of Amanda and siphoned out two separate strands of Myst.

He grabbed opposite sides of Bret’s armor and peeled the cherry red armor off of the soldier. It was easier because of the heat.

The padding beneath the armor was charred black, and flaked away, the skin underneath that was angry red and burned off in places. His eyelids were mostly carbonized and burned away from where the visor in his helmet had let liquid stone through.

Amanda knelt beside her husband and channeled as much Myst through Brett as Jeb had ever seen her do.

An arc of White Myst crossed between her palm and Brett’s chest.

The soldier shuddered and gasped, his breath shuddering.

There was a pinch on Jeb’s scalp, followed by pain as one of the stragglers latched onto his head.

Jeb reached up and wrenched it off of him, tearing the football-sized creature’s mandibles off before tossing it aside. He felt the blood dripping through his hair.

“I’ll grab Brett,” Jeb said. “let’s go!”

Jeb reached out with split Myst and picked up himself and Brett. Jessica grabbed Ron in a fireman carry and Amanda followed along beside her husband.

They made it into the hallway and aimed for the entrance of the dungeon. As they passed by the first lava pit, Jeb gained a grim satisfaction when he heard the dull thump of his trap going off, spearing whatever creature was lying in wait for them under the rock.

A moment later, they were outside, panting desperately.

Jeb set Brett down and Amanda went over him carefully, paying special attention to her husband’s eyes.

She had somehow regrown the man’s eyelids. Maybe there’d been enough left of them that she was able to build on that…or maybe with enough power, she could grow back things that weren’t meant to grow back.

Jeb would have liked it if that were the case, but even so, Feet were a lot bigger and more complicated than eyelids.

“Brett, babe, can you see me?” She asked, her voice trembling as she pried his eyelids open and peered into them.

Brett’s eyes weren’t milky, clouded, or missing, but there was a possibility the healing had removed the signs of damage without repairing the nerve endings.

By way of response, the naked Soldier snaked his hand around the healer’s waist, behind her armored plates and pinched her butt.

Amanda yelped and barely stopped herself from smacking him.

“Yeah, I can see.” Brett said with a mischievous grin. “I’m honestly a lot more alive than I expected I would be a couple minutes ago.”

He sat up, but Amanda didn’t seem to want to leave him alone, asking how many fingers she was holding up with each eye and checking his naked body front to back.

His clothes were completely carbonized, sloughing off him little by little, revealing that goddamned underwear model six pack.

“Leave me be,” he said, giving her a swat. “There’re people in worse shape than me.”

“Get Jess first,” Ron said, leaning against the wall in a puddle, putting pressure on his leg. “She’s lost more blood than I have.”

Jeb touched the bloody scrape in his scalp, and while it was bleeding pretty good, it wasn’t dangerous, and not as bad as the cuts the other two had all over their upper bodies. He could afford to wait until Amanda got around to him.

“Ron, your idea worked.”

“Huh?” Ron grunted, glancing at Jeb.

“The healer is perfectly fine.” Jeb said, pointing at Amanda, who didn’t have a scratch on her. The woman took off her helmet and shook out her sweaty hair as she went back and forth patching them up.

“Oh yeah. Huh.”

“Let’s have a debrief, then go back to the camp and turn in for the night.” Jeb said.

They spent the next half an hour resting and discussing possible solutions to the dungeon. One was to station zombies with Mystic Triggers on them beside all of the lava pits and have them walk in circles around them until a tentacle dragged them in. When a large beak got within a certain distance of the trigger, it would explode violently.

For the swarm, Jeb figured he could make some custom triggers that would throw up a shark-cage over the entire group and give them time to take out the attackers. Ron’s tactic with the exploding zombies worked great for the caterpillars and golems.

All that was left were the spear-throwers.

“They looked like humanoid insects,” Jess said. “They were maybe six and half feet tall, with a coppery, shiny carapace.

Jeb had seen the occasional shine of reflected light, but it hadn’t been bright enough to identify them.

“I can make some bouncing betties out of pebbles and key them to six foot humanoid insects,” Jeb said. “If they’re as smart as we think they are, then seeding the main area with a couple hundred explosive pebbles should put the fear of god in ‘em, and make them think twice about moving through the main cavern.”

“That sounds like it’ll work. But we need to be sure they won’t go off near us if we get attacked.” Brett said. “I’m not interested in getting cut in half.”

“I’ll see what I can do,” Jeb said, nodding. That would require an if/and trigger, but the triggers were very smart, so he was fairly sure it could be done.

Amanda finally got to him, sending ice cold healing through his scalp as it knitted itself together.

Jeb sighed in relief as the constant sting let off.

“Let’s head back to camp,” Jeb said, patting the dried blood in his hair. “Let’s clean up and prep for another run.”

“Why are we going into the dungeon again?” Amanda asked. “Brett almost died.”

“Because it’s there?” Ron said with a shrug.

“Because it has something we need to get out of here,” Jeb clarified the mission statement for everyone. “This whole place has been laid out like a sadistic death game. Bosses and dungeons have been dropping items we need to survive, and at the same time the Safe Zones went down, this dungeon just happens to show up? It can’t be a coincidence.

“And if we do it right, today’s trip will have been the most dangerous one. We’re gonna recover for a day, then systematically empty out that cave system. There’s a good chance it’ll have something we need.”

Amanda frowned but she nodded. The alternative was forming a little family and living the rest of their lives on the side of mount doom.

It was an option. They had food, water and shelter.

It just wasn’t an option any of them wanted to take, yet.

***Later***

Jeb clomped back to the campsite, and immediately noticed something was wrong. Casey was sitting by the fire, nursing her baby under a blanket, humming to her as she did.

That wasn’t what was wrong. There were scuff marks in the dirt; size ten boots. There was a pile of extra scarabs shells on the ground and the ‘lobster tank’ was far emptier than it had been when they’d left.

“Anything happen while we were gone?” Jeb asked.

“Nope,” Casey answered with a smile. “We’ve been fine all day.”

Jeb saw motion out of the corner of his eyes, and glanced over to see the mannequin motioning for his attention. It held up three fingers, made walking motions toward the pot of food, then shook its fist, pointing to the northeast.

Three men came, ate some food and we scared them off? Jeb thought. He glanced back to Casey and sighed.

She probably had the teenage mindset where she had to handle all her problems by herself in order to be ‘an adult’. Sadly this mindset Included not telling them about possible threats, because the adults might step in and treat her like a child.

“Casey, if something important happens, you’d let us know about it, right? It would be the ‘adult’ thing to do.” Jeb said, sitting down beside the pot and spearing some meat with the nearby fork.

Casey gave him a deer-in-headlights look, her gaze flickering to Jess, who was already tracking the direction of the footprints toward the northeast.

“Some guys dropped by, I gave them some food and then sent them that way. They used to be on Eddie’s crew, but they were very well behaved after Mike talked to them.”

Mike kicked his heels on Casey’s shoulder, nodding.

At the mention of Eddie’s crew, Jess’s lips peeled back from her teeth in a snarl. It was only a moment, but Jeb caught it.

“Don’t kill them, please,” Jeb said.

“You got a reason I shouldn’t?” Jess demanded.

He glanced over at their healer, whose eyes were widening, then back to Jess.

The assassin got his meaning. “Alright. I’m not gonna kill them,” She said. “but if they attack us, I’m putting them down.”

“You can’t –“

“Amanda,” Brett said, putting a gentle hand on his wife’s shoulder. “If someone tries to hurt us, and we give them a slap on the wrist and send them on their way, there’s a good chance they’ll try again, forearmed with knowledge from the first fight, and the belief we’ll go easy on them if we win again. That kind of thinking could get some, or all of us, killed.”

“Can’t we just take their weapons and send them away?”

“That’s basically killing them, except we feel better about it.” Brett said with a shrug.

“I don’t think it’ll come to that,” Jeb said. “We outnumber them and they know me and Jess beat Eddie. They don’t want to die. They’re a lot more likely to ask to join us or just avoid us outright.”

Jessica didn’t seem to like the sound of that, but she didn’t say anything.

“What if Eddie comes back?” Amanda asked.

“Then he’ll die.” Jeb said with a shrug. “We can’t afford to take it easy on someone who comes back for more. Like Brett said, that will get some of us killed.”

“In any case, I’m gonna need to work on the traps for the next dungeon run, I’ll start with the bouncing betties. I’ll put a few of them up around the camp in case they decide to sneak back in the middle of the night.”

“I’ll be shoring up Myst. Need to rebuild my store for more zombos.” Ron said.

“I spent a lot too,” Amanda nodded.

“I’ll fix our gear and work on making my Core,” Brett said.

“I’ll confirm the three stooge’s location and…not kill them.” Jessica said.

Once the plan for the night was decided, they settled down for dinner in the fading light of the sun. For the nightly story, Jeb paraphrased the plot of Fight Club as best he could, with help from Brett and Ron.

Brett played Tyler Durden, because of his model body, while Ron played the narrator, and Jeb shifted between roles, trying to keep the story flowing as smoothly as possible.

By the end of the night it had devolved into pure silliness, but the girls seemed to love every second of it. The comradery and the sound of women laughing did a lot to ease Jeb’s mind. Even Jess broke a smile a couple times.

After dinner, they broke off to their respective tasks. Brett retired into the cave to snooze and try to form his core. Ron sat cross-legged in front of the fire beside Amanda, while Jess stalked off into the darkness.

Jeb, in the meantime, tried to figure out his ‘bouncing betty’ design.

The first step was to ensure he could make a safety mechanism. The if/and statement.

If I am holding this rock, and no other person is within twenty feet, the rock will pop up.

Mystic trigger

Jeb held the rock in his hand then took a few paces away from the fire. The moment he was twenty feet away from the closest person, the rock popped up out of his hand.

Success. Now the hard part.

Jeb’s spell didn’t inherently know what direction was up or down when it fired. That meant he had to make something that could orient itself. At first he’d thought of a bobber, but that was too complicated. Eventually he stumbled on the idea of a bop bag.

Like one of those clown punching bags that kids punch that always right themselves.

All he had to do was make a sphere and hollow out one side of it, the sphere would always orient itself with the heavier side down.

Of course it wouldn’t have worked for his ejector seats, because they were being carried by a person, but for making bouncing bettys? Hell yeah, it worked.

In his furnace, Jeb took a large rock and melted it, then squished it down and stamped out sixteen hundred identical thumb-sized spheres. Once that was done, he formed sixteen hundred needles connected to a press and injected a little bubble of air into the top of each of the glassy pebbles with some help from Casey’s mannequin.

Once that was done, Jeb just had to wait for the glass to slowly cool inside the furnace, to limit the amount of fracturing.

Somewhere during that time, Amanda slipped away from the rest of the group, and a few minutes later, they started hearing the sounds of passionate lovemaking coming from the cave.

It started quiet, barely noticeable at first, but eventually the grunting, slapping and moaning were pretty much the only thing the three of them could hear as they sat around the fire.

Jeb ignored it, too focused on mass producing his bouncing betties. If he let them experience temperature shock, he might even lose the whole batch.

Ron listened to the increasingly loud noises coming from the cave, staring at the entrance for a good ten minutes before he stood.

“…I gotta go take care of something,” Ron said, walking off into the darkness with his Death Knight as backup.

Casey scrunched up her nose. “Why are they doing that?” she whispered to Jeb.

“Brett almost died.” Jeb whispered back with a shrug. “Almost dying makes people horny.”

Casey blinked at him disbelievingly.

“I didn’t write the rules for human biology,” Jeb whispered.

After another couple minutes, the sounds came to a climax, and Brett walked out of the cave with a shirt wrapped around his waist. He stooped over to grab a water bottle and drank nearly the entire thing before heaving a huge sigh.

“Goddamn, that hits the spot.” He glanced at Jeb and thumbed over his shoulder. “You wanna finish her off?”

“I’ll take a rain check.” Jeb replied.

Brett frowned. “Why?”

“As long as I’m the leader of the group, I can’t afford to.”

“What does that mean?”

“Some day, something I tell you to do might get you hurt. I can’t afford Amanda to even have the shadow of a doubt that it could be because I caught feelings.”

Jeb shook his head.

“It’s too dangerous for any of us to have a falling out right now…but as soon as we’re out of the Tutorial and someplace safe, I will absolutely wreck your wife.”

Brett chuckled. “Alright, rain check.” He took another swig of water and walked back into the cave.

The noises resumed.

Casey stared at Jeb like she’d just seen some eldritch horror that had permanently scarred her mind.

“What, should I have said never?” Jeb asked. “Amanda’s smoking hot.”

“But they’re…how…” Casey finally gave up, shaking her head. “I don’t get it.”

“You don’t have to. Most people can’t separate sex and love until they’re well into their thirties,” Jeb said, turning back to his project. “Sometimes never.”

The decision not to get laid rankled, but it was the right one to sidestep unnecessary drama.

I might take a page from Ron’s book and work out my issues outside the camp.

A while later, Jeb took the first of his bouncing betties out of the furnace and tossed it onto the ground. The spherical glassy stone bounced and rolled for a moment, then stopped with the bubble facing up. Jeb repeated this test with a handful of about a dozen of them, and was pleased to note that they landed bubble up nearly every time, and even when they weren’t bubble up, they were still bubble-mostly-up.

Perfect.

Then Jeb went about putting a Mystic Trigger on each and every one of the little marbles, creating an If/and statement.

Mystic Trigger

If there is a weapon-wielding creature within two feet of the marble and none of Jeb’s group* is within fifty-two feet, whirling fifty-foot blades will appear three feet above, turning everything inside their range into mulch.

Jeb’s group* includes Jeb, Jessica, Ron, Brett, Amanda, Casey, Casey the third...and Smartass.

There were a few issues, such as the marble having a distinctive shape and not being hidden underground.

The enemy would most likely figure out a way to deal with them after the first handful of encounters.

But until then, they would give Jeb’s group a huge tactical advantage. And they only needed to win once.

Jeb kept weaving Mystic triggers, moving the marbles from the unfinished bag to the finished bag as he went. By the time he was too tired to continue, he’d finished a good three hundred of them.

Before he went to bed, he tossed a couple handfuls into the barren slopes surrounding the camp.

Just in case Eddie’s goons really are that stupid.

***The entrance to the dungeon***

A copper-covered claw scratched stone, taking an uncertain first step into the moonlight as the creatures entered the outside world for the first time in their history.

The copper-carapaced hunters crouched low as they tested the air, following the strange scent of the pale, soft creatures.

The lead hunter hesitated for just an instant before it padded silently out onto the mountainside. Behind him, dozens, hundreds more coppery hunters spilled out of the dungeon into the starry night, silent as the grave .

It was finally dark enough to see.

Chapter 19: When in doubt, sucker punch

Tom, Dick and Harry sat around their meager campfire staring at the flames.

“I would give my left nut for a big mac right now,” Harry said.

“I would give your left nut too.” Dick said, nodding before Harry punched him in the shoulder.

“We need to ask them if we can join,” Tom said, staring into the fire.

“What? Team up with those assholes? You want a maid outfit so you can take care of the baby while the rest of them go get more levels?” Dick said, scoffing at him. “All we have to do is get more levels, get stronger than them, and take what we want. That Casey chick’s pretty hot without the baby bump. I could get some milk straight from the tap, if you know what I mean.”

Harry chuckled appreciatively and Tom once again considered abandoning the two and heading out on his own.

‘Getting stronger’ was definitely possible. Killing creatures led to levels, which led to more power. But even with that in mind, those people were surely doing the same thing, and there were obviously more of them. Tom had made out five places to sit around the campfire.

If even the teen girl could send them packing, what hope did they have against all of them? And what if they had the monster who killed Eddie? Eddie had been practically fucking untouchable. Why on earth did these idiots think the chances of that guy still being alive were negligible?

He hadn’t seen Jessica’s corpse at the old safe-zone, either. She must’ve gotten away, and she’d killed four of them, severely wounded and weaponless.

Tom had no idea where they were getting this confidence from.

Idiot confidence, perhaps.

Fuck, I never should’ve joined Eddie’s crew. As far as Tom could tell, if he wanted to survive, now was the time to swallow his pride and start kissing feet and keep kissing them until they shined.

Yeah. That’s what I’ll do. Tomorrow, I’ll ditch these guys, toss my weapons aside and go over to their camp with my hands up. Throw myself on their mercy.

Crunch!

Crunch?

There was a tickle in Tom’s throat, and he coughed a bit, a chunk of something working its way up his trachea.

I smell blood. That’s weird.

He felt a rapidly growing itch in his solar plexus, and glanced down to see a bronze spear jutting out of his chest, buried partway into the ground in front of him.

Bronze? Like that Troy movie? Tom thought, confused as his muscles grew weak, slumping him over on his side. He felt something filling his throat and he tried to cough again, sending a spray of blood out of his mouth into the dust in front of him.

He could hear noises, and shouting, but he couldn’t make out the words.

Tom’s brain experienced a sudden, horrifying realization as the world around him began to dim.

Oh god, I think I’m….

***The Mannequin***

The mannequin didn’t have a name, but that was fine. He didn’t particularly want or need one. He’d been custom built and awakened for one singular task. That was to keep Casey and by extension her daughter, as safe as possible.

Names didn’t particularly help with that goal. Everything he did was viewed through the lens of ‘how beneficial is this to Casey’s survival?’.

He didn’t need to eat or sleep. He saw just fine somehow, despite not having eyes like the humans. He’d never really stopped to consider how he knew what all these things were, or what they meant. He just knew them.

An adult level intellect and memories, imprinted wholesale on a block of wood. The How didn’t really matter, and the Why was already baked in. The mannequin was too busy to suffer from existential crises. It had Ikigai. Fucktons of Ikigai.

Right now, that meant creeping around the perimeter with his brother…or sister? Didn’t matter. They were maintaining low profiles on opposite sides of the camp, moving slug-slow, keeping watch on the darkness for anything out of the ordinary.

He would have made a ghillie suit if there had been any shrubs, but the bare mountain left them completely exposed, so unfortunately whatever they saw would see them back. Their best camouflage was to act like lifeless pieces of wood.

It worked with the three stooges.

Without warning, a bronze spear fell out of the sky and drove itself through his chest, aided by an Ability of some kind, no doubt.

The mannequin’s thoughts grew fuzzy. It was hard to think with a spear through his core. Still, even with this confusion going on, one question was raised above all others.

How can I benefit Casey’s survival?

Make noise. Waken other defenders.

The Mannequin lurched to its feet, slamming its blade against its own wooden forearm.

Clang! Clang! Clang!

Another spear buried itself in the mannequin's chest, tearing him in half.

“Everybody Up! Who’s in the cave? sound off!” The mannequin was pleased to hear the other humans awaken before its consciousness ceased existing.

***Jebediah Trapper***

Jeb’s chest was being crushed by a thick metal beam, pressing him painfully into his hard G.I. mattress. He glanced to his side and saw Tyler’s feet behind all that collapsed debris, out in the hallway, where he’d been coming back from the head.

At least he didn’t get hurt, Jeb thought, his vision darkening as the metal beam collapsed his heart and lungs.

“FFUCK!” Tyler shouted, his left hand bleeding as he picked up a piece of jagged metal and heaved it aside.

“Hold on, man, I’m getting you out of there,” Tyler shouted, and Jeb could see the man’s hand reach down and grab the beam on his chest. “You’re gonna be okay, I promised!” The blood from Tyler’s hand dripped onto the wound, and Jeb felt…something open inside him.

No scion of mine is going to accept what something as petty as fate has decided for them. Use it.

No. No, this didn’t happen. I survived. Tyler was in the room! I SURVIVED.

Jeb tried to trace the scar on his palm, but his thumb failed to find the reassuring proof of his attempts to save Tyler.

Use the promise.

NO!

CLANG! CLANG! CLANG! Tyler began slamming against the beam, moving it ever so slightly off Jeb’s chest, but the damage was done. He was going to die.

No, this is wrong! This isn’t what happened!

Take his FATE!

Jeb lunged up, his eyes wide open, but seeing nothing. He could feel the sweat rolling down his body as he gasped in a desperate lungful of air.

Right, we’re in the cave.

When his vision adapted, he could see Casey’s elbow was digging into his chest. Probably what had started the dream. He could feel Smartass sleeping on his hair. It was starting to get unkempt from lack of scissors.

Clang! Clang! Clang!

Jeb turned cold. Am I still dreaming? He fingered the scar, finding the reassuring lump on his palm.

No! Real noise! Real noise bad!

Jeb instantly leapt up from his cubby in the corner of the hollowed out cave, startling Casey awake.

“Everybody up! Who’s in the cave? sound off!”

“Amanda.”

“Brett.”

“Casey.”

…

“Ron here,” Ron said when Jessica failed to speak.

“Where’s Jessica?”

“She was still out when I went to bed,” Ron said, yawning.

“Shit,” Jeb drew Myst out of his Core and wrapped himself in a bubble before ducking his head outside.

“She’s probably just banging on some armor out there or something,” Ron said, rubbing his eyes.

Jeb spotted the two mannequins, perforated by bronze spears and completely immobile.

Nope. Definitely not Jessica.

Jeb jerked his head back just in time for a bronze spear to break through the bubble and sink through a foot of solid stone beside him.

Okay, no way in hell bronze can do that.

If we step outside, we get perforated. If we let them approach from downslope, they’ll be able to throw straight into the cave, and our shield isn’t gonna stop throws that strong.

I might be able to fly out fast enough to avoid getting hit, but I’d be a sitting duck after that.

What we need are some disposable mooks.

Jeb glanced over at Casey, a downright vicious idea bubbling to the surface.

***Ch’goth, Master of the Hunt, level 32***

The huntmaster crept closer to the cave entrance, where the evidence of the fleshy creatures was strewn about the ground.

Their nonliving sentinels had been no challenge at all, but the creatures had already demonstrated that they were cunning and resilient, so he was not taking any chances. They were slowly advancing on the sides of the cave, spears at the ready.

The huntmaster had considered going downslope to throw directly into the cave, but he preferred to keep the high ground and slowly strangle off their ability to escape, rather than pursue that limited advantage.

No, they would throw a javelin every time one of the creatures ducked a head out, until they were mere feet away from the entrance, then they would toss in a choke-smoke bag to take the fight out of them before finishing the hunt.

Hunting was never a glorious competition between equal parties. It was brutal and unfair. And that was just the way Ch’goth preferred it.

He felt a pulse of Myst from something beside his foot, and time slowed down.

SHHHH!

Blades of Myst manifested all around him, whipping toward him from both directions at an obscene speed.

In that fraction of a second, Ch’goth’s mind was able to map the trajectory of all of the blades. Using his spear as leverage, Ch’goth jumped, tucking his arms and legs into the tiny pocket of safety as best he could.

The sound of tearing flesh filled Ch’goth’s ears as those around him too slow to react were torn into large chunks of quivering flesh, their natural armor shredded.

He fell to the ground, burning pain spreading from his right foot. His prized spear toppled to the ground beside him in pieces.

Ch’goth gave a trumpet of pain as he realized he hadn’t been able to tuck all of his foot inside the pocket of safety.

He pushed himself up and glanced backwards. No less than thirty warriors had been lost to the vicious trap.

“Run, NOW!” Ch’goth shouted through the pain. His warriors nodded and began running without hesitation. He was proud of their training.

A thought occurred to Ch’goth, and he looked at where he had felt the pulse of Myst. There was an unnaturally round glass marble made of crude opaque glass.

“Beware!” Ch’goth shouted, picking up the marble and tossing it to his warriors. The rearmost S’ketchan turned back and snatched the marble out of the air with a nod before rejoining the pack, leaving Ch’goth alone with the corpses of his hunters.

He turned back to the cave and spotted a brilliant light emerge from the front, rising into the air in a spectacular display.

“Haha! Look at my Glory and despair, heathens!”

Ch’goth couldn’t understand what the creature was saying. It was a garbled mess of guttural noises.

It looked vaguely S’ketchan, with two arms and two legs, but it lacked the smooth, attractive natural copper armor. Its muscles were clearly on display, reminding him of some kind of skinned corpse that moved.

It also had some kind of strange wings on its back, and a fiery length of burning metal in its hand.

It was so bright and attention-grabbing, that Ch’goth didn’t notice the dark little marbles streaming out of the cave, moving under their own power.

***Jeb***

Jeb took a chance and ducked his head out while Mike acted as a flare.

The creatures were….retreating. There was a semicircular swath of chunked corpses near the edge of the camp, where he’d tossed the betties the night before.

Huh. I guess my evil plan wasn’t necessary.

Still gonna do it, though.

“They’re running away!” Amanda said, poking her head out from behind Jeb. “One of them’s still alive!”

“Amanda, what the hell are you –“Jeb tried to put a hand in front of her to keep her inside the safety of the cave, but she was a lot stronger than him.

The healer broke out into the open and Jeb began spinning up the old Myst engine. He needed to be able to ward off a spear and pull her out of the way if necessary.

“Brett!?” Jeb demanded as the soldier sprinted past him, carrying the heavy shield they kept to seal the cave entrance.

“I know!” Brett shouted with a grin. “Why do you think I married her?”

Damnit, Jeb thought, running out after them, slowed by his pegleg

He ran out into the field through the jagged rocky terrain wearing nothing but his briefs. Brett ran up to where Amanda was approaching the wounded copper-skinned insect creature and interposed himself and the heavy shield between her and the retreating creatures

The coppery monster hissed and spit at her, trying to hop up to one foot and take a swipe when she got close.

Amanda rushed forward and physically overpowered the creature, pressing it to the ground as a spark of white Myst leapt between them.

The creature’s wound immediately sealed itself off, and its struggle intensified, biting Amanda in the process.

The healer pushed herself away from the monster, running a hand over the bite mark, the wound disappearing as she did.

The creature hopped away from her, before it’s head cocked in obvious confusion. It glanced down at its leg, then over to Amanda.

Amanda held her hands up in a placating gesture, slowly backing away from it.

“It’s okay,” She said. “I don’t want to hurt you. We don’t have to fight.”

It studied her for a moment, before glancing around, noticing Jeb and Brett facing it.

It gave a soft hiss, and slowly bent down to pick up a nearby spear that hadn’t been shredded.

Jeb tensed, prepared to turn the creature into swiss cheese, but it simply rested its weight on the shaft of the spear, studying them.

Slowly, the creature reached into the pouch on its waist and retrieved something small and shiny.

It was a strange-looking tool, composed of a bronze handle that widened out to a wide, flat knob at the base, that narrowed down to where a crimson red gemstone was set at the tip.

It looked like a chisel with a ruby set at the tip.

Actually, I think that might be exactly what it is.

The creature tossed the strange tool to Amanda before turning away, using his spear as a crutch.

“Did you just Ghibli-princess a monster?” Ron asked from the entrance of the cave.

“See?” Amanda said, turning to Jeb, the ruby-studded needle in her hand. “They can be reasoned with. If we can start up some kind of dialogue, we shouldn’t have to kill them.”

“Huh…” Jeb said, crossing his arms. “I probably shouldn’t have made all those killbots, then.”

“You did what now?”

***

***

This is bop betty leader to bop betty squadron, I have a visual.

The thumb-sized marble wiggled its air bubble at the others, the only way of communicating that they had. They’d figured out a language fast enough, though.

Their line of sight was typically awful, being as low to the ground as they were, it was rare that they were able to make visual contact with their prey. In this case though, Bop Betty leader was on top of a small swell of ston, no bigger than a man’s foot. it afforded him a better view of the surroundings than the fifty-four marbles rolling around him.

The enormous entrance to the cavern was looming in front of the bop-betty, approximately fifty feet away. Standing guard at the entrance were two creatures that had tried a night raid on Casey.

That was unacceptable.

Bop Betty leader, confirm visual. Sending in Bop Betty five four.

This is Bop Betty twenty-four, starting my approach.

The glassy marble began rolling forward, nearly undetectable in the dim light. Their stealth mission was guaranteed to succeed due to their small size and the poor ambient light.

Or so they thought.

Once Bop Betty twenty four was within fifteen feet of the creatures, they noticed, reacting violently, throwing spears at Twenty-four.

I’m getting a lot of enemy fire here! Twenty-four signed as he hopped from side to side, sprays of stone shrapnel peppering his sides as spears missed him by inches.

Bop Betty leader watched the marble put himself into high gear now that the stealth aspect was blown. They couldn’t afford to let these creatures report to the rest of their ilk.

Twenty-four spun rapidly and blasted forward, popped up into the air at the two and a half foot mark, bubble pointing straight up as he sailed through the air.

FOR CASEY!!!

A fraction of a second later, the delicate spellwork inside the marble keeping Twenty-four alive fizzled out as the powerful Mystic trigger erupted out of him.

Massive telekinetic blades manifested above him and turned the two enemy guards to quivering chunks. Large gouges were dug out of the wall where the blades impacted the stone face of the mountain.

The marble clinked to the ground, lifeless. There simply hadn’t been enough time and body mass in the marbles to imbue them with resilient life like the golem guards, and as a result, the enchantment keeping each of them alive and moving was whisper-thin.

None of them railed against the cruel fate of such a limited existence, though. They were proud to be doing what had to be done to keep Casey safe: striking back before the enemy organized a defense.

A brave man. A moment of silence for Twenty-four. Salute!

The bop bettys turned their bubbles toward the motionless marble in the midst of the carnage. They held this pose for a solid five seconds.

All right, you marbles, we know this is a one way trip now! Sear every moment into your SOUL and take as many of these bastards to hell with you as you can! They tried to hunt our mother!

The Betties cheered and streamed forward into the enormous entrance, ignoring the sweltering heat of the dungeon as they tracked the strange copper creatures back to their source.

***

“This is horrible…”  Amanda gasped, scanning the scene of the slaughter. Shelters made of carefully melted together stone dotted the new cavern, creating a circle of stone igloos, at least a hundred.

The stone huts were torn to shreds, toppled to the ground without exception, huge gouges taken out of their sides.

The ground was covered in the bodies of copper-skinned creatures in various states of dismemberment. Some of the luckier ones only seemed to be missing an arm or a leg, while others were horrifically carved into chunks.

In the center of most of these piles of dead bodies was a single black marble with a bubble facing up.

“Is this what you meant!?” Amanda demanded, rounding on Jeb. She pointed at an obvious child, its body was over a foot shorter than the other bipedal creatures, its form split in two. “They’re people!”

“They tried to kill us. Twice.” Jessica retorted. “Now they’re not.”

Ron and Brett looked uncomfortable.

“The decision was made in a cave under threat of death,” Jeb said, stepping between the two of them, facing Amanda. “I didn’t know it would be this effective, and I’d do it differently if I could, but we can’t undo this.” he motioned to the carnage.

Jess snorted behind him.

Amanda glared at him, her eyes burning behind her visor.

“You created autonomous drones capable of finding and killing people with no human involvement. You can’t tell me you didn’t know that was a war crime.”

“It wasn’t war,” Jeb muttered, scanning the desolate village. “It was hunting.” He glanced back up to Amanda. “They weren’t trying to capture us, interrogate us or anything of that nature. They were hunting us. Plain and simple.”

Jeb pointed to a corner of the village, where one of Eddie’s men sat, half-butchered.

Amanda stared at the corpse, jaw hanging open.

“It’s never gonna be easy,” Brett said, gently pulling his wife closer before her back started shaking.

Jeb heard a quiet groan behind him and spotted Jess rolling her eyes,

Damnit, this group is hanging on by a thread. I need to defuse the situation and separate Amanda from the glaring reality, give her some time to cool down. I should talk to Jess about not antagonizing the healer, too.

“Let’s push on,” Jeb said. “Hanging out here isn’t doing anyone any good.”

Beyond the ruined village was a tunnel winding down deeper into the mountain. They were experts at bypassing the murderholes by now, and Jeb had enough trapped rocks to keep the lava squids at bay.

With Ron’s zombies made from native ingredients, they were able to withstand the heat and act as a buffer between the worst the dungeon had to offer and themselves.

Ron’s Mystic Taxidermist Class was a C rank class that he chose because it gave him the ability to repair and redesign corpses at will, in exchange for Myst. In short, the synergy with his Core was well worth taking the lower ranked class.

He’d floated the idea of stitching the useful parts of the copper-skinned villagers to his giant caterpillar zombies, but Jeb had quietly taken him aside and explained the need to avoid Amanda losing her shit and abandoning them.

If Amanda left, Brett would obviously go too, then they would be down a frontliner and a healer.

Jeb also found time while Brett and Amanda were holding against a line of slow golems up front to single Jess out for a little talk. The Assassin was standoffish, but Jeb pointed out that if she was cold enough to kill people without remorse, she should at least be cold enough to pretend she wasn’t into it, if it gave her an advantage.

In this case, less friction with the group and access to life-saving treatment.

She seemed to be considering it before Jeb ducked back to the others.

They dispatched the fire golems and worked their way down to the bottom of the dungeon, where the boss was waiting for them.

They stepped into a large cavern, not quite as big as the first one in the entrance, but big enough to hold a prom in.

The chamber was round, with flat tiled stones with jagged edges composing the floor, lines of bright red showed at seams where hot magma peered through.

In the center of the chamber was a crystalline heart, with black stone underneath the semi-transparent quartz. Massive crystal tubes rose up into the ceiling and floor.

Wrapped around the heart was…something that didn’t belong.

It looked like one of the lamprey-dragons that came out of the World tortoise by the thousands, except much, much, bigger and scalier looking, as though they were looking at an adult, and the others were babies.

Its jaws were clamped around the base of one of the oversized veins, seemingly content to greedily suck on the quartz. As they approached, a single orange eye as big as a melon slid open, peering at them from twenty feet above.

It watched them stop in place, but didn’t move.

“The fuck is that?” Ron muttered.

“Before we get started…Anybody wanna try to solo that thing for the Accolade?” Jeb asked out of politeness.

Nobody stepped up. Jess looked tempted, but she seemingly measured the length of her sword against the depth of the creature’s scales and thought better of it.

“Normally I’m a thrill seeker,” Bret said, waving a hand. “But that thing could use me to pick its teeth. It’s all yours.”

“Alright,” Jeb said, rolling up his sleeves. “Time to kick this thing’s ass…in a half hour or so.”

Jeb sat down cross-legged on the stone floor and opened his bag of untrapped marbles and started prepping for the fight.

It’s not a ‘fight’, it’s hunting. If the creature didn’t wanna leave its perch and come to them immediately, it only had itself to blame when Jeb used his big monkey brain to tip the odds in his favor.

He took the marbles and gave them packets of telekinetic force that would spear upward if the monster were directly above them –and Jeb wasn’t –, then a moment later, tug it back down and hold it to the ground as tightly as possible.

He mixed them up, making some into grabbers, some into blades, and other into spears. He had no idea which ones would work, if any of them. That creature’s scales looked tough.

In addition to the traps on the marbles, he put extra triggers on his own body:

1.       If he was over 50% surrounded by mouth, then he would explode while forming a protective bubble.

2.       If he was in a stomach of any kind, he would explode.

3.       If he lost consciousness, a bail-out would occur that flung him in the general direction of the entrance.

4.       With the creature’s hard scales in mind, Jeb created and bound several ‘penetrator’ fingergun shots to both index fingers. It worked by battering several dozen shots in the same spot within milliseconds of each other. Simple. They were labeled ‘Pen 1’ through ‘Pen 10’. Sadly no Pen15.

5.       Jeb re-upped all of his previous triggers. His Core had grown since the first list of triggers, and they were nowhere near what he could do now.

Very carefully, Jeb pried his second cleaning wand apart and removed the Annihilation Lens, pocketing the filter.

There’s gotta be a better way of using this than just blowing it up.

The lens was tiny, and only capable of using the smallest amount of Myst before it was overloaded.

In addition, the shape of the lens was heavily concave, scattering all the Myst that came through to the four winds. It made it really hard to use it as a weapon.

Which is the point, I suppose. Wait a minute.

Jeb opened the lid on his fire-fly lantern and inspected the grain-sized three-layer lens sandwiches and compared them to the annihilation lens about as big as the tip of his pinky.

Muahahahahahah! Jeb swallowed the maniacal laughter as another genocidal idea bubbled to the surface.

“I’ve got an idea.” Jeb said, musing. “Can we sit down in the tunnel for an hour or so? We might not even need to fight this thing.”

Over the course of half an hour, Jeb performed surgery on the lantern and annihilation lens, being very careful not to get any Myst near it while he was working on it. He swapped out the Fire lens in the Fire/Fly/Control sandwich for a tiny, grain sized slice of annihilation lens carved off of the pinky-tip chunk.

It was delicate, cramp-inducing work, and the heat of the cave system made his ass swampy as all hell, but Jeb was confident it would be worth it in the end.

Jeb delicately lowered the myst lens sandwiches back into their slots and carefully closed the casing overtop them, making damn sure the tiny Myst capacitor was in exactly the right spot and nothing was out of place as he did so. If this thing blew up, he’d lose a hand…if he was lucky.

The brass lid of the lantern squeaked into place, and everything looked like it was back to normal.

“Stand back a minute,” Jeb said, reaching out and touching the handle with his least-favorite hand.

Nothing happened.

A moment later, the capacitor clicked and three beautiful black butterflies with fluorescent blue in their wings manifested inside the lantern.

Jeb carefully opened the door of the lantern and directed the butterflies out.

Responding to his desires, the beautiful creatures fluttered out into the air and hovered far away, near the ceiling.

“Public safety announcement,” Jeb said, staring at the three fluttering creatures. “Do not touch the butterflies.”

“What are they supposed to do?” Jess asked, a brow raised.

“Well, the previous ones blew themselves up and lit stuff on fire…so I assume these will…make things not exist anymore? Let’s test it.”

Jeb sent the now-six butterflies to the opposite end of the hall, instructing them to do their thing on the wall.

The creatures landed deceptively gently against the surface of the wall, then the light around them warped for a fraction of a second before they vanished, leaving a divot about the size of a golf ball in the wall.

Six golf-ball sized holes in solid stone. No muss, no fuss.

Very interesting.

“That’s it?” Ron asked, seemingly a little disappointed.

“This thing can make thousands of them,” Jeb said, holding up the lantern to show Ron the next batch had already spawned, gently fluttering their wings inside the lantern.

“Oh, shit.” Ron said, eyes widening.

Jeb tried to read the description on the lantern, but he got nothing. Maybe it hasn’t been named yet.

“Anybody wanna do the honors and name this thing?” Jeb asked. “I’m terrible with names. I keep thinking ‘death butterfly’ but it sounds like a women’s metal band.”

“Beautiful Revenge.” Jess said with a smile.

“Oh come on, that seems like it would be on the cover of a-“

Name accepted.

Beautiful Revenge (Rare)

The second original by the Human Mystic Trapsmith, Jebediah

Trapper, this adaptation of a quaint Krokker design is a testament to the malicious ingenuity of Humans, converting household objects into weapons.

The Beautiful Revenge drains 5 Nitsu of Myst every four seconds, creating three Void Butterflies under control of the user. The lantern can hold fifteen of these creatures before it stops drawing Myst.

The strength of this design is the rock-bottom Myst requirement, as well as the damage that bypasses Body and resistances. The weakness is that butterflies aren’t particularly fast, so it will struggle against speedier enemies.

“You know how you can make an I.E.D. out of fertilizer? The same concept applies.” –Jebediah Trapper

This is perfect.

“Let’s hunt.” Jeb said, directing the six butterflies up into the air.

“Alright,” Jess said, rolling up her sleeves.

“Oh, no, not right now,” Jeb said, directing the next three to join the growing swarm. “We need some time to make an entrance.”

***Lagross, the Suppressor***

The tiny creatures ducked their heads in and gazed in awe upon Lagross. They must have decided to keep their pitiful lives, because less than a minute later they scurried away.

They were of no concern to Lagross. Only feeding mattered. It still remembered that distant time long ago, when its brethren charged through titan’s halls, dying in droves.

Lagross had been slippery, and clever, flying above the battle, slipping through cracks in the rock until it finally came upon the heart. After that, Lagross did what came naturally: He feasted.

That was…So many years ago. Lagross hadn’t even been particularly conscious back then. Even now, he was dominated by his base instincts: Feed, and Protect. Despite having grown in intelligence, he didn’t feel unsatisfied with his simple task.

He was doing as he was meant to do.

He would drain the Titan, keep it asleep, and he would not allow any of the fiery ones to approach his feeding spot. They had long since stopped trying.

Lagross closed his colossal eye, going back to sleep as he nursed upon the titan’s nourishing lifeblood. It’s sense of time began to stretch into a sleep-state, spinning faster and faster as his consciousness waned.

Ow.

Ow.

OW!?

Lagross opened his eye and spotted a fluttering black…something, an instant before a chunk was hollowed out of his pupil.

PAIN!

***Jeb***

The void butterflies were silent and nearly weightless, able to crowd around the monstrous creature and stand upon its thick scales without waking it.

Thousands upon thousands of butterflies swarmed around the creature, looking for a place to land and deliver their payload of annihilation Myst. At first, the creature didn’t even wake up, unable to feel the holes cut out of its thick scales.

Eventually that changed when they began carving away flesh.

The creature’s eyes snapped open, only to be blinded by the butterflies crowding its face.

It gave a honk like a fifty-ton goose and unwrapped itself from the heart, thrashing around violently, gnashing its bleeding gums at the enemy attacking it from every direction.

“Heyo!” Jeb shouted, flinging his bag of trapped marbles out into the room, scattering them all across the open area.

The weakened, pitted armor of the titanic lamprey was unable to stop the spears of telekinetic force as they slammed into the creature, then pulled it down to the ground, cinching it in place. Every time it moved, it triggered more of the traps, until the entire creature was held to the ground by a hundred barbed spears.

It was locked down in a vision of contorted agony, breathing heavily and bleeding from hundreds of tiny wounds where the butterflies had chewed through its armor.

The butterflies had blown their wad and disappeared. Now it was time for Jeb to do the dirty work himself.

He siphoned out Myst and picked himself up, rushing over to the creature faster than he ever could have run by himself.

Its head reminded him of a blue whale skull he’d seen one time in a museum. Absolutely enormous.

“Apologies,” Jeb said, holding out his palm to face the creature’s wounded eye. “Alpha strike.”

Hundreds of barbed Lances of telekinetic force shot outward all at once, grinding past each other with the intention of creating as much damage to a living organism as possible.

Dozens were stopped by the thing’s tough armor and bone, but even more made it through the eye socket and began bouncing around the creature’s brain.

The giant gave a pitiful shudder as it died, and Jeb drew himself backwards, not interested in getting squished by its death-throes.

Congratulations! You have Beaten Lagross the Suppressor in a one-on-one duel. Your power is beyond reproach!

Lagross’s Power Accolade Granted!

+5 Body +5 Myst +5 Nerve

That’s a lot.

“Holy shit, dude.” Ron said as Jeb landed next to them. “You sucker-punched the shit out of it.”

“What was I supposed to do?” Jeb glanced at him curiously. “Take it out to dinner first?”

“You get an accolade?” Jess asked.

“Yeah, five Body,” Jeb gave her a half-truth, trying to ease the persistent cramps out of his muscles. For the Nerve sickness, he simply avoided looking at anyone pretty and focused on the pain.

The headache from his Myst sickness was negligible.

Jeb was stretching his cramping jaw and shoulders when he heard the sound.

Ding!

Your party has cleared the Grave of the Titan! Please take your

rewards.

Ron and Jeb grimaced as five identical sphincters appeared in the sky and shat out their prizes.

“Get ba-“ For an instant, Jeb thought he could hear someone’s voice coming from one of the sphincters.

One of the chests clattered to the ground awkwardly. The wood sported a jagged cut along the side and a spatter of blood on it.

What the hell?

Ron and Jeb studied the spot where the unusual magic sphincter faded into nothing, frowning. The others weren’t quite high enough on their Myst to see the damn thing except Amanda, and she was more focused on the chests.

“What happened to this one?” Amanda asked, running a finger across the jagged cut

“Maybe the people sending the prize got in trouble?” Brett said with a shrug.

Sending the prize? Jeb had always thought the prize had been manufactured on the spot by the sphincter. That bore more thinking about.

“Nothing we can do about it here,” Jeb said with a shrug. “Pick a chest.”

Jeb’s chest had an ebony pen with actual gold inlay, creating a brilliant, looping design along the sides. Ron’s chest had a fancy–looking bow, Jess drew a milky-white potion of Myst, Brett got a Body one, and Amanda pulled out another slave collar.

Jeb was turning the pen over in his hand, about to inspect it, when he heard another sound. This one was much deeper, resonating through the entire room.

Thump.

Frowning, Jeb and company glanced up, looking for the source of the noise. Their attention was attracted to the crystal heart in the center of the cavern when it convulsed.

Thump.

The black stone inside the quartz began to heat up, turning cherry red, then orange hot.

Thump.

“Aw shit,” Jeb muttered as he watched the molten rock begin to travel up the building-sized artery.

A nearby lava trap began bubbling, oozing liquid stone out onto the floor.

The heat in the room went up in an instant, from sweltering to scalding.

If this is happening everywhere…

“RUN!” Jeb shouted, pointing toward the entrance to the boss room.

“Shouldn’t we try to -” Ron protested.

“Run, you piece of shit!” Brett shouted, throwing the skinny necromancer over his shoulder and hauling ass.

Chapter 20: This is hopeless

They ran.

The team screamed down the sizzling hallways at full speed, dodging around the overflowing magma pits, not bothering to give the magma squid a chance to grab their legs. When they made it to the next room, they skidded to a halt, gaping at the altered scenery.

What had been an extra wide room prior to the boss fight had become a lava-bridge, maybe two feet of stone with liquid death on either side, radiating heats that would char-broil a normal human in a matter of seconds.

Something they don’t tell you about lava rooms, lava gives off enough heat to cook you from several feet away. Even further if you’ve got an entire lake of it.

“What, what’s going on?” Ron asked, still slung over Brett’s shoulder.

In the middle of the bridge was a red-hot golem monster being birthed onto the path they needed to use.

“We don’t have fucking time for this,” Jeb muttered, glancing at Jess. “Can you go over and get ready to catch?”

“I can do that.” Jess said, bracing her foot against the wall.

With a grunt, she launched herself up, sailing high over the golem, presumably landing safely on the other side of the room.

“Who wants to go first?” Jeb asked.

“I’ll go,” Brett said, handing Ron his shield.

Without preamble, Jeb picked up Brett and tossed him over the obstacle, aiming for the other side of the room. The big Soldier flailed his arms and legs as he flew across the distance, until Jeb felt him come to a halt on the other side.

“Alright Ron, you ready?” Jeb asked, watching the Golem’s head turning ponderously to look at them. Behind the golem, he could barely make out the tip of Brett’s spear waving.

“I’m not sure if – AIIII –!”

Jeb grabbed Ron and his death knight and threw the two of them over the bridge, into the waiting arms of Jess and Brett. The necromancer had the presence of mind to put the shield between himself and the lava lake, but Jeb saw the death knight burst into flames before it disappeared behind the charging golem.

The air was hot.

“Cover your sensitive bits!” Jeb said, picking up himself and Amanda, lifting them out of the way as the flaming golem slammed into the wall just below them, snatching up at their feet.

Jeb felt like he was flying through a convection oven as they flashed across the open area, his exposed skin screaming in agony and peeling. Jeb was pretty sure he lost a good portion of his hair to the oppressive heat. Amanda fared a lot better with her armor acting as an insulator.

They landed to see Ron putting out the fires on his Death knight, Brett and Jess motioning them to hurry.

“Go, go go!”

Ron grunted as Brett picked him up again and the five of them got back to running, turning their way up the winding tunnels, aiming for the copper insect people village.

They blazed through the place, some of them literally on fire. The leather exterior of Jeb’s armor released a cloud of smoke behind him a moment before it burst into flame, fed by their high speed movement.

Jeb couldn’t stop to put it out. That was a death sentence. He couldn’t take the armor off, either. It might be on fire, but it was still cooler than not wearing it.

“My ass is on fire!” Ron’s voice was lost in the constant rumbling surrounding them as the entire cavern shifted.

What the hell?

The floor lurched up beneath him, smacking into his dangling legs and knocking off his charred stump-accessory

The peg leg tumbled into the distance behind them as they zoomed into the entrance hallway.

The entrance seemed to be…swelling shut, the stone around the sides bulging outward, closing off the thin ray of daylight leading to the outside.

“Fuck that,” Jess growled, tucking in her shoulder. The Assassin was in the lead, her light clothes mostly burned away. She summoned a helmet and a shoulder guard, ramming into the narrowing entrance with everything she had.

Jessica burst through, tumbling to the ground in a shower of pink-hot shattered stone.

Brett threw Ron through the narrowing hole before charging it himself. Brett was nowhere near as small as Jessica, and with the armor he was wearing, he presented a much wider obstacle. There was little to no chance he’d be able to make it through with his own momentum.

Jeb cut off the Myst holding him aloft as they came to the closing exit and funneled his telekinetic energy into Brett’s back, shoving the soldier forward with literal tons of force, aiding his charge.

“Shit!” Brett grunted as he suddenly accelerated, slamming into the stone wall hard enough to shatter the blockage, tumbling out into the open air.

Unfortunately, no longer supported by his Myst and missing a pegleg, Jeb collapsed to his hands and knees, which immediately caught fire.

“Gah!” Jeb stared down at his bubbling hands for a timeless instant before he felt an armored arm wrap around his waist, hoist him into the air and throw him through the Brett-shaped hole.

Jeb hit the ground hard, rolling downhill and incidentally putting out his armor.

A fraction of a second later, Amanda dove through the narrowing entrance, landing on the ground with a metallic clatter.

We’re all out, Jeb thought scanning the terrain. They were somewhat charred, missing large swaths of skin and clothing, but they were all alive, thank god.

“Hot, hot!” Brett shouted, tearing his superheated armor off of him, followed by Amanda and Jess, tearing leather straps to shed armor hot enough to cook meat on.

Ron’s clothes were mostly extinguished, so the necromancer took care of his gently burning zombie. It looked more like a mummy now, honestly. The creature’s water content had been removed.

The mountain shuddered under them again.

Jeb looked down the slope and spotted one of the mountain’s ridges pull itself out of the ground, earth and stone sloughing away to reveal a titanic hand lined with molten rock.

Ah, shit. We’re not out of the woods yet.

***Casey***

“This is shitty,” Smartass grumbled, using her squirt-gun’s power-washer attachment to clean out baby Casey’s diaper. “And not just in the literal sense. When I offered to help with the baby, I was thinking of teaching her Fairy Law, or how to use Myst, not cleaning diapers.”

Casey glanced at Smartass sideways. “You do know humans don’t even learn how to speak until they’re two years old?”

Smartass gasped. “Two years? Years!?” The faerie looked down, rubbing her chin contemplatively. “Fairies know how to speak from the moment they’re born.” She looked back at Casey. “Are you sure she’s not…simple?”

“Human babies can’t speak.” Casey said, trying to maintain her patience.

Smartass jabbed her chest. “When I have larvae, you can bet your behind they’re gonna bust out the shell talking.”

“When you have larvae?” Casey couldn’t help giggling at the Fairy’s silly pose. “How old are you? two weeks?”

“A hundred and forty-seven.”

“Weeks?” Casey asked hopefully.

“Years, duh.” Smartass wiggled her head sassily.

“But you’re so…” dumb. Casey didn’t want to finish that sentiment. “Innocent.”

“Hard to lose your innocence when everyone else has the attention span of a goldfish,” Smartass said. “You know, I’m probably the smartest fairy of my generation. I can stay on task for hours, sometimes days. It’s one of the reasons they named me smartass.” She polished her fingernails on her chest.

Casey opened her mouth, looking for something to say that could dance around the fact that being called Smartass was generally not considered a good thing.

She was still looking for the words when baby Casey started fussing, wriggling around in her living swaddle.

“What’s wrong?” Casey cooed at her daughter, trying to get her to calm down. “Are you hungry? Is that it?” Casey took her baby and held her up to her chest where the greedy little munchkin would normally start sucking like a hoover, but baby Casey pushed the offered boob away, going from upset to full-on bawling.

“What is it?” Casey asked, picking her daughter up and putting her over her shoulder, patting her back. Maybe the baby needed to burp or fart or something.

Baby Casey just bawled louder, her chubby cheeks turning red.

She’s never been this bad, Casey thought, anxiety beginning to wear at the edges of her calm. According to Amanda, baby Casey was very well behaved.

Well behaved for a baby means crying only when hungry, poopy, or sleepy, so roughly six times a day, allowing time for hour long naps.

She’d never cried for no reason before.

“It’s okay, Casey,” Casey said, partially to her daughter, partially to herself. She glanced off to the side as spotted Smartass watching them with an arch look.

“Mammals,” She said, shaking her head. It was somewhat less effective as Smartass was currently cleaning off the diaper.

“Wait,” Smartass said, tilting her ear, shutting off the squirtgun. “Do you hear that?”

“Hear what?” Casey demanded. “All I can hear is this one screaming into my ear.”

R-R-R-R

An echoing rumble spread through the air, coming in under baby Casey’s screams and rising above them, until all they could hear was the shifting of earth.

Then the mountain lurched underneath them.

“This is….” Smartass cocked her head to the side, glancing down at the stone beneath them, her eyes growing wide.

“Casey, you need to fly, right now!” Smartass said, holstering her water gun and grabbing Casey on the ear, applying a torturous amount of torque.

“OW, ow, ow!” Casey said, trying not to drop her daughter as the fairy pulled her by the ear out of the renovated cave.

“Quick, deploy your wings and get some distance! The mountain is waking up!”

“I don’t have any wings, quit it!” Casey said, staggering out into the open and whapping Smartass with her free hand.

Her stumbling gait and occupied hands led to Casey tripping over her own feet, toppling forward, baby Casey shrieking as the two of them went down.

Oh god! Casey’s mind was flooded with baby brains dashed on the stone as they fell through the air.

In a timeless moment, Casey shifted her grip, grabbing the back of her daughter’s head and extending her arm straight out, halting their fall as she absorbed the inertia with her arm.

The rock cracked a little under her hand, making her palm sting.

Casey’s heart stopped for an instant before baby Casey started crying again, heedless of the near-death experience.

“God-damnit, Smartass, you could’ve gotten –“

The cave they’d been sheltering in interrupted Casey’s words with a violent explosion containing the vast majority of their personal effects sailing out into the air, trailing smoke.

Casey looked behind her and spotted a bright glow coming from the cave entrance. There was another brief flash of light, forcing her to close her eyes. She heard the sound of tearing metal, and when she opened her eyes, she saw the iron cookpot laying in front of her, with shards of jagged stone sticking out of it like shrapnel.

The pot had dived in front of her to take the hit.

“Shit!” Casey cursed, scrambling to her feet, carrying Casey away from the volatile cave. She surveyed the mountain. All across its surface, the mountain was tearing itself apart, exposing veins of molten stone.

Smartass was right: They needed to fly.

“Mich-aaaael!” Casey shouted at the top of her lungs, diving into her Core and tearing pages out of her father’s bible in a whirlwind of power, sweeping all of it out through her channels.

They burned from the strain.

Huge arms wrapped around Casey’s waist, and her stomach sank as the ground dropped away beneath them.

***Jeb***

“Hold onto each other!” Jeb shouted as the five of them streaked down the mountainside, aiming for Casey and the baby. “If you fall, I can’t catch you!”

Jeb was lifting himself and Amanda. Brett and Jess were clinging tightly to Amanda, while Ron had a death-grip on the back of Jeb’s neck as they soared through the air. If the necromancer’s Body wasn’t so low, he’d actually be causing a problem.

The Death knight tried its best to keep up, leaping from stone to stone in pursuit of its master, but it was quickly falling behind.

“There’s the camp!” Jess said. “I don’t see Casey! All our shit’s on fire!”

A moment later, Jeb saw it too, a barren campsite filled with flaming wreckage that had been ejected from the renovated cave.

Shit, was Casey in the cave when it exploded? Jeb thought as they landed on the rapidly heating stone, braving the scorching temperature long enough to stick his face into the entrance.

“I don’t see her!” Jeb shouted over the rumbling mountain.

He glanced back and spotted Casey’s living spoon, blanket, washbasin and clothesline. They were on fire, and had gathered together to form a flaming arrow pointing to the northeast.

Jeb looked in the direction they indicated, scanning the side of the smoking mountainside, trying to pick out a young girl and baby among the geysers of smoke and flame.

“Up there!” Jess said, pointing in the same direction and up about fifteen degrees. A huge pair of brilliant white wings were flapping up and down, carrying a speck away from the mountain.

“Thanks,” Jeb said to the living utensils.

They formed into a thumbs up as they were consumed by the fire, possibly referencing Terminator 2.

Jeb's company lifted off in their awkward group hug, aiming for the distant wings. From several hundred feet in the air, it was easier to tell what was happening on the mountain.

Ridges that had previously lain dormant were now showing themselves to be the arms and legs of the Mother of All Fire Golems

MOAFG? Doesn’t really roll off the tongue. I think I’ll call her Felicia.

Felicia was waking up, and man, Felicia looked like she woke up on the wrong side of the bed.

Jeb put serious speed on when he saw the legs drawing in under the enormous mountain.  They were still over Felicia and they couldn’t afford to –

The sheer mass of Felicia’s movement created a tailwind that catapulted them forward, barely hanging onto each other.

Casey was coming into view, Mike’s arms wrapped around her waist, his wings struggling to keep them aloft. Now that he was bigger, it was easier to see that her guardian angel was ripped.

“Casey!” Jeb shouted, waving.

“Oh thank gawd,” Casey said, her accent slipping out as Smartass dived out of the teen’s hair and latched onto Jeb’s ear.

“I saved her life, pay up,” Smartass said, holding a tiny hand in front of his nose.

“Can it wait until after we get away from the magic mountain?” Jeb asked.

“Hmmm… Okay, but I’m going to charge fairy interest.”

Jeb was about to ask what ‘fairy interest’ was, when an explosion rattled all thoughts out of his head, forcing him to glance over his shoulder.

Felicia…was standing up.

The enormous mountain rose from the ground, centuries of dirt sloughing off the rock face to reveal a menacing visage covered with veins of glowing magma.

Felicia ugly.

I pray to god and whatever demons of hell are willing to make a bargain for my soul, Jeb thought as he saw the creature continue rising into the sky, above the tortoise, above them.

Please let that thing be on our side.

The mountainous creature paid no attention to the gnats buzzing around, its gaze fixing on something to the west.

The World Tortoise.

With a bellow that they could feel in their ribs, Felicia the Flame Mountain charged the tortoise, which was about the size of an extra-large dog in comparison.

“Holy shit,” Jeb muttered.

“Oh yeah, The Flame Titan and the Word Tortoise do not get along.” Smartass shouted over the ruckus, nodding sagely.

“When were you going to volunteer that information!?” Jeb demanded.

“What information?” Smartass asked curiously,

It didn’t take a genius to see that waking Felicia and getting her to kill the World Tortoise was the easy way to solve the Impossible tutorial.

Felicia charged forward with a roar, forest spraying out of her way like water as she charged the massive creature. The tortoise saw her coming and deployed its air-force, thousands upon thousands of vicious monsters of various shape and size.

Bugs on a windshield.

“GRAAA!” Felicia brought her fist down on top of the World Tortoise’s shell like a hammerblow, and the creature’s hind legs buckled. Another strike and the shell popped, the rear legs giving out completely.

Jebs other passengers were getting into it now, cheering Felicia on.

“Get us out of here, you gigantic bitch!” Amanda shouted over the others.

Felicia’ gigantic fists turned toward the tortoise’s skull. The World Tortoise hissed and snapped at the oversized fists coming down on it, but the bites did nothing, the fiery fist smashing the tortoise’s skull into the forest floor.

“Fuck yeah!” Jeb shouted, almost losing control over the telekinesis that kept them aloft.

Felicia didn’t stop there, she kept pounding that overgrown tortoise skull into the ground like a mad thing, creating a massive crater and drenching the nearby forest in blood and brains.

This is it! Jeb thought, hope fluttering to the surface in his chest for the first time in nearly a month. We’re out of here!

The body of the tortoise began to…glow a pale blue.

“Uh oh, what is that?” Ron muttered.

Jeb saw it too, as the light began to warp around the creature like spandex, being reeled in from every direction, while giving off that increasingly bright blue.

“What is what?” Brett asked, glancing at them.

If Brett can’t see it, it’s gotta be Myst. Jeb thought.

Power continued to gather in the Tortoise’s body even as Felicia continued diligently turning the tortoise’s head into a fine paste.

“Whatever that is, I don’t like it,” Jeb muttered.

Obviously it didn’t care if Jeb didn’t like it or not, because it kept growing until the light was blinding.

Jeb covered his eyes and looked away moments before there was a sudden spike in the light that he could see through his hand, before it died away to nothing.

When Jeb took his hands away, the World Tortoise was gone, disappearing from beneath the crushing blows of Felicia.

“Did we kill it?” Ron asked.

“If it was dead, we wouldn’t be here,” Jeb murmured. Felicia seemed to know what was going on, as the mountain stood up and charged further west, toward…

“Oh, there it is.” Casey said.

“All that Myst and it moved half a mile?” Ron wondered.

“And it’s not wounded anymore,” Jeb said, his jaw clenching. Something about this situation was striking a bad chord, sending goosebumps up the nape of his neck.

“Oh. Shit. You think it can do it again?” Ron asked.

“We’re about to find out.” Jeb replied as the mountain tackled the tortoise into the ground, got into a mount position and started pummeling it into the dirt.

A few minutes later, the light flashed again, and there was the tortoise, in the exact same spot, unharmed.

Again it happened.

And again.

Each time the tortoise came back, their hopes sank just a little bit.

Jeb forced his way through the despair, watching closely for any hint on how to defeat the damn thing, he suddenly noticed one thing: The tortoise always respawned in the exact spot it had been standing when the Safe Zones expired, in the exact facing and posture.

Despite the torn up forest from the two giants wrestling, Jeb was able to identify the place from memory, his Nerve allowing him to precisely identify landmarks, even from a different angle.

Having learned his lesson about Fairies and their willingness to volunteer information, Jeb turned to Smartass, who was perched on his shoulder.

“Smartass, why does the World Tortoise always come back in the exact same spot?”

“The World Tortoise isn’t the biggest or strongest titan, but there’s a reason it’s never been killed. You remember the safe zone timer?”

“Yeah?” Jeb asked, his skin breaking out in goosebumps.

“Well, the timer isn’t arbitrary. That’s the amount of time it takes for the titan to create a Vitgheist.”

“A what?”

“A vitgheist?” Smartass said, peering at him quizzically. “A personal point in space time that the body and mind is restored to if it’s ever destroyed?”

“Like a save state?” Ron asked from over Jeb’s shoulder, the necromancer’s voice quavering.

“Yeah man, there you go. Whatever that is.” Smartass waved dismissively Anyway, there’s only a two week period of time in which the World Tortoise even can be killed.”

“Why didn’t you tell us that!?” Jeb demanded, glaring at the fairy a handful of inches away from his face.

“I couldn’t!” Smartass shouted back. “Everyone in the Tutorial is under a geas! You have to ask!”

“You little–!” Jess growled, tensing in Amanda’s grip.

“It’s not her fault!” Jeb interrupted before Jess could piss off their only source of information.

“When is the next two week period going to take place?” Jeb asked.

“A hundred and forty years, but I wouldn’t get your hopes up,” Smartass said, giving Jeb a look that screamed ‘ask me why’.

“Why shouldn’t we get our hopes up?” Jeb asked.

Smartass sighed as if some invisible restriction had been lifted. “The wipe is coming in a couple weeks, so you should probably focus on enjoying the remaining time before you stop existing.”

In the distance, Felicia’s rhythmic pounding started to slow. They watched as the mountainous creature clutched its chest and staggered backwards, looking for all the world like a man suffering a massive heart attack.

The mountainous creature sank to its knees, the flames jetting out of its body diminishing as it slumped to the ground.

The World Tortoise shrugged Felicia off and placidly went back to grazing on trees, a living whirlpool of monsters swarming around it.

Nobody had any words for the dread creeping up their spines.

It couldn’t be killed. Not anymore.

Jeb recovered first.

“If we can’t win the Impossible tutorial, how do we escape?” He asked, changing tactics. In this situation survival and winning were synonymous. “Do we have some kind of trackers or I.D.s on us that they can use to ‘wipe’ us?”

“you can’t ‘escape’.” Smartass said. “We’re in a magic cage. The System pinched off a bit of the Death wilds and made it wrap in on itself.” Smartass said, spinning her fingers. “Go too far one direction and you’ll wind up right back where you started. It’s very big but it’s still a cage. There’s no access point either, nothing comes or goes, and at the end of the allotted time, everyone that isn’t supposed to be here gets unmade.”

Jeb’s skin went cold.

“Hold Ron,” he said, handing the ginger kid to the cluster of bodies, lowering them to the ground before taking off.

Jeb shot straight up at a hundred and twenty miles an hour, forming a large bubble of air trapped around himself, enough to last him a good half hour before he passed out.

He didn’t need nearly that much.

As he rose above the world, he paid close attention to the curvature of the planet.

It rapidly curved further and further as he pulled up, growing smaller and smaller as he rose literal miles above the planet.

There. Oh god.

Looking down at the rapidly shrinking marble beneath him, he could see the at the very edges, Felicia the Fire Titan, duplicated and stretched across the horizon, in more than one place at once.

Out of morbid curiosity, Jeb looked up, his lungs seizing as he spotted an identical marble of forest slowly growing above him.

Jeb screwed up his courage and went full steam ahead, watching the world above him grow and grow, its every detail an exact match for the one he just left.

It rapidly grew above him, until Jeb flipped himself upright, landing beside the rest of his party.

“You see anything?” Brett asked. Jeb glanced at him from the corner of his eye glancing up at the direction he’d come from. At some point the tiny planet he’d come from had faded from sight.

Was this Brett the same Brett as before, and Jeb just got turned around by twisted space, or was there some kind of parallel dimension fuckery going on?

Did it matter?

“Yeah, I saw that we’re screwed. The forest’s in some kind of bubble of twisted space.” Jeb said. “There’s no way out.”

“Fuck that. Fuck this! Jess shouted, glaring at all of them. “Are you telling me I’m going to die because that idiot Eddie was on a goddamn power trip? Why do I have to…” Her fists clenched, teeth digging into her lip until blood began to drip from the corner of her mouth.

“Should’ve killed you when I had the chance,” She said. “Maybe I wouldn’t be in this fucking…” She bit off her words, glared at Jeb for a moment before leaping away, sailing through the air with her Ability.

Jeb’s stomach sank as he scratched his head and sat down on a nearby log, idly wiggling his ill-fitting pegleg, contemplating death.

Not like it’s gonna make a huge difference anyway. Maybe if someone else makes a Blue serpent furnace, they’ll wonder who I was.

Brett let out a sigh, his arms wrapped around Amanda, whose face was buried in his shirt. “Jeb. We’re going to go process this. Let us know if something important comes up.”

Jeb gave them a halfhearted wave as the couple disappeared into the forest.

“I’m gonna…check on Jess.” Ron said.

“Try not to die,” Jeb said, waving him off, leaving Jeb sitting alone on the log.

Well, almost alone.

A hand clasped his shoulder, Casey peering over his shoulder, holding her child against her chest.

“For what it’s worth, I think Jess doesn’t mean that. She’s just scared. You saved my life, and I don’t think anyone could’ve done a better job than you.” Casey said gently.

That washed a little of the hollow feeling out of Jeb’s limbs, and forced an almost involuntary chuckle out of him.

“It’s worth a lot.” He fixed Smartass with his gaze, a tiny fire in his chest carrying him through.

He had more questions for the Fairy.

Chapter 21: In Through The Out Hole

A leader is a dealer in hope.

-          Napoleon Bonaparte

The sun was going down, Brett and Amanda had come back, but Jess and the ginger necromancer were still AWOL. The shadows were getting deep in the thick of the forest, and it was only a matter of time before they would have to start moving again, try to find somewhere safe from the Tortoise.

Jeb was still pestering the fairy.

“Is there a way to survive the wipe?”

“Nope.”

“A way to avoid it?”

“Nope.”

“Hide from it?”

“Nope.”

“Not be here when it happens?”

“…No!” Smartass said with exasperation, throwing her hands up with an exaggerated sigh. “I already told you, nothing comes in, nothing goes out!”

“I’m just trying to ask every way I can, to make sure there’s nothing you’ve been prevented from telling us.”

Smartass snorted, her wings fluttering like she wanted to leave, arms crossed. She was frustrated, but able to stick it out for her greed. Jeb had promised her one pound of candy per month for the rest of his life if her assistance led to them surviving the Impossible tutorial.

She originally demanded chocolate, but Jeb explained that chocolate might be impossible to source if the world had ended. Sugar, not so much. There was plenty of that crap lying around.

Nothing comes in, nothing goes out.

The treasure chests come in, don’t they?

Jeb frowned, thinking back to the bloody chest with nicks on it that they’d received in the titan’s heart chamber. Nobody in their right mind would 3D print a box with wear and tear and blood. And the noise. Like someone shouting.

“What about the treasure chests?” Jeb asked. “Where do they come from?”

Smartass shrugged. “Idunno.”

“The treasure chest sphincter. Do you know of any way they could be held open?”

Smartass’s wings perked up and she burst into cackling laughter. “Jeb, are you thinking of going in through the out hole?”

“Is it possible?” Jeb asked.

“I don’t know. Nobody’s ever tried it.”

“Never?”

She shrugged. “Not that I’ve heard.”

That made a certain amount of sense. The sphincters showed up, dropped their goods, then faded into nothing. Most people couldn’t see them, and people were far more interested in whatever the chests held inside.

Was it possible?

…did it matter?

Nothing was more devastating to morale than hopelessness. The team needed something to do, even if that something was pointless, or a suicide mission. As long as they didn’t believe that, they had a chance at getting by. Because the alternative was sitting around waiting for death, and that would cause problems. Serious problems.

So when Jeb finished talking with Smartass, he presented his plan as more of a sure thing than he honestly believed.

“Find Ron and Jess. Tell them I’ve got a way out.” Jeb said, standing from his log, puffing out his chest and looking every inch the confident military man.

“You do?” Brett asked.

“I do,” Jeb said with a nod, keeping a lid on his anxiety and hopelessness. “But we’re going to need everyone.”

Damn good odds this doesn’t work and we all die, Jeb thought, but seeing the light return to Casey’s eyes was almost worth misleading them.

Oh god, how am I gonna pull this off?

Jeb ran through his list of assets.

Most of his ingredients, including the raw lenses he’d been saving up, had exploded across the mountainside, leaving him with just what he’d been carrying.

He was carrying the Beautiful Revenge, his guerilla fireball wand, the BSF,  the remains of his void lens, a fancy pen…

While he waited for Brett and Amanda to get back, he inspected the ebony and gold pen.

Xen’s Scrivener

Created by the ancient sindio Xen as a convenient tool for magical inlays, this pen removes matter from existence at a configurable depth and width. If a mistake is made, the user may turn the pen around and backfill the empty area with what was there previously.

-          A collectable item bearing none of its creator’s evil, owning it is not illegal, but somewhat frowned upon by the church of Kolos

Hmmm….

Jeb held the pen in a writing grasp and felt a strong tug as Myst was pulled out of him at a rate that put the lantern to shame.

Curious, Jeb tested the pen on a nearby log.

Beneath its tip, the pen carved a perfect line, about an eighth of an inch wide and twice as deep.

Frowning, Jeb turned it over and rubbed the opposite side across the carved line.

The removed wood was back where it had been previously, without a single break in the grain to show it had even been gone, seamlessly reintegrated back into the whole.

Fancy doodad.

Jeb tried a couple things, gently pushing more Myst in, then restricting it, making it go in at odd angles. Everything had an effect, widening the channel, deepening it, making it lopsided or narrow at the point of contact, but widening out inside the material.

It was surely a tool that with the right skill, could be used to make amazing works of art.

Too bad that’s not what I need right now, Jeb thought, gripping the pen in both hands and snapping it in half.

Well, he tried.

The pen had a lot more durability than Jeb thought, not even bending as he used his full strength on the fancy paperweight.

Jeb set the pen down and glared at its whorling gold filigree.

“Okay, two can play at this game.”

Jeb spent the next couple minutes deconstructing the Beautiful Revenge, grabbing its tiny Myst siphon and one of the grain sized sections of Void Lens.

He affixed them to a rough shaft carved out of wood, then aimed his makeshift plasma cutter at the side of the pen.

The tiny void lens was only capable of cutting a tiny, pinprick-sized amount of the pen, but Jeb was patient, going over it again and again until he cut through the side.

Then he flipped the pen over and did the other side.

Finally, he popped the two halves of the gold and black construction apart.

“Damn,” Jeb muttered.

It felt like the first time he’d ever cracked open a PC and gazed upon the tangled mess of computer guts.

There was a lens at either end, and a couple more in the middle, along with what looked like a Myst engine barely bigger than a .5 lead for a mechanical pencil.

There was a strong siphon, somehow stronger than the one in the lantern, but smaller. The thing that really reminded him of a computer were the several plates of complicated pseudo motherboard, that Jeb assumed dictated the pen’s brush behavior and allowed it to restore material on command.

Let’s see if we can break it down like a computer, Jeb thought to himself, eyes straining to see all the little parts of the contraption in the fading light.

Power supply, Jeb thought, tracing the siphon output to the front and back lenses, along with one of the middle lenses.

Internal clock and behavior, he thought, tracing the Myst engine’s output to the motherboard-reminiscent plates…

That’s interesting, he thought, tracing the power supply to one of the internal lenses, which was receiving a constant supply of Myst. Through some feat of engineering, the Myst being fed into this lens was scattered, touching every part of the pen’s guts.

Jeb singled it out and inspected it.

Processed space creation lens (tiny)

These rare lenses are found in the wake of the Drifting Roil, and are highly sought after by wizards for their convenience.

These lenses are used to create extra space around their focal point, effectively shrinking their target, although the difference should be noted. They are most often put to use in handheld artifacts of great power, bypassing space limitations.

Hmm.

Jeb checked the other lenses, and organized them in his head. from business end, to business end, this is what he got.

This one shears matter away, this one stores it, this one moves them back and forth between the two extremes, this one shrinks the guts, this one puts matter back where it came from.

There was a control plate for each of the extremes , the storage lens, and the one that moved them back and forth, four in total.

The storage behavior plate had a constant flow of juice from the engine, likely because it acted as the RAM, holding on to the matter it had picked up even while the user wasn’t actively using the pen.

I wonder if it dumps its memory every now and then, or if it’s got tons of material waiting to explode out of here the moment I cross the wrong wires.

Either way, Jeb was very interested in both the ‘shrinking’ lens and the storage lens. Both of them warped space, and he had a feeling that would come in handy real soon.

Nearly an hour into his dissection of the Scrivener, Jess and Ron came back, covered in dirt and twigs. Jess’s eyes were puffy from crying…Ron’s too actually.

Jeb’s cynical mind catalogued the glow in their cheeks, the smudges of dirt on their knees…then dismissed them.

Didn’t matter.

“If you guys are back for good, bring Amanda and Brett back, they went looking for you. I figured out a way to get out of here.”

“Really!?” Ron asked, eyes widening. “That’s unbelievable!”

“It is unbelievable.” Jess said, looking Jeb over. “Care to tell us how?”

“Treasure sphincter.” Jeb said.

Rons, jaw dropped, his eyes going glassy. “Could that work?”

“It’s gonna work,” Jeb said, projecting all the confidence he could. “Because that’s what we need it to do.”

Jess met his gaze for a moment, gears turning coldly behind her eyes.

“Fine. Ron, you stay here, I’m faster by myself.”

Ron nodded and sat down beside Jeb, oohing over the guts of the Scrivener.

“Ron, since I’ve got you here alone,” Jeb opened.

“Hey!” Casey and Smartass interjected simultaneously.

“Close enough.” Jeb shrugged before returning his gaze to Ron. “I’d suggest treading carefully with Jess.”

“What, umm…what are you talking about?” Ron asked, his cheeks reddening.

“You know what I’m talking about. Jess is a dangerous woman. Don’t piss her off without a good reason. She’s capable of cold-blooded murder, more than any of you.”

“What,” Ron said with a half chuckle. “Pfft. No, she’s just dealing with stuff. She’s totally nice once you -”

“-get in her pants.” Casey supplied.

“Umm….”

Jeb shot Casey a grimace, and the teen looked suitably chastised.

“Look Ron, how do you think she got the Assassin class?” Jeb asked.

“…Defending herself?” Ron asked, unsure of his answer.

Jeb nodded. “Maybe that’s true. Maybe she had to kill someone in their sleep to avoid being brutalized. Regardless of how it went down, the fact remains that she’s capable of coldblooded murder. So treat her good and don’t do anything stupid, okay?” Jeb said, jabbing Ron in the chest.

“Okay,” Ron said, nodding vigorously.

God I hope he got the message, Jeb thought with a sigh. I could go for a smoke, and I don’t even smoke.

Not for nearly a decade now.

Not since he’d noticed he was trying to kill himself using cigarettes as the weapon, just before he’d been discharged.

Thinking about being discharged led his train of thought toward the reason, which inevitably ended with him glancing at the forest canopy above them, wondering when the spike was going to drop through it, crushing him.

The thought sent cold goosebumps up his arms, but Jeb was used to feeling like that. It wasn’t pleasant, but it wasn’t an attack. Not in the strictest medical sense.

Jeb mentally gave the spike looming above him the finger, and attempted to steer his hijacked thoughts away from it.

What was up with that dream? He thought, unbidden, train derailed once again. I’ve had that dream where I’m the one under the beam for damn near eight years now, but I’ve never, Never, had someone talk to me during it. That was new.

Was it simply the dream mutating because his stressful circumstances were causing more activity in his prefrontal cortex, or was it something to do with the extra supernatural clarity derived from high Myst?

Jeb didn’t know how much he liked that last thought.

He traced the scar with his thumb while he stared into the dark forest.

I’m alive.

“We’re back!” Brett called out as they strode back into the clearing with everyone.

“Excellent,” Jeb said, standing and shoving his worries aside to focus on the right now.

“We’ve gotta find a safe place to camp, but in the meantime, Brett, do you still have that Body potion?” Jeb asked.

“Oh yeah, I pocketed it before the shit went down. Guess I forgot.”

He patted around his clothes for a moment before paling. “Ah, shit. Sorry, it looks like it was attached to my belt, which was attached to my armor.”

“Which was on fire,” Jeb said with a nod.

“Okay, listen up,” Jeb said. “We need to get Casey Thompson the Third’s Body up to eh, the twenty or so range by feeding her every Body potion we find, so we’re going to be boss hunting for a little while.”

Jess narrowed her eyes. “Why?”

“So the baby can withstand more than fifty G’s of impact force without suffering long-term damage, obviously.” Jeb said as if it were the most obvious thing in the world.

“Listen up, people, I’ve got a plan, but it’s going to be the equivalent of being shot out of a cannon. We need to slay some bosses, raid some dungeon, replace our gear, and especially make sure our precious cargo is tough enough to survive a little rough handling.”

Casey clutched her baby tighter to her chest, giving Jeb a suspicious look.

“You want to shoot my baby out of a cannon?” She demanded.

“Casey,” He said, putting a gentle hand on her shoulder and looking into her eyes.

“This is gonna work.”

***Days Later***

You are now level thirty eight!

Jebediah Trapper

Mystic Trapsmith, Level 38

Body 21 +2

Myst 71 

Nerve 26 +3

Abilities: Mystic Trigger

“Are you sure this is gonna work?” Amanda asked, looking at Jeb’s contraption.

“Positive,” Jeb lied.

Sitting in front of them was the pyramid shaped construction, the most complicated Trap Jeb had ever put together, with thousands of If/Then statements woven together, allowing it to engage in a sophisticated manner above and beyond any of Jeb’s previous traps.

He’d tested it, retested it ad nauseum, until they began pushing close to the deadline of the wipe. It was good to go.

Hopefully.

The construction was about two feet tall, topped with a space generating lens, and filled with some of the hacked up guts of the Scrivener. When he’d removed the shrinking lens, the entire thing had ballooned out to about the size of a football.

Right next to the space generating lens was the remains of the void lens, to deal with the treasure chest.

The contraption itself remained nameless.

Jeb didn’t know exactly how much the people who ran the show were paying attention, but he didn’t want the description of the item to roll across someone’s desk and raise flags.

He also kept the details of the plan close to the vest, in case the System was listening in.

Paranoid, but…after everything he’d seen, Jeb felt like a little paranoia might go a long way.

“Alright, is everybody strapped in?” Jeb asked, glancing around the clearing.

One by one, they nodded, checking and double chacking their harnesses, making sure they had all their gear. Casey nodded, with her daughter swaddled up in a tiny metal cocoon. The baby didn’t like it, but that was tough titties. Last thing they needed was a dead baby.

“Alright, Jess. Do the thing.” Jeb nodded at Jessica, who stood above a struggling giant lizard monster thoroughly nailed down to the ground with telekinetic force.

Jessica swung Razorback down with enthusiasm, decapitating the restrained boss monster.

Ding!

Your party has cleared the eastern plains dungeon! Please take your rewards.

And here… we… go. Jeb thought, his heart trembling in his chest as he waited for the sphincters to show up. Moment of truth.

There was a whistle of air behind him, and Jeb turned to see the copper-tipped spear being jettisoned away from him, caught by his anti-missile trap.

The copper creature’s warleader ducked under his own missile, snatching it out of the air as he charged Jeb, moving like a streak of shiny orange despite being down a foot.

“Shi-“

The creature tackled Jeb across the midsection, throwing him across the clearing as the treasure sphincters appeared above them.

Jeb’s creation followed its programming.

The instant the portals began manifesting, the pyramid shot itself underneath the nearest one in an explosion of movement, then drove a beam of void energy up through the sphincter to hollow out the contents, I.E. the treasure chest.

Then Jeb’s construction grabbed everyone nearby and reeled them in at car-crash speeds.

Naturally, this included Jeb.

Jeb didn’t even have time to grunt as a wave of force smacked him hard, tossing him up into the air above the pyramid, the maddened copper insect man still attached to him like an angry spider monkey.

Once all seven of them were crushed together by a tube of telekinetic force ensuring they were in the right position, limbs be damned, the shrink lens blinked on, creating extra space inside the tube as it contracted, small enough to fit.

Then they got shot out of a cannon, straight up into the magical anus.

They weren’t quite small enough to fit through the hole in the wooden box, but Casey tucked herself around her baby, and everyone else tucked themselves around her, sheltering them from the wooden shrapnel sharing a lane with them.

As a family unit, the eight of them slammed up against a stone ceiling with enough force to crush a normal man’s bones.

Jeb felt like he’d been attacked by a giant sandwich press, but on the bright side, the presence of a ceiling meant the plan was a success:

They weren’t in the death wilds anymore.

“Oh gods!”

“What in the Roil?”

Jeb hit the concrete ground, still wrestling with the tribal warrior desperately trying to stab him with his broken spear.

“What’s going on!?”

“Who are these people?”

Jeb injected the creature’s chest with Myst, its resistance not nearly enough to stop him.

The copper-skinned warleader noticed it instantly, locking its sharp talons around Jeb’s arm and neck. The look in its beady eyes screamed ‘shove me off, and I’ll take these with me’.

Jeb redirected his attention to the hand on his neck, grabbing the creature’s fingers from the outside and prying them away from his jugular.

“Get off!” Jess shouted, a heavy iron boot manifesting on her foot as she kicked the creature’s midsection.

The fingers on his neck were sufficiently pried off, but the ones on his arm dragged through the flesh as the warleader was kicked away, putting several gouges through Jeb’s upper arm.

The copper skinned humanoid crashed into two stock boys gawking at them from beside a treasure chest they’d been hauling up to a circular platform.

The insect-man slammed them backwards with a spray of blood. Together, the three of them hit some kind of big red button below a code displayed in glowing runes.

“Get away!” one of the men said, shoving the insect man off, while his buddy clutched a bleeding hand, moaning in pain.

Jeb got a glimpse of a severed finger before the platform turned into a tube, allowing the treasure box and the finger to fall through.

That…already happened.

Jeb didn’t have more time to think about it as the copper skinned creature launched itself to its feet, eyeing Jeb with unmistakable focus.

“Jeez, Jeb, what did you do to piss this guy off?” Smartass asked from her nest in Jeb’s hair.

“Killed his whole village,” Jeb muttered, putting pressure on his bleeding arm.

“Yeah, that’d do it,” Smartass said, resting her elbows on Jeb’s scalp and kicking her tiny feet. “You do seem to leave a trail of destruction in your wake. You might be cursed.”

“Find a control room or a way out while I deal with this guy,” Jeb said to the rest of his team. “We don’t have time to screw around-“

The harsh sound of a klaxon filled the air, and the whole warehouse of treasure boxes was bathed in a harsh yellow and red light.

Taking the opportunity, the copper-skinned creature flung itself forward, aiming for Jeb.

Jeb splayed his fingers wide, and the shield trigger popped in front of him, catching the warrior in midair.

Jeb jumped over the shield, aiming over it with his finger.

“Juggernaut!”

Over the next four seconds, a hundred Mystic triggers sent out their payload, packed tiny fractions of a second apart from each other.

The warleader tried to dodge, but the sheer volume of telekinetic mind-bullets pinned him down and tore him to shreds.

Jeb watched as the eyes that bored into his slowly lost their life.

“I thought you said we didn’t have time for this!” Jess shouted in his ear, dragging him away from the dead guy trying to avenge his family.

“Right,” Jeb said, shaking it off.

I’ll wallow later.

The stock boys looked like your typical car mechanic. They wore overalls, had grease stains on their hands, and a weather worn look about them.

Where they differed was the fact that they were pale, skeletal, seven feet tall, and had no lips, giving them a horrific visage.

They seemed like nice folk, though. The stock boy was helping his friend keep the pressure on his bandage.

Despite their imposing looks, they cowered as Jeb and company approached them.

“WHERE ARE WE?” Jeb shouted over the klaxon.

“IMPOSSIBLE TREASURE SHIPPING ROOM!” The skeletal laborer shouted back. His words hit Jeb’s ears as harsh consonants and snakelike hissing, but by the time it made it to his brain, it felt like English.

“Is there a control room for the Impossible Tutorial we could access from here!?” Jeb asked.

The skeletal fellow pointed to a nearby door.

“Take a right!” he shouted, pointing a shaking hand.

“Much obliged!” Jeb responded, nodding toward the large double doors.

Brett kicked the doors open, leading the group into the tight hallway.

Moments later they heard shouting and the stomping of boots coming from down the hall.

Rounding the corner were a dozen of the pale lipless men, dressed in solid steel plate, sporting standardized swords and a single crest on the front of their steel plate.

“Humans! Surrender immediately or we will have no choice but to use lethal force.”

“I’ll show you lethal fo-“

Jeb grabbed Jess’s shoulder lightly.

“What happens to us if we surrender? Prison?”

They hadn’t actually killed any of their people, so if they locked him up for a misdemeanor, then let him go a few months later, that was still a technical victory over the Impossible tutorial’s lethal consequences.

“You will be returned to your designated zone.” The leading soldier spoke with ironclad confidence.

“Well, that’s unacceptable,” Jeb said, channeling his Myst into two planes of force that ran through the center of the hall.

He moved the two planes of force to either side, parting the troops like Moses, grinding them against the stone walls.

“Unf…Guh,” The leader was only able to speak in guttural grunts as Jeb’s team passed through the hall.

Jeb took a moment to put a Myst trigger on each of them. He didn’t want to kill anyone, but he also didn’t want to leave these guys alive to come back and bite him in the ass.

“I’m going to be watching you,” Jeb said, nice and loud, so everyone could hear.

“If your body leaves contact with this wall, I’ll explode your head,” Jeb said. “I’m sure one or two of your bravest, or perhaps stupidest co-workers, are going to do you a favor and prove that this is a real threat, so my advice to you: Don’t be that guy.”

They passed through and made their way to the control room. Jeb released the planes of force once they were past, and cocked his head, listening.

Pop! Squish! The distinctive sounds of a head exploding and a body slumping to the ground sounded from around the corner.

“Can’t save ‘em all buddy,” Smartass said, patting Jeb’s head as he hustled to catch up with the rest of them.

Jeb was expecting something like holograms in the Control room, but it looked a lot more like a switchboard operator’s setup from the nineteen twenties.

The optic cables he’d seen that relayed Myst were being switched in and out of little holes in a honkin’ big box that dominated most of the room. The thing was probably chock full of lenses and Myst generators.

Jeb’s mouth was watering before he caught himself. There was no time to crack the box open and study it. They had a job to do: Find a way to get out alive.

“Good afternoon!” Jeb said upon regaining his sanity. “We’re commandeering this room until such a time as we can all safely leave the premises.”

His voice was drowned out by the sound of the klaxon.

“Shut off that fucking alarm!” Jeb shouted.

One of the switchboard operators blanched and pulled a plug, plunging the room into silence.

“Thank you.” Jeb said, clomping forward so he could see every operator. So they could see him.

“Here’s how this is going to go. I’ve got three rules. Rule number one: Anything we ask you, you answer immediately. Two, anything we tell you to do, you do immediately. Three, don’t do a single goddamn thing we didn’t tell you to do. You follow these simple rules, and we’ll be out of your hair in minutes, and you’ll be none the worse for wear. Break them and we’ll snuff you like a candle.”

“Is that understood!?” Jeb demanded, adopting his sarge voice.

The operators nodded enthusiastically.

“Alright, first question. Can we get to Earth from here?” Jeb asked.

The operators glanced at each other hesitantly, staying silent.

“Are you breaking rule number one already!?” Jeb demanded.

“Well, it’s just…Earth as you knew it…doesn’t exactly exist anymore,” one of the operators said, cowering.

Jeb’s heart sank into his stomach.

“Explain.”

Chapter 22: The Nick of Time

The long and short of it: Earth’s landmass got quilted onto another planet. It had been torn into bite size chunks, and placed wherever the ‘gods’ deemed appropriate.

Meaning the U.S. and every other major human government had just been broken into pieces and redistributed.

Even if they wanted to launch the nukes, the people upstairs would have to find them first. That and no satellites had made the transition, so comms were down across the globe, even if some genius hacker could map the new planet.

There was no possible way Jeb’s country could tolerate being torn apart like that. Just like that, Jeb saw the inevitable death of the U.S. on the horizon, seizing his stomach in an icy fist.

The second piece of great news: The fuzz was already on the way since the klaxon went off, and there was no escaping them. The control center for Jeb’s Tutorial was in a piece of pinched off spacetime, and there was no leaving until the shift was complete.

As much as it felt like it, the lack of exits wasn’t simply to make things harder for Jeb, it was so that the controllers could cover six weeks worth of tutorial in about eight man-hours. To these people, the tutorial started about six hours ago, and they had only two hours until they automatically clocked off.

There were some time shenanigans going on here.

The ‘fixers’ were men and women approaching demigod status, and it was entirely up to luck whether the one you got was a reasonable fellow, or a crazy bastard that pulled the wings off of flies.

There were more of the latter.

Reasonable people don’t obsessively accumulate power their entire lives.

“Here’s a very important question,” Jeb said, sitting across from the head operator.

“If I were to destroy this console,” Jeb said, patting the massive switchboard. “Would it shut the Tutorial down?”

The man shook his head. “The console is just for us to interact with the System’s bells and whistles. Nonessential stuff. Prizes and naming artifacts are mortal Keegan inventions to help inductees, but the test itself…that’s a higher power.”

“Huh. And how long do we have until your fixer joins the party?”

“Ten minutes, give or take.”

“Does he or she know what we look like?”

The skull-faced alien shook his head vigorously. “No.”

“Well, let’s keep it that way,” Jeb said, dropping a mystic trigger under his feet before grabbing the operator by the arm and leading him out the door, past all the soldiers leaning against the wall, glaring daggers at him. Jeb tried not to step in the brain of their bravest member.

As a precaution, he pinned the angry soldiers against the wall as the group passed through.

“You see those?” Jeb said, pointing at the platforms for delivering treasure. “Those deliver rewards to anywhere and any time they’re needed.”

“Yes…?” The head operator said questioningly.

“What happens if I say, jump in and transport myself into the tutorial’s very beginning? Are there any Time-Cop paradox Cronenberg cautionary tales I should be aware of?”

“What?” The gaunt alien asked, thoroughly confused by Jeb’s pop-culture studded question.

“Are there negative effects for creating a time paradox? Jeb demanded.

“We don’t handle paradoxes here.” The operator said, shaking his head. “That’s a higher power. All I can say is that there is some infrastructure in place to resolve it.”

“Can anybody read these symbols?” Jeb asked, pointing at the glowing labels above the platforms.

Jess, Casey, Amanda, Brett and Ron shook their heads.

“Ooh, ooh, I know, I can read them!” Smartass shouted, jumping up and down on his head.

“You brought a fairy in here?” the operator said, aghast. “You tamed a fairy?”

“Hey!” Smartass shot back. “Nobody tamed all this raw sexual energy,” She said, running her hands down her decidedly flat body. “We have a business agreement!”

The operator glanced back and forth between Jeb and Smartass, his lipless teeth rattling in confusion.

“You’re dismissed,” Jeb said, shoving the operator back toward the door.

“What’s the plan?” Brett asked.

“We’re going to pass the tutorial,” Jeb said, scanning the massive amount of treasure. Ron was visibly drooling as he looked at the sheer quantity of loot.

It was a sweet trap: they only had about five minutes until the ‘fixer’ showed up, and Jeb did not want to be around for that.

“Smartass, dial that platform for the last twenty-four hours of the safe zones,” Jeb said, pointing.

“The rest of you, put an empty chest on the platform and absolutely fill it with Ability potions, You’ve got two minutes! MOVE! One hundred nineteen! One hundred eighteen!”

Thank god. Jeb had fully expected them to spend minutes questioning his choice of timing. Instead they leapt into action, Jess and Brett throwing open chests at phenomenal speeds, tossing the potions across the room, where Amanda caught them and loaded them in the chest.

Ron was checking chests more carefully for targets of opportunity.

Something – maybe it was Jeb’s Myst – was telling him that the further toward the beginning of the tutorial he went, the more paradox would be created. Butterfly effect and all.

So if he swooped in right at the nick of time, the smallest amount of paradox would be created, hopefully allowing their ‘infrastructure’ to handle it.

God I hope we don’t turn into body horror as soon as we see our younger selves.

If Jeb’s plan worked, they wouldn’t have to.

Clink, clink, clink, one by one, Amanda caught and loaded the priceless Ability potions, quickly filling the chest.

In the meantime, Jeb put a Mystic Trigger on each and every one of the platforms, clomping along on his pegleg across the warehouse as he attached one to each of them.

Five Mississippi, four Mississippi, three Mississippi, two Mississippi, one Mississippi…

Jeb’s enhanced Nerve was easily able to keep time despite the distraction.

“Alright, that’s it, load up on the platform!” Jeb shouted, climbing up on the circular piece of magitech.

Jeb climbed up and looked down at them, hesitating to climb on.

“Why would we go back in there?” Jess asked, glancing at him, head cocked.

“Because this time we’re gonna win,” Jeb said.

*** Vresh, ‘fixer’***

“When they told me someone had escaped the Impossible tutorial, I was actually excited for a moment.”  Vresh said, surveying the devastated console. The switchboard had been torn to shreds by telekinetic Myst.

“I get here and they’re already gone.”

Vresh sighed. “I was looking forward to seeing a human firsthand. One capable of fighting back, I mean. I hear they look like super fat, fluffy versions of Keegan, with lips.”

Vresh wrinkled her nose in amusement.

“So tell me what the human looked like. Any distinguishing features?”

“Well, he was missing a –“

Crash! A packet of Myst shot out of the ground and tore the console beside the head operator to shreds.

Mystic Trapsmith, Vresh mentally catalogued the information as the pieces of the former console settled to the ground around the cowering Keegan.

“Go on,” Vresh prompted.

“I don’t think I should. That seemed like a warning.” The operator said.

“There aren’t any more,” Vresh said, deliberately scanning the area for any more surprises.

“Are you sure?” the operator blanched as Vresh gave him ‘the look’.

“I-I mean, of course, he was missing a foot, walking on what looked like a carved piece of wood, he grew some kind of wool on his face, brownish.”

“A carved piece of wood?” Vresh asked, shaking her head and chuckling. “Why didn’t he just grow it back? Is it some kind of fashion statement? And wool on the face? I’ve gotta meet these people.”

Vresh had them guide her to the treasure room, where the operator gasped at the sheer amount of chests with their lids kicked open.

“By all the gods, we’ve been robbed! They took all the ability potions!”

“Uh-huh,” Vresh grunted, inspecting the platforms. Each and every one of them had been damaged beyond usability by an overwhelming amount of telekinetic Myst…except for one.

It was practically riddled with Mystic Triggers.

“Thank the gods they couldn’t destroy the platform they were sent back in on. We can use it to send you after them,” the operator said, dialing the platform to deposit its payload a few hours before the humans arrived.

“Less intelligent creatures don’t thoroughly understand the ramifications of time travel, so they’re not going to expect you to be waiting for them when they arrive.” The dimwit said.

“Let’s try an experiment,” Vresh said, kicking one of the empty chests onto the platform.

“Hit the button.”

The operator might not be the sharpest knife in the drawer, but he did what he was told.

A fraction of a second before his palm made contact with the button, the triggers activated, and the display flickered as the coordinates were altered to drop the package off the second before the wipe.

“Creative,” Vresh muttered to herself. Not even she could survive a wipe. A second later, telekinetic Myst reached up through the floor and tore the guts of the platform to shreds.

The operator gave a pained squawk. “Those are worth millions of bulbs apiece!” he whined.

“Well, my job here is done.” Vresh said, spinning on her heel and heading back to the break room. She’d seen Overpul tea, and she had a serious craving.

“Done? But you were sent here to-“

“To put them back in the tutorial. They went back in the tutorial. Even if I wanted to take punitive action, they’ve prevented anyone from following.” Vresh said, waving. “Sometimes I get an easy job.”

*** Jeb***

Jeb tried to land on his feet, but his pegleg slipped, forcing him into a superhero landing beside the chest.

Everyone else landed more or less okay. Baby Casey was laughing, even.

If Smartass was right about the destination, then we should have a good four hours to meet up with Freeman’s group right after Eddie betrays us.

Jeb didn’t know what level of paradox would cause them to all stop existing, but maybe…just maybe, if he swooped in and killed the World Tortoise while he and his entire crew were unconscious, that key fourteen hours Jeb was knocked out the first time, they would be able to resolve the issue.

Jeb didn’t have any logical reason that would work, but he felt it in his guts.

“How many did we get?” Jeb groaned, pushing himself back to his feet.

“Fifty-Three ability potions. Roughly even spread,” Brett said, setting the potions out by color.

Let’s see, there’s six of us, not including Casey Jr or Smartass, so with fifty-three potions, someone’s gonna have to get the short end of the stick.

Still, nine potions is twenty-seven levels worth of stats.

“Nine each, minus one” Jess said, doing the same math in her head. “If you include Casey.”

“We include Casey,” Jeb said, nipping that shit in the bud. “I’ll take the eight. We’ll do an even split first, then you can trade with each other at your discretion. I don’t want to hear anyone bitching about getting the short end of the stick. We don’t have time for it.”

“Ron, what’d you get?”

“Boom,” Ron said, rolling back his sleeve to reveal three slave collars and an unidentified brass armlet, along with fifteen rings jammed onto his fingers like Christmas ornaments. The necromancer had several wands stuffed in his new, vaguely magical belt.

“I’m surprised you didn’t explode,” Jeb muttered, taking his eight potions from Brett. There were three Myst, three Body and two Nerve.

+9 Body

+9 Myst

+6 Nerve

Jeb didn’t have time to haggle for more Myst potions. He had something he needed to do, so he downed all the potions at once, suffering through their effects to get to the other side as quickly as possible.

As soon as the ache fled Jeb’s body, he picked himself up.

“Alright, I’m gonna go wake up Felicia, you guys wait until after every one of your doppelgangers has retired from the battle, then join up with Freeman. We’re gonna win this time.”

“Who’s Felicia?” Brett asked, frowning,

“The mountain, I think.” Ron said, eyeballing Jeb askance. “She did feel like a girl, but I didn’t catch her name.”

“What if we’re not where, or when we’re supposed to be?” Casey asked.

“Then we’ll figure something out.” Jeb said, taking flight.

Jeb rose into the air, and his heart leapt as he spotted the World Tortoise, back outside the forest, carefully avoiding the Safe Zones. He also spotted the Safe zone, where Freeman’s army of survivors were heading toward the Tortoise, flanked by a huge swarm of undead.

Excellent.

Jeb turned and headed toward the mountain at top speed, tearing through the air.

On the plus side, it only took him a couple minutes to reach the mountain. On the downside, the gate leading into the mountain was gone.

You mother- Jeb gritted his teeth and landed where the gate had been, and began running his hands across the smooth stone.

Maybe it’s some kind of illusion, or maybe I can cut my way through…

Jeb certainly could entertain the notion of tearing out chunk after chunk of stone, with his Myst, but how long would that take? He didn’t have time for a potential dead end.

What if…

“Felicia, I’m here to help. Open up.”

If there were any crickets on the barren mountainside, they would have been chirping at him.

Jeb raised his voice, screaming at the top of his lungs.

“Listen up. Your enemy is right there!” Jeb shouted, pointing at the world tortoise in the distance.

“This is your one chance to get revenge for what’s been done to you!” Jeb shouted, throat hurting from the sheer volume. “There’s only one day left before it’s out of your reach forever, and to take that chance, you’ve got to let me in!”

Jeb stood there, looking up at the mountain, feeling like an idiot as he shouted to himself on the top of the soot-covered volcano.

“Alright, fine!” Jeb said, “Hard way it is.” He reached out his hand and channeled Myst from his core, infusing it into the stone. Jeb was right about to tear the first chunk of stone out when he felt something shift in the mountain’s demeanor.

The mountain gave a quiet tremor as the gate emerged from the plain stone façade, the hallway itself sinking into the darkness.

“Buy a girl flowers first,” Jeb muttered as the mountain’s glacially slow thoughts echoed through his own voice.

Jeb picked himself up and flew through the hall, moving far too fast for any of the lurking lava squid to even react as he passed over them.

He had one thing he wanted to do before he woke up the mountain a second time.

*** Ch’goth, Master of the Hunt, level 32***

“After him!” Ch’goth bellowed, pointing his spear as they charged through the main hunting ground, the entire tribe chasing the strange fleshy creature that had kidnapped all of their grubs.

Why did this happen? HOW did this happen? Never in living memory had a creature from beyond entered their little world, and then one day one shows up and picks up all their children with it’s wicked magic, flying away with them dangling below it, waving the tasty grubs in the faces of the ‘Nugoth, practically inviting it to eat them.

What really worried Ch’goth was the nagging sensation that they were being played. The creature was just barely fast enough to outrun them, but never quite seemed to escape their sight.

They were being led somewhere.

It didn’t matter that Ch’goth understood that. His warriors were in a blood frenzy, and telling them this was a trap would be like spitting on the wall. All he could do was keep them as angry as possible so when the trap was inevitably sprung, they tore it to shreds.

“It’s taunting you!” Ch’goth shouted, stoking the rage. “N’geth, it’s got your grubs! KILL!”

“RAAA!”

They found themselves charging down a hall they had never seen before, and a moment later, charging out into the searing light of day.

“Gah,” Ch’goth grunted, mandibles clicking in pain as the light in the ceiling of this cave burned into his eyes.

Here’s the trap, He thought, hunkering down and holding his spear in front of himself defensively.

Unlike what he was thinking, nothing happened. Ch’goth’s eyes gradually adjusted, and he let out an involuntary click of surprise. The cave they were in was bigger and wider than anything he had ever seen. The entire range they had lived in all of their lives would only fill a tiny corner of it.

The concept of outside, while not fully formed, was beginning to manifest in their minds.

“There it is!” one of the warriors shouted, and they sprinted after the creature, still taunting them with its antics.

Half an hour later, when they finally caught up, they found their grubs wiggling in a shallow depression in the ground, their kidnapper nowhere to be seen.

“Ch’goth, look at this,” N’geth said, showing him a ruby Z’nei…a very familiar one.

“Is that my…” Ch’goth patted his belt and pulled out an identical Z’nei, perfectly the same, right down to the wear and tear on the handle.

“What’s going on?”

A moment later, they heard the cries of females being attacked, shocking them to their core. they raised their spears reflexively ready to kill whatever threatened their mates.

Out here though? but…

Before Ch’goth could finish the thought, the creature appeared out of the sky, dropping an invisible bowl full of the village’s women into the clearing.

The fleshy creature waggled its forearm at them, said some strange, guttural words, then flew away at a speed that defied belief.

“Let’s go after it!” one of the warriors shouted, to the enthusiastic agreement of the others, the beginnings of another blood rage.

“Shut up!” Ch’goth shouted, quelling the mounting enthusiasm. Now was the time for deliberation, not running madly through dangerous terrain.

“You couldn’t catch it then, you’re not going to catch it now. It just moved the entire village out of our home in a quarter-sleep. With ease. If it wanted to kill the grubs, it would’ve killed them. If it wanted to kill the women, it would have. What it wanted was for us to be…here.”

Ch’goth glanced around the strange area, with disgustingly soft ground. It felt like walking on dead flesh, and the things that grew out of the ground…couldn’t be natural.

“We need to do a head count and make a safe place before the warriors run off again,” Ch’goth said, eyeing the spot the creature had disappeared into, pondering its intentions.

***Jeb***

“Was that really necessary?” Smartass asked, kicking her toes against Jeb’s scalp.

“It was necessary for my self-worth. I’m not a big fan of genocide.” Jeb said. “I can’t imagine they would survive all the tunnels being filled with lava.”

“How do you know they’ll survive the outside, then?” She asked.

“I don’t,” Jeb said, flying down the halls. “But they’re an intelligent, tool-using species. They’ll figure something out.”

“I think I detect a little racial arrogance there.” Smartass said tugging lightly on his hair.

The next stop was curing Felicia’s case of heartworm, which was as simple as waiting for enough void butterflies to manifest out of Jeb’s lantern, then siccing them on the creature’s face.

About an hour of waiting, and five seconds of combat.

Once the crystal heart started beating again, Jeb packed up his shit and flew. Without having to match pace with, or carry any of his teammates, Jeb was able to get out of the titan before the passageway even began swelling shut.

“You’re welcome,” Jeb muttered, feeling the malicious anticipation radiating off the stone as he flew into the sky, looking down at the trembling mountain.

He gained a few hundred feet of height, orienting on the World Tortoise before locating Freeman’s group cutting a path through the woods to the creature’s tail.

That’s not necessary.

The last thing Jeb wanted was for the survivors to be close to the World Tortoise for the next fifteen minutes or so.

Almost as though they’d heard Jeb’s thoughts, the group of people veered to the left, nearly reversing course entirely. Likely Freeman taking them the luckiest direction.

Jeb flew down, blowing through the swarm of monsters surrounding Freeman’s group like a cloud of gnats.

A winged creature bounced off Jeb’s windshield a moment before he dropped down in front of Freeman.

The skinny old Cajun looked a little worse for wear, dripping blood from cuts and scratches all over his body. He wiped a bit of blood away from his eye and did a double take when Jeb arrived.

“Jeb! T’ell you ben!?”

“Long story,” Jeb shouted over the din of combat, spotting Brett, Amanda, and Jess hard at work holding the line against the World Tortoise’s unending waves. Jeb could understand the decision to leave Ron behind.

The people in the army might not be so happy to see him after the zombies went berserk.

Fucking Eddie. Jeb had been tempted to murder him as soon as they arrived in the past, but he wanted to maintain maximum continuity.

“We’ve gotta go southwest!” Jeb said, pointing a little further west. “It’s about to get messy back there!”

“Tha’swat ah tot!” Freeman said, “But ‘dese baddies ‘r slowin us down sumthin fierce!”

“I can help with that,” Jeb said, putting his Myst threads up into the sky to lacerate unsuspecting creatures and take some of the pressure off.

Not used to running on my stump, Jeb thought, grimacing as he did his best to run alongside the rest of them whilst picking off the fliers swarming above.

The monsters gradually lessened, but the rumbling in the earth grew more and more intense as the mountain to the east climbed to its feet.

“GADDAM!” Freeman shouted, glancing over his shoulder as the titan rose to its feet. “Dere’s sumthin you don’t see er’dey!” Freeman grinned with a toothless chuckle as the flaming mountain charged forward and bowled the turtle over with a solid shove.

The impact sent aftershocks and a violent gust of wind all the way to where they were standing, thrashing them with loose branches and detritus.

Like someone flipped a switch, the hundreds of creatures swarming around them turned tail and retreated back to their home at full speed.

The sudden relief gave everyone a chance to sit and catch their breath while they watched the World Tortoise get squished into paste.

Crack!

Boom!

The massive landmass of a shell cracked under the titan’s furious blows that drove the tortoise deep into the ground.

Please. Please…FUCKING KILL IT THIS TIME!

Jeb’s knuckles went white as he clenched his fists, hoping with everything he had.

Let us out of here, you sick bastards.

The titan kneeled down in front of the motionless turtle and began driving its skull into the ground with two-fisted overhead blows.

Ding!

The boss of Impossible tutorial number 3773 has been defeated! Congratulations!

“YES!” Jeb pumped a fist hard enough to hurt his shoulder as news of their victory scrolled through his mind.

Tallying individual contribution…..0.4%

Closing tutorial…

ERROR.

Spacetime in conflict.

Attempting resolution…ERROR.

Attempting resolution…ERROR.

Attempting resolution…ERROR.

Attempting resolution…ERROR.

Attempting resolution…ERROR.

Attempting resolution…ERROR.

Jeb’s heart sank as the error messages kept rolling past, dozens, hundreds, thousands of error messages. Each time it said the same thing he grew a little less hopeful.

…

…….

Paradox instance overflow.

Higher Power invoked.

“HEE!” Freeman grunted, a wave of causality-bending Myst spreading out from him.

“Wha-“

Jeb’s ears popped as the air pressure shifted, the scenery subtly shifting around him. Jeb didn’t have any time to wonder why though, as a brilliant light blasted down, nearly blinding him.

“Gah!” Jeb covered his eyes and tried to get his bearings. His stomach was leaping up into his throat as he spun lazily through the air, seemingly in zero-G.

Jeb realized he was floating above the treeline, the rest of Freeman’s group looking up at him curiously. He could faintly see five other beams of light in the distance.

Jeb’s stomach lurched as someone hit the accelerator, launching him straight up into the sky.

He channeled Myst and tried to hold himself in place, pull himself out of the alien abduction beam, but his Myst was shredded the moment it left his Core, leaving him twirling through the air like an unwilling aerial acrobat. Jeb felt like hurling.

The hundreds of Mystic triggers on his person unraveled and flowed behind him in a trail of magical confetti as he was sucked upward.

Are they removing the paradox? Jeb thought to himself, heart hammering in his chest. The most obvious way to resolve the issue would be to remove Jeb from the equation and rewind a little, to before the stunt with the treasure sphincters.

If I were an alien overlord, would I leave the monkeys who broke my software alive? Probably not. Fuck me sideways.

He saw a gaping orifice for an instant before everything went black.

Chapter 23: The Winner’s Circle

“Oof!” Jeb was dashed against cold, hard ground, rolling over a couple times before coming to a halt. The floor was smooth under his skin. Matte, non-reflective black.

Still alive, Jeb thought, putting his shaking arms underneath him. Being capable of conscious thought was an excellent sign of still drawing breath.

Jeb’s stump ached like it hadn’t in weeks, his limbs were barely strong enough to pick him off the floor.

I should be stronger than this, Jeb thought as he pushed himself up, nearly toppling back to the ground as he realized his peg leg had been flung off in the tumble through the sky.

He tried to lift himself off the ground with his Myst, but Jeb’s core was no longer a burning star. It felt more like a ball of lead in his chest. Inert, heavy and cold.

Damnit, Jeb thought, sinking back down to his knees. It was easier and less humiliating than hopping in place.

Where the hell am I? Jeb thought, scanning the area. It was a featureless black void that seemed to stretch into infinity.

Did I get tossed into the Dead Zone or something?

No, that's not right.

There was something there, making Jeb’s eyes water and gum up as he tried to make sense of things his brain couldn’t fully fathom. It hurt to look at them, like ultraviolet light, causing pain but not causing his pupils to contract, because they couldn’t tell it was there.

Jeb’s heart kicked into high gear as he scanned the inky blackness and realized he was completely surrounded by these invisible things.

Is this where I get torn apart by extradimensional predators, like the langoliers or something? Jeb thought, staring hard at the invisible something directly in front of him, his heart trying to leap out of his throat.

No Myst, but maybe I can dodge the first attack and hit them with a point blank fireball...Jeb thought, his thumb turning the rangefinder on his wand as he stared straight ahead, trying to maximize the pain and discomfort in his eyes, the only sense he had of the strange things surrounding him.

If the pain fluctuated, that meant they were moving. That would be the time to dodge.

Jeb’s breath came in fits and starts as the pain slowly grew, radiating through his skull until his head felt too small to contain it all.

Jeb felt a tickle under his nose.

He smelled blood.

“Ah, but it did happen, even if it mostly didn’t.” a faint voice echoed through Jeb’s ears and mind simultaneously. It was a woman’s voice, with a strange metallic tinge to it. It tasted like motor oil.

Jeb blinked his stinging eyes as the amorphous thing in front of him gradually faded into view.

A woman, perhaps twelve feet tall, with orange skin, wearing absolutely nothing. She was more intimidating than erotic though, as she had magnificent horns resting on the top of her head, black rings around her eyes and lips, and massive streaks of a black, tar-like substance seemed to ooze from her breasts and dribble down her body, smelling of brimstone.

Her hair was composed of thick black horse-hair strands that gleamed with an oily residue.

Beside her was a pale, skeletal creature that reminded Jeb strongly of the operators in the treasure room. He was wearing rich gold and black silks that stood out against his pale skin.

The lipless creature glanced at Jeb and then above and behind him. Jeb followed the creature’s gaze and spotted more creatures sitting behind him.

A C.L.G. (Creepy Little Girl) sat on a cutesy chair, her clothes and furniture seemingly wriggling with barely contained tendrils of something not good.

There was a crag-faced man with thick scaly skin and no hair, scowling at the lipless creature over Jeb’s head.

Jeb’s attention was torn fromt eh dozen or so fantastical creatures when the lipless one spoke again.

“I agree, this may have occurred within a Pharos’ Knot, but it did happen, and frankly I’m more interested in seeing what happens if these particular humans are introduced to the world at large.” The lipless creature said.

“Should we change the name then? Inordinately Difficult doesn’t have the same ring to it, does it? No, this tutorial was labeled as impossible because it’s never been completed.” The crag-faced man with no shirt said. “It should stay that way.”

“Besides,” the thick-skinned creature continued, pointing at Jeb, “they cheated.”

“You know as well as I do that there are no ‘rules’ to a tutorial. Only a goal and the tools to achieve it.”

“But they left the tutorial. That has to be cheating.”

“Once again, there’s never been a Law against it, because escape from the exclusion zone had never been done before. It was our failure to predict the possibility, not his.” The horned woman said, staring at the thick-skinned creature with the sharp teeth. “If there’s no Divine Law against it, it must be allowed.”

“No rule that says a dog can’t play basketball,” Jeb blurted, nerves getting the better of him.

“It can perceive us,” the C.L.G. behind Jeb said cheerfully. “Precocious little guy, isn’t he?”

The attention of no less than a dozen entities that Jeb was fairly certain could squish him like a bug were suddenly directed towards him in a focused way that made Jeb regret opening his mouth. Jeb’s teeth clicked together.

“Do you have anything to say, Jebediah Trapper?”

“If it’s not too much to ask, could I know what’s happening?” Jeb asked as politely as possible.

“You’re in between possibilities while we decide whether or not to destroy you.” The CLG said with a grin.

“It’s our job to prune the branches of fate every now and then,” The lipless creature said, looking down at Jeb. “We are deciding whether or not to allow this outlandish outcome where you successfully finished the impossible tutorial, to become reality.”

“It’s a rather juicy cloud of Fate. Most Jebediah Trappers died, after all,” The thick skinned creature said, crossing his arms, which grated against each other. “Why should we go out of our way to fix this outcome as reality when we could derive so much Impact from ending him here?”

“You’re just saying that because your pet projects performed better in different realities.”

The thick skinned creature grumbled.

A floating creature that hadn’t spoken until now raised its voice. It looked like dew on a spider-web, that glittered strangely in time with its words.

“The question you’re failing to ask is how did the paradox begin?” the dew-covered web spoke. “Paradox by definition is impossible without outside influence. While you were bickering, I traced the error back to its source. It was an information paradox, where Jebediah Trapper was informed of the existence of the treasure room by himself, who had already found it.”

“And?”

“And the first layer of the paradox was planted with powerful magic.”

The dew-web shone bright for an instant with the sound of inhaling.

“I smell Mab’s hand in this,” the creature spoke.

The mood suddenly turned dour. It was difficult to read the lipless fellow’s expressions, but the fractional narrowing of his eyes spoke volumes.

“Well, that makes this an easy choice,” The thick-skinned man said, a massive wooden branch manifesting in his hand.

The creature raised the log above his head, and Jeb got a real good view of a couple teeth embedded in the bark right before he brought it down on Jeb’s face.

Jeb flinched back and covered his head reflexively. Fat lot of good it’ll do, that thing’s the size of a tree. Jeb realized with horror that the last thought he’d ever have would be about the size of another man’s club.

“Hold!” The crude oil woman shouted, her hand interposing between Jeb and the club. “Have you forgotten so soon!?” She demanded.

Leatherface snorted. “I’d rather lose a pawn than risk giving that bitch one.”

“In light of the circumstances,” the lipless creature said. “I tend to agree with Erron. It would be safer to snuff out potential problems.”

“That’s the stance you’ve taken every time, and every time you’re made a fool of!” The oily woman said.

“Why don’t we put it to a vote, then?” The lipless creature said, glancing between the woman and the man with the club.

“Fine,” Leatherface rumbled, pulling the club away from Jeb’s face.

“I say we kill him,” He said. “Save us a lot of trouble down the road.”

“Agreed,” The dew-web chimed along with him.

“Risking allowing one of Mab’s plans to come to fruition is a needless risk. Kill him.” The lipless creature gave Jeb a glance. “Apologies.”

“This is another of her tricks to sow discord and cripple our future allies. Let him live.” The oily woman said.

“My domain is Reward. I cannot abide this man going unrewarded for his efforts in conquering the Impossible Tutorial. Let him live.” A man-shaped cloud of stardust that had remained silent until then spoke.

Jeb listened carefully, tallying like he’d never tallied before as the creatures – gods? – around him continued to vote. When it finally made it back around to the C.L.G, the vote was tied.

Jeb held his breath as his fate rested in the hands of a creepy little girl that seemed to writhe just beneath the surface.

“Well, with Kes'thuali’s vote, that makes six for destroying him,” The man with the club said, lifting his tree trunk before the CLG had even said a word.

“Let him live.”

The creatures around him froze as one, staring at the C.L.G. dumbfounded.

“You want to…not…destroy something?” The oily woman asked, frowning.

The C.L.G. slowly smiled, revealing a mouth full of needle-thin teeth, bending inward. “Why, is it not my prerogative to dole out destruction as I see fit? That should include not destroying, shouldn’t it? This seems like more fun in the long run. One way or the other.”

The giant leather-faced man growled and slammed his club into the black floor, causing it to ripple like water beneath Jeb for an instant.

“Fine! He lives! But a potential pawn of Mab’s can’t be allowed to roam around with so much Fate. Humans have no natural talent, so if we strip it from him and block him from the System, that should limit the amount of trouble he can cause.”

There was a general murmur of assent, nodding of heads all ‘round as Jeb’s gut sank. They weren’t gonna kill him, but tossing Jeb back into an earth in the middle of apocalyptic upheaval filled with superhumans was like plucking a turkey before throwing it to the wolves.

“Very well, we are in agreement that this corner of the cloud be instated as the new prime branch, and to strip the Fate from this human.” The lipless creature spoke, glancing at Jeb. “Good luck, Jebediah Trapper, and congratulations on passing the Impossible Tutorial.”

“Doesn’t really feel like I’m being congratulated, to be honest,” Jeb said, doing his best to keep the ire out of his voice.

The lipless, white-skinned man reached a gnarled finger out and poked Jeb in the forehead, dousing Jeb’s body in cold for a fraction of a second before his consciousness fled, leaving nothing but –

***Jeb***

Jeb briefly had the sensation of falling, before his back slammed into something soft. He bounced back upward, flailing, as he tried to process everything at once. A moment later he slipped off the edge of the bed and tumbled onto the ground, his nose filled with the ashy scent of cheap drive-in motel carpet.

Jeb put his shaky arms underneath him and propped himself up to his knees, glancing around.

The same motel room? he thought, scanning the room, gaze landing on Frank’s thick black glasses on the end table, ecstasy tablets right next to them... Am I back?

Was it all an ecstasy dream? Is that a thing? Maybe they got a bad pill, or somebody switched it with LSD. That makes more sense than magic, fairies, and Earth getting stitched onto another planet. I’m sure Frank will come out of the bathroom at any second with a glass of water or something.

Jeb itched his stump.

He glanced down, icy cold settling on the back of his neck as he took in the most powerful evidence that it wasn’t a dream.

Jeb’s right foot was AWOL.

His beard was nearing a month old, his hair was shaggy and felt like dog fur, his clothes were totally different than the ones he’d been wearing at the beginning, covered in wounds and monster blood.

“Damn,” Jeb grunted, pushing himself up to his foot, looking around for something to serve as a crutch or cane.

Congratulations Earthlings! A group of humans have completed the Impossible Tutorial. The gods of Pharos are deeply impressed.

“Gah,” Jeb blinked the words out of his sight moments before another text rolled in front of his eyes.

Representatives of Mestikos are now going to stream a live interview with their leader, the man who achieved this historic event, the pinnacle of humanity.

Jeb glanced around, but didn’t see any ‘representatives of Mestikos’ there to interview him.

Suddenly an image appeared on the wall in front of Jeb.

There, displayed on the wall in front of him, was Freeman, looking distinctly uncomfortable, trying to sit in a chair that was much too small for him.

“Were m’I s’posed ta look ‘gin?” Freeman asked. “‘Dere?  Dat’s a camera? Don’ look like any camera I eva’ seen.”

Jeb couldn’t help but laugh as the old man gave the camera a nervous smile, his few remaining teeth making an appearance.

Pinnacle of humanity, indeed.

The interview was colorful, and Jeb watched it while he tried to pry a pipe off the cheap headboard to use as a cane. They asked questions like, ‘what was it like’, ‘how many people were in it’, ‘where was it,’

Jeb was surprised to realize it was the first information the public had gotten about the Impossible tutorial in…ever. Which was odd, because they had people working eight hour shifts seemingly managing the tutorial.

Finally they came to the end of the interview while Jeb was wrapping a length of cloth around the top of the pipe to stop it from biting into his palm.

“So, Freeman, how did you manage to beat the impossible tutorial?” the lipless alien said, holding a gem closer to Freeman.

“Me?” Freeman asked, cocking a bushy grey brow. “Ah didn’t beat it, ah got lucky. Dere were alotta tuff sumbitches in dere, and the toughest one o’ all is de one what beat dat fools errand. Ahdunno why e’ ain’t here wit us, but de sumbitch who actually beat it, his name is –“

The picture blinked out.

Hmm… Politics, maybe?  Jeb didn’t know whether to be insulted or relieved that they censored his name. Sure, it rankled, but Jeb’s goal had always been to survive, not win some kind of medal, and he’d done what he’d set out to do. Plus, without the System, he was a bit of a sitting duck, so the less people who knew who he was, the better.

Jeb could tell he didn’t have the System anymore. He should have been strong enough to tear the bed frame apart, but it took nearly ten minutes to wrangle his new cane off.

He should have been smart enough to know exactly what to do next, perceptive enough to hear what was going on outside without even trying.

The core in his chest should burn like a star.

Jeb hobbled over to the window, awkwardly putting his weight on the cane as he hopped.

He drew back the chintzy motel curtains and peered into the dark.

There was the familiar parking lot, filled with familiar cars, each of them looking as though they’d spent a month in the sun, rain and dirt.

Beyond the parking lot however, the land was drastically different. The lush Oregon wilderness had been replaced with arid desert. In the distance, Jeb could barely make out the glittering lights of a city where before, the view had been nothing but green mountainside.

“Guess we’re not in Kansas anymore,” Jeb muttered, back in survival mode. He couldn’t stay here and starve to death, he had to get to the city and take his chances, but first he had to take care of something urgent.

Joe hobbled out the door and down to the office of the building, where he came across a vending machine, taunting him with king-sized Snickers bars behind tough glass.

If the vending machine hasn’t been busted into, then this place probably hasn’t been raided by humans yet. That means…

Jeb hobbled behind the counter and into the office, and after a little digging through the supply closet, found an excellent crowbar, just the right size to serve as a new cane/weapon.

He took his new find back to the vending machine and smashed it in, squinting against the shards of glass flying through the air.

It took several good hits, and Jeb nearly fell over half a dozen times, but he finally got the glass out of the way of his prize.

Jeb piled snickers bars up in his hand then sat down at the creaky table in the lobby. He read the label, looking for weight.

NET WT 3.7 OZ

Let’s see, sixteen ounces to the pound. If we rounded up, it would be four bars. Four times point three is one point two, so a third of a bar remainder.

Jeb carefully stacked four Snickers bars on the table, then hacked off a third of the fifth one, setting it on top of the other four.

“All yours, Smartass.”

Jeb stared at the pile, but the fairy didn’t show up to claim her prize. Jeb had kind of assumed there was some kind of magical connection implied with the ‘one pound of candy per month’ deal. God knew he felt compelled to honor the agreement. He was hoping the fairy would be able to find him through it.

“Well, maybe there’s travel time,” Jeb thought aloud, glancing at the coffee machine as he scratched his stump. I wonder… he looked over at the other vending machine, narrowing in on the beautiful brown bottled coffee.

Coffee Good. Jeb need coffee.

He was about to get up and liberate something to drink from the neighboring vending machine, when he glanced back at the table and noticed that the one-third of a snickers bar had vanished.

“Smartass?” Jeb asked, glancing around the room. Nothing.

When he looked back at the pile, another of the bars had vanished.

“I see how it is,” Jeb muttered, going over to the coffee machine and grabbing a fistful of sugar packets, dumping them out on the smooth surface of the dinky table and smoothing them with his palm.

“Smartass, if you’re here, please let me know.”

Jeb waited a good two minutes before it occurred to him.

“I can’t actually see or hear you right now, they took away my Myst,” Jeb explained to the air, eyes on the white canvass. “Use the sugar.”

His attention wavered for an instant, and suddenly there was tiny writing etched into the surface of the sugar.

Thought you were ignoring me.

Jeb gave a dry chuckle, imagining the fairy trying anything to get his attention.

Sorry, those jerks smelled me and thought it was a conspiracy.

“You were there?” Jeb asked, frowning. He’d figured the fairy had gotten dislodged when the beam of light had him tumbling through the sky, but maybe not.

It’s my fault.

Jeb digested that for a moment.

He was mad that those ‘gods’ had stolen his power, sure, but it wasn’t his power to start, and Jeb didn’t have aspirations of grandeur. Making himself a king or powerhouse was the last thing from his mind.

He didn’t need the power. If Jeb could still move tons of mass with his mind, he’d probably get a construction job and squander it building houses, settle down with a nice oil-lady and raise some kids.

The only moral way to use excess power was to squander it.

One thing sent cold chills down the back of his neck, though, and that was the idea that he was powerless, in a land where not having power could get you killed or enslaved.

There were plenty of people who had different views on the proper application of power, and Jeb knew that some of them had been even more dangerous than he had been at his height.

Jeb mentally prodded the burnt out star inside him. He could still feel it. He could see the gods. The CLG had called him ‘precocious’

Is it really dead? Jeb thought, idly tapping his chest.

Jeb turned his focus inward, scowling as he tried to force the cold lead weight in the center of his chest to burn. He inhaled, trying to draw Myst in and add it to the mix, but he couldn’t see or feel any difference, no matter how hard he tried.

Out of the corner of his eye, Jeb caught another message written in the sugar on the table.

Shit your pants?

Jeb blew out a breath of frustration. “No, I’m trying to get my Core working again.”

An idea occurred to Jeb, and he blurted it out before considering the ramifications.

“Can you help me with that? Fairies all have it from birth, right? You got any advice, techniques?”

For a while there was no response, then the white sugar shifted when he wasn’t paying attention, revealing a symbol, written big and bold.

$

Jeb sighed and buried his head in his hands

“Of course you want payment.”

Jeb considered quickly. Offering her regular payment in exchange for a certain duration would encourage the fairy to actively slow down his development. It wasn’t because she was evil, it was just how fairy-brain worked. He needed a payment scheme that encouraged her to speed things up.

“How about this. Every exponent of ten pounds that I can lift with my mind, I pay you a hundredth of that in pounds of candy? That’s a tenth of a pound of candy at ten pounds, one pound at a hundred pounds, ten at a thousand, a hundred at ten thousand, and a thousand pounds of candy if I can move a hundred thousand pounds with my mind.”

“Do you want a thousand pounds of candy?” Jeb asked, wondering if he was going to have to break into a Hershey’s factory or something.

…

….

We should get to work already. This is important stuff.

Jeb chuckled and plopped his chin into his hand.

Trying to kick your core into motion isn’t going to work. You’re focusing on an echo. A phantom limb. The sensation is still there, but the core itself isn’t.

“So what do I do?”

First thing, you need to See. Try to watch me while I eat my candy.

He stared until his eyes went dry, and the three remaining bars stayed completely still. Jeb lost his concentration and blinked for a moment, and another bar vanished into the ether.

Only two pieces of chocolatey confection remained.

Jeb forced his eyes to remain open, watering as they dried out. Jeb knew there was something there, and by God, he was going to see it.

There was a pain in Jeb’s eyes that had nothing to do with keeping them open too long, it was deeper than that, throbbing back into his skull, which felt tight, like it was about to split open.

Exactly like it had before he’d seen those self-proclaimed gods. Exactly like it felt when he first chose to raise Myst.

Jeb groaned as he felt his skull crack open like an eggshell, too weak to contain something powerful inside any longer.

Blood tickled his upper lip before dribbling down to his chin as the air above the candy bars began to waver.

Crack!

There was a sound that was both heard and felt, physical and metaphysical, as Jeb’s Core began to make itself known inside him, the ball of lead’s core was slowly gaining heat as it began to stir.

The shimmer in the air resolved into Smartass, her tiny mouth covered in chocolate and desperately straining to fit around the corner of a bar. Her belly was hugely distended, and she seemed to have trouble maintaining altitude.

“Took you long enough,” Smartass said, sheepishly hiding the candy bar behind herself.

Jeb ignored her, and wiped the messages out of the sugar, making it even again. He sat there, staring at the grains of white powder on the cheap pressboard table.

“Hey, I don’t think-“

Jeb took a deep breath, and siphoned Myst with everything he had, aiming at the near-weightless, tiny grains of sugar. His Myst was dull and unresponsive, leaking only the tiniest amounts of Myst from his core, and his draw was weak, the massive steel pipe he’d grown accustomed to using had been replaced with a flimsy plastic straw.

“You probably shoul-“

Jeb took that tiny hint of Myst around his core and siphoned it out into the real world, solidifying a piece of telekinetic force small enough to nearly be imperceptible.

Jeb broke into a cackle as he mentally pushed a thin line through the grains of sugar, his Myst weak as an insect.

“You’re gonna-“

No natural talent my ass, Jeb thought shortly before his eyes rolled back in his head, slamming his face into the sugar as he passed out.

***Smartass***

“Hurt yourself, Jeb…Humans.”

Smartass rolled her eyes and went back to eating her delicious offering, feeling the puissant ecstasy of the human’s fulfilled bargain flowing into her as she did. The chocolate made it go down easier.

There was just something about Jeb that made deals with him carry more juice than other people. While making deals with the humans in the group was far more rewarding than Keegan or Melas, there was something in particular about Jeb specifically that made Smartass want to deal with him…

I wonder…

Smartass finally shrugged, dismissing the thought in favor of the huge candy bar.

***Casey Thompson the Third***

It has been sixty dark/light cycles since the blurry blob that says ‘mommy’ a lot stopped moving quite so much during the day. It is slowly coming into focus as my vision receptors seem to be gradually improving.

The silent ones that take care of me during the day don’t talk, and they aren’t as warm, although I think one of them has taken to warming themselves beside the hot orange blur before holding me.

While it is warm and comfortable, the heat gradually diminishes, leading me to believe that the ‘mommy’ creature who speaks is capable of producing her own warmth, while the silent blurs do not. Interesting.

Additionally, the ‘mommy’ creature’s food is always…better somehow, more fresh. Her body is softer as well.

Therefore my preference is for the mommy creature’s presence, but I am not particularly bothered by the silent ones, as they cause no particular discomfort.

Speaking of discomfort…

Casey’s face scrunched up uncontrollably as a poopie oozed out of her bottom unbidden.

I must summon the cleaners. She thought, vocalizing. That always seemed to get their attention.

It feels gross on my butt. The mommy creature doesn’t seem to have any poopies on her bottom. There must be some secret to controlling or outright eliminating poopies permanently.

“Aw, did you make poopies?” The mommy creature said, picking her up. “You got poopies Casey? Mommy will fix you up.”

The mommy creature wasn’t quite fast enough, and the discomfort grew, bringing tears to her eyes as her vocalizations turned into crying.

This is awful, she thought as she suffered through the practiced ministrations of the ‘mommy’ creature.

I swear. I will find some way to control the poopies.

***Casey Jr***

Casey the Third’s chubby little fist tightened as she scowled, looking like she was shaking her fist at the world, and it just about broke Casey’s heart with cuteness.

“Gawd, I wanna stay and pinch those cheeks so bad!” Casey said, before sighing, throwing the barcloth over her shoulder.

But there was work to do.

While the tavern could run itself, it wasn’t exactly popular without the personal touch.

Casey tromped back downstairs, going from quiet contemplation of her daughter to the rowdy main floor of her tavern. Like diving face first into raging surf, it was a totally different world.

In a corner of the main room, a band of six instruments were playing themselves, doing bardcore renditions of popular songs from human culture. Sometimes songs Casey didn’t particularly remember.

The tables were crammed with men and women of fantastic races, eating and drinking in a lively atmosphere that reminded her of a star wars cantina.

Maybe a little cleaner.

A couple of her mannequins wandered around serving and bussing tables, while three more cooked in the back room.

They made simple fare, stuff that didn’t require a fine palate or tasting to make sure they got it right.

Bacon and eggs, ham and cheese sandwiches, grilled cheese. That sort of thing.

God, if I told myself I’d be the proud owner of a Denny’s for aliens, I’d have asked for some of whatever they were smoking.

Mike was the Maitre d. The muscly angel greeted every customer with a brilliant smile, seeing them to their seats and managing the mannequins

Casey scanned the area. It was all hers. And such low overhead: She didn’t have to pay any of her employees.

After they got out of the tutorial, they’d divvied up the loot, and what do you know, their gear was worth a fortune. Enough to buy the business outright, even split five ways.

Should have been six, she thought idly, walking back to the bar. Why had Jeb, of all people, been the only one not there when they got teleported out of the tutorial?

Casey was serving drinks when an unfamiliar trio of men walked in. A lipless Keegan flanked by two big Melas. The orange skin and oily black hair were dead giveaways.

Strange.

“What can I get for you?” She asked as the man made it to the bar.

“Are you Casey Thompson?” The man asked with a neutral, indistinct voice. “One of the Impossible tutorial winners?”

“That’s me,” Casey said, tensing internally.

“Doryl Lancaster would like to purchase your time this evening.” He said, sliding a package across the bar. “There are many things about the impossible tutorial that we would like to-“

“For the last time,” Casey said, her temper getting the better of her. “I didn’t save any of the damn potions. Y’all know as much as I do about ‘em, and I ain’t got time to spend the entire evening telling rich assholes the same story. Answer ain’t gonna change no matter how much money you throw at it.”

“Regardless.” The man in the lead said. “It wouldn’t be wise to brush off Mr. Lancaster. It could turn poorly for you.”

“Oh,” Casey said, leaning closer. “How’s that?”

“Mr. Lancaster has a lot of influence in this city, and accidents can happen,” the keegan said, placing his hand on the package of money and staring into her eyes. “Take the money, be there, or we can’t guarantee- ”

Whizz!

A nail shot down from a board above them and stabbed through the package, right in between the Keegan’s fingers, vibrating in the wood bar.

The man tried to stand up, but his chair shoved him back forward forcing him to sit while Casey fixed herself a virgin daiquiri.

“Accidents happen? Not in my house, they don’t.” Casey said as the house went silent. The chatter had died down to hushed whispers, the music stopped.

“You see, I learned a couple things when I was in the tutorial,” she said. “And here’s the real interesting thing.”

“They don’t sleep,” Casey said, gesturing to the mannequin busboys flanking the thugs with steak knives. “My friends here, they don’t get tired, or bored. They don’t waver, they can’t be seduced, distracted or bribed.”

Casey broke into a devilish smile.

“And most importantly. I can’t tell them what to do.”

The man frowned.

“But I thought –“

“Hey you,” Casey said, pointing at the nearest mannequin. “light the tavern on fire.”

The mannequin ignored her.

“You see? These guys aren’t under my control. They’re acting of their own volition. When I’m asleep, they’re awake. When I’m bored, they’re watching. And if they think that the best thing for me would be for your boss to disappear in the middle of the night?”

Casey shrugged. “I couldn’t stop them. So really, the ball’s in your court. How my friends relate to Mr. Lancaster relies entirely on how Mr. Lancaster relates to me.”

“I guess the question is, does Mr. Lancaster have more loyal friends than I do? Do they get distracted? Do they sleep? ‘Cuz you know, accidents happen.” Casey said.

The Keegan looked up at the loose board in the ceiling pulling itself back into place, while the nail pulled itself out of the countertop and began inch-worming over to a nearby mannequin. He glanced at the three cook mannequins standing silently in the window to the kitchen, casually bearing butcher knives and frying pans as they watched the altercation.

Totally motionless.

“I’ll tell him you politely declined,” He said, glancing behind him at the tables gradually crowding in around him.

“Thanks, hon,” Casey said with her sweetest business smile, keeping it pasted onto her face until the three goons left the room, the silverware nipping at their heels on the way out.

“Go Cas-ey!” one of the patrons whooped as Casey fanned herself off, followed by a burst of applause.

“Goddamn, I’m not used to playing the hardass bit,” Casey muttered quietly to herself.

More and more people were sniffing after the survivors of the impossible tutorial, and Casey had no idea why. One thing was for sure: It wasn’t for the damn potions. Those were already long gone.

Might have to pack up and leave again.

Casey was frowning in thought when a loud scuffling, clattering sound echoed through the ceiling, followed by a baby’s scream, sending her heart up into her throat.

A word from the Author

Hi there! If you’re reading this, chances are good that you just finished this whole book! I’m a simple guy who likes writing protagonists who use their brainmeats to solve their problems instead of wrapping their fists in ever-more ridiculous ‘techniques’ and punching harder.

Maybe you’re like me. Maybe you like reading about wizards that behave like proper wizards instead of DBZ clones.

If that’s the case, I cordially invite you to visit Macronomicon’s Patreon page, where I’ve always got something going on, whether it be the sequel to this book, the sequel to that book, or something entirely different.

All of it is hot off the presses, available as soon as they’re written, often months ahead of public releases like this one.

If you liked my style, but not enough for that kind of commitment, I’ve got several series available to binge on RoyalRoad.

Go there.

Read for free.

Enjoy the craziness.